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Do kdai b o s t a 
r fove la ce l j ska l e v a ? 
Jože Zimšek zavrača krivdo celjske občine 

za dogajanje v nekdanjem EMU. Stran 6. 

U s p a v a n a lepot ica 
Naprodaj polovica veleblagovnice T. Stran 7. 

Po kol iko s o n o g e ? 
Letni zaslužki naših nogometnih 

reprezentantov. Stran 14. 

D e s e t minut t o r n a d a 
Rokometaši Celja Pivovarne Laško "povozili" 

malodušne Parižane. Stran 16. 

Pol i t ik i ali Kabavljači 
Državni zbor v očeh poslancev in volivcev. 

Ubogljivi, a spoštljivi. Tema na straneh 24 in 25. 

Šola s e podira 
Na Prevorju imajo malčki pouk med lesenimi 

oporniki. Vroča tema na strani 23. 

Nismo vreče krompirja 
Kako varni so prevozi z avtobusi na Celjskem? 

Tema tedna na strani 20. 

Labodi na Savinji 
Obisk skupine labodov je v Celju razveselil staro in mlado. Stran 48. 

Foto: Gregor Katič 

Sojenje za umor na Stranicah 
Tonček Šmit iz Slovenskih Konjic obtožen umora 

Edvarda Fijavža. Stran 31. 

Teri, ki je Zdravi jico 
pe la Donavi 

Znana Celjanka Teri Kokalj in njena vroča madžarska kri 
v reportaži na strani 34. 

Reportaže, ugankarstvo, nasveti, avtomobilizem, glasba, 
humor... Strani 33-48. 

Poslej v prilogi, z novo preglednejšo podobo, 
s programi slovenskih, tujih in satelitskih programov. 



DOGODKI 

Ziltišek poslej nepoklicno 
č lan i Občinskega sveta Mestne občine Celje so v torek 

sprejeli s ta tu tarni sklep o tem, da župan Jože Zimšek, ki je 
bil na novembrskih volitvah izvoljen za poslanca v držav-
nem zboru , poslej svoje delo opravlja nepokl icno. 

Besedilo statutarnega sklepa so z županom uskladili člani 
Statutarne komisije, ob sprejemanju v torek pa ni bilo razpra-
ve. Sicer pa je s sklepom zdaj določeno, da Jože Zimšek do 31. 
decembra 1998, ko mu poteče županski mandat, svoje delo v 
Mestni občini Celje opravlja nepoklicno. V primeru, da bi se 
Zimšek mandatu poslanca državnega zbora odpovedal ali pa 
bi mu trajanje mandata prenehalo iz drugih vzrokov, bi 
skladno s statutarnim sklepom svojo župansko funkcijo spet 
opravljal poklicno. 

S statutarnim sklepom pa je še določeno, da mora župan 
najpozneje v dveh mesecih po uveljavitvi sklepa občinskemu 
svetu predlagati v potrditev oziroma izvolitev še drugega, 
poklicnega podžupana. IS 

Kozjansko brez 
avtobusov? 

Po decembrski ukinitvi so-
botnih in nedeljskih avtobu-
snih povezav med središčem 
regije in osrčjem Kozjanske-
ga so v marsikaterem kra ju 
nezadovoljni. Gre za Izletni-
kove povezave s Planino, z 
Loko pri Žusmu ter Spodnjim 
Tinskim, s Kalobjem ter z Vir-
š tanjem (skozi Prevorje). 

V ponedeljek je tako prišlo 
do pogovora med direktorico 
celjskega Izletnika Ano Jova-
novič in šentjurskim župa-
nom Jur i j em Malovrhom. Po-
govarjala sta se o reševanju 
položaja, pri čemer je z Izlet-
nikove strani slišati o nerenta-
bilnosti prog, ki jih je ob sobo-

tah in nedeljah uporabljalo 
premalo potnikov. Iz Izletnika 
naj bi šentjurskemu občinske-
mu svetu v najkrajšem času 
poslali njihove analize o renta-
bilnosti omenjenih prog ter 
predloge rešitev. Kot je slišati, 
naj bi šentjurska občina ome-
njene nerentabilne proge sofi-
nancirala, o tem pa bi morali 
odločiti njihovi svetniki. 

V Izletniku trdijo, da že več 
let ne pokrijejo niti stroškov 
goriva. Omenjajo tudi nerenta-
bilnost avtobusnih povezav ob 
delavnikih, po 22. uri-iz Celja. 
Zaradi številnih delavcev, ki so 
v velikih podjetjih v središču 
regije izgubili delo, je v teh 
avtobusih vse manj potnikov. 
• M M M M i i r i H H H n H i B.J. 

Župan se |e zmotil 
Krajevne skupnosti v laški občini bi rade več denarja, vodstvo občine pa temu 

nasprotuje - Proceduralna napaka na zadnji seji občinskega sveta 

Občinski svetniki v Laškem 
so na zadnji lanski seji ob 
obravnavi proračuna za leto 
1997 sprejeli sklep, da bo obči-
na s prvim rebalansom z do-
datnim denarjem pomagala ti-
stim krajevnim skupnostim, 
kjer so se odločili za samopris-
pevek, Nekateri svetniki in čla-
ni občinske uprave so odločitvi 
nasprotovali, župan Peter Hra-
stelj pa je na sklep dal veto, 
vendar se je kasneje pokazalo, 
da je naredil napako, saj za kaj 
takšnega sploh nima osnove v 
občinskih aktih. 

Prvi je na možnost dodatnega 
financiranja krajevnih skupnosti 
opozoril Roman Matek in pove-
dal, da je občina v prejšnjih letih 
iz proračuna dajala denar vsem 
krajevnim skupnostim, kjer so 
imeli samoprispevek. Ker takšna 
usmeritev ni bila nikoli preklica-
na, ampak so nanjo od leta 1995 
naprej kar preprosto »pozabili«, 
bi bilo prav, je menil Matek, da 
občinsld svet zopet sprejme 
sklep s podobno vsebino. Pritr-
dilo mu je kar nekaj svetnikov, 
zlasti iz tistih krajevnih skupno-
sti, kjer že lep čas opozarjajo, da 
Laško premalo skrbi za enako-
merni razvoj občine. Nekateri 
svetniki so tudi menili, da bi se 
za samoprispevek, ki so ga ne-
davno izglasovali le v krajevni 

skupnosti Zidani Most, gotovo 
odločili tudi drugje, če bi vedeli, 
da jih bo z denarjem podprla 
tudi občina. Sploh pa, so izraču-
nali, ne gre za visoke vsote. Zida-
nemu Mostu, na primer, bi obči-
na, če bi bil izglasovan sklep, 
dala na leto okrog 900 tisoč tolar-
jev dodatnega denarja. 

Sprejemu sklepa je najbolj 
nasprotoval župan Peter Hra-
stelj, saj je menil, da bi s tem 
naredili veliko krivico tistim kra-
jevnim skupnostim, kjer samo-
prispevka nimajo, vendar so 
svetniki kljub temu zahtevali 
glasovanje o sklepu in ga tudi z 
zelo majhno večino sprejeli. 

Župan je na sklep takoj dal 
veto in za vodstvo občinskega 
sveta, svetnike in člane občinske 
uprave je bila zadeva končana. A 

se je kmalu pokazalo, da se je 
župan prenaglil, saj ima, kot do-
loča občinski statut, pravico za-
držati z vetom le tiste občinske 
akte, ki naj bi bili po njegovem 
mnenju nezakonito sprejeti. To 
pa za sklep o dodatnem financi-
ranju krajevnih skupnosti sploh 
ne more držati. Napako prizna-
vajo sedaj vsi v občinski upravi, 
vendar bodo o tem (morda) raz-
pravljali šele prihodnji mesec. 
Sklep namreč velja, zato bo tre-
ba narediti analize, ocene in pro-
grame o tem, koliko dodatnega 
denarja in komu bi občina res 
lahko dala iz svojega proračuna. 
Če seveda spet ne bo tako, kot se 
je že marsikdaj zgodilo in bodo 
vsi preprosto pozabili na sprejeti 
sklep. 
• • • • • • • • • i J.INTIHAR 

Olcol|evarstveniki o 
prometu 

v pred kra tk im ustanovlje-
nem Centru ekoloških dejav-
nosti v knež jem mestu so 
na tančno analiziral i večlet-
na pr izadevanja za razreši-
tev celjskih prometn ih prob-
lemov in s tem tudi promet-
no študijo, ki so jo celjski 
svetniki podprli na decembr-
skem zasedanju . 

Po besedah direktorja Slav-
ka Terčeta v Centru ekoloških 
dejavnosti v knežjem mestu 
podpirajo predlog dopolnjene 
Prometne študije, ki predvide-
va še severno obvoznico (Hu-
dinja-Nova vas-Medlog) in vz-
hodno obvoznico, kar naj bi 
na nek način pravzaprav po-
menilo selitev magistrale se-
ver-jug. V centru še predlaga-
jo, da se za rešitev magistrale 
sever-jug, četudi bo sprejeta 
varianta z vzhodno obvozni-
co, dolgoročno vključi rešitev 

predstavljena v diplomski na-
logi Lea Goetza »Magistrala 
jug in novo srce Celja«. 

V centru pa dajejo tudi po-
budo, da se prouči zamisel o 
prestavitvi magistrale vzhod. 
Ob koncu Cinkarniškega kom-
pleksa naj bi potekala narav-
nost proti Proseniškemu in na-
prej do križišča na Selah v 
šentjurski občini. Povezavo 
Celja s Štorami pa naj bi kljub 
temu uredili ob trasi južne že-
leznice. Takšna rešitev bi po-
menila prave možnosti za raz-
voj Teharij, nadvoz za Štore bi 
bil še vedno nujen, omogočala 
pa bi tudi boljše reševanje 
prometa v smeri vzhod-ža-
hod in problema severne 
vpadnice. Ob tem pa bi, oce-
njujejo v centru, podaljšek 
Bežigrajske ceste in bodoči 
vzhodni priključek na avtoce-
sto na ta način dobila dodat-
no veljavo. 

IS 

Brisanje občinskih meja 
Predstavniki občin Velenje, 

Šoštanj in Šmartno ob Paki so 
na ponedeljkovi priložnostni 
svečanosti položili temeljni 
kamen za nadal jnje sporazu-
mevanje, sodelovanje ter gos-
podarski in komunalni razvoj 
na celotnem območju nekda-
nje skupne občine. 

Ob prisotnosti županov in 
strokovnih sodelavcev so 
predsedniki svetov vseh treh 
občin podpisali odlok o preob-
likovanju javnega komunalne-
ga podjetja v Komunalno pod-

jetje Velenje, družbo z omeje-
no odgovornostjo, s sedežem 
na Koroški 37b v Velenju. Us-
tanoviteljice komunalnega 
podjetja so občine Šmartno ob 
Paki, ki ima 2,60 odstotka last-
ninskega deleža, Šoštanj ima 
14,3 odstotka lastninskega de-
leža in Mestna občina Velenje 
s 83,1 odstotka lastninskega 
deleža. Lastninski deleži so 
določeni v skladu z vložkom, 
in sicer so v Šmartnem prispe-
vali 7 milijonov tolarjev, v Šo-
štanju več kot 38 milijonov SIT 
in v Velenju več kot 224 milijo-
nov tolarjev. Hkrati so predsed-

niki svetov podpisali sporazum 
o določitvi kriterijev in delitvi 
premoženja med občinami. Ob 
podpisu odloka in sporazuma so 
župani Ivo Rakun, dr. Bogdan 
Menih in Srečko Meh pohvalili 
strokovno ekipo, ki je pripravlja-
la dokumente. Ti bodo solidna 
osnova za pripravo občinskih 
proračunov in hitrejše odločanje 
o novih, nujnih naložbah. Na 
osnovi sporazuma o določitvi 
kriterijev in delitvi premoženja 
bivše občine Velenje pa naj bi 
postale meje med sosednjimi 
občinami še bolj nevidne. 
m m m m m m j o ž e m i k l a v c 

Predsedniki svetov med podpisom odloka in sporazuma. Z leve predsednik velenjskega sveta 
Dragan Martinšek, šoštanjskega Anton Skornšek in šmarskega Bojan Kladnik. 

Odločbe prihajajo te dni 
Do konca lanskega oktobra so morali starši, ki imajo 

otroke v vrtcih, oddati vloge za znižanje plačila vrtčevskega 
programa. Po novem pravilniku namreč lahko znaša naj-
višji prispevek staršev tudi do 85 odstotkov cene programa, 

V občinskih službah so na osnovi dohodkov v družini 
določili odstotek, ki ga bodo starši plačevali glede na ceno 
programa, v katerega je vključen njihov otrok. Odločbe o tem, 
v katerega izmed devetih plačilnih razredov sodijo, so starši v 
večini občin že prejeli. V Celju se je zaradi velikega števila vlog 
- 1550 so jih prejeli v občinski službi za družbene dejavnosti -
pošiljanje odločb nekoliko zavleklo, prvih 900 pa so v minulih 
dneh že poslali, medtem ko jih lahko ostali pričakujejo te dni. 
Če se starši z odločbo ne bodo strinjali, naj bodo pozorni na 
rok pritožbe, sicer pa v občinski službi pričakujejo, da bodo 
imeli največ pritožb iz vrst samostojnih podjetnikov. TC 

Delo še za enega 
Občina Laško bo prihodnji mesec zaprosila ministrstvo za 

delo za financiranje še enega programa javnih del. Gre za 
program razvoja lokalne samouprave, v okviru katerega bi 
popisali vso gospodarsko infrastrukturo na svojem območju. 
Podatke o tem, koliko cest, vodovodov in drugih objektov ima 
občina, bodo v Laškem lahko koristno uporabili tudi pri delitve-
ni bilanci z občino Radeče. Izvajalec novega programa, v 
katerega bodo sprva vključili le eno brezposelno osebo, kasneje 
pa morda dve, bo občinska uprava. JI 

PO DRŽAVI 
Škandal s kaseto 

UUBUANA, 7, januarja 
(Delo) - Poslanska skupina 
SDS je javno protestirala 
proti domnevnemu posku-
su LDS, da bi za dokaj viso-
ko vsoto denarja podkupilf 
poslanca Pavleta Ruparja, 
ki naj bi glasoval za dr. 
Janeza Drnovška in mu 
prinesel nujni 46. glas. 
Vodstvo LDS je vse obtožbe 
zanikalo, čeprav SDS trdi, 
da ima dokaz - kaseto, na 
kateri naj bi bili posneti vsi 
pogovori. 

PrvivCefti 
UUBUANA, 7, j anuar ja 

(Delo) - Slovaška je Slove-
niji simbolično izročila 
predsedovanje v Srednjee-
vropskem sporazumu o 
prosti trgovini. Slovenija 
načrtuje, da bo aprila pri-
pravila konferenco o nalož-
benih možnostih v Cefti, 
jeseni pa bo gostila pred-
sednike vlad držav, ki so 
vključene v ta sporazum. 

Pucko, Pucko 
UUBUANA, 8, j anuar ja 

(Večer) - Začelo se je prvo 
izredno zasedanja novega 
parlamenta, za vest dneva 
pa je poskrbel krščanski 
demokrat Ciril Pucko, ki je 
obelodanil, da bo glasoval 
za dr. Janeza Drnovška. 
Puckov prestop ni povzro-
čil le prekinitve zasedanja, 
ampak je tudi hudo razbur-
kal pomladne stranke. 
Vodstvo SKD je takoj pred-
lagalo častnemu razsodišču 
stranke naj Pucka izključi, 
precej težav je imela tudi 
njegova družina, saj so ji 
zaradi fizičnih groženj mo-
rali zagotoviti posebno var-
nost. Seja državnega zbora 
je bila že pri prvi točki 
dnevnega reda, to je pri 
predstavitvenem nagovoru 
kandidata za mandatarja,-
prekinjena. 

Nuklearka spet 
obratuje 

KRŠKO, 8, j anua r j a (De-
lo) - Jedrska elektrarna Krš-
ko, ki se je prvi dan novega 
leta samodejno zaustavila, 
je po sedemdnevnem prisil-
nem premoru spet vključe-
na v elektroenergetsko 
omrežje. V Krškem so poja-
snili, da je za napako kriv 
proizvajalec opreme, za ze-
lo pozno obvestilo javnosti 
o ustavitvi nuklearke pa da 
je krivo dolgotrajno postav-
ljanje diagnoze okvare. 

Vlada narodne 
enotnosti 

UUBUANA, 13. januar-
ja (Delo) - Predsednik SLS 
Mar jan Podobnik predla-
ga, da bi dr. Janez Drnov-
šek sestavil vlado narodne 
enotnosti, v kateri naj bi z 
ministri sodelovale vse par-
lamentarne stranke, ki to 
želijo. Če mandatar tega 
predloga ne bi podpri, bo 
izvršilni odbor SLS predla-
gal glavnemu odboru svoje 
stranke, da le-ta skupaj s 
preostalima strankama slo-
venske pomladi ostane v 
opoziciji. 



DOGODKI 1. SNOPIČ 

Hiša eksperimentov v Celju 
v Celjskem domu med 20. in 26. januarjem - Učenje »na lastni koži« 

»Slišal sem, pa sem poza-
bil. Videl sem, pa sem si za-
p o m n i l . Naredi l s e m in 
znam,« pravi kitajski prego-
vor, ki je bil tudi vodilo pri 
pripravi projekta Hiša ekspe-
rimentov. Po izjemno od-
mevni predstavitvi v ljub-
ljanskem Cankarjevem do-
mu bo Hiša eksperimentov 
gostovala v Celjskem domu v 
Celju med 20. in 26. januar-
jem. 

Avtor slovenske Hiše ekspe-
rimentov je dr. Miha Kos, pro-
jekt pa je zasnovan na pred-
stavitvi eksperimentov tipa 
»izvedi sam«. V Ameriki in 
Angliji so podobna središča 
poimenovali »Hands-on scien-
ce center«, v njih pa je množi-
ca razstavljenih eksperimen-
tov s področja znanosti, tehni-
ke in okolja. Pri samostojnem 
raziskovanju in opravljanju 
poskusov se vsak obiskovalec 
uči in »na lastni koži« spozna-
va resnice, zato je takšna šola 

tudi najbolj učjnkovita. Cilj 
Hiše eksperimentov je graditi 
in zgraditi družbo, ki bo kar 
najbolj odprta za izmenjavo 
idej - pa naj bodo to ideje 
oziroma odkritja znanstveni-
ka, inovacije in izumi v gospo-
darstvu, dojemanje, učenje in 
bogatenje osebnega znanja 
prek lastnih izkušenj in ekspe-
rimentiranja, doživljanja nara-
ve, znanosti in tehnike. V njej 
bo lahko vsak obiskovalec 
sam sprožal eksperimente, jih 
ponavljal, spreminjal parame-
tre in si tako oblikoval lastno 
idejo in izkušnjo. 

Hiša eksperimentov pa je 
lahko tudi dopolnilo osnovni 
in srednji šoli, saj dopolnjuje 
šolski program z eksperimenti 
ter organiziranjem stikov med 
šolami in gospodarstvom. Po-
nuja potrebne vsebine, naš 
vsakdan pa nas vselej znova 
prepričuje, kako je za hitrejši 
in skladnejši razvoj potrebna 
popularizacija znanja in zna-
nosti. Hiša eksperimentov je 
zato namenjena učencem os-

novnih in srednjih šol, mla-
dim, radovednežem različnih 
starosti, inovatorjem, tehni-
kom, inženirjem, menedžer-

jem v gospodarstvu in vsem, 
ki vedo, kaj pomeni znanje. 

Obiskovalcem Hiše eksperi-
mentov bo na voljo 9 tem za 
poskuse, njihovi naslovi pa so: 
Težji zvenijo višje. Balon kot 
leča. Miška je ušla, »Čarobna« 
palica, Podoba, ki se obrača za 
teboj. Skupaj pokadimo zadnjo 
cigareto. Zdaj ga vidiš, zdaj ga 

ne vidiš. Žoga v zraku in Nara-
va v peskovniku. Obiskovalci 
bodo eksperimente izvajali sa-
mi, demonstracije pa bodo 

spremljali znanstveniki, sode-
lavci Hiše eksperimentov: dr. 
Miha Kos, Branko Lovrenčič, 
mag. Dušan Krnel, dr. Gorazd 
Planinšič, mag. Riko Jerman, 
mag. Darja Skribe-Dimec, dr. 
Igor Pobera j in Mar je t a Na-
tek, ki bodo tudi odgovarjali 
na posamezna vprašanja. 
i m e ™ ™ i. s t a m e j č i č 

Zaradi načina dela bo v Hiši eksper imentov veljal poseben, 
točno dogovorjen urn ik . Skupine 25 učencev, dijakov ali 
odraslih bo spoznavala znanost 45 minut , po 15-minutnem 
odmoru pa bo z delom začela druga skupina . Hišo eksperi-
mentov bodo odprli v ponedeljek, 20. j anuar ja , ob 10. uri , 
dnevno bo odprta med 9. in 17. uro, pri čemer je popoldanski 
te rmin bolj kot ne namenjen odraslim. Vstopnina za učence 
in dijake je 300 SIT, za skupine 250 SIT in za odrasle 400 SIT. 
Hišo eksperimentov bodo v Celju zaprli v nedeljo, 26. 
j anuar ja , ob 13. uri . 

Denacionalizacija po celjsko 
v Upravni enoti Celje so dobili do konca lanskega leta 

skupno 1.072 zahtevkov za vrnitev premoženja po Zakonu o 
denacionalizaciji, izdanih pa je bilo 387 odločb. 

Za vračilo stanovanjskih hiš, stanovanj, poslovnih prostorov 
in stavbnih zemljišč je bilo vloženih največ, kar 700 zahtevkov, 
izdanih pa je bilo 221 odločb. Po posameznih sklopih pa za 
stanovanjske hiše 37, za stanovanja 264, za poslovne prostore 
115 in za skupaj nekaj manj kot 72 tisoč kvadratnih metrov 
stavbnih zemljišč. Ker je Zakon o lastninjenju stavbnih zemljišč 
še vedno v fazi sprejemanja, je bilo izdanih tudi 36 sklepov o 
zavržbi vzpostavitve lastninske pravice na stavbnem zemljišču. 
V pristojnosti ministrstva za kulturo pa je še vedno v postopku 
reševanja 11 zahtevkov, saj so bile od skupno 14 zadev rešene in 
izdane le 3 odločbe. 

Za vračilo kmetijskih zemljišč in gozdov so v Upravni enoti 
Celje prejeli 312 zahtevkov, izdanih pa je bilo 123 odločb za 
vračilo 133 hektarov kmetijskih zemljišč in 415 hektarov goz-
dov. Med 60 zahtevki za vračilo podjetij je bilo doslej izdanih 43 
odločb, v 17 primerih je bilo premoženje vrnjeno v naravi, v 26 
pa v obliki odškodnine. IS 

Čimprej v akcijo 
Lokalni podjetniški center Zgornje Savinjske doline bo 

imel sedež v Mozirju 

v Zgornji Savinjski dolini 
se intenzivno pripravljajo na 
ustanovitev lokalnega pod-
jetniškega centra. Trenutno 
pripravljajo ustanovitvene 
akte, sestavni del teh pa je 
tudi podrobna predstavitev 
notranje organizacije in vse-
bine dela. 

Lokalni podjetniški center 
bo organiziran v podjetniški 
družbi z omejeno odgovor-
nostjo. Članice centra si bodo 
preko ustreznih statusnih re-
šitev zagotovile večinski lokal-
ni vpliv, za zagotavljanje us-
treznega strokovnega nivoja 
pa bodo imenovale program-
ski odbor in zagotovile izobra-
ževanje vsaj enega koordina-
torja projekta kot kasnejšega 
vodje centra. 

Članice lokalne podjetniš-
ke iniciative bodo po ustano-
vitvi centra f inančno sodelo-
vale na način, kot se bodo 
prostovoljno dogovorile, za 
ustanovitev centra pa bodo 
prevzele sorazmerni del us-
tanovitvenih stroškov v skla-
du s pristopno izjavo. Način 
dela centra bo praviloma 
projekten in pogodben. Se-
dež lokalnega podjetniškega 
centra v Zgornji Savinjski do-
lini bo v Mozirju, podjetniš-
ke pisarne pa bodo na sede-

žih občinskih uprav v Nazar-
jah, Lučah, Gornjem Gradu 
in na Ljubnem. Nosilec ak-
tivnosti za ustanovitev cen-
tra je Zgornjesavinjska obrt-
no podjetniška zbornica Mo-
zirje, kar je v nasprot ju s 
slovensko prakso, saj je veči-
na slovenskih obrtniških 
zbornic lokalni podjetniški 
center čutila kot konkuren-
co. Župani vseh petih občin 
v Zgornji Savinjski dolini že-
lijo, da v lokalnem podjetniš-
kem centru čim prej opravijo 
formalno registracijo in zač-
nejo z aktivnostmi. 

Cilji oziroma pričakovani re-
zultati delovanja lokalnega 
podjetniškega centra so uskla-
jeno in učinkovito delovanje 
vseh partnerjev ter njihovo 
povezovanje pri konkretnih 
projektih, skupna ali koordini-
rana prijava na javne razpise, 
skladnejši razvoj podeželja in 
demografsko ogroženih po-
dročij ter odpiranje novih de-
lovnih mest in zmanjšanje 
brezposelnosti. 

Po začrtanem terminskem 
planu morajo do konca marca 
v lokalnih podjetniških cen-
trih podpisati ustanovitveni 
akt, pridobiti prostore in opre-
mo, novoustanovljen center 
pa je treba registrirati najka-
sneje do konca junija. 

URŠKA SELIŠNIK 

SOPS tudi v Velenju 
Pred kra tk im so se na ustanovni skupščini sešli velenjski 

člani Slovenske obr tno podjetniške stranke. 
Skupščino je vodil Rudi Hudovernik, ki je v uvodnem 

nagovoru povedal, da so cilji stranke zelo praktični, saj se 
zavzemajo za takšne pogoje, ki bodo omogočali razvoj, ne 
pa propad malih podjetij . Med usmeritve sodijo realnejša 
devizna politika, zagotavljanje plačilnega reda, normalne 
obrestne mere, nižje dajatve in svetovanje članom. Občin-
ski odbor SOPS Velenje bo vodil Jože Agneli , sekretar pa bo 
Lojze Batič. JOŽE MIKLAVC 

POSVETU 

Jelcin je spet 
bolan 

Ruski p r e d s e d n i k Boris 
Jelcin je spet v bolnišnici. 
Tokrat zaradi pljučnice, ki 
so jo v Kremlju sprva prika-
zovali kot »močnejši preh-
lad«, zdaj pa so zdravniki le 
obelodanili, da ne gre za ta-
ko nedolžno bolezen, saj je 
prizadela obe predsednikovi 
pljučni krili. 

Kljub temu zdravniki bolez-
ni ne povezujejo s siceršnjim 
p redsedn ikov im zdravs tve-
nim stanjem po nedavni ope-
raciji srca. Tudi v Kremlju vsa-
kršno povezanost zanikajo, 
dejstvo pa je, da so morali 
Jelcina spet hospitalizirati ko-
maj dva tedna po vrnitvi v 
Kremelj in po šestih mesecih 
odsotnosti zaradi operacije na 
srcu. Tako je država spet osta-
la brez pravega voditelja. Pre-
mier Černomirdin, ki je Jelci-
na nadomeščal med novembr-
skim zdravljenjem, je zdaj od-
šel na že prej načrtovane po-
čitnice. v Kremlju tako zatrju-
jejo, da bolni predsednik dr-
žavniške posle vodi kar iz po-
stelje. Negotovost države je 
hotel prekiniti odstavljeni ge-
neral Lebed, ki je Borisa Niko-
laj eviča pozval, naj se upoko-
ji. Lebed, ki je bil po javnom-
nenjskih raziskavah izbran za 
rusko osebnost leta, je tako 
najverjetnejši favorit na more-
bitnih predčasnih volitvah. 
Ruska administracija bo ver-
jetno v tem primeru predlaga-
la Černoniirdina. 

Kaj je s 
Tudmanom? 

Težave z zdravjem ima tu-
di h r v a š k i p r e d s e d n i k 
Tudman. Zadnje dni je bilo 
precej špekulacij na račun 
njegovega zdravja , sa j s e 
Tudman kar deset dni ni po-
javil v javnosti. 

74-letni predsednik naj bi 
bolehal za neozdravljivim ra-
kom na želodcu in nekateri 
menijo, da se njegovo (politič-
no) življenje bliža h koncu. 
Kot pišejo hrvaški neodvisni 
mediji, je I \ idmanovo zdravs-
tveno stanje danes precej bolj 
resno od novembra lani, ko je 
bil na preiskavah oz. zdravlje-
nju v ZDA. Tako naj bi dnevno 
dobival infuzije krvi, hranlji-
vih snovi in vitaminov, ki na-
domeščajo hitro izgubo teže. 
v nekdanji vojaški bolnišnici 
v Zagrebu naj bi bila zanj že 
pripravljena posebna oble-
ka... Seveda se ob tem postav-
lja vprašanje, kdo bo njegov 
naslednik (tudi sicer bodo le-
tos Hrvati volili predsednika), 
22. januarja bo Tudman v sa-
boru imel govor, v katerem 
naj bi predstavil ustavne spre-
membe. Med drugim naj bi 
po novem predsednika države 
volil parlament (v katerem pa 
tako imajo do leta 1999 večino 
HDZ-jevci). Pa tudi sicer poli-
tični analitiki menijo, da do 
letošnjih predsedniških voli-
tev mogoče sploh ne bo priš-
lo, če jih bo vladajoča Tudma-
nova stranka z ustavnim 
amandmajem preložila. HDZ 
namreč zaenkrat nima pri-
mernega kandidata, ki bi lah-
ko na čelu države zamenjal 
»očeta naroda«. 

Turčija zagrozila 
Cipru 

Kot vse kaže se bodo na-
peti odnosi med Turčijo in 
Ciprom še poslabšali . 

Ciper je namreč pred krat-
kim napovedal nakup ruskih 
raket zemlja-zrak. Turška zu-
nanja ministrica Cillerjeva je 
takoj zagrozila, da bo Ankara 
napadla grški del Cipra, če 
bodo tam namestili za Turčijo 
sporne rakete. Turčija namreč 
meni, da za nakupom stoji 
Grčija, ki bi rada porušila rav-
novesje sil v vzhodnem Sredo-
zemlju (čeprav ima Turčija na 
tem območju več vojaške sile). 
ZDA in Velika Britanija so že 
pozvale Ciper, naj se odpove 
vojaškemu poslu z Rusijo, 
Washington pa namerava s 
posebnim odposlancem po-
sredovati v sporu. Kljub temu 
Američani ocenjujejo, da do 
namestitve raket ne bo prišlo 
še najmanj 16 mesecev. Vodja 
turškega dela Cipra Denktaš 
pa je zagrozil, da bodo v pri-
meru namestitve ruskih raket 
k turškemu ozemlju priključili 
območje Varoše, letovišča, ki 
je zaprto že od razdelitve oto-
ka leta 1974. Seveda je večina 
lastnine v tem letovišču nekoč 
bila v rokah Ciprskih Grkov. 
Na to napoved so se že odzvali 
v Združenih narodih in so od 
Turkov zahtevali ohranitev 
statusa quo na tem območju. 

Obubožani Bolgari 
demonstrirajo 

Po več tednih demonstracij 
v Srbiji, je protestna mrzlica 
zaje la tudi nj ihove s o s e d e 
Bolgare. 

Tudi njihove demonstracije 
na prvi pogled izgledajo poli-
tične, saj protestirajo proti vla-
dajoči nekdanji komunistični 
Socialistični stranki in zahte-
vajo predčasne volitve, vendar 
pa je v ozadju velika gospo-
darska kriza in revščina. Vla-
da, ki je prišla na oblast leta 94 
in ima po ustavi mandat do 
leta 98, je po mnenju demon-
strantov namreč eden glavnih 
krivcev za več kot 310-odstot^ 
no lanskoletno inflacijo, 14 
odstotkov prebivalcev je brez 
dela, tisti, ki delajo, pa pov-
prečno zaslužijo do 20 ameriš-
kih dolarjev. Za primerjavo, 
plače v Albaniji, nekdaj znam 
kot najrevnejši evropski drža-
vi znašajo do trikrat več kot v 
Bolgariji. Vendar pa bodo tudi 
predčasne volitve (če bo do 
njih sploh prišlo) težko rešile 
obubožano državo. Res pa tu-
di je, da demonstranti, ki se 
sicer borijo za golo preživetje 
(ob tem pa v krvavih spopadih 
s policijo v bolnišnico prepe-
ljejo več kot 80 ljudi), za na-
stali gospodarski položaj ne bi 
smeli kriviti samo zadnje vla-
de, saj se je od padca komu-
nizma leta 1989 zamenjalo kar 
šest vlad. Sedanji predsednik 
države Želev bo 22. januarja 
dolžnosti in skrbi predal no-
voizvoljenemu predsedniku 
Petru Stojanovu, ki je podprl 
proteste državljanov, ob tem 
pa zavrnil kandidata za man-
datarja, ki so ga predlagali so-
cialisti, ki imajo v parlamentu 
125 od 240 poslanskih mest. 

DAMJAN KOŠEC, POPtv 

ZDRAVILIŠČE 
LAŠKO 

Klub zdravja Zdravilišča Laško 
Vas vabi 

v FITNESS 
*vadba pod strokovnim vodstvom 
*12 klasičnih in 4 kardio naprave 

*testiranja 
*izdelava individualnih programov 

V ceno vstopnice je vključeno tudi kopanje v termalnem bazenu 

^ j j ^ a c i j e in r e l a c i j e nas pokličite po tel. 063/731-336 



GOSPODARSTVO 

Banka Celje v Ljubljani 
Otvoritev Glavne podružnice Ljubljona - Rojstvo bančne skupine - Novosti v ponudbi 

Banka Celje je v Ljubljani 
prisotna že od septembra la-
ni, ko je v prostorih Banke 
Noricum odprla ekspozituro 
Ljubljana, v začetku leta pa 
je s pripojitvijo Banke Nori-
cum odprla Glavno podruž-
nico Ljubljana. Podrobnosti 
v zvezi s to pridobitvijo, oce-
no lanskega poslovanja in 
načrte za letos je vodstvo 
banke predstavilo na torkovi 
novinarski konferenci. 

Uradna otvoritev Glavne po-
družnice Ljubljana je bila mi-
nuli petek. Slovesnosti so se 
udeležili številni gostje, med 
njimi ljubljanski župan Dimi-
trij Rupel, dosedanji minister 
Janko Deželak, celjski župan 
Jože Zimšek ter direktorji naj-
večjih slovenskih podjetij in 
bank. V kulturnem programu 
je nastopila Vita Mavrič. 

Banka Celje je julija lani ku-
pila večinski delež Banke Nori-
cum in zanj plačala 1.830.869 
tisoč tolarjev. Realizacija naku-
pa omogoča Banki Celje pove-
čanje tržnega deleža in prido-
bitev komitentov Banke Nori-
cum. V Ljubljani je celjska 
bančna hiša pridobila kvalitet-

ne poslovne prostore na dobri 
lokaciji, katerih knjižna vred-
nost skupaj z opremo znaša 
11,1 milijonov mark, dobila 

približno 50 strokovno kvali-
tetnih kadrov, ob 2 odstotni 
obrestni marži in 100 odstot-

nem povečanem obsegu poslo-
vanja dosedanje Banke Nori-
cum pa bo predvidoma v 4 
letih pokrita razlika med tržno 

in knjigovodsko vrednostjo na-
kupa delnic Banke Noricum. 

Združitev obeh bank pome-
ni večjo racionalizacijo poslo-
vanja in pripravljenosti tako 
močnejših domačih bank za 
mednarodno konkurenco. 
Glavna podružnica Ljubljana 
bo zbirala tolarska sredstva 
pravnih oseb, plasirala tolar-
ska in devizna sredstva prav-
nim osebam ter izdajala tolar-
ska in devizna jamstva prav-
nim osebam. Opravljala bo de-
vizni plačilni promet za fizič-
ne in pravne osebe, tolarski 
plačilni promet za fizične ose-
be, zbirala devizna sredstva 
fizičnih oseb in zasebnikov, 
odobravala posojila fizičnim 
osebam, samostojnim podjet-
nikom in zasebnikom. 

Generalni direktor Banke Ce-
lje Niko Kač je v torek dejal, da 
je banka že v srednjeročnem 
načrtu 1994-1998 načrtovala 
povečanje tržnega deleža s 3,8 
na 5,7 odstotkov v letu 1998, to 
naj bi dosegli z lastnim poslova-
njem. S kapitalskimi povezava-
mi s podjetji in bankami pa naj 

bi se tržni delež povečal na 7 do 
8 odstotkov. Upoštevajoč vse 
večjo konkurenco je cilje mogo-
če uresničiti le v celotnem slo-
venskem prostoru, zato se je 
banka lani odločila za prodor v 
Ljubljano. »Banka Celje ima po 
pripojitvi Banke Noricum prib-
ližno 140 milijonov mark kapi-
tala, bilančna vsota presega mi-
lijardo mark, tržni delež znaša 5 
odstotkov, skupno banka zapo-
sluje 607 delavcev. Lansko leto 
je banka zaključila z milijardo 
tolarjev dobička, za letos pa na-
črtujemo 8 odstotno realno po-
večanje bilančne vsote, pred-

vsem pa bo to leto kvalitete,« je 
napovedal Kač. 

Nova bančna 
skupina 

Banka Celje se je že v začet-
ku lanskega leta začela dogo-
varjati tudi o tesnejšem sode-
lovanju in povezovanju z žal-
sko Hmezad banko. Svet Ban-
ke Slovenije je na svoji zadnji 
seji izdal sklep, da Banka Celje 
lahko kupi 40 odstotkov red-
nih imenskih delnic Hmezad 
banke. S tem so izpolnjeni po-
goji za nastop bančne skupi-
ne, banki morata le še dopol-
niti medsebojno pogodbo o 
ustanovitvi bančne skupine. 

Kot je povedal Kač, pomeni 
poslovna povezava med obe-
ma bankama v bistvu dokapi-
talizacijo, saj bo Hmezad ban-
ka izdala za približno 938 mi-
lijonov tolarjev novih delnic. 
Zbor delničarjev Hmezad ban-
ke je že sprejel sklep o emisiji 
delnic za dokapitalizacijo 
banke in se strinjal, da Banka 
Celje na ta način, da bo doku-
pila ustrezno število še manj-
kajočih delnic, postane lastni-
ca 40 odstotkov vseh uprav-
ljavskih delnic Hmezad ban-
ke. Vodilna banka bančne 
skupine bo Banka Celje, Hme-
zad banka pa bo tudi po doka-
pitalizaciji samostojna pravna 
oseba. Hmezad banka se bo še 
naprej ukvarjala zgolj s tolar-
skim poslovanjem, kot nosilka 
bančne skupine pa se bo z 
deviznim poslovanjem ukvar-
jala Banka Celje. 

IRENA BAŠA 
Na novinarski konferenci sta nekaj novosti predstavila 

pomočnika generalnega direktorja Jože Veber in Dušan 
Drofenik. Predvsem so to nove storitve na bankomatih, 
povečanje števila bankomatov, ukinitev stroška za dvig oseb-
ne številke za uporabo bankomata ter znižanje izhodiščnih 
obrestnih mer in ugodna posojila. Banka Celje je s prvim 
januarjem znižala izhodiščne obrestne mere za kratkoročna 
posojila za obrtnike, samostojne podjetnike in pravne osebe, 
nova izhodiščna obrestna mera znaša T-i-9 odstotkov. Komi-
tentom, ki poslujejo s tujino, pa Banka Celje ponuja kratko-
ročna posojila za nakup deviz namensko za plačilo v tujino 
po obrestni meri T+7 oziroma T+8 odstotkov letno z rokom 
zapadlosti 2 oziroma 3 mesece. 

Po podatkih direktorice 
sektorja splošnih poslov in 
marketinga Irene Mužič se 
bo 27 bankomatom letos pri-
družilo še 5 novih. Banko-
mati bodo predvidoma na av-
tobusni postaji Celje, na zu-
nanji strani Centra Inters-
par, v centru mesta Celja, 
Rogatcu in Žalcu. 

Glavna podružnica Ljubljana ima po oceni bančnikov odlič-
no lokacijo na Trdinovi ulici, v samem središču slovenske 

prestolnice. 

PO DRŽM 
Drnovšek zopet 

mandatar | 
UUBUANA, 9. januaq 

(Večer) - Po dveh dnevi 
razprav so poslanci državrl 
ga zbora izvolili za mancj 
tarja nove slovenske vlad 
dr. Janeza Drnovška 
tajnem glasovanju je dot 
46 glasov, 44 jih je bilo prof 
Poslanci pomladnih stran 
so tudi drugi dan zasedanj 
vztrajno zavračali Drnovškj 
vo kandidaturo in skušali d( 
kazovati, da s svojim dosedj 
njim vladanjem ni upravijj 
njihovega zaupanja, vna 
prejšnje podpore pa mu nisi 
napovedali tudi poslanci Slo 
venske nacionalne strani^ 
saj se sploh niso oglasili, d, 
bi povedali, kaj si mislijo j 
njegovem predstavitveneii 
govoru. Drnovška čakajo ẑ  
lo težka pogajanja o sestav 
vlade in takoj po izvolitvi ji 
dejal, da bi bile nove volitvi 
boljše od politične nestabil 
nosti države. 

Prekinjeno 
zasedanje 

UUBUANA, 10. januarjj 
(Delo) ^ Poslanci državneg) 
zbora so prekinili prvo izred 

fno zasedanje, na katerem b 
morali ustanoviti tudi večine 
delovnih teles v parlamenti 
in izvoliti generalnega sekre 
tarja DZ. Seja naj bi se pred 
vidoma nadaljevala 15. ja-

^'nuarja, na njej pa naj bi o 
^predlogih za sestavo vseh d j 
lovnih teles ter komisije a 

^volitve in imenovanja odl(| 
. čali v paketu. " 

^ Mandatarjeve I 
ponudbe 

UUBUANA, 10. januarji 
^ (Večer) - Mandatar dr. Janež 
Drnovšek je na tiskovni kon-

I ferenci izjavil, da obžaluje, 
fker ni bil izvoljen s širšica 
soglasjem in dogovorom 
med vsemi parlamentarnimi 
strankami. V zahtevanem ro-
ku, torej petnajst dni po izvo-

ilitvi, bo poskušal sestaviti 
novo vlado in jo potrditi v 

^državnem zboru. Menil je, 
"da so z LDS programsko naj-
bolj sorodni SKD in SLS, ni 

:pa izključil niti sodelovanja« 
SDS. Slovenski stranki je za 
sodelovanje v novi vladi po-
nudil ministrstvo za kmetijs-
tvo in za pravosodje. Drnov-
šek se je tudi zavzel, da pri-
stojni organi čimprej razišče-
jo vse sume o poskusih ko-
rupcije poslancev. 

Za 2,5 milijarde 
tolarjev škode 

UUBUANA, 10. januarja 
(Delo) - Po dosedanjih oce-
nah, M bodo popolnejše šele 
konec februarja, znaša ško-
da, ki so jo zadnje dni stare-
ga in v začetku novega leta v 
naših gozdovih povzročili 
žled, sneg in veter blizu dve 
milijardi tolarjev. Poškodova-
no je 390 tisoč kubičnih me-
trov iglavcev in listavcev. Na-
ravna ujma je za pol milijar-
de tolarjev škode naredila tu-
di na daljnovodih. Posledic 
katastrofe ne bo mogoče po-
praviti prej kot v treh letih, 
potrebna pa bo izdatna fi; 
nančna pomoč države. J 

T O P L I C E D O B R N A d.d. 
Vodja notranjega odkupa družbe Toplice Dobrna, d.d., 

sklicuje 

2. redni sestanek udeležencev notranje-
ga odkupa družbe Toplice Dobrna, d.d. 

Dobrna 

Sklicana je skupščina družbe Toplice Dobrna, d.d. Dobrna in s 
tem izpolnjen pogoj za sklic zbora udeležencev notranjega 

odkupa. 
Vodja notranjega odkupa sklicuje sestanek dne 29.1.1997 ob 

14. uri, v dvorani Zdraviliškega doma, Dobrna 54, Dobrna. 

Predlog dnevnega reda: 
1. Otvoritev zbora in ugotovitev sklepčnosti. 

Predlog sklepa: ugotovi se, da je zbor sklepčen in lahko 
veljavno odloča. 

2. Imenovanje zapisnikarja in preštevalcev. 
Predlog sklepa: sprejme se predlog o imenovanju zapisnikarja in 

preštevalcev. 

3. Potrditev dnevnega reda. 
Predlog sklepa: potrdi se predlagan dnevni red. 

4. Poročilo o notranjem odkupu za leto 1996. 
Predlog sklepa: sprejme se poročilo o notranjem odkupu. 

5. Seznanitev z dnevnim redom in vsebino 1. skupščine družbe. 
Predlog sklepa: Sprejme se informacija o dnevnem redu in 

seznanitev z vsebino 1. skupščine družbe. 

6. Pooblastilo vodji notranjega odkupa za glasovanje na 1. 
skupščini. 

Predlog sklepa: pooblasti se vodjo notranjega odkupa za 
glasovanje na 1. skupščini po lastni presoji. 

7. Vprašanja in predlogi. 

Udeležba na zboru. 
Pravico do udeležbe na sestanku imajo vsi notranji delničarji 

lastniki delnic z oznako C (odkupljenih za gotovino) in 
oznako D (odkupljenih za presežne lastninske certifikate in 

potrdila ter gotovinska doplačila k certifikatnim presežkom in 
presežkom potrdil). 

Če sestanek ob napovedani uri ne bo sklepčen, bo 
ponovno zasedal na istem mestu 30 minut kasneje. V 
tem primeru je sestanek sklepčen, ne glede na višino 

zastopanega kapitala. 

Gradivo za sestanek je delničarjem na vpogled na sedežu 
družbe vsak delovni dan pri g. Presekarju 

med 11. in 13. uro. 

Toplice Dobrna, d.d., Dobrna 

Vodja notranjega odkupa 

^ M f . l f f l f f f l L . U 



1. SNOPIČ INTERVJU 

Niše prijaznosti in ugodne ponudbe 
-

»Nakup domačega blaga pri domaah trgovcih je v prid vseh nas,« je prepričan mag. Andrej Cvetko 

v celjski Trgovski družbi 
Potrošnik d.d. so lani začeli z 
načrtno prenovo svojih trgo-
vin, šestim, ki so že dobile 
novo podobo, pa bodo po be-
sedah direktorja mag. An-
dreja Cvetka tudi letos dodali 
vsaj enako število prenovlje-
nih lokalov. Svojo prihod-
nost vidijo v sodobno ureje-
nih trgovinah, kjer bodo 
kupcem izpolnili zahteve na 
prijazen način ter s pestro in 
cenovno ugodno ponudbo. 

Celjski trgovci namreč vse 
glasneje opozarjajo na močno 
konkurenco v trgovinski de-
javnosti, saj naj bi v mestu ob 
Savinji v kratkem zaživela tudi 
trgovinska centra Bauhaus in 
Kastner und Ohler. Po bese-
dah mag. Andreja Cvetka, ki 
je hkrati tudi predsednik 
upravnega odbora pred krat-
kim ustanovljenega Gospodar-
skega interesnega združenja 
Oskrbni center Celje, čaka do-
mače trgovce trd boj s konku-
renco. 

»Z zaključkom lastninjenja 
smo postali Trgovska družba 
Potrošnik d.d., opravili smo 
prvi dve skupščini, prva za 
letos pa bo predvidoma junija, 
ko bo znan revizijski pregled. 
Delamo na 36 lokacijah in oce-
njujem, da poslujemo skladno 
s strateško noto, ki sem jo 
predložil ob prihodu v podjet-
je. Glede na splošen položaj, 
trgovinsko konkurenco, ki je 
na Celjskem izjemno pestra, 
vidim naše trgovine kot niše 
tistega tipa, v katerih želimo 
pripraviti prijazna okolja, mo-
derne interiere, pestro in ce-
novno ugodno ponudbo za 
kupce, ki so nam zvesti že leta 
in leta. V tem kontekstu smo 
lani začeli s prenovo naših tr-
govin, uvajanjem računalniš-
ke podpore, sicer zaenkrat le v 
Novi vasi, adaptacij in uredi-
tve notranje logistike pa so bili 
deležni lokali na šestih lokaci-
jah. Vsaj toliko jih imamo v 
načrtu tudi za letos, ko se bo-
mo lotili prodajaln na Ostrož-
nem. Dolgem polju, v Vojniku, 
Ljubečni in, če bomo našli so-
glasje z najemodajalcem, čaka 
ureditev tudi Rimski dvor v 
središču mesta. 

Vzporedno bo tekla tudi po-
stavitev računalniške podpore 
naših prodajnih mest, s tem pa 
bomo nadaljevali, dokler ne 
bodo posodobljene vse naše 
prodajalne. Vzporedno dela-
mo tudi na ureditvi naših 
vhodnih poti v smislu organi-
ziranja Gospodarskega intere-
snega združenja Oskrbni cen-
ter Celje, v katerega se je pove-
zalo 7 trgovinskih podjetij iz 
regije. Imamo jasen cilj, da se 
v perspektivi, v prid boljše 
konkurence tujcem, kapital-
sko povežemo,« pravi mag. 
Cvetko. 

Razred velikosti Potrošni-
kovih trgovin je precej razno-
lik, od majcene prodajalne do 
blagovnice, pa vendarle ima-
te najbrž vizijo nekakšne ti-
pične trgovine, ki bi jo radi 
vzpostavili v bodočnosti. 

Zavedamo se, da je svetovni 
trend v trgovinski ponudbi 
shoping center, ki pa seveda ni 
linija enozvočnica. Vzpored-
no s shoping centri na naju-
godnejših mestnih in primest-
nih lokacijah, z vso potrebno 
infrastrukturo, se porajajo tu-
di prijazne, familijarne trgovi-
nice in lokalitete, ki so okoliš-
kim prebivalcem prepoznav-
ne in vselej pri roki za nakup. 
V tipiki naše trgovinske mreže 
ne zasledujemo poenotenja, 
saj je naša trgovinska mreža 
nastajala v času, ko trendi veli-
kih shoping centrov še niso 
bili tako prisotni, zato so po-
tenciali naših trgovinskih enot 
pač takšni, kakršni so, nanje 
pa smo vezani tudi v prihod-
nosti. Naša logika torej je, da 
jih optimaliziramo, čim bolj 
izkoristimo in v njih ponudi-
mo največ, kar se da, na prija-
zen in sodoben način. 

Celje je bilo desetletje, 
morda še nekaj več nazaj , 
pomembno trgovsko in trgo-
vinsko središče. Z razkrojem 
sozda Merx je to vlogo v veli-
ki meri izgubilo, zato se po-
stavlja logično vprašanje, ali 
na j bi GIZ Oskrbni center 
postal nekakšno nadaljeva-
nje te tradicije, sa j v besedah 
občinskega vodstva Celje še 
vedno velja za pomembno tr-
govsko mesto. 

Žal samo v besedah, življe-
nje pa poteka po drugih lini-

jah. Reči moram, da je zelo 
žalostno, ker je Celje kot iz-
jemno trgovsko regijsko sre-
dišče v preteklosti izgubilo vse 
potenciale, ki jih je predstav-
ljal Merx. Vzporednica temu 
sozdu je bilo k sreči trgovsko 
podjetje Center, ki je ohranilo 
svojo identiteto in potenciale 
na primerni ravni in zdaj so-
deluje v GIZ. Velja poudariti, 
da logike in vsebin Merxa kot 
takšnega tudi ob zdajšnjem 
združevanju nismo lovili, am-
pak smo preprosto priznali, da 
sistema ni več, da se je treba 
zadev glede na aktualne pogo-
je lotiti na nov način. Ob tem 
pa ne gre prezreti, da so bile 
Merxove projektne in izvedbe-
ne kapacitete logistično ideal-
no postavljene in če bi kot 
takšne lahko zaživele, bi to 
lahko bila trdna osnova za po-
noven razcvet. 

GIZ Oskrbni center je star 
le nekaj mesecev, kakšni so 
njegovi prvi koraki? 

Začeli smo z aktivnostmi 
sklepanja letnih pogodb v ok-

viru združenja, stvari opera-
tivno povsem normalno teče-
jo. Dogovorili smo se, da bo-
mo med letom medsebojno 
primerjali pogoje poslovanja 
in se začeli dogovarjati v prid 

konurenčnemu oblikovanju 
cen na policah in še kaj. 

Imate pri tem podporo 
Mestne občine Celje, sa j je 
bil v javnosti občutek, da se 
je občinsko vodstvo kar pre-
cej angaži ra lo pri ustanav-
l janju centra oziroma v po-
govorih s sk ladom za raz-
voj. 

Občinsko vodstvo je v tem 
kontekstu Evropo in evropei-
zacijo mesta postavilo na 
svojstven način. Logika vseh 
ostalih članic Evropske skup-
nosti je sicer v zaščiti lokalite-
te, lokalnih skupnosti, lastne 
identitete lokalnega in narod-
nega gospodarstva, pri nas pa 
je povsem drugače. Kaj take-
ga sem ob Sloveniji opazU le 
še na Madžarskem in Češ-
kem, prav nikjer drugje, in ob 
tem bi se veljalo zamisliti! Ne 
v stilu, da se bojimo in zapira-
mo pred tujo konukurenco, 
ampak pod kakšnimi pogoji 
tujce spustiti zraven. Če se 
multinacionalni kapital, ki 
prihaja preko obstoječih trgo-
vinskih sistemov Interspar, 
Bauhaus in Kastner und 
Ohler na celjsko področje, 
steka nazaj v trezorje teh hiš, 
potem je vprašanje, ali so vsaj 
moralno opravičljive table na 
avstrijsko-slovenski meji >Ši-
ling naj ostane doma< in ali so 
upravičena dejstva, ko tarna-
mo za zgubljenimi delovnimi 
mesti, če se viški vrednosti, ki 

naj bi ostali doma, prelivajo v 
tujino. 

Govorili ste predvsem o 
tem, kar ni storila država, 
kje pa je neposredna vloga 
lokalne skupnosti? Kje in ka-
ko bi vas občina lahko podpr-
la in vam pomagala? 

Zelo pomemben vidik, ki ga 
ima v rokah občina, je prostor-
ski. Sicer pa moram reči, da je 
država pač takšna kot je in da 
nam v tem kontekstu ne ostaja 
praktično nič drugega kot apel 
na slovensko zavest in rekel 
bi, naj naši ljudje v svojo in 
korist svojih otrok kupujejo 
domače blago pri domačih tr-
govcih. 

In kaj boste ob tem moral-
nem pozivu domači trgovci 
konkretnega storili za svojo 
konkurenčnost? 

Da nam ob tem apelu ostaja 
tudi lasten obraz - mislim, da 
se to na terenu že pozna - je 
seveda obveznost nas trgov-
cev, da se maksimalno potru-
dimo in kupcem ponudimo 
podobne oziroma še boljše 
interiere. Seveda ne na način, 
na kakršnega lahko oziroma 
bodo v Celju to počeli veliki 
trije, saj tega prostora nikoli 
več ne bo na razpolago. Osta-
jajo pa nam niše v »majhnih« 
stvareh kot so prijaznost, 
konkurenčne cene in ponud-
ba. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Sprti lastniki 
Arkada tožila laški Tim - Ne ubadamo se s tožbo, saj nas trenutno bolj zanimajo 

rezultati poslovanja, odgovarjajo v Laškem 

Družba za upravljanje Ar-
kada, ki je 20-odstotni last-
nik delniške družbe TIM, je 
uresničila napovedi, ki jih 
dala takoj po prvi skupščini 
delničarjev tega laškega pod-
jetja. Ker meni, da je skupš-
čina v celoti potekala neza-
konito, bo poskušala sodno 
spodbiti veljavnost vseh 
sprejetih sklepov in doseči 
ničnost skupščine. Tožba je 
že vložena in zdaj v Arkadi 
čakajo le še na to, da sodišče 
sproži postopek. 

Kot smo že poročali, so v 
Arkadi prepričani, da je bila 
na skupščini delničarjev 
družbe 23. oktobra lani njiho-
vemu predstavniku nezako-
nito vzeta pravica glasovanja 
tudi v imenu šestih malih del-
ničarjev, s katerimi so si zu-
nanji delničarji - poleg Arka-
de še kapitalski sklad in Slo-
venski odškodninski sklad -
želeli zagotoviti večino gla-
sov. Namera jim ni uspela, saj 
si je šest delničarjev, ki so 
sicer pooblastili Arkado, da 
lahko glasuje tudi v njihovem 
imenu, tik pred skupščino 
premislilo in sprejeti so bili 

sklepi, ki jih je v imenu 940 
notranjih lastnikov pripravilo 
vodstvo Tima. Imenovan je 
bil nadzorni svet družbe, ki 
kljub grožnjam Arkade, češ 
da je bil postopek nezakonit, 
ves čas po skupščini deluje 
povsem normalno. Konec 
lanskega leta je nadzorni svet 
za edinega člana uprave ozi-
roma za direktorja družbe 
imenoval dosedanjega direk-
torja Tima Jožefa Pušnika , o 
čemer pa, trdijo v Arkadi, ne 
vedo prav ničesar. »Iz Laške-
ga ne dobivamo nobenih ob-
vestil, pravzaprav od skupšči-
ne naprej sploh ne komunici-
ramo, kar pomeni, da posluje 
Tim samo s polovico svojih 
lastnikov,« pravi direktor Ar-
kade Roman Androjna. 

Da so stiki med notranjimi 
in zunanjimi lastniki res pretr-
gani, potrjuje tudi dejstvo, da 
direktor Pušnik pred nekaj 
dnevi sploh ni zatrdno vedel 
ali je Arkada vložila tožbo ali 
ne. »Trenutno nas v podjetju 
bolj od zakonitosti poteka 
skupščine zanimajo končni 
rezultati poslovanja v letu 
1996 in plani za letos,« pojas-
njuje Pušnik in napoveduje, 
da l3odo številke ugodnejše od 

pričakovanih. Po prvih oce-
nah je Tim lani ustvaril za 
blizu 3,5 milijarde tolarjev pri-
hodka, kar je za 16 odstotkov 
več kot v letu 1995, dobiček pa 
bo znašal okrog 20 milijonov 
tolarjev. Leta 1995 ni imelo 
podjetje niti milijon tolarjev 
dobička, eno leto poprej pa so 
bili rezultati še slabši. Lanski 
rezultati so ugodni tudi zaradi 
tega, ker jih je ustvarilo za 
petino manj zaposlenih kot v 
letu 1995, poleg tega pa je bilo 
podjetje do L marca obreme-
njeno z velikimi izgubami svo-
jega lesnega obrata v Gračnici. 
»Dobiček Tima bi bil lahko še 
večji, pa nas je obrat stal lani 
kar 130 milijonov tolarjev,« 
pravi Pušnik. »V to številko so 
vštete izgube do 1. marca in 
odpravnine delavcem, nado-
mestiti pa smo morali tudi ne-
kaj opreme, ki smo jo pustili 
novim najemnikom.« 

Pušnik ocenjuje, da bodo le-
tošnji poslovni rezultati Tima 
še boljši, saj pričakuje 16-od-
stotno povečanje prodaje. Se-
veda ob predpostavki, da se 
pogoji poslovanja na sloven-
skem trgu ne bodo bistveno 
spremenili. 

JANJA INTIHAR 

IZLETNIKOVA TURISTIČNA AGENCIJA 
Slovenija, 3000 Celje, Mariborska 1, Tel.: 063/482-933 

Cenjene stranke obveščamo, da je zaradi preselitve 
ITI-na poslovalnica na Stanetovi 2 v Celju zaprta. 

Do nadaljnjega poslujemo na Mariborski 1 v Celju 
(poleg Nove LB, v I. nadstropju). 

Delovni čas od 7. do 15. ure. 
Telefon: 482-933. 



GOSPODARSTVO 

Do kdaj bosta rjovela celjska leva? 
Za dogajanja v nel<(lanjem Emu Sklad krivi celjsko občino - Jože Zimsek vrača žogo in pravi, da so problem zakuhali v prestolnici 

Veliko botrov, kilavo dete. 
Tako pravi star pregovor. 
Celjski Emo, nekoč simbol 
mesta ob Savinji, je reševalo 
že nešteto botrov, rezultatov 
pa ni in ni. Ko je že kazalo, 
da bo stvar pod taktirko pre-
vejanega gospodarskega 
mačka Marijana Osoleta in 
njegove ekipe stekla, se je 
spet zapletlo pri lastništvu. 

Občina ni dala 
garancije 

»Na osnovi javnega razpisa 
za prodajo nepremičnin Emo 
Eterne je Sklad za razvoj 27. 
julija 1996 podpisal prodajno 
pogodbo s podjetjem ETT in 
Jankom Turnškom. Na pod-
lagi določil pogodbe bi moral 
kupec plačati del kupnine v 
juliju in septembru, za večji 
del kupnine, ki naj bi jo po-
ravnal v naslednjih letih, pa bi 
moral oktobra izročiti bančno 
garancijo. Kupec je v okviru 
razpisne dokumentacije pred-
ložil tudi pismo občine Celje, 
v katerem občina obljublja iz-
dajo poroštva banki in sicer 
brez kakršnihkoli pogojev. 
Poroštvo občine je zahtevala 
Banka Celje za izdajo bančne 
garancije. Ves ta čas se je proi-
zvodnja posode v Celju nada-
ljevala in tako je bila omogo-
čena zaposlitev 230 delav-
cem. 

Septembra 1996 je kupec 
obvestil Sklad, da obveznosti 
iz pogodbe ne more izpolniti, 
ker občina Celje ne izda ob-

ljubljene garancije. S ciljem, 
da bi prodajno pogodbo obdr-
žali v veljavi, se je Sklad še 
večkrat pogovarjal s kupcem, 
le-ta je intenzivno iskal nove-
ga soinvestitorja za ta posel. 
Sklad za razvoj je izkazal do-
kajšnjo mero strpnosti glede 
na to, da je občina Celje odpo-
vedala sodelovanje in s tem 
spremenila okoliščine proda-
je. 

22. novembra 1996 je Janko 
Turnšek pisno obvestil Sklad, 
da investitor ni pripravljen iti 
v ta skupen posel in tako pod-
jetje ETT ni sposobno izpolni-
ti pogojev kupoprodajne po-
godbe. Sklad je na osnovi tega 
29. novembra Turnška obve-
stil, da je prodajna pogodba 
razdrta, obenem pa pričel z 
iskanjem novih investitorjev 
in sicer z javnim razpisom v 
decembru,« je zapisano v izja-
vi Sklada za razvoj. 

Razvojni sklad je 
gluh 

Drugo plat medalje pojas-
njuje župan Mestne občine 
Celje Jože Zimšek: »V Mestni 
občini Celje si želimo, da bi 
dva leva oziroma tovarna po-
sode v Celju delala tudi v bo-
doče. To je del mesta, ki ga 
poznata Slovenija ter svet in 
težko bi bilo, če bi takšna 
proizvodnja, takšno znanje v 
Celju propadlo. Še težje bi bi-
lo, če bi zaposleni izgubili de-
lo. Osnove za dobro delo to-
varne so, zato so vsi dogodki 
iz preteklosti čudni. Začetek 
sanacije Ema je bil spodbu-

den, kasneje so dogodki šli 
svojo pot, repubhški sklad pa 
žal ni ravnal tako, kot smo si 
zamislili in želeU v Celju. Na-
zadnje smo se dogovarjali, da 
bi skušali razrešiti celoten 
kompleks. Dogovorili smo se 
z direktorjem razvojnega skla-
da in pričakovali razpis, skla-
den z našim dogovorom. Raz-
pis je bil drugačen, nanj se je 
prijavil Janko Turnšek in bil 
na razpisu tudi izbran. Ven-
dar so v tem razpisu oziroma 
pogodbi postavljeni zelo težki 
začetni pogoji. Danes ugotav-
ljamo, da takrat stvari niso 
bile realno postavljene, po-
membno je tudi to, da je nad 
celotnim zemljiščem Ema še 
vedno denacionalizacijski po-
stopek, tako da stvari tudi 
pravno niso v celoti urejene,« 
je prepričan Zimšek. 

Ko se je Turnšek vključil v 
projekt in ko je pridobil zem-
ljišče ter možnost nadaljnjega 
dela z 250 delavci, je bila obči-
na zadovoljna. »Postavili pa 
smo nekaj pogojev in v izjavi 
zapisali, da je potrebno reše-
vati celoten kompleks, odpro-
dati del zemljišča, v prodajo 
naj bi se vključil eden od na-
ših skladov, s to odprodajo pa 
naj bi omogočili pridobitev 

kredita in nadaljnje razreševa-
nje problema Ema. Pogovarja-
li smo se, da bo ob sanaciji 
poleg Emo ETT sodelovala še 
skupina podjetnikov, zahteva-
li smo, da je denacionalizacij-
ski postopek zaključen, ker je 
vse to pogoj za čist posel. Do 
tega ni prišlo in na takšno 
delo nismo mogli dati garan-
cije za nakup kompleksa, ker 
nismo imeli nobenega jams-
tva, niti ni bilo lastništvo pre-
nešeno na novo podjetje.« 

Danes so se kot nesmiselne 
pokazale tudi ideje o selitvi v 
Štore. »Selitev na drugo loka-
cijo oziroma v Štore je bila 
vseskozi vprašljiva po eko-
nomski in prostorski plati. 
Pred kratkim smo z ministrs-
tva za okolje in prostor tudi 
dobili mnenje, da selitev ni 
smotrna in da bi bila lahko 
sporna, ker bi bila potrebna 
dodatna vlaganja,« pravi Zim-
šek. 

Celjski župan kljub vsemu 
meni, da bo problem pametno 
rešen in da se bo z leti v Celju 
spet razvila proizvodnja poso-
de s približno 500 delavci. 
Osoletova ekipa je podjetje po 
njegovem očistila vsega nepo-
trebnega balasta, proizvodnja 
normalno teče, vidni so prvi 

rezuhati. »Med zadnjim zase-
danjem parlamenta sem se 
pogovarjal z direktorjem skla-
da Vaherjem Nemcem, Ireno 
Colja, ki trenutno vodi Emo s 
strani Sklada in gospodarskim 
ministrom Dragonjo. Dogovo-
rili smo se, da se počaka na 
izid razpisa, ne glede na re-
zultate pa se bomo v kratkem 
spet sestali,« obljublja Zim-
šek. 

Razpis za prodajo Emovega 
kompleksa je potekel minuli 
petek. Ob zaključku redakcije 
je Zimšek pričakoval, da bo 
lastništvo bivše Emo Eterne 
prevzelo velenjsko Gorenje. 
»Kolikor vem, so se že leta 
1965 pogovarjali o povezavi 
Ema in Gorenja. Takrat sta bili 
obe firmi približno enako 
močni, danes vidimo, kje je 
Gorenje in kje Emo. Bolje je, 
da se slovenske firme poveže-
jo, kot pa da bi podjetja pre-
puščah tujemu kapitalu. V po-
govorih z Gorenjem sem po-

stavil edino ta pogoj, če tem 
lahko tako rečem, da naj prq 
zvodnja ostane na obstojej 
lokaciji v Celju in da naj se; 
leti razvija, saj so tukaj v| 
možnosti za dodatne prog^j 
me emajliranja. Mestna obij 
na Celje pa je zainteresirati 
za nepremičnine, ki jih je d̂  
slej imela v najemu Energe( 
ska oprema ter za vsa ostal 
zemljišča, med drugim tui 
športno igrišče, ki ga je obj 
na pred leti uredila na zamoj 
virjenih travnikih. Prav talj 
želi občina pridobiti stanovj 
nja, jih z leti obnoviti in ured 
ti za stanovalce,« dodaja Zin 
šek. 

Ali je Gorenje kupilo celjski 
tovarno posode, naj bi bili 
jasno včeraj, ko naj bi se st 
stala komisija Sklada za rai 
voj in izbrala ponudnika. \ 
Gorenju so bili za nakup seve 
da zainteresirani, le kupnim 
je po njihovi oceni visoka. 

IRENA BAŠj| 

Lažje do stanovanj? 
Stanovanjski sklad Repub-

like Slovenije je konec lan-
skega leta objavil 18. razpis, 
namenjen vsem starostnim 
skupinam, ki prvič rešujejo 
svoj stanovanjski problem z 
nakupom, gradnjo ali preno-
vo. 

Upravičencem bo sklad do-
delil različne višine posojil gle-
de na način razreševanja sta-
novanjskega problema in sicer 
v skupni višini nekaj več kot 
3,2 milijardi tolarjev. Upravi-
čencem, ki kupujejo stanova-
nja, se skupaj dodeli za nekaj 
več kot 2,4 milijarde tolarjev. 
Tisti upravičenci, ki sodijo v 4. 
ali 5. prioritetni razred, so 100 
odstotno upravičeni do zapro-
šenega zneska, tisti, ki sodijo v 
2. ali 3. prioritetni razred, pa 
so 80 odstotno upravičeni do 
zaprošenega zneska. Ta poso-

jila bo sklad dodeljeval od ja-
nuarja do 31. maja. 

Upravičenci, ki gradijo ali 
obnavljajo, so upravičeni do 
40 odstotkov zaprošenega 
zneska v skupni višini nekaj 
več kot 790 milijonov tolarjev. 
Ta posojila se bodo dodeljeva-
la od junija letos do predvido-
ma februarja 1998. Da bo 
omogočena načrtovana dina-
mika koriščenja odobrenih 
posojil, bo sklad za to namenil 
vsa denarna sredstva, ki jih 
načrtuje v letošnjem letu. Ker 
bo letos potekalo tudi korišče-
nje posojil za neprofitno sta-
novanjsko gradnjo v višini 1,5 
milijarde tolarjev, pa Stano-
vanjski sklad brez proračun-
skih sredstev ne bo mogel raz-
pisati nobenih drugih ugod-
nih stanovanjskih posojil. 

IB 

Še eno dobro leto 
čeprav zaključni računi še niso narejeni, v Pivovarni 

Laško ocenjujejo, da so tudi v letu 1996 poslovali prav tako 
dobro kot eno leto prej, ki je bilo tako po fizičnih kot 
finančnih kazalcih izredno uspešno. 

Takrat je pivovarna zvarila in prodala 1,162 milijona hekto-
litrov piva in dosegla skoraj 55-odstotni delež pri prodaji na 
slovenskem trgu. Skupni prihodek je znašal blizu 11,5 milijar-
de tolarjev, neto dobiček pa 1,240 milijarde. Po napovedih 
vodje splošne službe Boška Šrota bodo končni rezultati 
lanskega poslovanja pivovarne znani prihodnji mesec. Predvi-
doma marca bo o njih razpravljal nadzorni svet družbe, v 
začetku aprila pa bo končana tudi revizija. Konec maja bo 
skupščina delničarjev, na kateri bodo odločali o višini divi-
dende. J h 

NOVO NA BORZI 

Tečaji 
rastejo 

z januarjem je na trg vred-
nostnih papirjev (VP) prišlo 
nekaj optimizma, ki je opa-
zen tako v prometu, kot tudi 
v tečajih nekaterih VP. 

V ponedeljek, 13.1., je SBl 
znašal 1.301,30 točk, na A in 
B kotaciji pa je bilo za 446,7 
mio SIT prometa. S 1.1. 1997 
je spremenjena tudi sestava 
borznega indeksa obveznic 
BIO, ki ga tvorijo obveznice: 
ABOl (obveznice Abanke), 
BCEl (obveznice Banke Ce-
lje), FBOl (obveznice Factor 
banke), RSOl, RS02 in SKBl. 
Najbolj zanimiva delnica je 
zadnje dni redna delnica Le-
ka, njena srednja vrednost je 
13.01. znašala 25.163 SIT, ta 
dan je porasla za 8,9%, z njo 
pa je bilo za 225,2 mio SIT 
prometa. Še vedno je veliko 
zanimanja za redno delnico 
SKB banke (srednja vrednost 
je okoli 45.500 SIT). Od priva-
tizacijskih delnic sta zanimivi 
še redna delnica Kolinske 
(2.300) in redna delnica Dro-
ge Portorož (25.700). Odbor 
za sprejem VP in članov na 
borzo je sprejel sklep o uvr-
stitvi imenskih obveznic seri-
je RS1510951 Republike Slo-
venije v borzno kotacijo B 
Ljubljanske borze. Obveznice 
so bile izdane zaradi zame-
njave za obveznice, ki jih je 
izdala Agencija RS za sanaci-
jo bank in hranilnic. Izdane 
so v apoenih po 100.000 SIT. 
Obresti se obračunavajo po 
obrestni meri TOM 4-5,7% let-
no. Na OTC trgu pa so pričele 
kotirati redne delnice družbe 
Svila, tekstilna tovarna Mari-
bor. 

Tuji vlagatelji še naprej pos-
pešeno kupujejo. Pred novim 
letom so imeli približno 17% 
delež v Leku , kar pomeni, da 
so vložili v delnice okoli 60 

milijonov DEM. Največji tuji 
vlagatelj je konec minulega 
leta imel približno 3,5% delež 
in je bil za kapitalskim in 
odškodninskim skladom tret-
ji največji lastnik podjetja 
Tuji investitorji so se letos 
najbolj zanimali še za delnke 
Kolinske, Droge in Term Ča-
tež. S 7.1. pa so na KDD prišle 
tudi delnice Krke Novo me-
sto, ki predstavljajo eno naj-
večjih izdaj vrednostnih pa-
pirjev, saj ima Krka skoraj 
100.000 delničarjev. Poleg te-
ga se je na neorganiziranem 
trgu z njimi aktivno trgovalo, 
pol leta , tako da se je nabralo 
veliko poslov, na podlagi kaj 
terih je potrebno spremeniti, 
lastništvo. Cena delnic je v 
zadnjem času rahlo upadla in 
se giblje okoli 12.000 SIT Z 
20.1. so zaradi stečajnega po-
stopka Komercialne banke 
Triglav d.d. ter dolgotrajnosti 
postopka, ki po mnenju upra-
ve borze onemogočajo imet-
nikom vrednostnih papirjev 
kakršen koli pregled nad po-
tekom dogodkov, iz OTC trga 
izključene prednostne delni-
ce in obveznice Komercialne 
banke Triglav. 

Če želite prodati delnice 
podjetij iz javne prodaje (seri-
ja G), se oglasite v CBH d.o.o., 
Celje ali pa pri okencih Banke 
Celje. Delnice podjetij odku-
pujemo po dnevnih cenah. 
Prav tako še vedno odkupuje-
mo amortizacijske načrte, ki 
jih je izdala Pošta Celje, sedaj' 
Telecom Slovenije. 

Piše: JOŽICA MALTARIČ 

Rudarji lastninijo premogovnik 
Večina velenjskega premogovnika bo v lasti države - Kljub dobremu delu leto zaključili z izgubo 

v velenjskem premogovniku si bodo 
lansko leto zapomnili po nadaljevanju 
procesa lastninjenja, ki se naj bi za-
ključil v prvi polovici leta. 

Premogovnik naj bi postal delniška 
družba v 88,9-odstotni lasti države. Julija 
lani so dobili prvo soglasje agencije za 
privatizacijo, novembra potrditev vlade o 
premalo izplačanih plačah v letih 1991 in 
1992. Decembra so delavci podpisovali 
lastninske nakaznice za interni odkup 
delnic podjetja, za kar se je odločilo več 
kot 90 odstotkov zaposlenih. 

Sicer so v premogovniku lani izkopali 
3,92 milijona ton premoga. Dolžina fron-

te, na kateri so odkopali premog, je bila le 
402 metra, kar je najmanj v zgodovini 
premogovnika. Lani so velenjski rudarji 
delali 239 dni, kar je nekaj manj kot 
prejšnje leto, ob koncu leta pa je bilo 
zaposlenih 3.982 delavcev, med njimi 123 
novih. Sicer so ob manjšanju števila zapo-
slenih, krajšanju odkopne fronte in števila 
delovnih dni v premogovniku delovni na-
črt izpolnili z dvigom produktivnosti in 
drugih kazalcev proizvodnje. Pomembno 
je tudi, da so lani uspeli zmanjšati odsot-
nosti z dela zaradi bolniških izostankov jn 
jih ustalili pri 7 odstotkih. Lani se je manj 
delavcev ponesrečilo pri delu, zabeležili 
pa so 6 jamskih požarov, ki niso povzročili 
večje škode. 

V premogovniku so od ministrstva za 
znanost in tehnologijo pridobili sredstva 
za sofinanciranje štirih razvojnih projek-
tov, okrepili pa so tudi posle zunaj pod-
jetja. Največ sodelujejo s Pivovarno Laš-
ko in Slovenskimi železnicami, pri eko-
loških projektih s podjetji v Šaleški doli-
ni, letos pa naj bi poslovali s Srbijo, 
Bosno in Hercegovino ter Kitajsko. 

Manj uspešno je bilo leto na ekonom-
skem področju, saj so se zaradi obraču-
navanja cene premoga po vrednosti 84 
tolarjev za marko celo leto ukvarjali z 
likvidnostnimi težavami in so poslovno 
leto skleniU z izgubo. 
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Uspavana lepotica 
Prisilna poravnava za celjsko trgovsko podjetje Teko - Naprodaj polovica veleblagovnice T 

Pred četrt stoletja je bila 
veleblagovnica T trgovskega 
podjetja Teko v Celju ponos 
mesta. Vanjo so hodili kupci 
od blizu in daleč, pomične 
stopnice so bile prava novo-
tarija, trgovini v več nad-
stropjih ni bilo para. Žal so 
l judje zaspali na lovorikah, 
danes je v Teku uvedena pri-
silna poravnava, če ta ne bo 
uspela, čaka podjetje stečaj. 

Bojan Uran je eden redkih 
direktorjev, ki razloge za slabe 
razmere v trgovskem podjetju 
Teko ne išče zunaj hiše, ne vali 
krivde zgolj na mesto, ki v vseh 
teh letih ni sposobno zgraditi 

garažne hiše, čeprav so parkir-
ni prostori, ki jih v bližini Teka 
ni, najbrž tudi pripomogli k 
rdečim številkam. Uran, ki je v 
podjetje prišel in prevzel direk-
torsko mesto pred štirinajstimi 
meseci, pravi naslednje: »Raz-
logi za uvedbo prisilne porav-
nave segajo že nekaj let nazaj. 
Objekt je bil zgrajen pred 25 
leti, ponudba blaga je bila ta-
krat velika in v bistvu Teko v 
mestu ni imel prave konkuren-
ce. Če si hotel v Celju kaj kupi-

ti, si moral v Teko. To je trajalo 
precej časa, temu primeren je 
bil tudi odnos zaposlenih do 
strank. Leta 1990 je prišel Mar-
kovič, pojavilo se je kup zaseb-
nih prodajaln, pojavila se je 
lojalna in nelojalna konkuren-
ca, ljudje v Teku so bili pa 
očitno še vedno prepričani, da 
živijo v starih časih. Kolikor 
vem, so poskušali razmere sa-
nirati s cenenim kitajskim bla-
gom. To je bila po moje ena 
prvih napak. Teko za ljudi ni 
bil več zanimiv, saj so podobno 
blago ponujale razne zasebne 

prodajalne po precej nižjih ce-
nah. Jasno, da je promet začel 
upadati, ljudje so bili nezado-
voljni, od vseh načrtov je prejš-

nje vodstvo uspelo povečati le 
cene in Teko je v letih 92, 93 

slovel kot najdražja hiša v Ce-
lju. Ampak ljudje bi še sprejeli 
dejstvo, da je Teko pač najdraž-
ji, toda potem morata biti kvali-
teta in postrežba takšna, da 
visoke cene opravičujeta.« 

Rdeče številke in 
zapleti S KBT 

Teko se je potem znašel v 
začaranem krogu. Podjetju že 
od leta 1992 primanjkuje bla-
ga, takrat so se pojavile prve 
izgube, zaradi katerih je naj-
brž odšlo prejšnje vodstvo ozi-
roma direktor Alojz Forštner. 
Do prihoda Urana so imeli v 
Teku nekaj časa še vršilca 
dolžnosti. »Sam sem ob svo-
jem prihodu poskušal izbolj-
šati ponudbo s popestritvijo 
programov, doseči boljši pro-
met, vendar se kaj veliko ni 
dalo storiti.« 

Obveznosti do dobaviteljev 
so se kopičile, večale so se 
zaloge, v skladiščih je več let 
ostajalo nekurantno blago. 
Problem je v tem, da podjetje v 
slovenskem prostoru ne po-
meni praktično ničesar, zato 
so težko iztržili ugodnosti pri 
nabavi, problem zase je ob-
jekt, za katerega direktor me-
ni, da je pravi energetski biser, 
seveda v negativnem smislu. 
Rdeče številke so tako narasle 
na skupno 276 milijonov tolar-
jev. 

Pika na i je bil za podjetje 
lani še zaplet s Komercialno 
banko Triglav. »V tej banki 
smo imeli kredite, z bančniki 
smo se dogovorili, da nam jih 
bodo podaljšali, vendar so v 
KBT vnovčili akceptni nalog, 
tako da se nismo mogli dogo-
voriti za postopno poravnavo 
kreditov. Na izbiro smo po-

tem imeli le prisilno poravna-
vo ali stečaj,« pojasnjuje 
Uran. 

Pol Teka naprodaj 
v Teku nameravajo prisilno 

poravnavo uresničiti z dezin-
vestiranjem. 

»Najprej smo razmišljali o 
oddaji druge etaže veleblagov-
nice v najem, zdaj se bolj nagi-
bamo k temu, da bi prodali 
prostore v kleti in pritličju, kar 
pomeni prodajo približno po-
lovice objekta. Leta 1995 je 
bila stavba ocenjena na 5 mili-
jonov mark, s kupnino name-
ravamo poravnati vse obvez-
nosti, v preostalem delu veleb-
lagovnice pa bi še vedno imeli 
trgovino. V njej bi bilo dela za 
približno 40 ljudi. Tudi doba-
vitelji se s prisilno poravnavo 
strinjajo, prizadevam pa si, da 
bi upnikom v celoti plačali 
glavnico,« je povedal direktor. 

Ali bo prisilna poravnava us-
pešna ali ne naj bi bilo znano 
konec januarja, ko bodo o fi-
nančnem načrtu odločali up-
niki in stečajni senat. Uran 
tudi pravi, da v Teku iščejo 
strateškega partnerja. »Teko je 
konfekcijska hiša in v naši 
branži ni večjih verig, razen 
Ona On, ki je po mojih infor-
macijah v državni lasti. Če 
strateškega partnerja ne bomo 
našli doma, ga bomo poiskah 
zunaj meja, med drugim se 
ravno v teh dneh pogovarjamo 
z Italijani.« 

Če prisilna poravnava ne bo 
uspela, čaka Teko stečaj. Na 
vprašanje, ali verjame v uspeh 
prisilne poravnave, je Uran 
odgovoril: »Še me vidite tukaj, 
mar ne? Če ne bi verjel v prisil-
no poravnavo, bi že odšel iz 
firme.« 

IRENA BAŠA 
Foto: GREGOR KATIČ 

Konec lanskega decembra 
so v Teku dobili 2. soglasje 
Agencije za privatizacijo. Se-
danji zapleti bodo nekoliko 
zavrli vpis v sodni register, 
tudi s sklicem skupščine ne 
bodo hiteli, sicer pa na j bi bil 
Teko po novem delniška 
družba. Zaposleni imajo v 
lasti 40 odstotkov premože-
nja, 20 odstotkov je v rokah 
Sklada za razvoj, 10 odstot-
kov ima odškodninski in 30 
odstotkov pokojninski sklad. 

V Trgovskem podjetju Te-
ko je danes zaposlenih 63 
delavcev, v najboljših časih 
je bilo kar 270 zaposlenih. 
Delavci plače sicer dobivajo 
vsak mesec, zaradi prisilne 
poravnave imajo zdaj zajam-
čene osebne dohodke. 

Če si pred četrt stoletja hotel v Celju kaj kupiti, si moral v 
Teko. Spanje na lovorikah je hišo pripeljalo do prisilne 

poravnave. 

Hotel Vrelec kmalu 
obnovljen 

Zdravilišče Laško je te dni 
pričelo obnavljati še zadnjih 
48 sob v hotelu Vrelec. Dela, 
ki jih izvaja podjetje Gradiš, 
bodo končana najkasneje do 
15. marca, ko v zdravilišču v 
prenovljenih sobah že priča-
kujejo prvo skupino gostov. 

Obnova dobri dve desetletji 
starega hotela je potekala v 
treh fazah. V začetku lanskega 
leta so najprej s preureditvijo 
nekaterih skupnih prostorov 
pridobili šest novih dvopo-
steljnih sob, nato pa so decem-
bra prenovili prvih 48 sob. Le-
te sodijo sedaj v visoko B kate-

gorijo. Sobe so opremljene po-
vsem na novo, v vseh so televi-
zijski sprejemniki in hladilni-
ki, na novo pa so urejene tudi 
kopalnice. Zdravilišče ima ozi-
roma bo imelo od sredine mar-
ca naprej 290 postelj, posodo-
bitev hotela pa bo stala nekaj 
več kot 200 milijonov tolarjev. 

Zaradi velikega obiska in še 
večjega zanimanja je zdravi-
lišče decembra lani odprlo še 
eno novo savno, ki lahko 
sprejme od 10 do 14 ljudi, ter 
dodatno manjše počivahšče, 
te dni pa so pričeli pripravljati 
tudi projekte za prenovo no-
tranjega bazena. 

JI 

DHL Celje v novih prostorih 
v sedmem letu delovanja 

so se trije zaposleni v po-
dročnem centru DHL Celje 
minuli petek preselili v nove 
prostore v pritličju poslovno-
stanovanjskega objekta v 
Ulici V. prekomorske briga-
de 4. 

Po besedah vodje področ-
nega centra Blanke Ceglar 
imajo približno 65 m^ pritlič-
nega poslovnega prostora v 
najemu od Banke Celje, s svo-
jim delom - hitro pošto od 
vrat do vrat - pa pokrivajo 
celotno celjsko območje, Za-
savje in del Koroške. Na tržiš-
ču ekspresne dostave paketov 
in dokumentov zaseda DHL v 
Evropi vodilno mesto, v Slo-
veniji pa je prisoten že 13 let. 
Poleg osrednjega centra v 
Ljubljani poslujejo še področ-
ni centri v Mariboru, Novi 
Gorici, Kopru, Novem mestu 
in seveda v Celju. Iz vseh 
šestih poslovalnic delavci 
DHL lahko preko osrednjega 
sortirnega centra v Bruslju 
dostavijo pošiljke v več kot 
80.000 krajev v preko 220 dr-

žav sveta. Poslovanje DHL, ki 
so ga trije mladi družabniki 
ustanovili leta 1969 v ZDA, je 
skladno z zakonodajo posa-
meznih držav, uporabnikom 
pa ponuja dve vrsti storitev; 
ekspresno dostavo dokumen-
tov in ekspresno dostavo pa-
ketov. V Evropi in ZDA spreje-
ma DHL pošiljke do 250 kilo-
gramov, pri čemer posamezni 
kos tovora ne sme tehtati več 

kot 50 kilogramov. Za druga 
področja pa je največja dovo-
ljena teža za posamezni kos 
tovora 32 kilogramov. 

V področnem centru DHL 
Celje odpade na mednarodni 
promet kar 90 do 95 odstot-
kov vsega poslovanja, nekaj 
dela pa opravijo tudi doma. 
Med najpomembnejšimi po-
slovnimi partnerji področne-
ga centra DHL Celje, ki so jih 

minuli petek povabili tudi na 
slovesnost ob odprtju novih 
poslovnih prostorov, so celj-
ska podjetja Kovinotehna, Ko-
vintrade, Cetis, Cinkarna, 
Etol, Aero in Banka Celje, 
Elektronika Velenje, nekatere 
družbe Gorenja, Juteks, Ru-
dis Trbovlje, Steklarna Rogaš-
ka Slatina, Steklarska šola in 
zreški Unior. 
mm IS, Foto: GREGOR KATIČ 

REČENO (ne) STORJENO 

Domnevni pogovori 
v knjigi »Kako napravimo 

kaj z besedami« filologa Johna 
L. Austina, je glagol »domne-
vati« uvrščen med ekspozitive. 
Ekspozitivi so glagoli, s kateri-
mi poskušamo razjasnjevati 
razloge, argumente ali določe-
no vrsto komuniciranja. Sicer 
je domneva sklepanje, misel, 
da je kaj verjetno ali resnično, 
čeprav ni dokazano. V tem 
smislu lahko recimo dalje raz-
mišljamo na različne načine. 
Tako lahko nekdo reče: »Pod-
kupite ga!« Naslednja mož-
nost je »Silil me je. naj ga 
podkupim.« In nazadnje ob-
staja tudi inačica, ki je pravza-
prav že izvršeno dejanje »Pre-
govoril me je, da sem sprejel 
podkupnino.« Obstajajo seve-
da tudi trditve, ki so ravno 
obratne od pravkar omenje-
nih. Po enakem vrstnem redu 
bi se glasile takole - Rekel mi 
je: »Ne smete ga podkupiti!«; 
»Nasprotoval je temu, da bi ga 
podkupili« in »Zadržal me je. 
da bi ga podkupili«. Glede na 
to. da gre v našem primeru 
zgolj za domneve oziroma za 
domnevne pogovore, ne more-
mo. za nobeno od navedenih 
možnosti, z gotovostjo trditi, 
da je točna. Povedati moramo 
seveda tudi (morda pa to niti 

ni potrebno), da mislimo z 
»domnevnimi pogovori« na 
naše nedavno politično doga-
janje ob izvolitvi novega man-
datarja. 

Če poskušamo sedaj naše 
razmišljanje vseeno nekoliko 
poglobiti, se lahko na sledi 
ugotovitve v zvezi s podkupo-
vanjem ustavimo še pri tem, 
da lahko domnevamo, da so 
domneve o podkupovanju, del 
ponesrečenosti o formiranju 
pravilnega zaključka. Zelo 
komplicirana formulacija po-
stane z malo razlage, pravza-
prav popolnoma enostavna. 
Filolog Austin označuje pone-
srečenosti izjavljanja z dvema 
formulacijama. Prvo imenuje 
»zastrelek« (s tem misli v glav-
nem na nenamerne hibe ali 
zatike), drugo pa »zlorabe«. 
Že sama beseda pove, da gre v 
drugem primeru za namerno 
neiskrenost, podtikanje, pri-
krivanje ipd. Če obe ugotovitvi 
primerjamo z našim nedav-
nim političnim dogajanjem v 
parlamentu, ni nobenega ar-
gumentiranega razloga ne za 
prvo ne za drugo možnost. Ob-
staja pa seveda velika verjet-
nost, da sem se prav s to trdi-
tvijo popolnoma zmotil. 

ZORAN PEVEC 
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Jubilej ob koncu lisočlelja 
Turistično društvo Laško se že pripravlja na 110. obletnico delovanja - Pivo in cvetje bo letos od 9. do 13. julija 

Turistično društvo Laško 
bo v sodelovanju z Geodet-
skim zavodom Slovenije v 
kratkem izdalo novo karto 
mesta in občine. Dosedanja 
karta, ki je bila narejena leta 
1989, je že zastarela, saj so 
na njej vrisane še stare ob-
činske meje, v preteklih letih 
pa se je velilco sprememb 
zgodilo tudi v samem mestu. 
Poleg tega stare karte tudi ni 
več mogoče dobiti v prosti 
prodaji. 

Nova karta mesta in občine 
je le ena od letošnjih nalog 
laškega turističnega društva, 
ki namerava tudi v prihodnje 
biti prav tako uspešno kot v 
preteklih letih. Vodstvo druš-
tva je že imenovalo prireditve-
ni odbor in komisijo za pripra-
vo programa tradicionalne pri-
reditve Pivo in cvetje, ki jo 
bodo letos v Laškem organizi-

rali že triintridesetič. Priredi-
tev bo od 9. do 13. julija. Letos 
prvič bo društvo skupaj s Kul-
turnim centrom, občino, zdra-
viliščem, pivovarno in Radiom 
Slovenija pripravilo še eno pri-
reditev, s pomočjo katere bi 
lahko naredilo veliko za pro-
mocijo svojega mesta tudi iz-
ven republiških meja. Gre za 
mednarodno prireditev Godci 
brez meja, v kateri sodelujejo 
ansambli iz Nemčije, Avstrije, 
Švice in Slovenije. Po dve tuji 
skupini in tri domače se bodo 
v Laškem predstavile 9. maja, 
posnetek nastopa, ki bo v dvo-
rani Tri lilije, pa bodo predva-
jale osrednje radijske hiše 
vseh štirih držav. Laščani bi 
letos zelo radi sodelovali na 
še eni mednarodni prireditvi, 
saj želijo, da bi tudi njihova 
ekipa sodelovala v Igrah brez 
meja. 

Po uspešnem začetku v letu 
1996 bo turistično društvo tu-

di letos organiziralo martino-
vanje, spet bo tudi Zlati rog, 
pripravljati pa se bo začelo na 
110. obletnico svoje ustanovi-
tve, ki jo bodo proslavili leta 
1999. Ob tej priložnosti bo 
društvo izdalo posebno brošu-
ro, izšla pa bo tudi fotomono-

grafija Laškega. Visok jubilej 
želi društvo proslaviti še z ure-
ditvijo nekoč zelo znanega 
»črnega« mostu čez Savinjo in 
še z nekaterimi drugimi pose-
gi, ki bi dali mestu še bolj 
privlačen videz. 

J. INTIHAR 

Od Košnice do Korzike 
Za konec leta so se zbrali številni planinci, vključeni v PD 

Ojstrica v Celju. Predsednik Vili Vengust je poročal o lanski 
planinski dejavnosti in čeprav je bilo srečanje brez volitev, so 
izrekli uspešnemu predsedniku zaupnico še za eno leto. 

Program so izvedli v celoti. Na štirinajstih izletih po Sloveniji 
in inozemstvu je bilo vsega skupaj 452 planincev. Med najbolj 
obiskanimi je bila Žerdonerjeva pot v Košnici, ki se jo je udeležil 
tudi mož, po katerem se imenuje. Lani so odšli po tej poti aprila, 
letos nameravajo julija. Veliko zanimanja je bilo prav tako za 
Obir na avstrijskem Koroškem, s prijateljskim PD Ruše pa so 
odšli na Korziko. Vsem je ostala v zelo lepem spominu. 

Za letos so v dejavnosti vključeni osnovnošolci, mladinci, 
mlajši in starejši člani. Za slednje velja na izletih pravilo: hiti 
počasi in misli na zadnjega - ne obratno. Zato je v PD Ojstrica 
vključenih tudi precej starejših planincev. V sklopu društva je 
prav tako planinski krožek osnovne šole Frana Roša. 

Skupaj s prijatelji iz Ruš se bodo odpravili na planinsko pot po 
Komatih, nameravajo tudi v lep planinski svet otoka Kreta. 

MILAN GOMBAČ 

Konjičani proti 
odvisnosti 

l \ idi konjiška mladina ozi-
roma Klub študentov Dra-
vinjske doline se je odločil, 
da bo sodeloval v vsesloven-
ski akciji, imenovani Veter v 
laseh, s katero naj bi mlade 
odvrnili od raznih oblik zas-
vojenosti. 

Pobudo konjiških študentov 
je moralno, organizacijsko, pa 
tudi v smislu pokroviteljstva 
podprl župan Konjic Janez 
Jazbec; da pa bi akcija inten-
zivno zaživela v lokalnem pro-
storu, sta klub študentov in 
župan na prvi sestanek pova-
bila predstavnike javnega živ-
ljenja v občini; tiste, ki so z 
mladimi v neposrednem stiku 
v šoli, pa tudi predstavnike 
policije, sodstva, socialnega 
skrbstva, zdravstva, kulture 
oziroma družbenih dejavnosti 
sploh. Zbrani so bili enotnega 
mnenja, da je tovrstna pobuda 
še kako dobrodošla, saj je vse 
bolj očitno, da zasvojenost, ne 
z alkoholom in cigaretami, 
temveč tudi z drogo, vse bolj 
opazno prodira v konjiški pro-
stor. Komandir policijske po-
staje v Konjicah je postregel s 

podatkom, da je v tej občini 
med mladimi deset odvisni-
kov, uživalcev drog pa bistve-
no več. Pretresljivo je dejstvo, 
da droge prodirajo tudi že v 
osnovno šolo, nasadi konoplje 
pa na Konjiškem že dolgo niso 
več neznanka. Zbrani so ugo-
tavljali, da je vzroke za preda-
janje odvisnostim potrebno is-
kati predvsem v družinah, 
kjer mladi ljudje pogosto niso 
deležni zadostne mere ljubez-
ni in razumevanja. Seveda pa 
se soodgovorna čuti tudi širša 
lokalna skupnost, ki bo poslej 
skušala odvisnost med mladi-
mi preprečevati z izvirnejšimi 
pristopi, kot denimo srečanja 
z odvisniki, s psihoterapevti, s 
pisatelji, ki pišejo o tej proble-
matiki, predvsem pa s športni-
mi druženji, z izobraževanji 
mladih in njihovih staršev o 
zasvojenosti nasploh, pa z zlo-
ženkami, kulturnimi priredi-
tvami, filmi in še čim. Akcija 
bo v Konjicah potekala vse 
leto in vsi se zavedajo, da pri-
čakovani rezultati ne bodo 
vidni takoj, toda, kot je dejal 
predsednik Kluba študentov 
Dravinjske doline Tadej Slap-
nik: »Naše vztrajanje je tisto, 
ki bo pripomoglo želenim us-
pehom.« 

Pri Marinkovih v Sevcah pri Rimskih Toplicah je predstavni-
ca Gorenja Boža Bežan (skrajno desno) izročila primerno 

darilo, sušilnik perila. 

Darilo za trojčke 
Družina Marinko v Sevcah 

pri Rimskih Toplicah se je 
pred kratkim povečala za tri 
nove, zaenkrat še precej jo-
kajoče člane. 

V velenjskem Gorenju so se 
odločili, da precej povečani 
družini podarijo sušilni stroj. 
»Darila sem zelo vesela,« je 
povedala mama Mira, 29-letna 
učiteljica predmetnega pouka 
v Hrastniku. Ponosni očka 
trojčkov, 35-letni Milan, je tr-
govski poslovodja v Lipa Tra-
de v Hrastniku, trem skoraj 4-
mesečnim fantkom pa je ime 

Luka, Andraž in Peter. Pri Ma-
rinkovih so najprej pričakovali 
dvojčke, kot se v zadnjem ča-
su s pomočjo sodobne medici-
ne vse bolj pogosto dogaja, 
vendar pa so se po »odkritju«, 
da bodo trije, tudi na to hitro 
pripravili. V hiši so imeli za 
vsak slučaj še rezervni Gore-
nj ev pralni stroj, s pomočjo 
sušilnega stroja pa so rešeni 
skrbi, kje vsak dan posušiti 
kup plenic za tri dojenčke, ki 
iz dneva v dan postajajo večji 
korenjaki. 

HINKOJERČIČ 

Vitanje se predstavi 
Mlada občina Vitanje goji tudi turistične ambicije. 
Da so te akcije upravičene, dokazujejo njene naravne 

lepote, neokrnjena pokrajina ter bogato zgodovinsko izroči-
lo, prepleteno s kuhurno dediščino. Vse to in še več je v 
besedi in sliki predstavljeno v barvni zloženki občine Vita-
nje. Pripravila sta jo vitanjsko turistično društvo in tamkajš-
nja projektna skupina za razvoj podeželja. Izšla je v deset 
tisoč izvodih, napisana pa je v slovenskem in angleškem 
jeziku. B.F. Obnovljena plemiška zastava 

Plemiška občina Teharje je leta 1723 razvi-
la svojo zastavo. 

Teharčani, ponosni na svojo preteklost, so jo 
iztrgali iz pozabe konec leta 1993, konec de-
cembra pa so jo obnovili in dvignili na drog 
pred stavbo krajevne skupnosti, kjer bo služila 
kot temeljni kamen za bodoči spomenik, sim-
bol pomembne preteklosti kraja. 

Prireditev s kulturnim programom so Tehar-
čani po besedah predsednika Sveta KS Teharje 
Ferda Ježovnika slovesno zasnovali in jo pos-
vetili spominu na pomembno, a žal velikokrat 

po krivičnem prezrto preteklost kraja. Obnov-
ljeno zastavo z grbom, ki je bila hranjena v 
Pokrajinskem muzeju Celje, nekaj preostalih 
zgodovinskih simbolov pa je hranjenih še v 
Celju in na Dunaju, je na drog dvignil najstarej-
ši krajan Štefan Luževič, opravljen v oblačila 
Teharskega plemstva. Teharski grb na zastavi 
ima pod zvezdama, povzetima po grbu Celj-
skih, še tri hribe (Dolič, Srebotnik in Roman-
ce), nad grbom pa sta črki E in T, ki pomenita 
plemištvo Teharja. 

IS 

Razvitje obnovljene zastave Plemiške občine Teharje iz leta 1723 so Teharčani združili z 
blagoslovom konj, saj je na Ledini, kjer je razobešena zastava, nekoč stala cerkev sv. Štefana, 

zaščitnika konj. 

Od Pike do Oke 
V celjskem Centru Interspar so minuli petek začeli s programom januarskih otroških 

prireditev. Uvodna prireditev Pika Nogavička se predstavi, pripravila jo je skupina iz Velenja, 
ki organizira tudi tradicionalni Pikin festival, je bila izjemno dobro obiskana, mali radovedne-
ži pa bodo lahko ob petkih in sobotah uživali vse do 1. februarja, ko se bo program zaključil z 
otroško igrico Soviča Oka. 

V avli Centra Interspar pripravljajo otroške prireditve ob petkih ob 17. uri, sobotno otroško 
veselje pa se začenja ob 11. uri. Minulo soboto se je obiskovalcem predstavil čarovnik Roman 
Frelih, malčki pa so najbolj uživali v otroški čarovniški delavnici. Otroške prireditve tega konca 
tedna bodo v petek začele plesalke skupine Packa Plesnega foruma Celje z v ples ujetimi songi 
Rockerete, v soboto dopoldne pa se bo prav tako z otroško plesno igrico Lunino kraljestvo 
predstavila Glasbena šola Radeče. IS, Foto: G. KATIČ 
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Spretne roke najstarejših 
Praznovanje 20-letnice šmarsl<ega Doma upokojencev 

v šmarskem Domu upokojencev so v 
začetku tedna odprli razstavo ročnih 
del stanovalcev, ki jih ustvarjajo v okvi-
ru delovne terapije. Tam si je mogoče 
ogledati (pa tudi kupiti) vse mogoče, od 
čudovitih pletenih in kvačkanih prtov 
do beneških mask in otroških igrač. Z 
razstavo obeležujejo 20-letnico delova-
nja doma. 

Razstavljeni izdelki nastajajo med red-
no dnevno delovno terapijo za stanoval-
ce, ki jo vodi terapevtka Pranja Ubipari-
povič. V redno terapijo je vključenih nad 
40 stanovalcev, poleg njih pa jih še nekaj 
pomaga pri hranjenju bolnih, pri pripravi 
hrane, pa tudi v ekonomatu (v okviru 
dejavnosti imajo približno petnajst praši-
čev). 

Med redno dnevno terapijo pletejo, 
kvačkajo, vezejo, izdelujejo tapiserije in 

makrameje, oblikujejo z glino in mavcem, 
barvajo na svilo ter steklo, šivajo, izdelu-
jejo papirnate rože ter predmete za praz-

nične in druge priložnosti. V terapiji, ki je 
prostovoljna oblika ohranjanja telesne in 
duševne sposobnosti, so dnevno med 8. 
in 12. ter po kosilu do 14. ure. 

V domu se posebej veselijo vsakoletne 
razstave, najlepšega časa terapije. Za og-

led je vedno veliko zanimanje, prihajajo 
terapevti in stanovalci od blizu in daleč, 
svojci, člani upokojenskih društev ter 
skupin za samopomoč starostnikov od 
Celja do Rogaške Slatine, šolarji ter vsi, ki 
jih privlačni izdelki zanimajo. 

Tokratna razstava, v počastitev 20-
letnice doma, je še posebej mikavna. Na 
ogled so pletene bluze, jopice, rokavice, 
šali ter pleti, vezeni in kvačkani prti, 
tapiserije in makrameji, beneške maske, 
svečniki in šatulje za zlatnino, svilene 
rute in robci, vaze, kozarci in skleda iz 
barvanega stekla ter velikonočni zajci. 
Med šivanimi izdelki predstavljajo 
otroške igrače (pingvine, pajace, kače s 
klobučkom), okrasne vzglavnike, zani-
mivi pa so tudi gobelini (med njimi zelo 
velika Zadnja večerja). Prav tako pred-
stavljajo domska glasila, ki izhajajo vsa-
ko leto. 

BRANE JERANKO 

Razstavo si lahko ogledate do vključno 
srede, 22. januarja, od 9. do 17. ure. 
Osrednja prireditev bo jutri, v petek, 17. 
januarja. Razvoj ter dejavnost ustanove 
bo predstavila direktorica Zinka Šramel, 
glavna sestra Majda Koren pa še posebej 
razvoj zdravstvene nege. Slavnostni go-
vornik bo župan Jože Čakš, povabili pa 
so tudi predstavnike ministrstva za delo, 
družino in socialne zadeve. Kulturni 
program pripravljajo stanovalci. 

Zaboji na calcanju 
Odjuga bo verjetno prej ali slej pospravila sneg, toda že od 

lani polnih zabojev le ne bo spraznila. 
Posnetek je nastal v Velenju, verjetno pa bi kaj podobnega 

našli še marsikje. Zato ni odveč pripomba, da če so že namešče-
ni zaboji za zbiranje uporabnih surovin, bi bilo potrebno te 
zaboje kdaj pa kdaj tudi sprazniti. LOJZE OJSTERŠEK 

Poštenje in dobrota 
v začetku januar ja sta slavila pol stoletja 

skupnega življenja zakonca Jože in Angelca 
Jug. Doma sta v Virštanju. Slavila sta skupaj 
s tremi otroci in njihovimi družinami, z 
drugimi sorodniki ter prijatelji. Pri cerkve-
nem obredu so bili pri Sv. Filipu, podružnici 
cerkve v Olimju. 

Zlatoporočenec Jože, ki bo dopolnil 75 let, je 
bil rojen v Gostinci. V družini je bilo sedem 
otrok. Po osnovni šoli se je odločil za kmečki 
stan. Mladega fanta so leta 1942 mobilizirali v 
nemško vojsko, ko se je vrnil na dopust, pa se 
)e pridružil partizanom. 

Zlatoporočenka Angelca je pet let mlajša, 
rojena v Virštanju. Imela je dva mlajša brata, ki 

sta že pokojna. Na otroška leta nima lepih 
spominov, živeli so zelo skromno. Mama ji je 
umrla, ko je bila stara 12 let, zato se je morala, 
skupaj z mlajšima bratoma, veliko truditi. Pri 
osemnajstih se je poročila z Jožetom, ki je 
prišel na njen dom. 

Zlatoporočenca iz Virštanja se spominjata 
težkega začetka dolge skupne poti. Z močno 
voljo ter medsebojnim spoštovanjem jima je 
uspelo premagati marsikakšno oviro. Zgradi-
la sta nov dom, poln topline. Želimo, da bi ju 
vse najlepše spremljalo še vrsto let. Naj osta-
neta zgled poštenega dela, dobre volje in 
dobrote. 

Foto: MESTINŠEK 

Kriv |e sneg 
Laška komunala, ki se bo predvidoma prihodnji teden končno 
preselila v zgradbo bivšega podjetja Elkov na Celjski cesti, še 
vedno ni izvedla nobenega od ukrepov za ureditev prometa v 
središču Laškega, ki jih je napovedala že decembra lani. Kriv je 
sneg, pravijo v komunali, in takoj ko se bodo razmere izboljša-
le, bodo postavili zapore na cesto proti Jagočam, za promet pa 
bodo zaprli tudi del Trubarjeve. Od novosti, ki bi morale začeti 
veljati že 17. decembra, velja omeniti še popolno prepoved 
parkiranja na Orožnovem trgu. JI 

Novo reševalno vozilo 
Zdravstveni dom v Sloven-

skih Konjicah je bogatejši za 
novo reševalno vozilo. 

Lani jeseni je bila namreč 
sprožena akcija zbiranja sred-
stev za nakup oziroma obno-
vitev dveh reševalnih vozil. 
Odziv je bil dober. Petindvaj-
set darovalcev (konjiških pod-
jetij in posameznikov) je pris-
pevalo petindvajset odstotni 
delež nakupa, in prvo, sodob-
no reševalno vozilo v teh dneh 
že služi svojemu namenu. 

Gre za Crysler voyager 3.8 
AWD. Prednost novega avto-
mobila je pogon na vsa štiri 
kolesa, kar je za okoliški hri-

bovski teren že skoraj nujnost. 
Akcija zbiranja denarja za 
drugo reševalno vozilo še tra-
ja. B.F. 

Nov gasilski dom v Libojah 
v Libojah bodo začeli graditi večnamenski dom, v kate-

rem bodo gasilski dom, strelišče, kegljišče in prostori KS. 
V prvi fazi gradnje naj bi uredili gasilski dom, ki ga libojski 

gasilci res nujno potrebujejo, saj sedaj nimajo svojih lastnih 
prostorov, temveč delujejo v prostorih Kilija v Libojah. Kasneje 
bodo, glede na razpoložljiv denar, uredili še vse ostale načrto-
vane prostore. 

Zemljišče, kjer bodo postavili dom, so dobili od republiške-
ga sklada stavbnih zemljišč, 6 milijonov tolarjev je prispevala 
občina Žalec, nekaj pa so zbrali tudi krajani sami. V Libojah 
potekajo tako še zadnje priprave za pričetek gradnje, čakajo le 
še na ugodnejše vremenske pogoje. ALENKA T. JELEN 

REKLI SO 
Gizela Khan, predsednica 

Krajevne organizacije Rdeče-
ga križa Šempeter: »V naši 
krajevni organizaciji RK smo 
se tudi v preteklem letu trudili, 
da bi delovali čimbolj plodno. 
Seveda smo svoje delo nameni-
li pomoči potrebnim, to so so-
cialno ogroženi in najstarejši 
med našimi krajani. Organizi-
rali smo tudi dve krvodajalski 
akciji, na obeh skupaj je kri 
darovalo preko 200 krvodajal-
cev. Organizirali smo pogosti-
tev za krajane stare sedemde-
set in več let, obiskali pa tiste, 
ki se srečanja niso mogli udele-
žiti, ob novem letu pa smo 
obiskali vse krajane, starejše 
od 70 let, pa tudi tiste iz naše 
krajevne skupnosti, ki začasno 
bivajo v Domu upokojencev na 
Polzeli. Tudi sicer med letom 
večkrat obiščemo najstarejše 
krajane in težje bolnike, spom-
nili pa smo se tudi treh devet-
desetletnikov in sicer Marije 
Miklavžin, Frančiške Pire in 
Barbare Senegačnik. V decem-
bru smo razdelili 22 paketov 

hrane družinam z več otroki in 
slabše situiranim upokojen-
cem. Občasno pomoč so preje-
le tri družine. Pridobili smo 
nekaj novih članov. V tem letu 
nameravamo ponovno začeti z 
merjenjem krvnega tlaka in 
sladkorja v krvi. Seveda bomo 
nadaljevali z dejavnostmi, ki so 
pač osnovne za Rdeči križ.« 

T. TAVČAR 

Zlato zakoncev Dobovicnik 
, Tudi zakon Štajerca in Notranjke laliko traja petdeset let 

Oče neveste Ivanke je pred 
petdesetimi leti namigoval, 
da zakon med Štajercem in 
Notranjko hudo dolgo ne mo-
re držati. Zakonca Dobovič-
nik pa sta dokazala, da gre 
skupaj tudi 50 let. 

Ivanka se je rodila na Logu 
pri Brezovici na Notranjskem, 
medtem, ko se je Franjo rodil 
na Bregu pri Polzeli. Pri pet-
najstih letih je odšel na Vran-
sko v uk h krojaškemu moj-
stru Jelenu. Kot krojaškega 
pomočnika ga je pot za delom 
vodila po Kranjski in Notranj-
ski in tako je naletel tudi na 
mlado Ivanko in ljubezen se je 
vnela. 

S poroko sta mlada zaljub-
ljenca morala čakati vse do 8. 
januarja 1947, ko sta se v Ljub-
ljani vzela. Po enem letu se 
jima je rodil sin Franci. Franja 
pa je vleklo nazaj v domači 
kraj in leta 1954 sta se vrnila 
na Breg pri Polzeli v Franjevo 
rodno hišo. Leto zatem se je 
družina povečala še s hčerko 
Ireno. Medtem ko je Ivanka 
gospodinjila, je Franjo pridno 
šival in mnoge Polzelane oble-
kel v nova oblačila. Kdo bi 
preštel koliko hlač in suknji-
čev ter telovnikov je skrojil in 
sešil, preden je odložil šivanko 
in skupaj z ženo Ivanko v mi-
ru užival pokoj. Sin Franci si je 
seveda ustvaril družino, gnez-
do pa spletel ob domači hiši, 
tako da sedaj zlatoporočenca 

živita skupaj s sinovo družino, 
pogosto pa ju obišče tudi hčer-
ka Irena z družino, ki sicer 
živi v Velenju. Jubilantoma pa 
sta še v posebno srečo dva 
vnuka - Francijev Andrej in 
Irenina Mateja. 

Svoj zlati jubilej sta Dobo-
vičnikova praznovala v kro-

gu družine. Ker sta ljubitelja 
domače pesmi, jima je nekaj 
teh zapel kvintet Lastovka. 
Za praznik sta prejela števil-
ne čestitke, saj sta med Pol-
zelani dobro znana in pri-
ljubljena. 

T. TAVČAR 
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NASI KRAJI IN UUDJE 

Čigava bo icabelsica televizija? 
V občini Mozirje se dogovarjajo, kdo bo upravljal s kabelsko-razdelilnim sistemom v Mozirju in na Rečici 

v mozirski občini še vedno bijejo boj, 
komu naj v bodoče pripada kabelsko-razde-
lilni sistem. V občinskem svetu so že na eni 
prejšnjih sej razpravljali o predlogu, da bi s 
sistemom upravljal Zavod za kulturo Mozir-
je, vendar pa je temu predlogu nasprotovala 
Krajevna skupnost Mozirje. 

V Mozirju je približno 400 priključkov KRS, 
pred leti so celo pripravljali interni program, 
vendar je lastna produkcija zamrla, od naročni-
kov pa sedaj ne pobirajo prispevka. 

Po načrtih in razmišljanjih naj bi mozirski 
zavod za kulturo vzdrževanje kabelsko-razde-
lilnega sistema oddal najboljšemu ponudniku. 

sam zavod pa bi pripravljal video strani in jih 
tudi tržil. Poleg tega naj bi v zavodu poskrbeli 
tudi za videoarhiv, saj obstaja 200 video kaset z 
različnimi posnetki. Večina teh kaset je že 
skoraj arhivskih, poleg tega pa bi v zavodu radi 
uredili še fotoarhiv. Tudi v občinski upravi so se 
strinjali s temi idejami, še posebej, ker bi v 
zavodu ponovno poskušali vzpostaviti interni 
program in privabiti čim več sodelavcev. Poleg 
tega pa naj bi v zavodu poskrbeli tudi za 
pobiranje prispevka od naročnikov. Seveda se 
je moral za vse naštete dejavnosti zavod za 
kulturo tudi ustrezno registrirati. 

Tem načrtom se je uprla krajevna skupnost 
Mozirje, ki je želela sama prevzeti kabelsko-
razdelilni sistem, njegovo upravljanje in tudi 

produkcijo internega programa. V občini Mo-
zirje ima svoj kabelsko razdelilni sistem tudi 
Krajevna skupnost Rečica, kjer imajo nekaj več 
kot 100 priključkov. 

Tako v Mozirju kot na Rečici bodo že letos 
poskrbeli za širitev sistemov. V kabelsko-
razdelilni sistem v KS Rečica nameravajo 
priključiti naselje Varpolje, v Mozirju pa 
naselji Loke in Ljubija, za kar bo del sredstev 
prispevala tudi občina Mozirje iz proračuna. 

V želji, da bi končno odmotali nastali polo-
žaj, so se pred kratkim zbrali vsi, ki se zanima-
jo za kabelsko-razdelilni sistem, na sestanku 

pa so sodelovali tudi predstavniki KS Rečica. P| 
precej dolgem premlevanju in dokazovanju s« 
se strinjali, da ne gre drugače, kot da občin 
Mozirje zagotovi enak pristop za oba sistema, 
tako mozirskega kot rečičkega. Sodelujoči S( 
predvsem razmišljali, da bi bilo potrebno ok 
sistema nekako povezati in za oba najti skupiJ 
rešitev. Tako so se dogovorili, da bodo pripravij 
li odlok o upravljanju ter izbrali ustrezneg; 
upravljavca sistema. V vsakem primeru mor 
biti izbran takšen upravljavec, ki bo dopustj 
vpliv občini Mozirje in obema krajevnimi 
skupnostima. O vseh predlogih, končnem od 
loku in upravljavcu bodo razpravljali člani 
mozirskega občinskega sveta. 

URŠKA SELIŠNIt; 

Sprejem za duhovnike 
V žalski občini so tudi letos nadaljevali z 

dolgoletno tradicijo novoletnih srečanj občin-
skega vodstva z duhovniki. Tudi tokrat je na 
srečanje povabil župan prof. Milan Dobnik. 

Srečanje je bilo minuH konec tedna v hotelu 
Žalec, udeležila pa se ga je velika večina du-
hovnikov, med gosti pa je bil tudi predsednik 
občinskega sveta Franc Žolnir s sodelavci. 

Goste je pozdravil gostitelj župan prof. Milan 
Dobnik, ki je vsem skupaj zaželel veliko uspe-

hov na delovnem in duhovnem področju in še 
naprej tako dobro sodelovanje z občinskimi in 
krajevnimi organi. Preteklo leto je bilo, kar 
zadeva sakralne objekte, zelo plodno, saj so jih 
doslej največ obnovili in modernizirali, nekaj 
pa tudi na novo zgradili. Največji zalogaj je bila 
gotovo nova cerkev v Libojah. 

V imenu duhovnikov pa se je zahvalil za 
izkazano pozornost in pomoč žalski dekan, žup-
nik v Gotovljah Branko Zemljak. T. TAVČAR 

Ceste, centrala, CATV«.« 
Vrsta pridobitev v Krajevni skupnosti Prebold 

"V preteklem letu so v krajevni skupnosti 
Prebold zabeležili vrsto dogodkov, ki kažejo, 
da zasebna iniciativa prevzema vodilno vlo-
go v skupnih prizadevanjih. 

V tej krajevni skupnosti žalske občine so lani 
veliko postorili. Več o tem nam je povedal 
predsednik sveta KS Prebold Marjan Žohar: 
»Krajani niso več zadovoljni s pasivnostjo pri 
reševanju nakopičenih problemov v delovnih 
in bivalnih okoljih, zato so bile že med letom 
nakazane pobude za skupne projekte, ki bi jih 
morala Občina Žalec uvrstiti med prednostne 
naloge. Od tega pa bo odvisna tudi nadaljnja 
skupna ali samostojna pot v novi lokalni sa-
moupravi. Kljub finančnim težavam je bilo na 
komunalnem področju opravljenih nekaj nuj-
nih investicij, dokončana je sanacija republiške 
ceste skozi Prebold in lokalne v Marija Reki v 
dolžini 2,8 km. Beležimo kar nekaj večjih 
kulturnih in športnih prireditev, ki naj bi posta-
le tradicionalne. Krajani so sami zbrali del 
sredstev za obnovo sakralnih objektov, za mo-
dernizacijo telefonske centrale. Dokončano in 
razširjeno v druge krajevne skupnosti je tudi 
omrežje za CATV, ki ima v naši KS okrog 700 
priključkov. V petih letih prizadevanj je kraj 
dobil tudi sodobno lekarno, s prenovo proi-
zvodnje v tekstilni tovarni so zmanjšane eko-

loške obremenitve okolja, pripravlja pa se eko 
loška sanacija celotne tehnologije, ki povezuj( 
s čiščenjem odplak celotno KS. V kolikor bodci 
uresničene obljube, da bo občina večji de| 
sredstev namenila krajevnim skupnostim, lah-
ko ob sodelovanju krajanov v tem letu bolj 
uspešno uresničimo program, ki je nastajal v 
posameznih sredinah naše KS.« 

T. TAVČAR 

Grif9 
Tadej Golob, urednik revi-

je Grif, obljublja tudi letos 
redno izhajanje revije, in to v 
povečanem obsegu. Bravo! 

Uredil je tudi razmišljanja in 
zapiske Slavka Svetličiča, ki je 
v lanskem juniju izginil med 
samostojnim vzponom na Ga-
šebrum IV v Karakorumu. Pris-
peval je še daljši članek o zelo 
uspešni slovenski himalajski 
jeseni 1996, v katerem hkrati 
obžaluje številne nesreče v tem 
pogorju. Uvodni članek, žal ne-
podpisan, predstavlja pod 
skupnim naslovom Terra magi-
ca plezališča v hrvaški Istri, in 
to v Ranjski Dragi, Zlatnem rtu, 
Dvigradu, Limskem kanalu in 
v Istrskih Toplicah. V podna-
slovu nas opozarja na resnico, 
da »samo angeli vedo, kako je v 
raju lepo, samo angeli in vsi, ki 
so vsaj enkrat v Istri bili«. V 
članku za planince, ki se jim 
sezona ne Iconča s prvim sne-
gom, Marjeta Keršič-Svetel za-

trjuje, da so zimska potepanja 
drugačna, nekoliko napornej-
ša, a marsikdaj mnogo lepša 
kot poleti. Albi Simončič pa s 
prvim člankom o treningu na-
poveduje serijo opisov vadbe z 
bremeni, ki sodijo k osnovni 
vadbi za moč vsakega športni-
ka. Urban Golob je uredil strani 
z alpinističnimi novicami, alpi-
nistom pa priporoča, naj se 
preskusijo v Ameriški ali 
Škrablovi poči, eni najvabljivej-
ših smeri v Črnem Kalu, po 
mnenju mnogih pa tudi najlep-
ši. Maja Čonč je s sodelavcema 
pripravila poročilo s svetovne-
ga pokala v športnem plezanju 
in pogovor z nekaterimi udele-
ženci. Dejan Ogrinec in Simon 
Slejko sta napisala »navodila«, 
in sicer, kaj storiti in kaj kupiti, 
če nam lepe barve oblačil »poš-
kodujejo tisti del možganov, ki 
nadzira potrošnjo denarja«. Ci-
ril Velkovrh je napisal spomine 
s Slovenske planinske poti in 
fotografiral križe na njenih vr-
hovih in tik pod njimi, Darko 
Berljak pa je opisal popotovanje 
okrog Kailasa (središča veso-
lja), najsvetejše gore v Tibetu. 

CIRIL VELKOVRH 

Mladež uživa na snegu 
Tudi odrasli si prave zime brez snega ne moremo predstavljati, še posebno pa se snega veselijo otroci. Snega je letos v izobilju in 

otroci uživajo na tisoč in en način. Izmišljajo si razne igrice, pri tem jih ne ovirata ne mraz ne mokrota. Na sliki: otroci iz žalskega 
vrtca se igrajo na snegu pod budnim očesom vzgojiteljic. T. TAVČAK 



MASI KRAJI IN UUDJE 1. SNOPIČ 

Kaj bi jamrala! 
Klepet s Štefko Škrubej iz Luč, ki jo je bolezen v otroških letih zaznamovala za celo 

življenje 

Štefka Škrubej iz Luč je v 
svojem življenju okusila več 
grenkobe in trpljenja kot 
njene vrstnice, saj jo je poleg 
napornega dela in skrbi za 
domače spremljala huda bo-
lezen, ki jo je zaznamovala v 
otroštvu. Kljub vsemu pa je 
85-letna Štefka ohranila veli-
ko dobre volje in prešernega 
smeha, ki ne izgine z njene-
ga obraza niti sedaj, ko bolj 
brezskrbno preživlja zimske 
dni v središču ene najlepših 
slovenskih vasi. 

»Že v otroštvu sem imela 
nenehne težave z zdravjem, 
saj so se mi kar naprej odpira-
le rane in pojavljale bule na 
glavi. Ko sem bila stara sedem 
let, me je huda bolezen prikle-
nila na posteljo za nadaljnjih 
sedem let. Nihče ni mogel 
ugotoviti, za kakšno boleznijo 
trpim. Nekateri so rekli, da so 
se mi vneli živci, drugi so 
vzrok za bolezen iskali drug-
je... Ko so mi iz desne noge šle 
kosti in sklep, so se mi rane 
zacelile in potem je bilo bolje. 
Domači so mi dvakrat svetili, 
saj so mislili, da bom umrla, 
pa mi očitno ni bilo tako na-
menjeno. Med boleznijo sem 
trpela hude bolečine, kasneje 
pa razen tega, da sem imela 
nogo krajšo, svojih težav niti 
opazila nisem,« je pripovedo-
vala gospa Štefka v svojem pri-
jetnem domu, ki ga v teh dneh 
še lepšata okrašena božična 
jelka in jaslice. 

Sicer je bilo v Štefkinem do-
mu v Raduhi sedem otrok. Ra-
zen za bolno Štefko je mama 
skrbela še za eno sestro, ki se 
18 let ni premaknila. »Rekli so, 
da je bila sestra tako bolna 
zato, ker jo je mama podojila 
takoj potem, ko se je hudo 

prestrašila modrasa,« se je 
spominjala vraže Štefka. 

Po odležanih letih je mlado 
dekle, ki jo je doletela tako 
huda usoda, čakalo nenehno 
delo. Prenašanje težkih košev, 
skrb za obolelo mater in oči-
ma, v poznih večernih urah pa 
šivanje in pletenje... »Marsikaj 
sem delala, da sem le zaslužila 
kakšen dinar, največ pa sem 
služila pri kmetih v Lučah in 
okolici. Pa hodila sem neneh-
no, prehodila sem vse planine, 
vsaj dvakrat na teden sem na-
birala brusnice, po 3 ure hodi-
la do pastirja, ki je pasel živi-
no. Res sem imela srečo, saj 
me noga ni bolela,« je pripove-
dovala čila in lepo urejena Lu-
čanka. 

»Če tako pomislim, je bila 
kar trda v življenju, toda dobre 
volje vseeno nisem nikoli iz-
gubila. Že včasih so me imeli 
ljudje radi, pa tudi sedaj me še 
marsikdo obišče. Še snubce 
sem imela, kar nekaj jih je 
hodilo za menoj, vendar si za-
radi bolezni nisem upala poro-
čiti. Vsa leta sem raje prikriva-
la bolezen, tudi sedaj, ko me 
noge kar hudo bolijo. Posku-
šam delati, pa naj še tako boli. 
Vedno pomisUm, kdo me bo 
poslušal, če jamram o bolez-
ni! Raje sem dobre volje, se 
pošalim in upam, da bom tak-
šna ostala do konca,« se je 
prešerno zasmejala gospa 
Štefka. 

Lučanko, ki si je naložila že 
toliko križev, sedaj osrečujejo 
mnoge drobne stvari. Da ima 
pokojnino, sicer ni visoka, pa 
vendarle, da ima blizu trgovi-
no, da lahko poklepeta po tele-
fonu, da ji pomaga soseda, da 
se najde kdo, ki jo odpelje v 
cerkev, pozimi z avtom, poleti 
pa na vozičku. Družbo ji dela-
ta tudi radio in televizija, zelo 

rada še kaj prebere, vendar se 
ji kmalu utrudijo oči. Sicer 
gospa Štefka, ki ji pri hoji po-
magata bergli, sama skuha in 
tudi pospravlja. »Sedaj ni bilo 
doma sosede, da bi mi poma-
gala, pa sem sedla na stol in 
sama pobrisala po tleh. Žal mi 
je le, ker si ne upam več ven iz 
hiše, sploh pa ne po tem sne-
gu. Najbolj me je strah, da bi 
kje padla. Drugih težav pa ni-
mam. Dokler bom mogla, 
bom skrbela sama zase, za 
svojo hišo in za rožice, » je 
odločno pribila gospa z veliko 
volje in optimizma. 

URŠKA SELIŠNIK 

Štefka Škrubej v svojem najljubšem kotičku ob štedilniku. 

Avgusta v večjo šolo 
Pri šoli na Paškem Kozjaku širijo šolske učilnice, nova telovadnica pa je že pod streho. 
Za boljše šolanje je država primaknila 45 milijonov tolarjev, občina Mislinja je svojih 15 milijonov 

tolarjev že poravnala, občini Velenje in Vojnik pa morata plačati še vsaka po 15 milijonov tolarjev. Svoj 
delež so dodali tudi kmetje na Paškem Kozjaku, ki so prispevali ves potreben les za strešno konstrukcijo. 
Večja in lepša šola naj bi bila na Paškem Kozjaku zgrajena avgusta. LOJZE OJSTERŠEK 

Obiskali so jih na domu 
v Krajevni skupnosti Andraž nad Polzelo imajo tudi upokojenci svoje društvo, v katerega 

je včlanjenih preko 130 krajanov. 
Člani društva so zelo marljivi, žal pa je med njimi tudi precej takšnih, ki sta jih bolezen ali 

visoka starost priklenila na posteljo. V redno dejavnost društva že leta sodi obiskovanje teh 
članov, letos pa so se jim v času božičnih in novoletnih praznikov pridružili še predstavniki 
borčevske organizacije in krajevne skupnosti. Obiskali so vse krajane stare 80 let in več, pa tudi 
nilajše, če so priklenjeni na posteljo. Obdarili so jih in jim zaželeli dobrega zdravja, največ pa je 
pomenila pozornost, ki so je bili deležni, topla beseda in prijazen stisk roke. 

Na sliki: Ivanka Praprotnik iz Lovč, ki bo 4. aprila dopolnila 95 let, v družbi s predsednikom 
društva upokojencev Andraž Ivanom Pirečnikom, predsednikom KS Andraž Antonom Mešičem 
in predsednikom krajevne borčevske organizacije Francem Krkom. T. TAVČAR 

NA DANAŠNJI DAN 
17. JANUAR 

1600 - Rodil se je največji 
španski baročni dramatik Pe-
dro Calderon de la Barca, av-
tor okoli 120 komedij (umrl 
leta 1681). 

1706 - Rodil se je ameriški 
fizik (iznašel strelovod in 
kondenzator), pisatelj, pred-
vsem pa politik Benjamin 
Franklin, bojevnik za ame-
riško neodvisnost (umrl leta 
1790). 

8. JANUAR 
1689 - Rodil se je francoski 

pisatelj in mislec Charles ba-
ron de Montesquie, ki velja 
za duhovnega predhodnika 
francoske revolucije (umrl leta 
1755). 

1914 - Rodil se je slovenski 
pisatelj Vitomil Zupan, ki je v 

svojih večinoma modernistič-
nih romanih prikazoval prob-
lematične junake včerajšnjega 
sveta (umrl leta 1987). 

19. JANUAR _ 
1736 - Rodil se je škotski 

inženir James Watt, izumitelj 
prvega zares uporabnega par-
nega stroja (umrl leta 1819). 

1876 - Rodil se je pesnik 
slovenske moderne Dragotin 
Kette, ki je v slovensko poezi-
jo uvedel prosti ritem ter us-
tvaril nove oblike soneta 
(umrl leta 1899). 

20. JANUAR 
1961 - Demokratski politik 

John Fitzgerald Kennedy je 
postal 35. predsednik ZDA 
(umorjen leta 1963). 

1980 - Bojan Križaj je zma-
gal na jubilejnem slalomu v 
švicarskem Wengnu in s tem 
dosegel svojo prvo zmago v 
svetovnem pokalu. 

21. JANUAR 
1885 - Rodil se je italijanski 

polarni raziskovalec, letalski 
general in konstruktor zračnih 
ladij Umberto Nobile (umrl 
leta 1978). 

1905 - Rodil se je francoski 
modni ustvarjalec Christian 
Dior, v 50. letih pojem visoke 
mode (umrl leta 1957). 

2 2 . J A N U A R ^ ^ ^ 

1561 - Rodil se je angleški 
filozof, pisatelj in državnik 
Francis Bacon, baron Veru-
lamski, utemeljitelj moderne 
angleške filozofije, empirizma 
in utilitarizma (umrl leta 1626). 

1775 - Rodil se je francoski 
fizik in matematik Andre-Ma-
rie Ampere, začetnik elektro-
dinamike, po katerem se ime-
nuje enota za jakost električ-
nega toka (umrl leta 1836). 

J A l i u A R ^ " 

1872 - Rodil se je slovenski 
arhitekt svetovnega slovesa 
Jože Plečnik, ustanovitelj 
moderne slovenske arhitektu-
re (umrl leta 1957). 

1878 - Rodil se je slovenski 
pesnik Oton Župančič, eden 
najpomembnejših predstavni-
kov slovenske moderne (umrl 
leta 1949). 

V SPOMIN 

Anica Brišnik 
Prvo soboto v letošnjem le-

tu so se Braslovčani in števil-
ni drugi na domačem poko-
pališču poslovili od Anice 
Brišnik. 

Anica Brišnik. ki je dopol-
nila 80 let, je svoje dolgo 
življenje izpolnila z mnogi-
mi, predvsem dobrimi stvar-
mi, kot rdeča nit pa se je 
vlekla skozi njeno življenje 
ljubezen do kulture. Velik 
del svojega življenja je preži-
vela v Ljubljani, kjer je bila 
zaposlena, po upokojitvi pa 
se je v rodnih Braslovčah 
posvetila kulturnemu delo-
vanju v domačem društvu. 
Najraje je delala z mladimi, 
njena posebna strast pa so 
bile gledališke predstave. Ta-
ko je postavila na oder gle-
dališka dela Herman Celj-
ski, Miklova Zala, Samo-
rastniki in še veliko drugih. 
Izrek, da umetnost ne pozna 
meja, je udejanila s tem, da 
je navezala stike s kulturni-
ki koroškega Šmihela. To je 
bilo leta 1979, začetni stiki 
pa so se razvili v tesno sode-
lovanje, pogosto izmenjava-

nje kulturnih in gledaliških 
predstav, skratka v pravo 
prijateljevanje. 

Anica Brišnik je s svojo 
osebnostjo, ki je od sebe ter-
jala kar največ in bila dru-
gim pripravljena dati prav 
toliko, vplivala na mnoge 
mlade duše, ki so se prav 
zaradi njenega vpliva zave-
zale gledališču in umetno-
sti. Prav zaradi tega so se 
njenega slovesa udeležili šte-
vilni, ki so ji želeli še enkrat 
izkazati čast in hvaležnost. 
Pri tem seje izkazalo Kultur-
no društvo Braslovče. 

TONE TAVČAR 



NAŠI KRAJI IN UUDJE 

Turisti s sanicami 
Predstavljamo turistično kmetijo Majdač v Podolševi, kjer se je v nedeljo zbralo veliko 

sankaških navdušencev 

Tik ob panoramski cesti, 
ki vodi iz Solčave preko Po-
dolševe v Logarsko dolino, 
stoji tabla, ki opozarja na 
turistično kmetijo Majdač. 

Pri Majdačevih se s kmeč-
kim turizmom ukvarjajo že 
osmo leto, vrata prijazne hiše 
pa so vseskozi na široko odpr-
ta. »Največ gostov je v polet-
nih mesecih, ko imamo vse 
sobe zasedene, k nam pa pri-
hajajo tudi med šolskimi po-
čitnicami, praznovat novo leto 
ali pa ob koncih tedna,« je 
pripovedovala Majdačeva Ani-
ca, gospodinja, ki največkrat 
poskrbi za dobro počutje go-
stov. »Pri našem delu je lepo, 
ker spoznaš toliko različnih 
ljudi. Včasih mi je kar dolgčas, 
ko nas kakšen gost zapusti.« 

Pri Majdačevih imajo 6 sob s 
15 ležišči, kamor se večina 
vračajo že »stari« gostje. »Za 
kmečki turizem smo se odlo-
čili potem, ko smo kar dolgo 
razmišljali, kako bi si opomo-
gli. Včasih tu ni bilo ceste, 
kmetija tudi ni tako velika, 
lesa je bolj malo in takrat smo 
se na prigovarjanje in s po-
močjo Marije Bezovšek odlo-
čili, da bomo začeli sprejemati 
goste. V začetku je bilo kar 
malo strahu, potem pa smo se 
vsi v družini navadili. Večino-
ma so ljudje prijazni, tudi zah-
tevni niso preveč. Pri nas 
predvsem gledamo, da jim do-
bro postrežemo, potem pa kar 
gre,« je obujala spomine gos-

podinja Anica Klemenšek in 
dodala, da sedaj skoraj ne bi 
mogla več brez večernih kle-
petov z gosti, ki se včasih po-
tegnejo dolgo v noč. 

»V poletnih mesecih je pri 
nas kar zanimivo. Naša kmeti-
ja je bolj na samem in kdor 
išče počitek in mir, ga pri nas 
tudi najde. Pozimi pa k nam 
zelo pogosto prihajajo takšni, 
ki radi sankajo ali smučajo. Za 
sankanje so tereni idealni, za 
smučanje pa, če je treba, sami 
postavimo vlečnico, drugače 
pa gostje lahko smučajo v Lo-
garski dolini ali na turistični 
kmetiji Ložekar,« je predstavi-
la kmetijo gospa Anica, ki sa-

ma pripravlja veliko domačih 
jedi. Na mizi pri Majdaču se 
zvrstijo domače salame, želo-
dec, kruh, skuta, surovo ma-
slo, sirnek, štruklji, žlinkrofi, 
žganci in še marsikaj. Gospo-
dinji pri delu pomagajo gospo-
dar Alojz, sin Stanko ih hči 
Majda, ki sedaj obiskuje gos-
podinjsko šolo v Velikovcu. V 
poletnih mesecih, ko imajo pri 
Majdačevih največ dela, pa na 
pomoč priskočijo tudi dijaki-
nje kmetijske šole. 

Med našim nedeljskim obi-
skom je imela Majdačeva gos-
podinja polne roke dela, saj je 
pripravljala kosilo za precejš-
nje število obiskovalcev, ki so 

prišli sankat. Prav ste prebrali 
- podjetje Logarska d.o.o. in 
nekateri Solčevani so pripravi-
li tekmovanje v sankanju. 
Start je bil pri Majdačevih, cilj 
pa malce nad Solčavo. 43 pri-
javljenih sankačev se je v treh 
kategorijah pomerilo za prak-
tične nagrade. Zaradi tega je 
Podolševa kar žarela od ugi-
banj, pričakovanj in predvsem 
navdušenja. »Že lani smo pri-
pravili sankaško tekmovanje 
in bilo je res prijetno. Sicer pa 
je sankanje v Podolševi zelo 
običajna stvar, saj smo se na 
tak način nekdaj otroci vozili v 
šolo. Veselo je bilo tudi, ko 
smo se ob dnevu žena pomeri-
le ženske. Letos je sankanje 
sploh zelo priljubljeno, saj je 
dovolj snega, zato bomo še v 
tem mesecu tudi mi pripravih 
tekmo,« je obljubila Majdače-
va gospodinja. 

URŠKA SELIŠNIK 

Anica Klemenšek skrbi za udobje svojih gostov na turistični 
kmetiji Majdač. 

Nedeljsko tekmovanje v sankanju je v kraje nad Solčavo pritegnilo veliko tekmovalcev, 
njihovih »trenerjev« in firbcev. Sankačem tudi precej gosta megla, ki se je spustila na 
Podolševo, ni pokvarila dobre volje in veselega razpoloženja. »Končna uvrstitev bo odvisna od 
sank, manj od spretnosti,« so napovedovali strokovnjaki, mlado in staro pa je izžarevalo 

toliko dobre volje, da se je je moral vsak nalesti. 

Dobra smuka v Libojah 
Smučišče v Libojah je blizu in lahko dostopno. Upravlja ga 

podjetje Mirage, ima dve po 360 m dolgi vlečnici in ta čas 
tudi zelo dobre snežne razmere. 

Smučišče je od ponedeljka do petka odprto od 15. do 16.30 
ure, ob sobotah, nedeljah in praznikih od 9. do 16.30, če pa je 
smučarjev več kot dvajset, je možna tudi nočna smuka. Poseb-
na mikavnost smučišča so tudi zmerne cene, saj za deset voženj 
zaračunajo 700 tolarjev. 

Mogoče je tudi sankanje, tako da dokaj velik obisk niti ne 
preseneča. T. TAVČAR 

Turni smuk 
Smohor-liboje 

V odlični organizaciji 
TVD Partizana Liboje so 
tamkajšnji Športni delavci 
pripravili tradicionalni > 
turni smuk Šmohor-Libo-
je, ki se ga je udeležilo 39 
udeležencev s celjskega 
območja. 

Progo, ki je bila dolga ne-
kaj manj kot 8 km in je 
imela 350 m višinske razli-
ke, so kljub sneženju dobro 1 
pripravili, tekmovali pa so 
pri moških v štirih kategori-
jah in v eni kategoriji pri 
ženskah. Najboljši čas pro-
ge je dosegel Vinko Zupane 
(Petrovče) 30,37. 

Rezultati T člani od 18 do 
25 let: l .S . Kitak 30,41,2. A. 
Kitak (oba Liboje) 31,22, 3. 
Zatelšek (Žalec) 34,46, člani 
od 25 do 35 let: 1. Lorenčak 
(Zabukovica) 33,19,2. Kom-
plet (Celje) 37,34, 3. Avsec 
(Kasaze) 37,56, člani od 35 
do 45 let: 1. Zupane (Petrov-
če) 30,37, 2. Hanjšek (Gri-
že) 34,05, 3. Novak (Žalec) 
34,26, člani nad 45 let: 1. T. 
Kitak (Kasaze) 31,54, 2. Ob-
lak (Zabukoviča) 33,14, 3. 
Čater (Liboje) 38,07 itd. Čla-
nice: 1. Grm (Liboje) 38,00, 
Lipovšek (Kasaze) 58,35, 3. 
Kitak (Zabukovica) 60,35 
itd. 

T. TAVČAR 

PLANINSKI KOTIČEK 
Si.', 1 » ,S5»<-

Na Slomnik in 
Kriško goro 

Planinsko društvo Celje pri-
pravlja dva pohoda. V nede-
ljo, 19. januarja, se bodo ob 
10. uri zbrali pri spomeniku 
savinjskemu splavarju na mo-
stu čez Savinjo in se odpravili 
po srčni poti, prek Anskega 
vrha do Homa (570 m), nato 
pa od Košnice proti Libojam. 
Od Liboj se bodo podali v 
strmo pobočje 609 m visokega 
Slomnika, od koder je z roba 
libojske stene lep razgled. Se-
stop bo trajal približno eno 
uro in je zelo zanimiv, hkrati 
pa tudi najzahtevnejši odsek 
celotne poti, zaradi česar pri-
poročajo dobro obutev in po-
hodne paUce. Kratek oddih je 
predviden na Lovskem domu 
nad Polulami. 

Naslednjo nedeljo, 26. ja-
nuarja, pa se bodo podali na 
zasneženo 1471 visoko Kriško 
goro. Posebni avtobus bo s 
postaje na Glaziji odpeljal ob 
7. uri proti izhodišču za pohod 
- v Križe pri Tržiču. Od tam je 
skozi vasico Gozd do vrha 
Kriške gore za okoli dve uri in 
pol hoje. V oskrbovani koči si 
bo mogoče odpočiti in se 
okrepčati. Če bo vreme dovolj 
lepo in snežne razmere ugod-
ne, se bodo odpravili še na uro 

oddaljeni 1715 m visoki Tolsti 
vrh, v dolino pa se vrnili na 
Golnik, znan zdraviliški kraj 
pod Kriško goro. 

Zdravju naproti 
Planinsko društvo Zlatarne 

Celje pripravlja v soboto, 18. 
januarja, z odhodom ob 8.15 
uri z železniške postaje v Ce-
lju, pohod Zdravju naproti. 

V nedeljo, 2. februarja, va-
bijo na 8. pohod na Ramšakov 
vrh, odhod bo ob 8.10 z nove 
avtobusne postaje v Celju. V 
soboto 8. februarja se bodo 
odpravili na pohod Dramlje-
Slemene-Špitalič-Uršula, od-
hod bo ob 7.18 z železniške 
postaje v Celju, v nedeljo, 9. 
februarja, bo 9. pohod na Za-
savsko Sv. goro, odhod bo ob 
6.23 z železniške postaje v 
Celju. 

Nočni pohodi na 
Kunigundo 

Planinsko društvo Vojnik or-
ganizira v soboto, 18. januar-
ja, ob 17. uri nočni pohod na 
Kunigundo. Zbrali se bodo pri 
mostu preko Hudinje in se 
odpravili v smeri Vojnika, do 
domačije Langeršek in se 
vzpeli na Kunigundo. Na do-
mačiji Langeršek bo poskrb-
ljeno za čaj. Priporočajo, da se. 
zimskim razmeram na poti 
primerno toplo oblečete, obu-
jete, vzamete s seboj baklo ali 
kakšno drugo svetilo, pa tudi 
kakšna zaloga hrane ali pijače 
ne bo odveč. 

Izlet bodo vodili planinci in 
vodniki Planinskega društva 
Vojnik. 

Letna konferenca 
PD Vojnik 

Planinsko društvo Vojnik 
pripravlja v soboto, 25. ja-
nuarja, ob 18. uri redno letno 
konferenco, ki bo v telovadni-
ci osnovne šole Vojnik. Po 
uradnem delu bo planinski 
ples z ansamblom Bistriški 
odmev. Prijave sprejemajo v 
društveni pisarni ob sredah, 
obrnete pa se lahko tudi na 
planinske poverjenike. 

M. MAROT 

Po poteh Pohorskega bataljona 
Planinsko društvo Zreče je uspešno izpeljalo 19. spomin-

ski pohod od Peska do Osankarice in Kota, v počastitev 
zadnje bitke Pohorskega bataljona. 

Glavni organizator pohoda je Marjan Grosman, ki mu gre 
tudi zahvala, da je pohod tako dobro uspel. Udeleženci so prišli 
iz Ljubljane, Ptuja, Raven, Šoštanja, Velenja, Ruš, Slovenske 
Bistrice, Poljčan, Dramelj, Slovenskih Konjic, Murske Sobote in 
seveda iz Zreč. Prišli so tudi štirje planinci iz Zagreba. 

Planincem iz Zreč so pri pripravi in izvedbi pomagali Planin-
sko društvo iz Oplotnice in Gasilsko društvo iz Zreč. Občina 
Zreče jim je poleg dotacije namenila še nekaj dodatnih sredstev. 
Zahvalo si zasluži župan Jože Košir, saj pohodnikom zaradi te 
dotacije ni bilo potrebno plačati štartnine. Vseh udeležencev je 
bilo okrog 600, med njimi je bil tudi Jože Čede, predsednik PD 
Dramlje, udeleženec vseh 19 pohodov. 

Žal je tudi letos odpadla kratka spominska slovesnost pri Treh 
žebljih. 

Vsi udeleženci so se ob koncu zbrali v zreški kinodvorani, 
kjer so se kljub utrujenosti zavrteli ob glasbi Zreških 6. Žal je 
pohodnike doletela tudi vest, da je dan pred pohodom umrl 
pobudnik tega spominskega pohoda Janko Pirnat. Prepričan 
pa sem, da se bo 20. pohoda udeležilo še več planincev kot 
letos. MILAN GOMBAČ 

Na področju nizkih gradenj 
potrebujemo sodelavca -

gradbenega tehnika 
ali gradbenega 

inženirja. 
č e ste zainteresirani, nam 

pošljite prošnjo z dokazilom 
o izobrazbi na naslov: 

Riemer d. o. o., 
Dobrava 70, 3210 
Slovenske Konjice. 

Delovno razmerje se sklene 
za nedoločen čas. 



ŠPORT 1. SNOPIČ 

Preveč spoštovanja 
Tesen poraz polzelskih košarkarjev v prvi tekmi šestnajstine finale evropskega pokala 

Prvo tekmo šestnajstine fi-
nale evropskega pokala za 
košarkarje je Kovinotehna 
doma tesno izgubila in ima v 
torek zvečer v Kaunasu mi-
nimalne možnosti za uspeh 
z najmanj šestimi točkami 
razlike, ki bi prinesel napre-
dovanje. 

Polzelani so do 13. minute 
vodili za največ šest točk, nato 
pa nikakor niso več ujeli go-
stov iz Litve, ki so pred dnevi 
oba Američana zamenjali z 
nekdanjima hrvaškima repre-
zentantoma Mršičem in Ara-
povičem. Domači so zatajili v 
zadnji tretjini prvega polčasa, 
ko je Žalgiris postavil cono, 
odigral nekaj bliskovitih nas-
protnih napadov in samo v 
prvem polčasu zadel šest 
trojk. 

K o v i n o t e h n a - Ž a l g i r i s 
71:76 (29:37). Kovinotehna: 
Zaletel 5, Stavrov 6, Petrano-
vič 7, Rituper 8, Rovšnik 5, 
Jagodnik 19, Šamanič 21; 
Žalgiris: Sirtautas 25, Mršič 
17, Masiulis 5, Maskoliunas 
12, Arapovič 5, Šestokas 12. 

»V napadu smo igrali prema-
lo odločno, po odmoru ni bilo 
dovolj potrpežljivosti, na zu-
nanjih položajih pa so bili naši 
igralci strelsko povsem neraz-
položeni. Žalgiris nas ni nadi-
gral, zato presenečenje v po-
vratni tekmi ni izključeno in 
predvsem Petranovič ne more 
ponoviti tako slabe igre,« je 
ocenjeval trener Boris Zrinski. 

Veliko razočaranje tekme je 
bil Petranovič (met za dve točki 
1:5, za tri 1:10) in naše pokalne 
prvake je vseskozi reševal od-
lični Šamanič z metom 10:12. 
Prvo zgrešeno žogo je pod 

Kaunasovim obročem ujel in v 
drugem poskusu spravil skozi 
obroč, poskus za trojko v zad-
njih sekundah pa je bil že na 
meji obupa, da bi Savinjčani 
odigrali vsaj neodločeno. 

Gibanje rezultata: 4:5 (4.), 
10:6 (7.), 14:8 (9.), 18:15 
(12.), 20:29 (15), 27:31 (18.), 
29:39 (21.), 37:39 (22.), 39:48 
(24.), 57:58 (33.), 61:68 (37.), 
68:69 (40.) 

»Žalgirisa smo se preveč us-
trašili, boljša igral v nekaterih 
obdobjih pa je bila premalo za 
uspeh,« je povedal domači ju-
nak Marko Šamanič, podob-
nega mnenja pa je tudi brani-
lec Klemen Zaletel: »Gostje ni-
so tako močno moštvo in z 
našo normalno igro bi lahko 
zmagali. Zaradi dolge poti so 
naše možnosti za napredova-

nje skromne, toda nič še ni 
odločeno, čeprav Žalgiris do-
ma igra veliko bolje.« 

Litvanci so na hitro odslovili 
oba temnopolta Američana in 
se odločili za prekaljena Hrva-
ta, ki sta z novimi soigralci 
šele tri dni. »Nismo zaigrali 
preveč dobro, a še vedno do-
volj za pomembno zmago. Z 
nekaj skupnih treningov bo-
mo na povratni tekmi veliki 
favoriti,« meni Franjo Arapovi-

č, medtep>1<.o je bil Veljko 
Mršič nekoliko zadržan. 
»Predvsem v drugem polčasu 
smo zaradi neuigranosti nare-
dili veliko napak. Polzelani so 
bilo dolgo presenečenje 
evropskega pokala, toda zdaj 
je v obtoku dovolj kaset z nji-
hovimi igrami in se je lažje 
pripraviti nanje, kar je seveda 
naša prednost.« 

TOMAŽ LUKAČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Slabi zadnji minuti 
Rogaška je bila v Idriji blizu presenečenja, dve minuti 

pred koncem je še vodila z 72:71, toda v zadnjih napadih 
nikakor ni našla poti do koša. 

Domači so vodili že z 49:34i preobrat pa je v veliki meri 
zrežiral Ivanovič, ki je imel kar 15 skokov. Donatu so sijajno 
uspevali meti za dve točki (22:36), vendar je vse pokvaril s 
trojkami (6:24) in ob zaostanku treh zmag se bo zdaj 
nemogoče izogniti play-outu. \ 

Arapovič, Jagodnik, Šamanič, Stavrov (z leve) pod polzelskim košem. 

Proti sredini 
Laščani so med najboljšimi sestavili prvi niz zmag, pri 

kateri znova ni sodeloval Dončič. S Heliosom so vodili 
vseh 40 minut in vse nakazali v uvodnih minutah z 
vodstvom 10:0 in 21:6. 

Tri minute pred koncem so bile le še štiri točke razlike, toda 
predvsem Lisica (met 8:12, skoki 9+2) in Tovornik (trojke 
4:7, skoki 10+1) nista dovolila popolnega preobrata. V moš-
tvu je bil prvič po zlomu roke tudi Jeras, trener Pipan pa je na 
igrišče poslal vse igralce z izjemo Dončiča. Z ritmom je torej 
Domžalčane, ki so trojko v zadnjih sekundah le boljši v 
seštevku obeh tekem, njihov center Genjac pa je imel kar 18 
skokov. 

NA KRATKO 
Brno: na drugi tekmi evrop-

skega kriterija v umetnostnem 
drsanju zmaga kadetinje Brat-
čeve, 9. Kolarjeva, med mla-
dinci 6. Špoljar in 7. Peunikova 
ter med deklicami 27. Poliče-
va, 33. Šolinčeva. (J.K.) 

Ljubljana: v nadaljevanju 
DP v hokeju Slavija-Celje 16:0 
(4:0, 5:0, 7:0), Celje-Maribor 
3:1 (1:5, 0:2, 2:4; Lukman, 
Čretnik, Smaec). Vrstni red: 
Triglav 38, Slavija 26, Maribor 
20, Kranjska Gora 11, Celje 7. 

Krvavec: na veleslalomu 
dečkov 11. Lovec, 36. Ramšak, 
41. Rančigajeva, med deklica-
mi 28. Tomiceva. Na Starem 
vrhu 7. Lovec, 48. Rančigaj in 
30. Tomiceva (vsi Gozdnik). 

Šoštanj: v 1.krogu l.A moš-
ke lige v odbojki Pomurje-To-
polšica 3:1 (6, -11, 5. 9), Fuži-
nar-Salonit 1:3, Krka-Maribor 
1:3, Kamnik-Olimpija 1:3, v 2. 
krogu Topolšica-Krka 2:3 (-14, 
13, -13, 14, -11). Vrstni red: 
Maribor, Pomurje, Salonit 4, 
Olimpija, Krka 2, Topolšica, 
Fužinar, Kamnik 0. V polfina-
lu pokala je Topolšica obe sre-
čanji s Salonitom izgubila z 
0:3. V gosteh na 11, 4 in 5 ter 
doma na 9, O in 7. 

Rogla: v finalu odbojkarske-
ga turnirja za ženske Boč-
Dobje 2:0, za 3. mesto Konji-
ce-Zreče 2:0. Polfinalna rezul-
tata: Dobje-Zreče 2:0, Boč-Ko-
njice 2:0. 

Podčetrtek: v 11. krogu C 
košarkarske lige za moške Ža-
lec-Duplek 74:76 (34:32), Bra-
nik-Podčetrtek 63:72 (26:36), 
Rudar-Lenart 74:86, Ruše-Ptuj 
99:93. V 12. krogu Podčetrtek-
Ruše 101:77 (56:32), Lenart-
Žalec 88:70 (49:32), Duplek-
Branik 76:72, Ptuj-Rudar 73:46. 
Vrstni red: Podčetrtek, Ptuj 21, 
Duplek 20, Rudar, Lenart 19, 
Branik, Ruše 16, Žalec 13. 

Celje: v revialni košarkarski 
tekmi Celje-Olimpija 82:104 
(46:58). Najboljši strelci: Jur-
kovič 27, Horvat in Petrovič po 
12, Ribežl 10, Jurak 9 za Celje 
ter Daneu 18, McDonald 17, 
Milič in Hafnar po 16 za Olim-
pijo. 

Celje: zmagovalec košarkar-
karskega turnirja športnih 
iger je Izletnik z 12 točkami, 
sledijo Gradiš 6, Cinkarna 4, 
Kovinotehna 3. 

Slovenska Bistrica: na tur-
nirju Pohorski bataljon v j udu 
med člani drugi Beltram (do 
78 kg), tretja Košir (do 71 kg) 
in Sadžak (do 95 kg), med 
kadeti zmaga Holerja (do 65 
kg), drugi Kukič (do 60 kg), 
tretja Jovanovič (do 55 kg) in 
Grosek (do 71 kg), med dečki 
zmaga Laknerja (do 46 kg), 
druga Imamovič (do 46 kg) in 
M. Ceraj (nad 76 kg, vsi I. 
Reya). 

Ljubljana: na dvoranski lo-
kostrelski tekmi zmage Žagar-
jeve v prostem slogu, Emerši-
čeve in kadeta G. Emeršiča, 
druga sta bila mladinec S. 
Emeršič in veteran Zupane 
(vsi Pol) v compoundu. (J.E.) 

Jesenice:po prvem delu 
ekipnega DP v kegljanju za 
kadetinje so igralke Miroteksa 
šele tretje. Vrstni red: Brest 
2362, Gorica 2356, Miroteks 1 
(Gluvič 718, Vučenovič 681, 
Koštomaj 855, Ratajc 750) 
2323, Adria 2194, Miroteks II 
(Špeh 641, Borinc 603, Oblak 
628, Pajič 686) 1955 itd. Naj-
boljši posamični rezultat je 
dosegla Ratajčeva - 452. 

Celje: na ekipnem regij-
skem prvenstvu osnovnih šol 
v šahu pri st. dečkih zmaga 
Žalca pred Rošem in Šmarjem, 
pri mlajših Velenja pred Šošta-
njem in Lavo. pri st. deklicah 
Šmarja pred Grižami in pri 
mlajših Šoštanja pred Prebol-
dem in Šmarjem. Konec tedna 
bodo še prvenstva za posa-
meznike. (M.K.) 

VAS VABI K VPISU 
v POMLADANSKI SEMESTER 

1997 

1. ENOLETNI PROGRAM 
USPOSABLJANJA 

a. DO knnr.ani d. letni srednji šoli: 
-KOMERCIALIST 
-RAČUNOVODJA 

-POSLOVNI SEKRETAR 
-VODENJE POSLOVANJA V MANJŠIH 

PODJETJIH 
fejPP končani osnovnošolski obveznosti 

-NATAKARSKI POMOČNIK 
-KUHARSKI POMOČNIK 

2. OSNOVNA ŠOLA ZA 
MLADOSTNIKE IN ODRASLE 

(5.. 6.. 7., 8. R) 

3. PREKVALIFIKACIJA 
(PO končani poklicni šoli) 
TRGOVEC-PRODAJALEC 

4. SEMINARJI: 
(po končani 4. letni srednji šoli) 

-POSLOVODJA (120 ur) 
-PRODAJALEC (64 ur) 

5. TEČAJI: 
-začetni tečaj vodenja poslovnih knjig 

za družbe 
-nadaljevalni tečaj vodenja poslovnih 

knjig za družbe 
-tečaj vodenja poslovnih knjig za 

samostojne podjetnike 
-tečaj krojenja in šivanja 

-tečaj šivanja otroških oblačil 

6. TEČAJI TUJIH JEZIKOV: 
-ANGLEŠČINA 

-NEMŠČINA 
-ITALIJANŠČINA 

-POSLOVNA ANGLEŠČINA IN NEMŠČINA 
-USPEŠNA POSLOVNA 

KORESPONDENCA 

7. PROGRAM USPOSABLJANJA 
ZA ŽIVLJENJSKO USPEŠNOST 

Z N A N J E ~ 
P O T D O U S P E H A 

8. ŠTUDIJSKI KROŽKI 

9. TEČAJ GRADBENE 
MEHANIZACIJE 

(buldožer, bager, viličar, valjar, 
kompresor, rovokopač, avto dvigalo, 

mostno dvigalo) 

10. STROJEPISNI TEČAJ 
-začetni 

-nadaljevalni 

11. TEČAJ ZA DELAVCE V 
ENERGETIKI 

-kurjač kotla 
-strojnik kotla 

-strojnik centralnega 
ogrevanja 

VPISUJEMO DO 10. FEBRUARJA 
1997 OZIROMA DO ZAPOLNITVE 

SKUPIN. 

INFORMACIJE PO TELEFONU 
484-290 IN 484-320, 

VSAKDAN OD 7. DO 17. URE. 

REVIJA ZA UUBITEUE 
UGANK, KRIŽANK 
IN ZANIMIVOSTI 

Video in TV produkcija d.o.o. 

Plečnikova 22, Celje 

Vabimo k honorarnemu sodelovanju 

montažerja v AC montaži. 
Od kandidata pričakujemo končano vsaj srednjo šolo, osnove znanja iz elek-
tronike, solidno znanje angleščine ali nemščine, smisel za kreativno delo. 
Kasneje je možna redna zaposlitev. 

Takoj zaposlimo 

organizatorja produkcije. 
Pričakujemo najmanj V. stopnjo izobrazbe, delo z računalnikom, komunika-
tivnost, samostojnost in organizacijske sposobnosti. Plača po dogovoru. 

Pisne prijave sprejemamo na gornji naslov 8 dni po objavi. 

S».2.«16. |ai i«or1997 



ŠPORT 

Po koliko so noge? 
Letni zaslužki naših nogometnih reprezentantov na tujem - Najvišjo ceno ima Zlatko Zahovič 

Klinton Bozgo je najdražj i 
nogometaš našega prvenstva 
in celo edini, ki je s pogodbo 
prebil mejo 100.000 DEM let-
nega zaslužka. Med domači-
mi igralci je rekorder Robert 
Englaro z 80.000 markami, 
med reprezentanti pa trenut-
no najvišje kotira Zlatko Za-
hovič v Portu. 

Mariborčan je v soboto od-
ločil večni portugalski derbi 
Porto-Benfica in je ključni 
mož moštva, ki v ligi prvakov 
še ni doživelo poraza. Njegov 
prestop iz Guimaresa v Porto 
je zelo vznemiril portugalsko 
javnost in letno zasluži prib-
ližno pol milijona mark. Drugi 
na top lestvici naših nogomet-
nih izbrancev v tujini je Mat-
jaž Florjančič, ki že šest se-
zon igra v Italiji. Pri Torinu 
(zdaj drugoligašu) je njegova 
cena 350.000 mark, rekorder 
Lige 10 Robert Englaro pa v 
isti konkurenci za Foggio igra 
za okoli 150.000 mark. 

Goleador lanskega prvens-
tva Ermin Šiljak po zapletih 
okrog podpisa dveh pogodb 
za francoskega prvoligaša Ba-
stio ne igra veliko, a ima vsee-
no zagotovljen letni zaslužek 
v višini četrt milijona mark. 
Džoni Novak pri Le Havru 
dobi podobno vsoto, Primož 
Gliha v drugoligašu Niortu pa 

okrog 150.000 mark. Sašo 
Udovič je celo eden zvezdni-
kov švicarske lige in pri Laus-
sani dobi 250.000 mark, naj-
več slovenskih nogometašev 
pa se še vedno udinja v Avstri-
ji-

Darko Milanič pri graškem 
Sturmu letno dobi 220.000 
mark, Aleš Čeh pri mestnem 
rivalu GAK 180.000, v nižjih 
ligah pa kar mrgoli naših igral-
cev, ki se za šilinge prodajajo 
celo iz ekip malega nogometa. 

Predsednik nogometnega sin-
dikata Alfred Jermaniš na Ci-
pru za Apoel igra za približno 
150.000 mark, Boško Boško-
vič in Igor Poznič pri portu-
galskem drugoligašu Felguei-
ras za 100.000 oziroma 80.000 
mark, edini tujec v hrvaški ligi 
Marinko Galič pa je h Croatiji 
prestopil za 75.000 mark (odš-
kodnina Mariboru je bila dva-
krat višja, a je Zagrebčani še 
niso poravnali v celoti), A se je 
po nekaj mesecih zaradi sla-

bih iger moral preselili k Za-
grebu. 

Jani Pate je najstarejši sloven-
ski legionar, v Grčiji je že sedmo 
leto in pri drugoligašu Pierikosu 
na sezono zasluži po 150.000 
mark. V Nemčiji za 80.000 mark 
igrata Sandi Valentinčič za dru-
goligaša Oldenburg in Miran 
Pavlin pri tretjeligašu Dresdnu, 
ki je po dobrih igrah in zanima-
nju boljših klubov njegovo odš-
kodnino navil na pol milijona. 

ŽEUKO ZULE 

Nogometni ples ima v tujini višjo ceno. 

Kamberovič v Izrael? 
Igralska zasedba na uvodnem zboru Publi-

kuma za novo polsezono je bila skoraj enaka 
kot jeseni. Manjkal je le Faik Kamberovič, ki 
je z direktorjem Branetom Florjaničem od-
potoval v Izrael, kjer se pogovarja o morebit-
nem prestopu v Hapoel iz Haife. 

Pogovori se bodo končali pojutrišnjem, ko 
naj bi že bila znana usoda prvega strelca 
našega državnega prvenstva. Publikum odhaja 
konec februarja na napovedane priprave v Bra-
zilijo, kjer je vodja marketinga Tomaž Ambro-
žič uredil vse okrog bivanja v Južni Ameriki. 
Priprave bodo v deželi nogometa trajale predvi-
doma deset dni in bodo potekale v Belo Hori-
zontu in Vitoriji. V obeh mestih naj bi Celjani 
odigrali tudi največ štiri tekme, z Amrico iz 
Belo Horizonteja in Rio Brancom iz Vitorije sta 
že dogovorjeni, med možnimi nasprotniki pa je 
tudi sloviti Cruizeiro. T.L. 

Po Jarcevih željah 
Velenjski mozaik za pomlad 1997 se poča-

si vendarle sestavlja po željah t rener ja Jar-
ca. Rudar je okrepil Peter Breznik (Mura), 
urejeni so vsi papir j i za vrnitev Slavka Ko-
marja (Beltinci), pogodbo bo podaljšal 
Gjergji Dema in zda j je sporen le Mladen 
Dabanovič. 

Reprezentančni vratar ima ponudbi iz Nem-
čije in Španije, zato so ob jezeru že navezali 
stike z Dinom Laličem (Maribor), ki bi se v 
primeru Dabanovičevega odhoda preselil v Ve-
lenje. Rudar bo v nedeljo skupaj z Mariborom, 
Muro in Beltinci zaigral na dvoranskem turnir-
ju, zadnji konec tedna v januarju bo med 
udeleženci turnirja na Lošinju, potrjene pa so 
tudi tekme z Goriškimi opekarnami, Šmartnim 
in Hrvaškim Dragovoljcem. Ž.Z. 

Tožbo zamenjalo 
opozorilo 

Šentjur je bil poleti zaradi zapletov z Ljub-
ljano kandidat za prvo ligo, a do elitne 

konkurence le ni prišel. Po njihovem mne-
n ju je šlo za očitne napake NZS, zato so se v 
Šent jur ju odločili za tožbo, a na koncu zvezo 
preko svojega odvetnika le opozorili na ne-
pravilnosti. 

Igralska zasedba za drugi del sezone še ni 
znana. Spremembe so napovedane, toda doslej 
se ni zgodilo še nič konkretnega. Novosti se 
pripravljajo tudi upravi, naloga novih članov pa 
bo zagotovitev razmer za boljše delo, kajti 
šentjurski šport v zadnjem obdobju na večih 
področjih doživlja silovit razmah. Nogometaši 
so imeli v preteklih mesecih nekaj težav z 
neporavnanimi obveznostmi do igralcev, kate-
rim po besedah športnega direktorja Staneta 
Emeršiča dolgujejo še denar za novembrske 
plače in premije. 

T.L. 

Norme za strelsko EP 
Cveto Ljubič (Konjice), Simon Veternik 

(Mrož) in Peter Tkalec (Požene!) so juna-« 
ki mednarodnega strelskega tekmovanja v ; 
Rušah, na katerem so zmagali z novim 
ekipnim državnim rekordom 1725 krogov 
in potrdili normo za nastop na evropskem 
prvenstvu v Varšavi. 

Med posamezniki je zmagal Ljubič s 675,5 , 
(578) krogi pred Veternikom 673,4 (577) in 
Tkalcem 673,2 (571), ki se je z dobrim 
nastopom v finalu z osmega mesta prebil na 
tretje. V ženski konkurenci je bila Mačkova 
prvi dan šesta, drugi dan pa tretja in četrta 
Kufnerjeva (obe Poženel). 

Strelsko tekmovanje je bilo tudi v Trzinu, 
kjer so tekmovali za Paternostovo sekirico. Z 
zračno pištolo je bila druga ekipa Mroža 
(Veternik 566, Šterman 557, Klančnik 562) 
1685, tretje Konjice (Ljubič 570, Voler 544, 
BrezavšČek 544) 1658 in četrto Celje (Frece 
563, Trstenjak 549, Jurak 539) 1651. Med 
posamezniki je zmagal Tkalec 574, četrti je 
bil Ljubič 570 in sedmi Frece 563. S puško so 
bili šesti Celjani (Jeram 576, Želj 566, Iršič 
560) 1720 ter med posamezniki 11. Ravnikar 
(Kov) 576 in 12. Jeram (Ce) 576. T.J. 

PANORAMA 
KOŠARKA 

A-1 liga 
Moški -13. krog: Polzela-K. 

zidar 82:75 (49:39); Zaletel 25, 
Jagodnik 17, Petranovič 16, 
Stavrov 11, Šamanič 8, Rov-
šnik 5; P Laško-Helios 86:83 
(46:31); Lisica 33, Tovornik 
29, Blagotinšek 5, G. Čop, 
Govc, Durnik 4, Jeras, Šoštarič 
3, Vujovič 1; Idrija-Rogaška 
77:74 (39:30); lvanovič24, No-
vakovič 19, Petrovič 16, Miču-
novič 9, Krivec, Kosovec, Šiš-
ko 2; Satex-Litostroj 95:90, 
01impija-BWC 85:85, Republi-
ka-lnterier 99:79. Vrstni red: 
Olimpija 26, Satex, Polzela 21, 
Republika 20, Helios, Interier, 
P. Laško, Idrija 19, Litostroj, 
BWC, K. zidar 18, Rogaška 16. 

Ženske - 2.krog: Ingrad-lli-
rija 71:62 (39:39); Jurše 23, 
Polutnik 11, Vodopivec 10, Po-
točnik 9, Čede 6, Obrovnik, 
Arbeiter, Ramšak 4; Maribor-
Ježica 58:91, Sežana-Odeja 85: 
75. Vrstni red: Ježica 24, In-
grad 22, Ilirija 17, Sežana, Ma-
ribor (-), Odeja (-) 14. 

A-2 liga 
Moški - 13.krog: Comet-

Slivnica 95:79 (44:31); Plevnik 
39, Železnikar 14, Nerat 13, 
Novak 10, Sivka, Ravnihar 6, 
U. Marinšek 4, G. Marinšek 3; 
Ježica-Kemoplast 75:71 (39: 
34); Tkalec 16, Gajšek, Kahve-
džič 13, Zorko 10, Urbanija 9, 
Cerar 6, Knez 4; Krka-Litija 
99:84, llirija-Radovljica 94:71, 
Zagorje-Brežice 98:81, Triglav-
Loka 59:76. Vrstni red: Loka 
25, Krka, Ilirija 22, Comet 21, 
Kemoplast, Zagorje, Ježica 20, 
Triglav 19, Radovljica, Litija (-
) 17, Brežice 16, Slivnica (-) 
12^. 

Ženske - 2. krog: Domžale-
Comet 56:77 (24:42); Račič 
30, Groleger 28, Šporar 8, M. 
Ribič 3, Slatenšek, Koželj, Br-
glez, Soderžnik 2; Pomurje-
Ježica ml. 67:43, Jesenice-Šen-
tvid 35:68. Vrstni red: Šen-
tvid, Pomurje 4, Comet, Ježica 
ml. 3, Domžale, Jesenice 2. 

Bliga 
Moški - 15. krog: Rogla 

Atras-Hrastnik 102:74, Elektra-
Kamnik 73:67, Janče-Bistrica 
65:63, Maribor-Radenska 58:71, 
Celje-Prebold. Vrstni red: Rogla 
Atras, Hrastnik, Radenska 24, 
Prebold, Janče, Bistrica 23, 
Kamnik, Elektra, Celje 21. 

ROKOMET 

l.iiga 
Moški -12.krog: Celje Pivo-

varna Laško-Slovan 34:12 
(14:7); Stefanovič 11, Vugrinec 
8, Tomšič 6, Lubej, Pajovič, 
Pungartnik 2, Šafarič, Šerbec, 
Cvijič 1; Gorenj e-Dobova 

20:19 (12:10); Semerdijev, 
Cvetko 5, Sovič, lUč 3, Tome 2' 
Krejan, Plaskan 1; Prevent' 
Akripol 27:19, Prule-Lisca 28; 
21, Rudar-Delmai- 24:20, Jal 
dran-Krško 24:22. Vrstni red; 
Celje Pivovarna Laško 24, Pre-
vent 17, Krško 15, Prule 14, 
Jadran, Akripol, Dobova 12, 
Delmar, Gorenje 10, Lisca 7, 
Slovan 6, Rudar 5. 

Ženske - 12.krog: Velenje-
Žalec 29:26 (15:12); Vujovič 9, 
Hudej, Stevanovič 7, 7, Rauko-
vič 4, Rodič, Kralj 1 za doma-
če, Pahor 9, V. Dolar 4, Zidar, 
Derčar, Randl, Kostjukova 3, 
Kline 1 za gostje; Olimpija-! 
Burja 33:15, Piran-Kočevje 
19:21, Mlinotest-Krim sinoči, 
Izola prosta. Vrstni red: Olim-
pija 21, Krim (-) 19, Žalec 16, 
Mlinotest (-) 14, Velenje, Piran 
12, Branik 10, Kočevje 7, Izola 
5, Burja 2, Polje 0. 

KEGUANJE 

Celje TOP 16 
Moški - četrtfinale: 1. Ster-

žaj (Kons) 938, 2. Juvančič in 
Oman (oba Isk) 935, 4. Založ-
nik (Prot) 933, 5. Sivka (Ce) 
931, 6. Štrukelj (Isk) 928, 7. 
Stoklas (Rud) 919, 8. Lešnik 
(Ce) 907, 9. Jerše (Hid) 899, 
10. Smodiš (Leo) 897, 11. 
Gmajner (Kons) 896, 12. Br-
glez (Ce) 895, 13. Dujc (Prot) 
893, 14. Nareks 886, 15. Kova-
čič (oba Kons) 875,16. L. Fidej 
(Šoš) 820; polfinale:Steržaj-
Založnik 2:0, Juvančič-Oman 
2:0; finale: Steržaj-Juvančič 
2:0 (173:165, 176:145); za 3. 
mesto: Lesjak-Zajc 2:1. 

Ženske - četrthnale: 1. Ko-
šir (Mir) 451, 2. Zaje (Lj) 447, 
3. Tkalčič 444, 4. Lesjak 440, 
5. Petak 435, 6. Kardinar (vse 
Mir), 428, 7. Podlesnik (Rud) 
426, 8. Šeško 419, 9. Filipčič 
406, 10. Razlag (vse Mir) 402, 
11. Pečovnik (Kons) 391, 12. 
Zupane (Mir) 390, 13. Kuko-
vee (Kons) 390, 14. Čubrilovič 
(Lj) 389, 15. Vengust (Kom) 
384, 16. Čeh (Mir) 389; polfi-
nale: Košir-Lesjak 2:0, Tkal-
čič-Zajc 2:0; finale: Tkalčič-
Košir 2:1 (151:157 147:146, 
146:151); za 3. mesto: Lesjak-
Zajc 2:1. 

Območna liga 
8.krog - skupina A: Kovino-

tehna 11-P. Laško 6:2, Šoštanj 
11-Avto Celje 6:2, Demit-Kvit 
1:7, Izletnik prost; vrstni red: 
Kovinotehna 11 10, Avto Celje, 
Kvit 8, Demit 7, P Laško, Šo-
štanj 11 6, Izletnik 3. Skupina 
B: Ljubno-Zlatorog 6:2, Stroj-
kovina-Konjice 11 6:2, Konjice 
ml-Rogaška 0:8, Komeel-Obrt-
nik 6:2; vrstni red: Rogaška 14, 
Konjice li 12, Ljubno 11, Kom-
eel, Strojkovina 8, Konjice ml. 
6, Obrtnik 5, Zlatorog 0. 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

Košarka 
Slovenska Bistrica: Bistri-

ca-Elektra (16. krog B moške 
lige, 18.30). 

Košarka 
Rogaška Slatina: Rogaška-

Polzela (19), Maribor: BWC-
Pivovarna Laško (14. krog A-1 
moške lige, 20); Šentjur: Ke-
moplast-llirija, Litija: Litija-
Comet (14. krog A-2 moške 
lige, obe 19); Škofja Loka: 
Odeja-lngrad, Slovenske Ko-
njice: Comet-Jesenice (3. krog 
končnice 1. ženske lige, obe 
18); Polzela: Prebold-Janče 
(16.30), Radenci: Radenska-
Rogla Atras, Hrastnik: Hrast-
nik-Celje (15. krog B moške 
lige, obe 19); Maribor:Branik-
Žalee (13), Trbovlje: Rudar-
Podčetrtek (13. krog C moške 
lige, 19). 

Rokomet 
Celje: Celje Pivovarna Laš-

ko-Gudme (6. krog skupine D 
lige prvakov, 18); Slovenj Gra-
dec: Prevent-Gorenje (13. 
krog 1. moške lige, 19); Žalec: 
Žalec-Olimpija (13. krog 1. 
ženske lige, 18). 

Smučarski skoki 
Šentrupert: tekma za pokal 

Šentruperta na 35 in 45-m 
skakalnici (do 14. ure). 

Ključavničar p.o. Celje, Tovorna 7, 3000 Celje 

Razpisna komisija razpisuje prosta dela in naloge delavca s posebnimi 
pooblastili in odgovornostmi 

direktor podjetja (ni reelekcija) 

Za direktorja podjetja je lahko imenovan kandidat, ki poleg splošnih 
pogojev izpolnjuje še naslednje: 

-da ima VI. ali VII. stopnjo strokovne izobrazbe strojne ali ekonomske smeri 
-da ima najmanj 4 leta delovnih izkušenj pri vodilnih in vodstvenih delih 
-aktivno znanje vsaj enega tujega jezika (angleščina ali nemščina) 

Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev v 8. dneh 
po objavi razpisa z oznako »za razpisno komisijo« na gornji naslov. O 
izbiri bomo kandidate obvestili pisno v 8. dneh po sprejemu sklepa o izbiri. 



ŠPORT 1. SNOPIČ 

Postaja profesionalka 
v zadnjih desetih tednih serija odličnih iger in zmag velenjske teniške igralke Katarine Srebotnik 

s serijo odličnih rezultatov na desette-
denski turneji po Bližnjem vzhodu in 
Ameriki je velenjska teniška igralka Kata-
rina Srebotnik na svetovni lestvici mla-
dink do 18 let napredovala že na 4. mesto 
in bo v prihodnje tudi na turnirjih za 
Grand Slam med nosilkami. 

V zadnjih desetih tednih je Katarina Sre-
botnik nastopila na kar devetih turnirjih. 
Serijo odličnih rezultatov je začela na Bliž-
njem vzhodu, kjer je tudi prvič v svoji teniški 
karieri osvojila turnir ETA Futures v konku-
renci članic z nagradnim skladom 10.000 
dolarjev. Velenjčanka je bila v Isamiliji zma-
govalka med posameznicami in dvojicami, v 
Kairu se je med posameznicami uvrstila v 
polfinale (finale dvojic je morala predati 
zaradi poškodbe soigralke), v Tel Avivu pa jo 
je v četrtfinalu zaustavila virusna infekcija. 

Ameriška turneja je Velenjčanko (marca 
bo dopolnila 16 let) trdno zasidrala v svetov-
nem vrhu najbolj obetavnih igralk, čeprav še 
vedno nima nobenega pravega pokrovitelja. 
Zato več nastopa na turnirjih ITF za mladin-
ke do 18 let in v najmočnejši športno-
marketinški agenciji na svetu IMG (Interna-
tional Management Group) si že prizadeva-
jo, da bi jo pridobili pod svoje okrilje. Srebto-
nikova ima zdaj triletno pogodbo z ameriško 
agencijo Pro Serve, ki ima bolj skromen 
finančni potencial in tudi ni med organiza-
torji močnejših turnirjev. 

Srebotnikova je decembra 1995 osvojila 
Orange Bowl za konkurenco do 14 let in v 
novi sezoni preskočila naslednjo starostno 

kategorijo, kar je praksa najboljših. »Pričako-
vala sem največ uvrstitev v četrtfinale, zato 
sem zelo srečna, čeprav sem se v finalu 
upirala samo 49 minut. Na betonskem igriš-
ču bi imela več možnosti za uspeh, saj so 
Španke na pesku najboljše na svetu,« je po 
finalu z Alcazarjevo dejala Velenjčanka. 

»Katarina je po svojem pristopu k igri in 
treningom med turnirji postala prava teniška 
profesionalka,« ocenjuje Richard Neugeba-
uer, ki je našo reprezentanco vodil na turnir-
jih po Latinski Ameriki. V finalu Ciudad de 
Mexica je s Teperbergovo (Izrael) izgubljala 
z 1:6, 0:4, v drugem nizu je bilo celo 1:5 in 

30:30 na servis tekmice, toda zmaga je 
vendarie odšla v Slovenijo. Srebotnikova je v 
mesecu dni osvojila skoraj toliko točk za 
svetovno lestvico, kot v celotni lanski sezoni 
in v slabih dveh letih nanizala fantastično 
serijo uspehov. 

S točkami za zmago na turnirju ETA je 
Katarina Srebotnik na lestvici združenja 
poklicnih igralk (WTA) na 530. mestu. 

Leta 1995 je naslov evropske prvakinje za 
igralke do 14 let osvojila z ekipo in med dvo-
jicami, v posamični konkurenci je izpadla v 
polfinalu, na ekipnem svetovnem prvenstvu 
je vzela zlato kolajno in nato v Miamiju 
zmagala še na Orange Bovvlu. Lani je bila 
četrtfinalistka EP za mladinke do 16 let in v 
dvojicah osvojila srebrno kolajno, na ekip-
nem prvenstvu se je z reprezentanco uvrsti-
la v finale in s Petro Rampre zaigrala v finalu 
mladinskega US Opna v Flushing Meadowu. 

Velenjčani so za osebnost leta izbrali 
prav Srebotnikovo, ki zdaj nastopa za ŠTK. 

Zadnji rezultati so med strokovnjaki -
predvsem ameriškimi - sprožili različna ugi-
banja o možnostih Katarine Srebotnik med 
najboljšimi teniškimi igralkami sveta. Mnogi 
so prepričani, da bi že lahko uspešno igrala 
tudi s posameznicami, ki so na svetovni 
lestvici med najboljših sto. Na mladinskem 
turnirju Roland Garros bo v obeh konkuren-
cah že nosilka in je ena redkih igralk, ki ni 
specialistka samo za eno disciplino. 

•• • v:.- • ̂  / ŽEUKO ZULE 

Katarina Srebotnik 

Športnik meseca za 
športnika leta 

Akcija Športnik meseca za 
športnika leta je stekla. V 
uredništvih Novega tednika 
in Radia Celje smo pripravili 
prve predloge, v izboru naj-
boljših na Celjskem pa seve-
da lahko sodelujete tudi z 
glasovanjem za svoje kandi-
date. 

Za športnico tedna so naše 
kandidatke teniška igralka Ka-
tarina Srebotnik (ŠTK Vele-
nje) za niz odličnih iger na 
turneji po Ameriki, kegljavka 
Ljuba Tkalčič (Miroteks) za 
zmago na turnirju TOP 16 in 
rokometašica Mirela Vujovič 
(Velenje), ki ima z devetimi 
goli največ zaslug za senzacio-
nalno zmago nad Žalcem. 

Kandidati za naziv športnik 
tedna so rokometaš Iztok Puc 
(Celje Pivovarna Laško) za iz-

vrstno igro v 5. krogu lige pr-
vakov v Parizu, košarkar Mile-
ta Lisica (Pivovarna Laško) za 
double-doble (33 točk in 11 
skokov) na tekmi s Heliosom 
in strelec Cveto Ljubič (Konji-
ce) za zmago na močnem 
mednarodnem tekmovanju v 
Rušah (578 krogov) in izpol-
njeno norme za nastop na EP. 

V enotni ekipni konkurenci 
so naši nominiranci rokome-
taši Celja Pivovarne Laško za 
potrditev uvrstitve v četrtfina-
le evropske lige prvakov, eki-
pa Celja za 2. mesto na držav-
nem prvenstvu v igri z zvene-
čo žogo in reprezentanca 
strelcev s pištolo (Cveto Lju-
bič, Simon Veternik, Peter 
Tkalec), za zmago v Rušah z 
državnim rekordom in normo 
za ER T.L. 

Izločili prvaka 
Balinarji Megrada so najbolj uspešno sezono v samo 

petletni zgodovini kluba s se4ežem v Rogaški Slatini 
končali z odličnim 5. mestom na pokalnem prvenstvu 
četverk v Ljubljani in so izločili celo državnega prvaka 
Polje. 

V minulem letu so se Slatinčani vrnili v drugo ligo in imeli 
veliko uspehov tudi na različnih prvenstvih za posameznike in 
dvojice. Med najbolj odmevnimi so kolajne dečkov, ki so dokaz 
dobrega dela s podmladkom in s pomembnimi pridobitvami na 
drugih področjih lep obet za razvoj balinarskega športa v 
Rogaški Slatini. Megrad je kot prvi na štajerskem uredil pokrito 
balinišče in po uspešni izvedbi državnega prvenstva v hitrost-
nem izbijanju postal resen kandidat za organizacijo državnih 
prvenstev tudi v naslednjih letih. J-T. 

Žalčanlce druge, Celjani out 
Mladinke Žalca so na finalnem turnirju državnega prvens-

tva v rokometu osvojile 2. mesto. V Ljubljani so premagale 
Izolo s 13:11 in odločilno tekmo za prvaka izgubile z 
Olimpijo s 14:16. 

Manj uspešni so bili mladinci Celja Pivovarne Laško, ki so 
drugič zapored izpadli že v četrtfinalu. Ob enakem številu točk 
je bila usodna slabši bilanca v dvobojih z Rudarjem (23:20, 
16:20). S prvim delom prvenstva so končale tudi deklice. 

Vrstni red - mladinci: Rudar, Celje Pivovarna Laško 10, Dol 4, 
Dobova 0; mlajše deklice A (letnik 1984): Velenje 9, Celje 8, 
Žalec 7, Ormož, Ptuj 6, Branik 0; mlajše deklice B (letnik 1985): 
Celje 4, Žalec 2, Ormož 0. 

Skoki nad Laškim 
Tradicionalna skakalna 

tekma za pokal Šentruperta 
bo v nedeljo z začetkom ob 
14. uri. Na 35 in 45-metrski 
skakalnici bodo tekmovali v 
petih kategorijah (rekorder 
naprave je od lani Robi Ko-
pušar z 48 metri), doslej pa 
so največ skokov opravili Ve-
lenjčani. 

Klinghental: na peti tekmi 
celinskega pokala v nordijski 
kombinaciji 39. Peter Čeh in 
70. Rolando Kaligaro (oba 
Vel). Čeh je za zmagovalcem 
Otakejem (Jap) zaostal za 
4,40 minute, Kaligaro pa za 
8,26. 

Planica: Jure Jerman je na 
tekmi evropskega pokala zase-
del 36.mesto, Peter Kolenc 
(oba Vel) pa je izpadel v kvali-
fikacijah. 

Breitenberg: na mladinski 
tekmi alpskega pokala v smu-
čarskih skokih 16. Zorko, ki je 
tako le za eno mesto zgrešil 
svoje prve točke in je bil četrti 
najboljši slovenski reprezen-
tant. Na naslednji tekmi v St. 
Moritzu je zasedel 38. mesto. 
V nordijski kombinaciji 30. 
Hriberšek in 43. Adamič (vsi 
Vel). 

Velenje: na uvodni tekmi za 
slovenski pokal dečkov do 15 
let so točke osvojili 4. Piki, 18. 
Ajnik (oba Ljubno) in 19. Per-
še ter v konkurenci do 11 let 9. 
Petrov-Šaronja, 19. Vrčkovnik, 
20. Smagaj, 26. Škoflek (vsi 
Vel), 27. Jurjevec (Ljub). Na 
drugi tekmi v Šmartnem na 
Pohorju 12. Perše, 22. Globač-
nik, 23. Kočnik (vsi Vel). 

J.O. 

Odbojka tudi v Zrečah 
z novo športno dvorano se bodo v Zrečah močno povečale 

možnosti za razmah iger z žogo in zato se že nekaj mesecev 
pripravljajo za ustanovitev odbojkarskega kluba, ki naj bi 
deloval pod pokroviteljstvom Term Zreče. 

Poudarek bo na ženski ekipi, saj je Comet v sezoni 1989/90 
že igral v tretji ligi, najbolj obetavne posameznice pa se letos v 
republiški konkurenci že kalijo pri sosednjem Boču iz Poljčan. 
Iniciativni odbor (Milan Ziebarth, Miran Beškovnik, Zmago 
Kotnik, Franc Tu tek) ustanovno skupščino načrtuje v nekaj 
tednih in jeseni vključitev v tretjo ligo-vzhod, saj jedro bodoče 
ekipe že nastopa na priložnostnih turnirjih. 

Top 16 reprezentanioma 
Harry Steržaj in Ljuba Tkalčič (skrajno levo) sta zmagovalca 5. kegljaškega turnirja TOP 16 Celje 97, na katerem je 

največje presenečenje z uvrstitvijo v finale dosegla domača mladinka Polona Košir. 
V četrtfinalu sta najboljša rezultata dosegla Koširjeva in Steržaj, vendar sta krepko zaostala za rekordoma kegljišča. Vzrok za 

slabše dosežke je nekoliko nenavaden: prenizka temperatura dvorane, v kateri potem tudi keglji slabše padajo. Uspeh ženskega 
dela celjskega kluba je že med tednom napovedala Petakova z zmago v Cerknici z novim rekordom kegljišča (463), četrta je bila 
Kardinarjeva in peta Šeškova. V Golovcu so bili najboljši Steržaj, Tkalčičeva, Juvančič, Koširjeva, Oman, Lesjakova, Založnik in 
Zajčeva (z leve). Foto: GREGOR KATIČ 



ŠPORT 

Deset minut tornada 
Celjski rokometaši do nove zmage v ligi prvakov spet v drugem polčasu - Za zmago v skupini D v soboto ob 18. uri doma proti Gudmeju 

Pred zadnjim krogom lige 
prvakov v rokometu so do-
končno znani vsi četrtfinali-
sti, v skupini D pa se nadalju-
je mrtvi tek Celja Pivovarne 
Laško in Gaje Cantabrie. V 
prednosti so še naprej Celja-
ni, ki bodo v primeru zmage 
v skupini v četrtfinalu povrat-
no tekmo igrali v Golovcu. 

Gostovanje pri malodušnih 
Parižanih je bilo le močnejši 
trening, tekma pa je bila prav-
zaprav odločena že z decem-
brsko zmago proti CC, ko so 
Francozi ostali tudi brez teore-
tičnih možnosti za napredova-
nje. Že na ogrevanju je bilo pri 
nekaterih mogoče opaziti po-
polno odsotnost, prva zvezd-
nika Lathoud in Monthurel sta 
zaigrala šele sredi drugega 
polčasa, prav tako vratar Luki-
č. Izenačenje ob izteku 8. mi-
nute (3:3) je bil edini pozitiven 
rezultat domačih, ki so v nada-
ljevanju vidno padah v igri. 

Po več kot letu dni so se 
Celjani na potovanje spet od-
pravili v zeleno-modrih klub-
skih oblekah, nad katerimi v 
prvem delu sezone niso bili 
navdušeni igralci (»boljše se 
počutimo v trenirkah«), pred 
Parizom pa najbolj vraževerni 
člani uprave. »V pokalu prva-
kov smo se z gostovanj v oble-
kah vselej vrnili poraženi,« je 
v zanj značilnem slogu tarnal 
Andrej Šušterič. Pravi vzrok 
za nervozo je bil v poškodbi 
Rastka Stefanoviča in odločitev 
o njegovem nastopu je padla 
šele na zadnjem treningu. 

Najboljši strelci skupine D: 
38 - Jacobsen, 30 - Jakimo-
vič, 28 - Latchimy, 26 - Šer-
bec, 25 - Puc, 21 - Stefanovič, 
20 - Lathoud, 19 - Dušebajev, 
17 - Jelčič, 15 - Renones itd. 

Pri praktično edinem orga-
nizatorju igre (Šimon je bil v 
našem prvenstvu v postavi le 
na tretjini tekem) je bila celo 
prisotna bojazen, da gre za 
enako poškodbo kot pred do-
brim letom dni, ko je pred 
tekmo z Zagrebom moral po-
čivati skoraj ves mesec. Zovko 
je že imel pripravljeno kombi-
nacijo s Pucem na srednjem, 
toda spremembe na srečo niso 
bile potrebne in Puc je na levi 
strani lahko uspešno razbijal 
francosko cono 3-2-1. 

»Nepopolnih Parižanov ni-
smo podcenjevali, a smo vsee-
no podzavestno nekoliko slab-
še zaigrali v obrambi. Za vsaj 
pet golov bi morali voditi ob 
polčasu,« je bil nekoliko kriti-
čen junak Pariza, ki je v prvem 
polčasu z velikih razdalj zadel 
vseh pet strelov. Dvakrat ne-
posredno po podaji iz devet-
metrovke, enkrat celo z igral-
cem manj in tako zatrl zadnje 
poskuse PSG za enakovreden 
boj. 

Odločil spet drugi 
polčas 

Odločitev je znova padla v 
prvih minutah nadaljevanja, 
ki so bile za PSG (prav tako za 
Gudme in Cajo Cantabrio) 
usodne že na prvi tekmi. V 
manj kot četrt ure delni izid 
7:1, joker pa je bil s petimi goli 
Roman Pungartnik. Na de-
snem krilu je šele ob polčasu 
zamenjal neopaznega Vugrin-
ca in imel proti obrambi 4-2 
dovolj prostora za neovirane 
mete, do katerih je pravzaprav 
tudi edini prihajal. 

»Drži, da smo vse tekme od-
ločili takoj po odmoru, a ne 
gre za nobeno taktiko. Seveda 
je boljše razliko narediti v dru-
gem polčasu, kot na začetku 
tekme, ko ima nasprotnik do-
volj časa za lov,« je fenomen 
drugih polčasov poskušal raz-
ložiti Puc. Zovko je na stvar 

gledal nekoliko drugače: »V 
prvem polčasu smo naredili 
preveč napak, v drugem pa 
bistveno izboljšali igro v 
obrambi 3-2-1, ki nam je omo-
gočila prehode v nasprotne 
napade. Pariška obramba 4-2 
nam je celo bolj odgovarjala, 
Pungartnik je imel več prosto-
ra in v napadu smo imeli od-
govor na vsako spremembo 
taktike.« 

Rezultati 5. kroga: Barce-
lona-Šahtjor 36:18, Braga-
Granitas 25:20, Principe-Za-
greb 26:30, Szeged-Runar 
33:23, Winterthur-C. zvezda 
27:23, Kiel-Minsk 21:16, PSG-
Celje 20:26, C. Cantabria-
Gudme 33:23. 

Kritična točka prvega polča-
sa je bilo pet zgrešenih »zicer-
jev« (Načinovič 3, Stefanovič in 
Tomšič po 1), v obrambi je bila 
na desni strani prevelika vrzel 
med Šerbcem in Tomšičem, to-
da na srečo je napake poprav-
ljal razpoloženi Perič. Po odlič-
nih igrah na turnirju v Švici je 
bil nekoliko rezerviran Šerbec, 
ki se je po dveh ostrih naletih 
Francozov in njihovi agresivni 
obrambi odločal za asistiranje 
(šestkrat) in se zadovoljil z goli 
iz sedemmetrovk. 

Parižanom je bila tekma s 
Celjani povsem odveč. Lukič 
naj bi bil izven forme, vendar 

je pokazal bistveno več kot 
Spincer, odsotnost Lathouda 
(najboljši strelec Yellow Cu-
pa!) in Monthurela so opravi-
čevah z boleznijo. Vsi so si bili 
enotni pri napovedih favoritov 
za polfinale (Barcelona, Za-
greb, Kiel, Celje), toda Lat-
houd je opozoril še na Win-
terthur. 

Kiel ali 
Winlerthur? 

»Po seriji porazov nimamo 
kompleksa Celja, marveč gre 
za enostavno boljšo, veliko 
boljšo ekipo. Težko je igrati z 
njimi, v povprečju so za 15 cm 

višji in 10 kg težji, trener ima 
širok izbor kvalitetnih roko-
metašev in vsi so enako nevar-
ni. Dodaten dejavnik je velika 
želja po osvojitvi naslova 
evropskega prvaka in čeprav 
letos nisem videl vseh ekip, bi 
lahko odšli do konca,« je po 
tekmi delil pohvale Lathoud. 

Vrstni red pred zadnjim 
krogom - skupina A: Barcelo-
na 9, Braga 6, Šahtjor 4, Gra-
nitas 1; skupina B: Zagreb 9, 
Szeged 7, Runar 4, Principe 
0; skupina C: Winterthur 10, 
Kiel 8, C. zvezda 2, Minsk 0; 
skupina D: Celje PL 8 (126: 
104), C. Cantabria 6 (128: 
115), Gudme 2 (115:126), 
PSG 2 (111:135). 

V dvorani ob Boulognjskem 
gozdu (v soseščini sta sloviti 
nogometni štadion Pare des 
Princes in teniški kompleks 
Roland Garros) so bili sloven-
ski navijači - z avtobusom so 
dopotovali tudi Florjani - v ve-
čini, domače pa tekma lige 
prvakov ni zanimala niti pod 
razno. Televizija v večernih 
poročilih ni omenila niti rezul-
tata, nedeljski časopisi so bili 
o celjski zmagi zelo skopi in 
nekaj zanimanja je pod Mont-
martrom pokazal le prodaja-
lec v trgovini z artikli PSG. 

»Gospod, PSG danes ni iz-
gubil, ker ni igral. Ah, roko-
met. Veste, pri nas se vse vrti 
okrog nogometa, za >hand< ni 
pravega zanimanja, toda nekaj 
malega le vem. Igrali smo z 
ekipo iz Slovenije in sodeč po 
šalih njihovih navijačev skle-
pam, da imajo drese rumeno-

zelene barve. Celje, mar ni 
Celje se imenuje vaš klub,« j 
je trgovec zapletel v pogovo 
in bil presenčen nad podaj 
kom, da je naš prvak vodilnii 
skupini s Cajo Cantabrio. 

Winterthur je še vedno cel; 
ska želja za četrtfinale (8. i 
15. februarja), odločitev pa b 
znana šele v nedeljo, ko bodt 
Švicarji gostovali pri Kielu. P 
vo tekmo so dobili s 26:23 
toda njihov srednji zunanj 
Serjohin ima poškodovan dt 
sni gleženj, Kielove težave pj 
so drugačne narave. V prvens 
tvu za vodilnim Lemgom zao 
stajajo za sedem točk, v poka 
lu so že izpadli in ostala jim ]< 
samo Evropa, v kateri dosle 
niso bili pretirano uspešni. 

Pari 6. kroga (18. in 18 
januarja): Barcelona-Brag^ 
Granitas-Šahtjor, Zagrebi 
Szeged, Runar-Principe, 
Kiel-Vl^interthur, C. zvezda 
SKA Minska, C. Cantabria! 
PSG, Celje-Gudme. ' 

Švicarji so doma s Crvend 
zvezdo skoraj ves prvi polčas 
zaostajali tudi za tri gole in po 
vodstvu z 19:18 zapored dose 
gli štiri gole. Strelci: Kang 11 
(4), Brunner, S. Scharer 4, 
Cho 3, Serjohin, Derungs 2, 
Spengler 1. Kiel je proti Min 
sku povedel z 8:1, po odmoru 
sta bila le še dva gola razlike, 
na koncu pa je bilo 5000 gle-
dalcev nezadovoljnih z igro. 
Strelci: Mast 6 (3), Sehwenke 
5, Wislander, Seheffler 3, Pe 
tersen, Olsson 1, Knor 1 (1). 

ŽEUKO ZULI 
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Iztoka Puca sta zaman zaustavljala Motte in Payet. 

Namuciii vas bomo 
Gudme po katastrofi v Santanderju (23:33) v soboto spet v najboljši postavi - Caja 

Cantabria zmagovalec svetovnega pokala 

Caja Cantabria je pred ted-
nom dni v finalu svetovnega 
pokala na Dunaju po po-
daljšku premagala norveški 
Drammen s 30:29 (26:26, 
14:15) in v soboto v ligi prva-
kov zmlela Gudme, ki na go-
stovanjih igra bistveno slab-
še kot doma. 

Španci so po gostovanju v 
Celju z vrnitvijo prvega vratar-
ja Forta bistveno popravili for-
mo, osvojih španski pokal, do-
bili Super Globe (v polfinalu 
so Bruck premagaU s 35:16) in 
povsem zasenčili tudi neraz-
položene Dance. Gole so dose-
gli prav vsi igralci, pri Gudme-
ju pa so pozitivno oceno dobi-
li levo krilo Jacobsen, levi zu-
nanji Vilhelmsen in desni zu-
nanji Gerster. 

»Domači so igrali zelo dobro, 
po uspehu na svetovnem poka-
lu so njihovi rokometni motivi 
znova večji in kriza je očitno 
preteklost. Brez Dušebajeva so 
veliko bolj nevarni, igra postaja 
raznovrstnejša in udarna. Kise-
lev in Fort sta bila za odtenek 

pred vsemi, toda njihova zma-
ga je vseeno za štiri do pet 
golov previsoka,« je poročal 
Alan Henning Lund, prvi mož 
danskega prvaka. 

Caja Cantabria je preteklost, 
za rokometno Celje je seveda 
bolj zanimiv Gudme, ki bo v 
soboto zadnja ovira na poti do 
zmage v skupini D. »V Santan-
derju se nam je poznala odsot-
nost reprezentanta Tollefsna, 
ki je doma ostal zaradi srečne-
ga dogodka družini. V Golov-
cu bo zanesljivo zaigral, ven-
dar tudi z njim na desnem 
krilu ne pričakujemo zmage. 
Razlika v kvaliteti je enostav-
no prevelika,« je nadaljeval 
Lund in poslal opozorilo. 

V finalu evropskega super-
pokala je Barcelona premaga-
la Granollers s 27:24, tretji je 
bil Lemgo in četrti Drammen. 

»Nikar ne mislite, da boste z 
nami zlahka opravili. Skandi-
navei se nikoli ne predamo 
vnaprej in tudi CC nam je ob 
slovesu zaželela srečo. Odlo-
čamo o prvaku skupine, že 

remi bi bil super senzacija in 
tekma ne bo slaba. Caja Canta-
bria igra bolj spektakularno 
Celje je močnejše v taktiki ir 
oboji imajo pred soboto po 50 
odstotkov možnosti za končni 
uspeh,« meni Danec. 

Caja Cantabria-Gudme 
33:23 (16:10). C. Cantabria: 
Dominguez 4, Ortega 2, Fer 
nandez 3, Pisonero 2, Urdia-
les 3, Diaz 1, Renones 3, Ki 
selev 5, Jorgensen 4, Jakimo 
vič 6; Gudme: M. Nielsen 2, 
Kildelund 1, Pedersen 1, Ja-
cobsen 8, Vilhelmsen 6, Ger-
ster 3, Felskov 1, Sikensen 1-

»Odločitev bo padla na igriš-
ču. Špancem smo obljubili, da 
bomo zaigrali na vso moč, če-
prav želja ne bo dovolj za us-
peh. Slovenski prvak je v tem 
trenutku v vseh pogledih eno-
stavno močnejši in boljši, no-
va zmaga je njihova realnost, 
naša pa dostojno slovo od lige 
prvakov in predstavitev neka-
terih mlajših igralcev,« je priz-
nal Lund. 

ŽEUKO ZULE 

PSG Asnieres-Celje Pivovarna Laško 20:26 (11:13) 
Dvorana Pierre de Coubertin, gledalcev 700, sodnika Daneseu in Matescu (oba Romunija). 

Delegat: Rudat (Nemčija). 
PSG Asnieres: Spincer, Lukič; Racine, Leton 2, Cordinier 2, Lathoud, Monthurel 1, Motte 3, 

Ari ve 2, Latehimiy 3, Payet 2, Petreski 5 (1). 
Celje Pivovarna Laško: Lapajne, Perič; Šafarič, Vugrinec, Šerbec 6 (5), Načinovič 1, Pajovič, 

Jelčič 2, Stefanovič 2, Pungartnik 6, Tomšič 2, Puc 7 (1). 
Izključitve: PSG Asnieres 6 (Racine 2, Latchimiy 2+2), Celje Pivovarna Laško 12 (Šerbec 2, 

Načinovič 2+2, Pajovič 2, Jelčič 2, Pungartnik 2). 
Sedemmetrovke: PSG Asnieres 1 (1) - Petreski 1 (1); Celje Pivovarna Laško 8 (6) - Šerbec 6 

(5), Puc 2 (1). 
Streli na gol (iz igre): PSG Asnieres 19:42 (Leton 2:3, Cordinier 2:5, Lathoud 0:4, Monthurel 

1:2, Motte 3:4, Arive 2:5, Latchimiy 3:8, Payet 2:3, Petreski 4:8), Celje Pivovarna Laško 20:34 
(Vugrinec 0:1, Šerbec 1:3, Načinovič 1:4, Jelčič 2:3, Srefanovič 2:4, Pungartnik 6:9, Tomšič 2:3, 
Puc 6:7). Obrambe: Spincer 4, Lukič 6 (2) - Perič 18. 

Izgubljene žoge: PSG Asnieresl2, Celje Pivovarna Laško 9. Pridobljene žoge: PSG Asnieres 
9, Celje Pivovarna Laško 7. 

Gibanje rezultata: 0:2 (5.), 3:3 (8.), 3:6 (15.), 6:7 (20.), 7:8 (23.), 7:11 (26.), 11:13 (30.), 
11:17 (36.), 12:17 (37.), 12:20 (43.). 



KULTURA 2. SNOPIČ 

Katastroficna črnogledost 
Po premieri Eksplozije spomina na Odrupododrom SLG 

Prejšnji petek so na Odru-
pododrom celjskega SLG 
premierno uprizorili Eksplo-
zijo spomina, kakor jo je po 
besedilih Heinerja Mullerja 
(1929-1995) Kvartet (Quar-
tett, 1980), Medeja kot mate-
rial (Medeamaterial, 1982, 
prevedla Silvija Borovnik) in 
Stroj Hamlet (Hamletmasc-
hine, 1977) postavil na prizo-
rišče režiser Eduard Miler, ki 
je tudi prevedel Kvartet in 
izbral scensko glasbo. 

Gre za izrazito avtorsko 
uprizoritev, ki z veliko umet-
niško zavzetostjo sledi Miiller-
jevi nepodkupljivo črnogledi 
in brezupno katastrofični vizi-
ji sodobnega sveta ter jo pred-
stavlja v gledališko vznemirlji-
vi in skrbno domišljeni odrski 
izvedbi. 

Uprizoritev, s katero se pr-
vič celjskemu občinstvu pred-
stavlja znani slovenski režiser 
Eduard Miler (dramaturginja 
je Marinka Poštrak), je se-
stavljena iz dveh delov. V pr-
vem, ki preigrava Mullerjev 
Kvartet (Miler je zrežiral tudi 
njegovo slovensko praizvedbo 
leta 1984 v ljubljanski Mali 
drami), sta protagonista - mar-
kiza Merteuil in vikont Val-
mont iz znamenitega Lacloso-
vega romana v pismih Nevar-
na razmerja (1762) - postavlje-
na na sam rob konca, smrti, ko 
se zdi, da je doseglo »kraljes-
tvo videza, igre, manipulacije« 
svoj tragikomični vrhunec. V 
drugem, ki pa mu pomenljivi 
idejni okvir zarisujeta Muller-
jeva Opustošena obala in Stroj 
Hamlet, pa sta Medeja in Ja-
zon iz znanega antičnega mita 
postavljena v opustošen svet 
po umišljeni civilizacijski ka-
tastrofi (tretji svetovni vojni). 

Oba dela, povezana med se-
boj v novo celoto, sugestivno 
izražata temno ugotovitev av-

torja uprizoritve, da je namreč 
v spominu človeštva, civiliza-
cije, ki ga tako zavezujoče pri-
klicujejo v našo zavest 
Miifcllerjevega besedila, zapi-
sana ena sama neskončna že-
lja posameznika po presega-
nju lastne minljivosti in 
obrobnosti v smeri božanske 
moči, ki pa se vselej znova 
samouničujoče in do konca 
brezupno konča. V svetu, ki so 
ga bogovi že zdavnaj zapusti-
li, je odvzet smisel sleherni 
akciji, žrtvi, trpljenju, a tudi 
užitkom, zadoščenju. Tako do 
skrajnosti izprijena erotična 
spletkarja in briljantna mani-
pulanta, kot sta markiza in 
vikont, kot v popolni brezup 
pahnjena Medeja, so v luči 
niča, nesmisla, popolne praz-
nine... le del utripajoče mag-
me ali velikanskega stroja, ki 
se obnavlja po svoji lastni vo-
lji-

V prvem delu sta postavlje-
na protagonista v sijajna stilna 
kostuma, s katerima obenem 
prekrivata vse prizorišče okoli 
sebe (kostumograf je Leo Ku-
laš). Pod togim temnim obla-
čilom in pod belo predsmrtno 
masko je komaj kaj možnosti 
za igro telesa, govorico gest in 
grimas. Zato je toliko zgovor-
nejši vsak drobcen premik te-
lesa in je pravo razkošje nians 
prepuščeno domišljeni govor-
ni interpretaciji obeh protago-
nistov (lektor je Marijan Pu-
šavec), zvočni in glasbeni 
opremi. Predsmrtni dialog 
med markizo in vikontom, ki 
si v svoji (samo)uničujoči igri 
za vse in z vsem bliskovito 
zamenjujeta med seboj celo 
svoji vlogi in vse globlje odsti-
rata poslednje kotičke svojih 
duš, se odvija pod odprtim 
odrom, globoko pod reflektor-
ji in daleč stran od običajne 
gledališke zavese. Kot bi hotel 
režiser ob Mullerjevem bre-
zobzirnem seganju in trganju 

po najbolj skritih kotičkih člo-
vekove notranjosti tudi sam 
seči v drobovje teatra, v jedro 
gledališke umetnosti, pod ma-
sko, kuliso, odrske deske... 

In ko se ob zaključku Kvar-
teta kostuma počasi dvigneta 
in spolzita skozi odrsko odpr-
tino tja visoko pod vrvišče in 
se zarežeta dva reflektorska 
snopa z odra v nenadoma po-
katastrofično zamegljeno in 
zadimljeno pododrje, se pred 
očmi gledalcev postopoma 
luščijo obrisi skrivenčenih, 
nemara zoglenelih človeških 
teles (scenografinja in kiparka 
je Nora de Saint Picman), 
med katerimi se more v vodi 
zgoditi Medejina detomoril-
ska zgodba. Namesto gledališ-
ko bogatih kostumov in pou-
darjene maske sta zdaj prota-
gonista odeta v dolga temne 
plašča vsakršnih beguncev in 
brezimnih ogrožencev, moški 

patos postaja vse bolj gluh, 
votel in samozadosten, žen-
sko uporništvo vse bolj ab-
surdno. 

Milada Kalezič in Janez 
Bermež sta s svojo skrbno 
zniansirano in ves čas nadzi-
rano igro utelesila prototip 
človeškega para (markize 
Merteuil, vikonta Valmonta, 
Medeje, Jazona...), ki s prei-
gravanjem najdrznejših sce-
narijev med Erosom in Tana-
tosom ter ponovno potrjeno 
ujetostjo v globalni mehani-
zem civilizacije izraža jedrno 
občutje in spoznanje vodilne-
ga evropskega razumnika in 
dramatika zadnjih desetletij. 
Njuna igra je teatralna, bogato 
stilizirana, ko je to potrebno, a 
tudi povsem »gola«, človeško 
krhka in ranljiva. Je zgovorna 
predstavitev teatra in njegovo 
(samo)kritično zanikanje. 
g S Z i r S Z Z l SLAVKO PEZDIR 

Plesni dogodek 
Celjanka Ksenija Steblovnik in Giorgio Convertito iz 

Genovena na odru SLG 

Na odru Slovenske-
ga ljudskega gleda-
lišča v Celju bosta to 
nedeljo, 19. januarja, 
ob 19.30 nastopila 
plesna umetnika: Ce-
ljanka Ksenija Steb-
lovnik in Giorgio 
Convertito iz Genove 
v Italiji in sicer v ple-
snem dogodku ime-
novanem »Timeless 
Moment« (Večni tre-
nutki) . 

Ksenija Steblovnik 
se je že v 4. letu staro-
sti zapisala sodobne-
mu plesu, saj je že ta-
krat s prvimi plesnimi 
koraki pričela pri Da-
miru Zlataru-Frayu, ki 
je takrat deloval v Ce-
lju. Za tem se je klasič-
ni balet učila pri Sonji 
Gorjanc prav tako v 
Celju, pot pa jo je nato peljala 
med mlade ustvarjalce sodob-
nega plesa pri Gordani Stefa-
novič-Erjavec pri današnjem 
Plesnem »Froumu« Celje. Po 
končanem študiju na Peda-
goški fakulteti v Ljubljani, kjer 
je doštudirala razredni pouk, 
je Steblovnikova študij sodob-
nega plesa nadaljevala na priz-
nani mednarodni šoli sodob-
nega plesa School of New 
Dance Development v Amster-
damu, trenutno pa ustvarjalno 
deluje v plesnem teatru »Ika-
rus« v Celovcu. Prvič po med-
narodni uveljavitvi se bo s sa-
mostojnim nastopom predsta-
vila tudi celjskemu občinstvu 
to nedeljo s koreografijo, za 
katero je inspiracijo dobila v 
Amsterdamu v času študija, 
ko je na peščinah ob Sever-
nem morju postavila tako ime-
novani lokacijski projekt, ob 
katerem je z doživetjem nara-

ve, ob postavitvi na oder, 
predstava dobila prostorske in 
vsebinske kvalitete. 

V drugem delu pa bo Kseni-
ja Steblovnik nastopila skupaj 
s plesalcem Giorgijem Conver-
titom iz Genove v koreografiji, 
ki je odrska izvedba plesnega 
videa in je zasnovana na razi-
skavi giba in kakovosti plesal-
čevega osebnega stilnega pe-
čata, hkrati pa ta koreografija 
proizvaja gibalni material, ki 
je osvobojen kakršne koli te-
me ali formalnih stilov; je na-
ravno bogat s svojo lastno pri-
povedjo in povezavami in je 
kombinacija klasičnih suitnih 
struktur ter kratkih liričnih 
plesov, ki tvorijo celoto. Ko-
reografijo tega dela je pripravil 
Giorgio Convertito, ki je pred 
nedavnim prav tako uspešno 
zaključil šolo sodobnega plesa 
v Amsterdamu 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Gospa ministrica v Zarji 
Amaterski gledališki ansambel KUD Zarja Trnovlje Celje 

bo jutri, v petek, 17. januarja, ob 19.30 na odru svojega 
kulturnega doma v Trnovljah premierno uprizoril zname-,^ 
nito komedijo Branislava Nušiča Gospa ministrica. 

S Številčnim ansamblom je predstavo režijsko pripravil 
domači režiser Štefan Žvižej, zanjo pa so se odločili, ker 
Branislav Nušič v Gospe ministrici s komediografskimi ele-
menti ponuja odlične paralele z našo današnjo stvarnostjo, V 
naslovni vlogi gospe ministrice bomo na odru videli Branko 
Cernezel, sicer pa sodeluje praktično ves ansambel Poleg 
režije je Štefan Žvižej pripravil tudi izbor glasbe in scenografi-
jo ter napisal songe, kostumografija je bila delo akademske 
slikarke in kostumografinje Vide Zupanove, kostume je šivala 
Darja Vrebac ter Srednja frizerska, tekstilna, strojna in pro-
metna šola Celje, maske in lasulje pa so delo gledališkega 
maskerja in lasničarja Vinka Tajnška. Tako lahko v Celju, 
seveda zgolj slučajno, spremljamo dve vsebinsko sorodni 
gledališki komediji: Partljičevo Gospo poslančevo v SLG Celje 
in trnoveljsko Gospo ministrico. ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Gimnazijca ob klavirju 
Danes ob 18.00 bo v celjskem Narodnem domu koncert 

Gregorja Deleje in Simona Dvoršaka. 
Gregor Deleja obiskuje 3. letnik 1. gimnazije v Celju, Simon 

Dvoršak, ki je lani maturiral na tej gimnaziji, pa je študent 
Pedagoške fakultete v Mariboru. Pianista sta k sodelovanju na 
koncertu, katerega pokrovitelj je Kulturno društvo Antona 
Aškerca, povabila tudi druge mlade glasbenike. Tako se bodo na 
i<^oncertu predstavile še Nataša Krajnc, Martina Gajšek in pa 
Sara Chuuya, celjske gimnazijke, ki se glasbeno izobražujejo na 
Slasbeni šoli v Celju. N.-M. S. 

ZAPISOVANJA 

Entertamment Law 
Naj bo tole še en skromen 

prispevek k slovenski filmski 
blaznosti. Blaznosti? Ja, blaz-
nosti ali boljše rečeno, k nedo-
rečenosti slovenske filmske 
produkcije. Ali kot nekakšen 
obračun z letošnjim filmskim 
maratonom, ki ravnokar pote-
ka v Portorožu in ki je nastal 
kot nadomestek nekdanjega 
Tedna domačega filma v Celju. 
Začnimo! 

Tam nekje pred koncem 
prejšnjega leta sem na vpogled 
dobil fotokopijo pogodbe, ki jo 
je neko slovensko producent-
sko podjetje (naj ostane nei-
menovano) sklenilo s svojim 
ameriškim partnerjem. Prav-
zaprav je to bila fotokopija ko-
producentske pogodbe med 
dvema partnerjema, sloven-
skim in ameriškim producent-
skim podjetjem, za nek (naj 
tudi to ostane neimenovano!) 
slovenski celovečerni film. S to 
fotokopijo naj bi mi človek, ki 
mi jo je dostavil, predal ali 
kakorkoli že ponudil v branje, 
dokazal, recimo, da je pogod-
ba povsem v redu. da sta oba 
partnerja izpolnjevala svoje 
dolžnosti in obveznosti, le da 
je slovenski partner v pogodbi 
spregledal neko malenkost, 
zaradi katere je bil ob bajne 
deriarce. Šlo je za stavo; menil 
sem namreč, da mene kar tako 
že ne bi nategnili. In bi me. 
Kar pomeni, da sem izgubil 
tudi stavo. In zadeva me je 
začela vse bolj zabavati. Foto-
kopijo sem predal v branje in v 
vpogled trem različnim sloven-
skim odvetnikom. In prav vsi 
so spregledali tisto na videz 
zelo nepomembno malenkost. 
Ergo: če bi najel katerega od 
teh treh odvetnikov za pravno 
pomoč pri sestavljanju in pred-
vsem podpisovanju pogodbe, 
bi bil ob kup denarja. In part-
ner bi se mi lahko samo sme-
jal. Še več; katerokoli izmed 
slovenskih producentskih pod-
jetij bo sklepalo pogodbe s tuji-
mi produkcijskimi partnerji, 
bo imelo težave. Ker v Sloveniji 
takorekoč in dobesedno ni od-
vetniške pisarne (preverjeno 
pri odvetniški zbornici!). ki bi 
se ukvarjala s tovrstnimi prav-
nimi zadevami. Bolj konkret-
no; v Sloveniji ni ene same 
odvetniške pisarne, ki bi se 

ukvarjala s tistim, čemur 
Američani pravijo entertain-
ment. 

In smo tam. Pri slovenskem 
filmu. In pri distribuciji slo-
venskega filma. Oziroma vse-
ga tistega, kar sodi pod enter-
tainment. Po vrsti in zelo na 
splošno; če smo se nekoč pri-
dušali, da imamo svojo film-
sko produkcijo, da imamo teh-
nične zmogljivosti in da smo 
kadrovsko zelo močni, smo se 
ob neuspehih nekoliko zaprli v 
svoje sobe in si tam razbijali 
glave, kaj hudiča je še narobe 
oziroma kaj nam še manjka. 
Kmalu smo ugotovili, da za 
razliko od ustvarjanja filma, 
šepa njegova kritika. No ja. 
kmalu se je to izkazalo za ne-
resnično. In prišli smo do pro-
cudentstva. In smo ustanovili 
nekaj producentskih podjetij. 
In tukaj je nastopil problem; ni 
namreč isto ustanoviti produ-
centsko podjetje ali pa izpeljati 
produkcijo. Ker tovrstnega ka-
dra oziroma kadra, ki bi bil 
tega sposoben, v Sloveniji eno-
stavno nismo imeli. In se prav-
zaprav še danes učimo. Vključ-
no s pravno službo, ki bi ureja-
la tovrstne pravne zadeve. 

Skratka, daleč od tega, da je 
s filmom vse v najlepšem redu. 
če je zadovoljen njegov estetski 
fenomen, ker film je predvsem 
in zgolj obrt, entertainment, 
če hočete, pri katerem taisti 
estetski fenomen ne zaseda in 
ne more zasedati prvega in 
odločilnega mesta. Pač pa pro-
ducentstvo. V kar sodi tudi 
enterteinment law. 

Na tej točki pa smo še zelo 
nerazviti. In dokler ne bomo 
imeli odvetnika, ki bo znal 
sestaviti pogodbo, s katero nas 
holivudarji ne bodo nenehno 
vozili med pisoarje. dotlej bo-
mo imeli slovenski film tak. 
kakršen v tem trenutku pač je. 

Piše: TADEJ CATER 

likovni salon ima tudi 
Cybersalon 

Po zelo odmevnem lanskoletnem projektu Cybersalon 
Akvarij, ko so v sodelovanju z računalniškim podjetjem 
Eurocom iz Levca predstavili internet s poudarkom na 
njegovi uporabi na področju umetnosti, so se v Likovnem 
salonu v Celju odločili, da bodo Cybersalon obdržali, 
vendar v precej spremenjeni obliki. 

V ta namen so zgornji prostor Likovnega salona preuredili 
v nekakšno klubsko kulturniško kavarnico, namenjeno upo-
rabnikom Interneta, obiskovalcem Likovnega salona, članom 
kluba Odeon (v okviru Zavoda za kulturne prireditve), pa 
tudi vsem tistim, ki jih zanima umetnost in sodobni vizualni 
mediji. Tako je v Cybersalonu mogoče, poleg surfanja po 
Internetu (oz. slovensko deskanja po medmrežju), prelistati 
domače in tuje revije s področja umetnosti, humanistike in 
medijev, poslušati zanimivo glasbo,,, 

V Cybersalonu pa so ponovno oživili tudi prodajno galeri-
jo. katere posebnost je, da lahko v njej najdete umetniška 
dela za vsak žep. 

Cybersalon v Likovnem salonu je odprt od torka do petka 
od 16. do 21. ure in ob sobotah od 10. do 12., Prodajna galerija 
pa je odprta tudi dopoldan, v odpiralnem času Likovnega 
salona. 

m s s s ^ n m 
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Tja, kamor hodi 
komedija spat! 
^ Dnevi komedije iz SLG Celje zdaj pljuskajo tudi cez Trojane 

Otroške bolezni so Dnevi komedije, 
ki bodo letos stari šest let, srečno pre-
boleli. Zdaj hitro rastejo, prerasli so 
navadno gledališko prireditev in hočeš 
nočeš postali festival, čeprav so se star-
ši tega dolgo otepali - in še več! Pljusk-
nili so tudi čez, sicer v širšem pomenu 
besede, težko premagljiv Trojanski kla-
nec na eni strani in razsvetlili tudi 
slovensko vzhodno stran. 

Šesti Dnevi komedije po izvirni zamisli 
in v organizaciji SLG Celje, z gmotno 
pomočjo številnih sponzorjev, naklonje-
nostjo in simpatijami občinstva in pokro-
viteljstvom Mestne občine Celje, bodo 
»meh za sn>eh« potegnili v dolgih zim-
skih koncih tednov in ob nedeljah po-
poldne ali zvečer od 24. januarja do 16. 
februarja. Priprave na festival so se v 
gledališču seveda začele že kar na začet-
ku sezone. Tedaj je tudi zmanjkalo abon-
majskih vstopnic za celotno prireditev. »A 
če si bo kdo goreče želel videti kakšno 
predstavo, bo prišel v dvorano, pa četudi 
skozi šivankino uho!« vsako leto sproti 
odgovarja upravnik gledališča Borut Alu-
jevič in s to izjavo dela sive lase zaposle-
nim v blagajni gledališča in pri vhodnih 
vratih. Povabljen k pogovoru, je natrosil 
nekaj zanimivosti in »zadnjih novic«, ki 
seveda nastajajo sproti za vodstvenimi 
vrati gledališča. 

Prvi pogled na program letošnjih 
Dnevov komedije razkrije pestro po-
nudbo. Poudarek je na domači komedi-
ji, obsežnem programu in lahkotni 
spremni ponudbi prireditev. Ima za to 
zasluge celjsko gledališče z organizaci-
jo in pobudo za Dneve komedije? 

Brez dvoma. Pobuda je padla na plodne 
vrtove posameznih slovenskih gledališč, 
ki so v svoj repertoar premišljeno začele 
uvrščati komedijo. Zato je letošnja bera 
tolikšna in upam si reči v naprej, kako-
vostna. Naše gledališče se bo postavilo v 
konkurenco z dvema komedijama: lan-
sko uspešnico Florentinski slamnik in 

letošnjo kar naprej razprodano Gospo 
poslančevo. Dve železi v ognju pa imajo 
tudi nekatera druga gledališča. Mestno 
gledališče ljubljansko, ki pride z Norci iz 
Helma in s komedijo Politika, ljubezen 
moja. Slovensko mladinsko gledališče iz 
Ljubljane bo v konkurenco za nagrade 
poslalo v boj komedijo Veselja dom. ob-
činstvo pa si bo na zaključni prireditvi 
ogledalo še njihovo nagrajeno predstavo 
z Borštnikovega srečanja Silence, silence, 
silence. Ljubljanska Drama, na primer, ki 
goji bolj resen program, se je z Dnevi 
komedije sprva le spogledovala. Zdaj igra 
komedijo in v Celje pride z Bolho v ušesu 
ali kaplja čez rob. Gledališče Glej bo 
razvesehlo s predstavo Elvis de luxe. Pri-
morsko gramsko gledališče s Štirimi letni-
mi časi... 

Kaj ni ta komedija PDG iz Nove Gori-
ce na nek način tudi sad celjskih Dne-
vov? 

V Celju smo dali pobudo, da bi se 
slovenski avtorji bolj lotevali pisanja ko-
medij. Zamisel je uresničilo Borštnikovo 
srečanje z razpisom za najboljšo komedi-
jo in izbran je bil avtor, Celjan, Vinko 
Mbderndorfer s Štirimi letnimi časi. Mo-
rali bi nadaljevati s tako akcijo spodbuja-
nja avtorjev k pisanju komedije. In da ne 

prezremo, v Celju bodo tudi letos Tržača-
ni, s komedijo Afrika, ali na svoji zemlji, 
ki bo sicer na sporedu na nedeljo, a bo 
kljub temu v tekmovalnem programu. 
Ostale predstave na velikem odru in 
Odrupododrom bodo spremljevalni pro-
gram Dnevov komedije: kot na primer 
Faust TV, SNG Opere Maribor, pa Rupert 
Marovt, A. Rozmana Roze in da o Iztoku 
Mlakarju sploh ne govorimo. Vstopnice 
zanj so ponovno le še na »črni borzi«. 

Kaj pa denar? 
Takšna prireditev, s selitvijo celih an-

samblov in kulis ter tehničnimi ekipami, 
je zelo draga. Tu si gledališče, kaj gleda-
lišče, Celje niti v sanjah ne bi moglo 
zamisliti gledališkega festivala brez glav-
nih sponzorjev in številnih tistih, ki tako 
ali drugače pomagajo pri izvedbi festiva-
la, ki ga v gledališču, čeprav je skrajno 
naporno, obvladujemo na ljubiteljski rav-
ni. Vsak po svoje in po svojih močeh, ves 
čas, od pričetkov organizacije, do dolgih 
večerov z gosti, ki morajo iz Celja oditi 
zadovoljni. 

Komedije v tekmovalnem sporedu, 
devet jih bo letos, bo ocenjevala stro-
kovna žirija za laskava priznanja Žlaht-
ni komedijant. Žlahtna komedijantka. 
Komedijanta večera bo izglasovala pred 
predstavo izžrebana vrsta gledalcev, 
občinstvo bo z glasovalnimi lističi in 
ocenami od 1 do 5 izbiralo najboljšo 
predstavo v celoti. Ali je tu kaj novega? 

Nova je žirija. To bodo letos: Matej 
Bogataj, Anderej Rozman-Roza in Irena 
Ostrouška. Presojo jim moramo zaupati v 
celoti. 

Kdo je pripravil izbor komedij? 
Delo selektorja je izvrstno opravil 

umetniški vodja Primož Bebler. 
Charli Chaplin je postal zaščitni znak 

Dnevov komedije in rdeča nit vseh do-
godkov, kajne? 

Vseskozi ga je nekje čutiti, zaznati, 
videti... Tudi na otvoritveni in zaključni 
slovesnosti bo z nami. Gledališču Dva 
obraza igralke Anice Kumer (lanskoletna 
»žlahtna komedijantka«) smo zaupali 
oba ceremoniala, ki ga pripravljajo plesal-
ke Plesnega studia IGEN. Pustimo se pre-
senetiti! 

Še eno vprašanje za konec: je res, da 
je Tone Partljič Gospo poslančevo napi-
sal za vas, Borut Alujevič? 

Ha, res jo je napisal posebej za celjsko 
gledališče in posebej vsem tistim (nam) 
več kot 1300 neizvoljenim poslancem... 

In: na katero komedijo oziroma gle-
dališče stavite? 

To pa ni težko uganiti! 
I MATEJA PODJED 

Novosti v zbirici 
Studia humariitatis 

V knjižni zbirki Studia hu-
manitatis je izšlo več novih 
del, v katerih različni teore-
tiki osvetljujejo tematike iz 
družboslovnih ved. 

Pod naslovom Znanstvena 
teorija kulture so zbrani te-
meljni spisi poljskega antro-
pologa Bronislavva Malinovv-
skega, ki se nanašajo na poja-
snitev funkcionalne teorije 
kulture, katera temelji na tezi, 
da so kulture povezan sistem 
organiziranih institucij, npr. 
družina, narod, univerza; ana-
liza njihovega delovanja pa 
nam pojasni značilnosti posa-
mezne kulture. 

Tudi delo Esej o daru in 
drugi spisi, katerega avtor je 
Marcel Mauss, sodi na področ-
je antropologije. Na primerih 
različnih socialnih skupin ana-
lizira vedenje posameznika in 
družbe pri izmenjavi darov. 

Slikarstvo in izkušnja v 
Italiji XV. stoletja je napisal 
Michael Baxandal, delo sodi 

na področje umetnostne zgo-
dovine. Hkrati posega na dru-
ga področja, kot so ekonomija, 
socialne in komercialne oko-
liščine tistega časa, kar nam 
pomaga razumeti vzroke za 
nastanek določene likovne es-
tetike. 

V zbirki Apes, ki dopolnju-
je zbirko Studia humanitatis s 
študijami domačih avtorjev, 
sta izšli dve knjigi. Andrej 
Studen je napisal delo Stano-
vati v Ljubljani, v kateri na 
osnovi raznih dokumentov 
prikazuje način in razmere 
vsakdanjega življenja v na-
šem glavnem mestu v letih 
pred prvo svetovno vojno. 
Eden naših vidnejših analiti-
kov televizije in njenih ideo-
loških mehanizmov Jože Vo-
grinc je napisal knjigo z na-
slovom Televizijski gledalec, 
v njej pa analizira tipe televi-
zijskih oddaj in reakcije pri 
gledalcih. 

BORIS GORUPIČ 

Slavko Goričar s klarinetom, Franci Žibert s harmoniko in 
Istvan Romer s kitaro so velenjskim ljubiteljem glasbe 

pripravili nepozaben večer. 

Učitelji pred občinstvom 
Konec lanskega leta so v Glasbeni šoli Frana Koruna 

Koželjskega v Velenju priredili večdnevni specialistični 
pouk harmonike. 

S prvo mednarodno šolo harmonike so v tej, vse bolj pomem-
bni glasbeni ustanovi, ki se pripravlja na uvedbo višješolskega 
študija glasbe, vpeljaH še eno deficitno dimenzijo glasbenega 
izpopolnjevanja. Pred pričetkom poučevanja so velenjskemu 
glasbenemu občinstvu učitelji priredili nepozaben uvodni kon-
cert za klarinet, kitaro in harmoniko. Koncert so izvedli Slavko 
Goričar, Franci Žibert in Istvan Romer. JOŽE MIKLAVC 

PRIREDITVE 
GLEDALIŠČE 

V Slovenskem ljudskem 
gledališču v Celju bodo da-
nes ob 10. uri za OŠ Vitanje in 
Cirkovce uprizorili Trnuljčico, 
ob 20.30 pa za Abonma 2 in 
izven na Odrupododrom Eks-
plozijo spomina. Jutri, v petek 
ob 10. uri, za OŠ Dravograd in 
ob 12. uri za OŠ Fran Roš 
Celje, prav tako Trnuljčico. V 
soboto bodo ob 16. uri uprizo-
rili Trnuljčico za izven, ob 
20.30 pa za Abonma 3 in izven 
na Odrupododrom Eksplozijo 
spomina. V ponedeljek bodo 
ob 11.30 za Abonma združeni 
mladinski in izven uprizorili 
Florentinski slamnik. V torek 
ob 12. uri za Abonma Srednje 
vrtnarske šole Celje Gospo po-
slančevo in ob 20.30 za Abon-
ma 4 in izven na Odrupodo-
drom Eksplozijo spomina. V 
sredo ob 15.30 pa za Abonma 
1. šolski in izven ponovno Flo-
rentinski slamnik. 

V Kulturnem domu KUD 
Zarja v Trnovljah si lahko ju-
tri ob 19.30 za izven ogledate 
komedijo Branislava Nušiča 
Gospa ministrica. 

V Kulturnem domu v Slo-
venskih Konjicah bodo jutri 
ob 20. uri gostovali člani SLG 
iz Celja s komedijo Gospa po-
slančeva. 

V Domu kulture v-Velenju 
si lahko jutri ob 19.30 ogledate 
komedijo Amaterskega gleda-
lišča Velenje Naši trije angeli. 

KONCERTI 
V koncertni dvorani Glas-

bene šole v Celju bosta v to-
rek ob 17. in 18. uri koncerta 
učencev, ki obiskujejo to glas-
beno šolo. 

V osnovni šoli Socka pri 
Novi Cerkvi bo v nedeljo kon-
cert Vokalne skupine Cvet, s 
plesnim parom Katjo Horvat 
in Urbanom Krajncem. 

V Razstavnem salonu v Ro-
gaški Slatini bo drevi ob 20. 
uri koncert kvarteta Colegium 
iz Maribora. 

V Atomskih toplicah v Pod-
četrtku bo jutri ob 20.15 kon-
cert Moškega pevskega zbora 
Atomske toplice, pod vods-
tvom Andreja Kelemine. 

I RAZSTA^ 
V galeriji Hodnik (Galerija 

sodobne umetnosti) bodo ju-
tri ob 19. uri odprli razstavo 
celjskega kiparja Franca Purga 
z naslovom What makes me 
look like this. 

V Ipavčevi hiši v Šent jur ju 
je do 10. februarja na ogled 
razstava starinskih ur mojstra 
Inga Rozmana in olja posliko-
valca starih številčnic ter av-
torja šentjurskega grba in za-
stave Hinka Papa. 

V Galeriji v Velenju je na 
ogled razstava Slovenija odpr-
ta za umetnost, mednarodne 
slikarske delavnice na Sinjem 
Vrhu. 

V Muzeju novejše zgodovi-
ne v Celju je odprta razstava o 
razvoju in življenju Glavnega 
trga v Celju. 

V knjižnici v Šent jur ju raz-
stavlja športne fotografije Ra-
do Klincov. 

V Likovnem salonu je raz-
stava slik Zdenke Žido. 

V avli hotela Dobrna raz-
stavlja slike Vlado Geršak iz 
Celja. 

V Lapidariju Pokrajinske-
ga muzeja Celje sta Pokrajin-
ski muzej Celje in Musei Civici 
Udine, pripravila razstavo Re-
nesančna keramika Vidma. 

V Pokrajinskem muzeju v 
Celju je odprta razstava Rifnik 
in njegovi zakladi. 

V Hermanovem brlogu v 
Celju je na ogled razstava Hi, 
konjiček. 

V Splošni banki Velenje je 
do konca januarja na ogled 
slikarska razstava Jožeta Sve-
tine. 

V Etolu januarja razstavlja 
Marija Ducman, v hotelu 
Merx Alica Javšnik, v jedilnici 
bolnišnice Celje Jože Barac-
hini in v butiku Steklar Rajko 
Mlinarič. 

OSTALO 
V Levstikovi sobi Osrednje 

knjižnice Celje bo v ponede-
ljek ob 17. uri predstavitev del 
restavratorja - akademskega 
slikarja Viktorja Povšeta. 

V Domu kulture v Velenju 
bodo v soboto ob 18. in 19.30 
ponovili predavanji Marjana 
Marinška Pod južnim križem. 

V dvorani Zdraviliškega 
doma na Dobrni bo jutri ob 
20. uri nastop folklorne skupi-
ne iz Dobrne. 

KINO 
Union 16. in od 18. do 22.1. 

ob 16.30 ameriški film Jack, 
ob 18.30 in 21. srbski film Le-
pe vasi lepo gorijo. 17.1. ob 
16.30 Jack, ob 18.30 Lepe vasi 
lepo gorijo in ob 21. uri pred-
premiera Klub vražjih babnic; 
Mali Union od 16. do 22.1. ob 
18. uri ameriški film Pravi po-
gum in ob 20.15 ameriški film 
Temno srce; Metropol od 16. 
do 22.1. ob 16., 18.15 in 20.30 
ameriški film Odkupnina. 

Kino Žalec 16.1. ob 20., 
18.1. ob 18. in 19.1. ob 20. uri 
ameriški film Osmi dan, 18.1. 
ob 16. in 20. ter 19.1. ob 16. in 
18. uri pa ameriški film Nori 
božič. 

Kino Dobrna 18. ob 19. uri 
in 19. ob 17. uri ameriški film 
Fenomen. 

Kino Vojnik 19.1. ob 16. in 
18. uri ameriški film Striptease. 

Odprta Slovenija 
V galeriji Kul turnega centra Ivan Napotnik v Velenju 

je od torka na ogled razstava Slovenija odpr ta za umet-
nost. 

Na razstavi so prikazana dela, ki so nastala v lanskem letu 
na mednarodni likovni delavnici, sodelujejo pa umetniki iz 
Avstrije, Belgije, Danske, Francije, Italije, Japonske, Nemčije, 
Nizozemske, Španije, Slovenije in nekdanjih jugoslovanskih 
republik. Med slovenskimi umetniki se predstavljajo Zvest 
Apollonio, Milena Braniselj, Božidar Dolenc, Franc Novinc, 
Rudi Pergar, Vlado Stijepič, Zmago Posega, Damijan Stepan-
čič in Jože Tisnikar, projekt pa so vodili Klementina Golija ter 
Etko in Klavdij Tutta. Razstava v velenjski galeriji bo na ogled 
do 4. februarja. US 



KULTURA 2. SNOPIČ 

Ure, slike in glasba 
odmevna prireditev v šentjurski Ipavcevi hiši 

v Ipavčevi hiši, v šentjur-
skem Zgornjem trgu, so od-
prli zanimivo razstavo sten-
skih ur, ki jih izdeluje ali 
obnavlja Ingo Rozman iz 
Vrbnega pri Šentjurju. Ob tej 
priložnosti se predstavlja tu-
di poslikovalec številčnic 
Rozmanovih novih izdelkov, 
ljubiteljski slikar Hinko Pap 
z Blagovne. 

Gre za prvo javno predstavi-
tev Rozmanovega izdelovanja 
stenskih ur (po starih izroči-

lih) v domačem kraju, saj je 
bilo njegovo ustvarjanje doslej 
manj znano. Zato se je na pet-
kovem odprtju razstave v 
Ipavčevi hiši zbralo občinstva, 
da je bilo za vse premalo pro-
stora. Šentjurski podžupan 
Oto Pungartnik je zbranim 
povedal, da ga veseli visoka 
raven prireditev, ki se vrstijo v 
prenovljeni Ipavčevi hiši ter 
zanimanje občinstva. Vodite-

ljica večera Marjana Novak je 
občinstvu predstavila izdelo-
valca in zbiralca stenskih ur 
Inga Rozmana ter slikarja Hin-
ka Papa, ki je tudi avtor šent-
jurskega grba in zastave. 

Za posebno umetniško doži-
vetje je poskrbel celjski trio 
Kurja koža, ki je igral pristno 
ljudsko glasbo. Drago Kunej, 
Peter Kunej ter Nenad Firšt 
so igrali s trstenkami, nekoč 

značilnim slovenskim glasbi-
lom, ki se je ohranilo le še v 
Podlehniku v Halozah. Igrali 
so tudi z drumlico, žveglo, 
lončenim basom, orglicami 
ter violino, ki je bila nekoč na 
Štajerskem priljubljeno ljud-
sko glasbilo. 

Po koncertu ter osebni pred-
stavitvi razstavljalcev, so si 
obiskovalci z velikim zanima-
njem ogledali razstavljene ure 
in slike. Razstavo si je mogoče 
ogledati do 10. februarja. Med 
tednom je na ogled (vključno 
ob sobotah) med 16. in 19. 
uro, ob nedeljah pa od 8. do 
12. ure. 

BRANE JERANKO 

Večer Aeee Dumo 
Levanlina 

v dvorani Plesnega foru-
ma Celje v Stanetovi ulici 

.17 a bo prihodnjo soboto,-
'25. januarja, ob 20.30 Ve-
čer z Dumo Levantina. 

P' Duma Levantina je duet 
Klarise M. Jovanovič iri Ve-
ha Dolenca, ki občasno na-
stopata tudi z gosti. Za celj-

|ski sobotni večer sta izbrala 
pesmi španskih Židov, pe-
' srni pa so prirejene za kitaro 
ter ženski in moški glas. Pri-' 
redbe v širšem smislu so de-
lo obeh gostov, izražajo pa. 
^'povsem subjektiven.pristop' 
, do tematike. ^ IS-

Svež in nov - Impromit 
v Celju deluje pri KUD 

»Podn-Art« nova gledališka 
skupina z imenom »Impro-
mit«, sestavljajo pa jo mladi 
ustvarjalci, ki jih je k delu 
pritegnil mladi literarni us-
tvarjalec Damjan Kobe. 

Kobe je v samozaložbi izdal 
svoj pesniški prvenec z naslo-
vom »Kirurgija čustev«. Gre za 
sodobno poezijo, v kateri avtor 
izraža svoj odnos tako do no-
tranjega, kot tudi zunanjega 
sveta, skratka do življenja, in to 
z dokaj močnimi in z metafora-
mi podkrepljenimi izraznimi 
sredstvi. Zbirka vsebuje 27 pe-
smi, ob njih se je sicer za zami-
sliti, zakaj je dandanes v poezi-
ji prenekaterih mladih avtorjev 

toliko turobnosti, smrti in 
mračnega pogleda na življenje, 
ampak to je že pravzaprav dru-
ga, sicer ne nepomembna 
zgodba. Ob izidu pesniške 
zbirke je bilo potrebno pripra-
viti tudi primerno obliko njene 
predstavitve. Tako se je rodil 
gledališki recital z istim ime-
nom in z njim tudi gledališka 
skupina »Impromit«, recital pa 
je na oder režijsko postavil av-
tor Damjan Kobe sam. 

Premierno so se predstavili 
prejšnjo soboto na odru Cen-
tra interesnih dejavnosti v Ce-
lju. Treba je priznati, da so se 
vsi trije izvajalci na odru: 
Damjan Kobe, Boštjan Der-
mol in Rok Drnovšek pokaza-
li kot dovolj zreli in tudi močni 
interpreti sicer dokaj zahtevne 

poezije, da niso ravno odrski 
debitanti in da so odgovorno 
opravili svojo nalogo, tako kot 
tudi preostali, tehnični sode-
lavci: Krešo Antolič, Simon 
Feldin in Aleš Agrež. Pravza-
prav so pri ugledališčenju Ko-
betove poezije vse postorili sa-
mi, saj je avtor, poleg tega, da 
je režiser recitala, pripravil tu-
di kostumografijo, scenografi-
ja je bila delo Roka Drnovška, 
glasbo pa je izbral Boštjan 
Dermol. Za prvo predstavitev 
nove gledališke skupine v Ce-
lju je bila petkova premiera 
pravzaprav kar spodbudno 
dejanje, saj kakšne začetniške 
gledališke zadrege pri tem ni 
bilo čutiti. Res je, da bi lahko v 
nekoliko bolj zgoščenem tem-
pu med podajanjem posamez-
nih pesmi bila vsa zadeva ne-
primerno krajša, da je bila si-
cer preglasna glasba postavlje-
na kot pel-mel najrazličnejših 
stilov in marsikdaj kot glasbe-
ni vložek za vsako ceno, am-
pak to je lahko, seveda ni pa 
nujno, stvar okusa posamez-
nika, z malo bolj veščim odr-
skim pogledom pa se jih tudi 
da hitro zgladiti. Po sobotni 
premieri v Centru interesnih 
dejavnosti, ki si jo je ogledalo 
kar lepo število gledalcev pa 
imajo fantje gledališke skupi-
ne Impromit recital »Kirurgija 
čustev« namen uprizoriti še 
pri študentskem kulturnem 
društvu v Ljubljani, pa v Mari-
boru in še kje. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Savinjčani radi berejo 
V Občinski matični knjižnici Žalec je bilo lani skoraj 31 tisoč obiskovalcev 

Občinska matična knjižni-
ca Žalec, ki ima svoje prosto-
re v Domu II. slovenskega 
tabora v Žalcu, ima pod svo-
jim okriljem poleg šestih 
krajevnih knjižnic še tri iz-
Posojevališča. 

Koledarsko leto se je zaklju-
čilo tudi za občinsko matično 
Mižnico v Žalcu, ki ima poleg 
^knjižničarstva še več drugih 
dejavnosti. Pripravlja namreč 
celo vrsto prireditev za odrasle 
in otroke od predstavitev no-
vih knjižnih del, pesniških 
zbirk do razstav, glasbenih 
prireditev, za najmlajše pa ure 
pravljic. Številne prireditve so 
^udi priložnostne in v glavnem 
dobro obiskane. Seveda pa je 

knjižničarstvo osnovna dejav-
nost, zato so tudi podatki o 
tem najbolj zanimivi. 

Kot nam je povedala Irena 
Štusej, vodja občinske matič-
ne knjižnice, so imeli lani 
30.805 obiskov izposojeval-
cev, ki so si izposodili 77.303 
knjižne enote. Na novo se je 
vpisalo 291 članov, kar je ne-
koliko manj kot v minulem 
letu. Droben osip na novo 
vpisanih pripisujejo temu, da 
so v preteklem letu veliko sto-
rili na področju širjenja knjiž-
nične mreže v občini. Za šest 
krajevnih knjižnic, ki so na 
Polzeli, Vranskem, v Braslov-
čah, Preboldu, Šempetru in v 
Grižah, so letos nabavili 70 
knjig več kot v preteklem letu, 
ponovno pa so oživili izposo-

jevališča v Vrbju, Letušu in 
Galiciji. Za posebno lep us-
peh štejejo obnovo krajevne 
knjižnice v Braslovčah. 

Vsega skupaj so kupili 5 
tisoč enot knjižnega gradiva 
in okrog 150 enot neknjižne-
ga gradiva, podarjeno pa jim 
je bilo nekaj sto knjig s starej-
šim datumom izdaje. Podatke 
o obisku v krajevnih knjižni-
cah in izposojevališčih še zbi-
rajo. Podatke za nazaj prila-
gajajo za prenos v nov raču-
nalniški program COBISS, 
medtem ko je gradivo za pre-
tekli dve leti že v omenjenem 
programu. Že letos pa naj bi 
tudi izposojo imeli na tem 
računalniškem programu. 

T. TAVČAR 
Tinka Žerdin. debitantka na nedeljskem koncertu. 

Koncert za 
dušo 

v prepolni dvorani Glasbe-
ne šole Frana Koruna Koželj-
skega v Velenju so v nedeljo 
člani Mladinskega pihalne-
ga orkestra in Rudarske god-
be Velenje priredili nepoza-
ben koncert. 

Pod vodstvom dirigentov 
Marjana Stropnika in mag. 
Ivana Marina so nastopajoči 
predstavili izjemno zahtevne 
in svečane skladbe. Opazno so 
izstopali solisti s klarineti Bo-
jan Pavline, Matjaž Emeršič in 
Janez Mazej, flavtistki Špela 
Zamrnik in Alenka Goršič, og-
njeni krst pa je doživela dijaki-
nja gimnazije in slušateljica 
harfe v velenjski glasbeni šoli 
Tinka Žerdin. Zaradi izjemne-
ga zanimanja za prireditev bo-
do v velenjski glasbeni šoli 
novoletni koncert ponovili v 
nedeljo, 19. januarja ob 19.30. 

JOŽE MIKLAVC 

IZ GUTENBERGOVE 
GALAKSIJE 

Utopija in o utopiji 
»Hočete ustvariti družbo, v 

kateri ljudje ne bi več drug 
drugemu škodili? Vanjo spu-
stite le brezvoljneže.« Takole 
pravi Emile Cioran, romun-
sko-francoski filozof v svoji 
knjigi »Zgodovina in utopija«, 
ki je izšla pred kratkim pri 
Cankarjevi založbi. Priporo-
čam jo malce zahtevnejšim 
bralcem, predvsem takšnim, 
ki jih vznemirjajo poti in 
stranpoti zgodovine in blod-
njaki ideologij v njej. 

No, ta začetni citat naj bi 
vodil drugam, k morebiti naj-
bolj razvpiti in zelo verjetno 
eni najboljše prodajanih knjig 
pri nas; govor je seveda o »Al-
kimistu« Paola Coelha, brazil-
skega pisatelja, ki je očitno 
sprevidel, da se od pisanja da 
živeti. »Alkimist« je namreč iz-
šel v milijonih izvodov širom 
sveta in v številnih prevodih. 

V čem je uspeh »Alkimista«, 
se vpraša človek kot jaz, ki se 
vsakdanje ukvarja z literaturo 
in ga takšna mrzlica v knjižni-
ci okoli ene knjige spominja 
na čase, ko ga je v trgovini 
skoraj zadušila množica odra-
slejših oseb, ko je čakal, da 
dobi pralni prašek, ker si ma-
ma ni upala dvakrat po njega, 
da bi ji ne očitali požrešnosti. 
Od kod zanjo takšno zanima-
nje kot nekoč za pralni pra-
šek? To moram prebrati, sem 
si rekel. In kakšni so izvlečki 
iz Alkimista? 

Vsak ima svojo legendo. Če 
si človek nekaj resnično želi, 
celo stvarstvo stremi k temu, 
da se mu želja uresniči. Alki-
mist išče smisel, seveda v pris-
podobi, tam nekje na onem 
koncu puščave. Ko ga doseže, 
se ne blešči tako kot se mu je 
prej, doživi nekaj, čemur pra-
vijo psihologi involucijska me-
lanholija, Balzac izgubljene 
iluzije, krščanstvo zlate teze. 
Spozna, da je smisel v poti, ki 
ga vodi v prispodobi (vseeno 
je ali je to nesmrtni napoj ali 
kamen modrih...). Sama pot 
se pozlati in s tem življenje. 

Tako, to je na kratko vse, kar 
roman ponuja. In? Zapičil bi se 
v besedo vsak. Alkimista pona-
vadi primerjajo z »Malim prin-
cem«. V »Malem princu« je 
smisel grobo rečeno bistvo, ki 
je očem nevidno. Težka naloga 
za človeka, mar ne? Ukvarjati 
se z nevidnim. No, »Alkimist« 
ta problem reši elegantno, tam 
ima vsak svojo legendo, ki ji k 
uresničitvi povrh vsega poma-
ga še celo stvarstvo. Vsak pa 
ima tudi mnogo več denarja, 
kot le tisti, ki išče »bistvo, ki je 
očem nevidno«. Izda pa še re-
cept, kako do bistva!!! Kot kak-
šen romarski priročnik. 

Zdaj pa se povrnimo k Ciora-
nu, ki parafrazirano pravi, da 
so utopije nujno potrebne sve-
tu, da so svojevrstno gonilo in 
ob tej ugotovitvi še do potanko-
sti razprede svoje misli v eno 
izmed najbolj originalnih raz-
mišljanj. Skozi to bi lahko rekli, 
da je Alkimist nujno potrebna 
knjiga, saj je skozinskoz po-
stavljena v nek izmišljen svet, 
ki mu avtor očitno pripisuje 
atribut dobrega po sebi. Nujno 
potrebna, ker bo ponovno za-
vedla s svojo nepismenostjo 
množice slehernikov in še na-
prej vzdrževala utopijo, ta nek-
tar človeštva; volja bralčeva 
vzbrsti, o njeni kvaliteti ne bi. 

Obe knjigi sta na naših poli-
cah, Cioran manj izposojen, 
Coelho več. 

Tako gre to. 

Piše: MOHOR HUDEJ 



TEMA TEDNA 

Nismo vreče krompirja 
Kako varni so prevozi z avtobusi na Celjskem? - Po ocenah odgovornih zadovoljivi, a previdnost nikoli ni odveč 

Avtobusna nesreča skupine pred-
šolskih otrok na Arehu se je pred 
dnevi na srečo končala brez večjih 
posledic. Spoznanje, da so se otroci 
vozili s tehnično povsem neizprav-
nim zasebnim avtobusom, je v slo-
venski javnosti dvignilo veliko pra-
hu. S kakšnimi avtobusi pa se vozi-
mo odrasli in otroci na Celjskem? 

Izletnik Celje je bilo še do nedavnega 
družbeno podjetje, od 7. maja lani je 
registrirano kot delniška družba v 60 
odstotni lasti zaposlenih in bivših za-
poslenih. Podjetje skrbi za mestni in 
primestni avtobusni prevoz na širšem 
celjskem območju od Zasavja in Posav-
ja, Hrastnika in Brežic, zajema celotno 
kozjansko območje do hrvaške meje, 
del Haloz, do Slovenske Bistrice preko 
konjiškega področja pa do meja slo-
venjgraške občine, nadalje polo-ivajo 
celotno Šaleško dolino. Zgornjo in 
Spodnjo Savinjsko dolino ter celjsko 
območje. Poleg tega izvajajo medkra-
jevne prevoze od skrajnega vzhoda do 
jugozahoda Slovenije oziroma od Len-
dave preko Ljubljane do Pirana, pove-
zujejo pa tudi celjsko področje preko 
Ljubljane do Bleda. V Izletniku skrbijo 
še za mednarodni linijski prevoz v 
Avstrijo do Pliberka, medtem ko v 
južne države bivše Jugoslavije zaen-
krat nimajo registriranih rednih linij. V 
sklop njihove dejavnosti sodijo tudi 
turistični prevozi po naročilu po vsej 
Evropi in še dlje, če je potrebno. Vse te 
prevoze izvajajo v Izletniku z 256 avto-
busi. 

Tehnični pregledi 
vsakega pol leta, 

kontrole vsak mesec 
o tem, kako varni so Izletnikovi 

avtobusi, smo spraševali direktorico 
podje^ Ano Jovanovič. »Naš vozni 
park je v povprečju star 6 do 7 let in ga 
vsako leto obnavljamo z novimi avto-
busi. V zadnjih treh letih smo nabavili 
30 kvalitetnih avtobusov, za letos jih 
načrtujemo 20, od tega jih bomo 14 
kupili že januarja, 6 pa v drugi polovici 
leta. Vsa finančna sredstva za avtobuse 
plačujemo sami iz svojega prihodka, 
kar je za nas mnogo težje kot na primer 
za ljubljanskega in mariborskega avto-
busnega prevoznika, ker avtobuse za 
mestni prevoz zanje pridno plačuje 
občina. Mi jim seveda kot prevozni-
kom to ugodnost privoščimo, želimo 
pa si, da bi tudi naše občine, kjer 
izvajamo mestni promet, konkretno v 
Mestni občini Celje, Vojniku, Žalcu in 
Velenju, kdaj primaknili kakšen tolar 
za še boljše in udobnejše mestne avto-
buse,« je povedala Jovanovičeva. 

O sami varnosti vozil pa direktorica 
pojasnjuje:»V strukturi avtobusov ima-
mo že dobri dve tretjini avtobusov 
znamke Mercedes in Man, delež kvali-
tetnih avtobusov se z novimi nakupi 
nenehno povečuje, manjša pa se delež 
avtobusov starih jugoslovanskih 
znamk. Kot glavni izvajalec vseh vrst 
avtobusnih prevozov v regiji in širše se 
zaposleni in odgovorni delavci zelo 
dobro zavedamo, da je naša prva in 
največja odgovornost zagotoviti potni-
kom v avtobusih varen in kolikor se da 
udoben prevoz. Zato imamo v podjetju 
že dolga leta interni pravilnik o notra-
nji tehnični kontroli avtobusov, ki ga 
mora naša tehnična služba dosledno 
izvajati. Po tem pravilniku poleg teh-
ničnih pregledov, ki so po zakonu 
obvezni vsakih šest mesecev, izvajamo 
tudi redne mesečne preglede na tistih 

sklopih avtobusa, ki so za varnost pre-
voza najpomembnejši, to so volan, 
zavore in pnevmatike. Poleg tega mora 
voznik sam vsak dan pred začetkom 
vožnje svoje vozilo pregledati in vpisati 
v knjigo prevozov vse opažene po-
manjkljivosti. Če jih ugotovi, vozilo ne 
sme na vožnjo, dokler napake niso 
odpravljene,« je zagotovila sogovorni-
ca. 

Milijoni kilometrov brez 
večjih nezgod 

Ana Jovanovič je v pogovoru še po-
sebej poudarila, da v Izletniku res skr-
bijo za varnost prevozov. »Preprosto 
zato, ker si ne moremo in ne smemo 
dovoliti, da bi na cesti zagrešili nezgo-
do zaradi slabe tehnične izpravnosti 
vozila, saj bi to pomenilo za nas ne 
samo škodo na vozilu ampak tudi ce-
lotno finančno in moralno odgovor-
nost za morebitne poškodbe potnikov. 
Podjetje Izletnik Celje d.d. namreč z 
vsem svojim premoženjem materialno 
odgovarja za vse škode in poškodbe 
potnikov in vozil, če bi le-te nastale po 
naši krivdi, bodisi zaradi slabe tehnič-
ne opremljenosti ali zaradi slabega 
voznika. Seveda pa za varno vožnjo ni 
pomembna samo tehnična izpravnost, 
enako pomemben kot tehnična plat je 
tudi voznik v avtobusu. Vsi naši vozni-
ki morajo imeti in imajo dokazane 
kvalifikacije in prakso za opravljanje 
svojega dela. Vsi, ki se prijavijo na 
razpise delovnih mest za vožnjo avto-
busov, morajo poleg dokazov o kvalifi-
kaciji opraviti še praktično demonstra-
cijo svojega znanja pred našo interno 
strokovno komisijo. V Izletniku ima-
mo že zelo ustaljen vozniški kader, ki 
je v povprečju star 41 let. Trenutno 
imamo 280 voznikov, mnogo smo jih 
že upokojili, nekaj se jih bo upokojilo 
letos, vse na novo sprejete voznike pa 
tudi v prihodnje pri nas čaka enak 
proces dokazovanja znanja in spretno-
sti pri vožnji avtobusa kot doslej.« 

Da besede direktorice očitno niso 
izrečene na pamet, dokazuje podatek, 
da so samo lani v Izletniku zabeležili 
13,179.000 prevoženih kilometrov, pri 
vsem tem ogromnem obsegu prevozov 
pa ni bilo po krivdi njihovih voznikov 

nobenih večjih nezgod ali poškodb 
potnikov. 

Podpisi pogodb z levo 
roko? 

Potniki v avtobusih smo odrasli in 
vsak dan tudi otroci. Ana Jovanovič 
dodaja: »Ob razmišljanju varnosti pot-
nikov v avtobusih bi rada opozorila 
predvsem tiste institucije oziroma na-
ročnike, ki naročajo avtobusni prevoz 
za otroke iz vrtcev, za osnovnošolske 
otroke in tudi za ostalo mladino. Naj ti 
ljudje najprej pomislijo na varnost pre-
voza in šele potem na ceno kilometra, 
ki je v končni fazi ponavadi celo enaka 
kot če bi se vozili s kakšnim, na prvi 
pogled cenejšim prevoznikom. Sama 
sem bila v letu 1996, ko je šlo za 
razpise prevozov osnovnošolskih 
otrok, zelo razočarana, ko so nekatere 
občine z levo roko podpisale pogodbe 
za prevoze šoloobveznih otrok z za-
sebniki, ki niso imeli prav nobenih 
referenc oziroma potrditve, da imajo v 
redu vozila in da lahko zagotovijo va-
ren ter udoben prevoz. Ker sem sama 
kot mati zelo občutljiva na varnost 
prevozov otrok, se bom letos skupaj s 
sodelavci še posebej potrudila, da bi 
odgovornim ljudem v občinah, šolah 
in vrtcih na našem območju, pa tudi 
ljudem na višjih nivojih v republiki 
dopovedali, da je skrajni čas za zaostri-
tev tehničnih pogojev, pod katerimi 
smemo prevažati otroke in mladino z 
avtobusi. Žal starši nimamo dovolj 
vpliva in praviloma skoraj ne vemo, s 
katerim prevoznikom odpeljejo na iz-
lete in ekskurzije naše otroke. Če hoče-
mo imeti kot vzgojitelji in odgovorni 
družbeni delavci mirno vest, potem 
nikoli ne smemo dovoliti riziko pri 
prevozih otrok z avtobusi za piškave 
razlike v ceni, na primer 10 tolarjev na 
kilometer. Sama v sebi zagotovo vem 
in to govorim tudi drugim, da mi, 
prevozniki v javnem prometu, ne sme-
mo delati le za dobiček« meni direkto-
rica celjskega Izletnika Ana Jovanovič. 

Starejši avtobusi 
zasebnikom 

v kakšnem stanju so avtobusi na 
Celjskem, smo povprašali še v Avtu 

Celje, natančneje tam, kamor vsake 
pol leta vozijo avtobuse na tehnične 
preglede. Razen v Celju opravljajo 
tehnične preglede za avtobuse na 
našem območju še v Velenju. Vodja 
oddelka za tehnične preglede v Avto 
Celje Drago Horvat je povedal: »Lani 
smo opravili 611 tehničnih pregledov 
avtobusov, od tega je bilo pri prvem 
pregledu 99 avtobusov tehnično 
neizpravnih. Pri zavorah je bilo ugo-
tovljenih 63 napak, 21 avtobusov 
smo zavrnili zaradi neizpravnih 
pnevmatik, na mehanizmu za uprav-
ljanje pa je bilo ugotovljenih 42 neiz-
pravnih avtobusov. Glede na prejšnja 
leta se je izpravnost avtobusov za 
kakšen odstotek izboljšala. Za var-
nost vozil največ lahko stori lastnik 
sam, zato so tudi predpisani dnevni 
preventivni pregledi, ki jih mora voz-
nik opraviti pred vožnjo.« 

Na vprašanje, ali imajo zasebniki 
res slabše oziroma manj varne avto-
buse, kar je bilo zlasti ob zadnji 
nesreči na Pohorju slišati med ljud-
mi, pa Drago Horvat meni: »Mislim, 
da vseh ne gre metati v isti koš. Je 
nekaj zasebnikov, ki zelo skrbijo za 
svoje avtobuse, njihova vozila so tudi 
tehnično povsem izpravna. Mi ima-
mo največ izkušenj z Izletnikovimi 
avtobusi, kjer imajo tudi sami inter-
ne preventivne preglede. Ugotavlja-
mo pa, da podjetje običajno po os-
mih letih ali še prej svoje avtobuse 
prodaja, te avtobuse najpogosteje od-
kupijo zasebniki. Starejša vozila pa 
je težje vzdrževati in tudi težje zago-
toviti zadovoljivo izpravnost. Takšno 
vozilo je treba res dnevno pregledo-
vati, samo tehnični pregled dvakrat 
letno je premalo,« opozarja Drago 
Horvat. 

Izkušnje policistov 
Kaj pa pravijo policisti, ki se na 

cesti dnevno srečujejo tudi z avtobu-
si. Kopico podatkov nam je tako kot 
vedno, kadar ga poprosimo, zbral 
vodja referata za prometno varnost 
UNZ Celje Franc Klanjšek. »V enaj-
stih mesecih lanskega leta so bili 
vozniki avtobusov udeleženi v 84 
prometnih nesrečah na cestah celj-
skega območja, na srečo brez hujših 

posledic. V istem obdobju je bilo 
skupno 5495 prometnih nesreč, tako 
da znaša delež udeleženih voznikov 
avtobusov 1,5 odstotka. Manjši delež 
beležimo le pri voznikih delovni 
strojev. Če povzamem oceno stanja, 
so torej vozniki avtobusov na našem 
območju redkeje udeleženi v pro-
metnih nesrečah, vožnja z avtobusi 
pa zagotavlja relativno varen prevoz. 
Kljub temu pa naj povem, da so v 
omenjenih 84 prometnih nesrečah 
vozniki avtobusov bili v polovici pri-
merov, torej 42 krat, povzročitelji ne-
sreč. Od 42 prometnih nesreč so jih 
20 povzročili vozniki v starosti od 44 
do 54 let z 10 do 15 letnim delovnim 
stažem, medtem ko so vozniki, stari 
od 24 do 34 let povzročili 6 promet-
nih nesreč. Vzroki nesreč so najpo-
gosteje napačni premiki vozil, storje-
ni pri majhni hitrosti, zaradi česar 
tudi ni prišlo do hujših posledic. V 8 
primerih so vozniki vozili po levi 
strani cestišča, v 5 primerih je šlo za 
izsiljevanje, 4 vozniki so vozili z ne-
prilagojeno hitrostjo, 4 so nepravilno 
prehitevali, v 3 primerih smo zabele-
žili premajhno varnostno razdaljo. 
To so podatki za 11 mesecev lani, 
vključno z decembrom pa so pohcisti 
lani vodili postopek s približno 200 
vozniki avtobusov, v večini primerov 
zaradi prekoračenja največje dovolje-
ne hitrosti. Večjih napak pri ugotav-
ljanju tehnične brezhibnosti nismo 
ugotovili, med 200 vozniki pa so bih 
trije pod vplivom alkohola.« 

Letos so policisti opravili kontrolo 
minuli petek, 10. januarja, v dopol-
danskem času na avtobusnem posta-
jališču v Velenju. »Tokrat smo kon-
trolirali 21 voznikov avtobusov in 
ugotovili 2 kršitvi. Prvo pri javnem 
podjetju s Prevalj, kjer je voznik pri-
čel z vožnjo, čeprav ni imel vmes 
predpisanega 10 urnega počitka, v 
drugem primeru je zasebnik iz Vele-
nja opravljal javne prevoze z vozi-
lom, ki ni bilo redno tehnično pregle-
dano. Vse voznike smo preizkusili z 
alkotestom, rezultat je bil pri vseh 
negativen. Na splošno bi torej ocenil, 
da je stanje vozil in voznikov avtobu-
sov na našem območju zadovoljivo, 
tudi vozila so zadovoljivo opremlje-
na, problem pa nastane takrat, ko je 
treba redno vozilo nadomestiti z re-
zervnim, običajno starejšim vozi-
lom. Kljub temu pa ne bo odveč 
opozorilo, da naj naročniki pri izbiri 
avtobusov za redne in izredne prevo-
ze ne upoštevajo zgolj cene, temveč 
tudi kvaliteto storitev,« opozarja 
Klanjšek. 

Za konec torej po izjavah odgovor-
nih sodeč lahko zapišemo, da se z 
našimi avtobusi relativno varno vozi-
mo. Relativno zato, ker nesreča žal 
nikoli ne počiva. Nedavna nesreča 
mariborskih malčkov na pohorskih 
strminah se je, hvala bogu, končala 
brez večjih prask. A še lep čas bo v 
spominu ljudi ostal prevrnjeni avto-
bus s povsem zlizanimi gumami, ki 
mu je povrhu vsega že decembra 
potekel rok za tehnični pregled. Bi 
zaupali sebe ali svojega otroka tak-
šnemu vozniku? Da se zgodba ne bo 
ponovila, le povprašajte, s kakšnimi 
avtobusi vozijo vaše otroke. In kak-
šni so avtobusi, ki vas vsako jutro 
odpeljejo na delo? Naj bodo Izletni-
kovi ali zasebni, pomembno je le, da 
so izpravni. Samo eno življenje nam 
je vsem dodeljeno, mar ne? 

IRENA BAŠA 
Foto: GREGOR KATIČ 

V Izletniku imajo na voljo 256 avtobusov, od tega jih je 17 ali 6.6 odstotka v mestnem prevozu, 13 avtobusov 
oziroma 5 odstotkov jih je namenjenih turizmu, ostalih 238 ali 88,4 odstotkov pa primestnemu in medkrajevnemu 
prometu. Na širšem celjskem območju je približno 20 zasebnikov, ki se ukvarjajo z avtobusnimi prevozi. V 
povprečju ima vsak zasebnik po dva avtobusa, kar pomeni, da je rm Celjskem približno 40 zasebnih avtobusov. 



PISMA BRALCEV 2. SNOPIČ 

ODMEVI 

v mreži 
nesoglasij 

Ko se reševanje problemov, 
ki so predmet in pristojnost 
partnerjev v nekem uprav-
nem postopku, prenese na 
strani časopisov in televizij-
ske ekrane, zagotovo ni prijet-
no za nobeno stran, ki v tem 
»pranju perila« kaže svoje naj-
močnejše argumente. 

Javnost (na katero želita 
obe strani vplivati) dobi popa-
čeno sliko, kajti zelo težko 
izbere resnico iz množice ne-
bistvenih obtoževanj in pri-
krojenih dejstev. Zadnji čla-
nek družine Herlah-Šelih in 
komentar načelnice Upravne 
enote Slovenske Konjice Sonje 
Punčuh sta šolski primer tak-
šnega početja. Članek je napi-
san zelo populistično in s svo-
jo čustveno vsebino lahko se-
že do srca marsikateremu 
bralcu. Žal pa v njem ni zajeto 
niti eno dejstvo niti eden z 
dokumenti podkrepljen argu-
ment. 

V podjetju Jelen imamo na-
rejeno kompletno kronologijo 
dogodkov od leta 1994 do pe-
čatenja prostora v hotelu Dra-
vinja, z vso dokumentacijo in 
zapisniki o posameznih do-
godkih, ki so sedaj predmet 
polemike. 

Dokumentirano in s strani 
pravnih služb je potrjeno sle-
deče: 

1. Upravni postopek Uprav-
ne enote Slovenske Konjice je 
bil voden nepravilno in za-
stavljen od vsega začetka ta-
ko, da ni bil rešljiv. Družina 
Herlah-Šelih je ves čas pou-
darjala, da želi živeti v pravni 
državi in da se je potrebno 
držati zakonov. A ironija ce-
lotne zadeve je v tem, da prav 
državni organ (upravna eno-
ta) ni upošteval pravnih zako-
nov (ali mogoče niti ni vedel) 
in je tako prvi kršil pozitivno 
zakonodajo, ki regulira njego-
vo delovanje. 

2. Družina Herlah-Šelih je 
bila protizakonito vključena v 
upravni postopek (z drugimi 
besedami - ni bilo zakonske 
osnove, da postane glavni ak-
ter dogodkov, ker sploh niso 
sosedi hotela Dravinja). 
^ Zato je argumentiranje dru-
žine Šelih, da se v podjetju 
Jelen v tem času nismo zado-
sti in pravilno pogovarjali z 
njimi kot s pristojno stranko, 
popolnoma nesmiselno in 
neosnovano. Mi kot podjetje 
se z njimi pravzaprav (po za-
konu) sploh nismo smeli po-
govarjati, ker po zakonu niso 
l̂ ili stranka v upravnem po-
stopku. 

Veliko bolj zanimiva je ugo-
tovitev, kako sta Marta Herlah-
Selih in Franček Šelih sploh 
prišla v upravni postopek brez 
zakonske osnove, ker nista so-
seda hotela Dravinja. 

Ljudem v Upravni enoti Slo-
venske Konjice sta omenjeni 
osebi zelo dobro znani iz pre-
teklosti po stalnih intervenci-
jah in pritoževanjih glede nji-
hovih državljanskih in občan-
slkih pravic. Pred leti, ko se je 
delala obvoznica skozi Slo-
venske Konjice, je bila prav ta 
družina glavni pobudnik 

»upora« proti obvoznici. Res 
je, da obvoznica in promet 
dejansko tečeta mimo njihove 
hiše in da so z njo mejaši. 
Lahko bi celo rekli, da je ta 
hrup resnično zelo moteč (24 
ur na dan), zagotovo nepri-
merno bolj kot hrup zaradi 
gostov v hotelu Dravinja. 

Vendar pa zadeve, kot je 
glavna cesta, le ni tako lahko 
preprečiti, ker je javni interes 
tako močno izražen. Zato 
imamo danes v Slovenskih 
Konjicah obvoznico, ki je še 
marsikateri kraj v Sloveniji ni-
ma. 

l^hko bi našteli še kar ne-
kaj zanimivih cvetk iz »zgodo-
vine državljanskih pravic« 
omenjenih oseb, česar pa ne 
nameravamo, saj naš cilj ni 
zabavati bralce Novega tedni-
ka. 

Dejstvo pa je, da so ljudje v 
Upravni enoti Slovenske Ko-
njice vedeli za ta moment in 
so osebi vključili v upravni 
postopek, kar z drugimi bese-
dami pomeni, da so jih dali na 
pleča našemu podjetju, sebi 
pa zagotovili mir v službi. S 
stališča Upravne enote Slo-
venske Konjice je bila ta pote-
za zelo modra (pa čeprav za-
konsko neosnovana). Za naše 
podjetje pa je to pomenilo leto 
in pol intrig, neuspelih razgo-
vorov, odgovarjanje na obtož-
be množice pisem na vseh 
občinskih in republiških inš-
pekcijskih službah in nazad-
nje - pečatenje prostora, ki je 
prej že 11 let delal v hotelu 
Dravinja. 

Z Upravno enoto Slovenske 
Konjice ne mislimo več voditi 
polemike, ker so vse stvari 
popolnoma jasne in doku-
mentirane. Več smo o tej za-
devi pisali v Konjiških novi-
cah. 

Marta Herlah-Šelih in Fran-
ček Šelih: Vaš članek v zad-
njem Novem tedniku zaklju-
čujete z ustavo, človekovimi 
pravicami itd., kar boste v bo-
doče uporabili pri vaši borbi 
za »staro pravdo«. I^hko vam 
povemo samo to, da do tega 
sploh ne bi prišlo, če mi v 
podjetju ne bi bili tako naivni 
v pogledu na ljudi. Osnovno 
vodilo v podjetju nam je us-
tvariti - graditi, ne pa rušiti. 

BORIS KLANČNIK, 
podjetje Jelen 

Bo na Menini 
leicia Icri? 

Odbor za zaščito Menine 
pred radarji je bil ustanovljen 
s sklepom občinskega sveta 
občine Gornji Grad. Njegova 
naloga je, da vodi in spremlja 
vse aktivnosti proti postavitvi 
radarjev na Menini, pravoča-
sno o tem informira občinski 
svet in župana, pripravlja 
predloge za odločitve, ki jih 
potem dokončno sprejema 
občinski svet. 

Trenutno se je delo odbora 
osredotočilo na medijsko de-
javnost in na kontaktiranje z 
ustreznimi ministrstvi, saj je 
naša želja, da ustavimo po-
stopke za postavitev radarjev 
na Menini še v fazi pridobiva-
nja vseh potrebnih dovoljenj. 
Ob tem pa tudi spremljamo 
dogajanja na Menini. Že od 
pomladi naprej opažamo na 
Menini geometre in tudi dru-
ge strokovnjake, ki pripravlja-
jo teren za navedeni projekt. 
O teh dejavnostih sicer posku-
šamo pridobiti več informacij, 
veiidar žal brez uspeha. 

Tako smo tudi opazili nove 
označbe (prebarvane skale, 
označena kota, nekaj količ-
kov) na področju Šavnic. O 
tem smo se informirali pri 
različnih institucijah in na 
koncu izvedeli od kamniškega 
urbanističnega zavoda, da so 
te označbe posledica meritev, 
ki jih je naročila Agrarna 
skupnost Špitalič. O tem je bil 
seznanjen naš odbor na 5. 
redni seji. To je pa tudi vse, 
kar ima Odbor za zaščito Me-
nine pred radarji z meritvami 
na Šavnicah. 

Po prebranih člankih v 
Kamniškem občanu in Novem 
tedniku pa se nam vsiljuje mi-
sel, da je interes nekoga tretje-
ga, da naredi spor med Tu-
hinj čani in Zadrečani in si na 
ta način olajša delo pri projek-
tu radarjev na Menini. Saj 
poznamo izrek: »Kjer se pre-
pirata dva, tretji dobiček 
ima!« 

Kljub vsemu napisanemu v 
navedenih časopisih smo 
mnenja, da bomo vsi, ki jim 
Menina nekaj pomeni, ne gle-
de na to, s katere doline priha-
jamo, skupno branili planino 
pred nepotrebnim uničenjem. 
Menina že stoletja nudi tu ži-
večemu življu bogato lesno 
maso, bogato poletno pašo za 
živino, obenem pa je še rezer-
voar pitne vode za obe dolini. 
Poleg teh ekonomskih dobrin 
pa daje Menini veliko vred-
nost tudi bogastvo favne in 
flore. Ti aduti so za vse nas, ki 
živimo pod Menino (ne glede 
na kateri strani), prevelika 
vrednota, da bi dovolili takšen 
nepremišljen poseg, kot je po-
stavitev dveh radarjev v to še 
dokaj neokrnjeno naravo. 

MATJAŽ DRČAR, 
Odbor za zaščito Menine 

pred radarji 

Žrtev 
umazanih 
spletk? VI 

Moje ogorčenje v zvezi z 
dodelitvijo prostora na posta-
jališču Lopata žal ne pojenja, 
čeprav je minilo že kar nekaj 
časa, odkar sem prebrala, ka-
ko je bil Zvone Štorman izi-
gran. Opogumljajo me članki, 
ki govore Štormanu v prid, 
predvsem članek predsednika 
UO OZS v NT. 

Sama se oglašam kot dolgo-
letna gostinka, ki sem nedol-
go tega odšla v zasluženi po-
koj in sem svojo poklicno pot 
končala kot samostojna pod-
jetnica. Kljub dolgoletnemu 
poštenemu in strokovnemu 
delu sem žal tudi jaz okusila 
krivico ter spoznala, da ti 
vrednoti (pravica in poštenje) 
v našem sistemu nimata no-
bene veljave, še več, pomenita 
kazen. Zato sem mogoče še 
bolj kritična, vedno več prebe-
rem med vrsticami tistega, 
kar je grenko in krivično in 
kar boli. 

Ne bom naštevala kvalitet in 
referenc Zvoneta Štormana in 
njegovega podjetja, saj so bile 
v dosedanjih člankih že pred-
stavljene. Rada pa bi poveda-
la, da ga spoštujem kot po-
končnega in poštenega stro-
kovnega človeka, gostinstvu 
predanega z dušo in srcem. S 
svojim delom je vzor v stroki, 
predvsem vsem mladim rodo-
vom, ki jih podpira in jim daje 
veselje do poklica, ki je bil 
veliko let manjvreden in je 
skoraj izumrl. Seveda pa se 

kvaliteta njegovega dela in 
prizadevanja njegove družine 
ter vsega kolektiva odražajo v 
vseh poslovnih uspehih, za 
katere mu čestitam. 

Upam, da je še kaj poštenja 
in pravice v tej naši družbi in 
da se bodo stvari razvile tako, 
kot se morajo v zadovoljstvo 
vseh državljanov, ki jim ni. 
vseeno, kakšna je izkaznica 
gostinstva in turizma, s kate-
ro prihajamo v Evropo. 

Nočem pa biti pristranska 
in podcenjevati nasprotne 
strani. Menim, da ima podjet-
je Javico d.o.o. oziroma Mar-
tina Plesnik še veliko možno-
sti za investicije in izboljšanje 
gostinske in turistične ponud-
be v biseru naše Slovenije -
Logarski dolini. Pri tem ji že-
lim veliko uspeha. 

FRIDA TERBOVC, 
Celje 

Pojasnilo 
V prejšnji številki NT smo ' 

; objavili odmev Zdravje v 
blatu, ki prinaša podrobnej-
ša pojasnila o tem, kaj je 

sfango, avtorja Janeza Rihter-
šiča. Pri tem je treba dodati, 
da so osnovni podatki o razi-
skavah bentonitnih glin v 
celjski okolici v letih 1955-
1958 objavljeni v Celjskem 
zborniku 1957 in 1958 ter 
Geologiji 4, Ljubljana 1958. 
Avtor objavljenih prispevkov 
je prav tako Janez Rihteršič, 
dipl. ing. geologije. 

PREJELI 
SMO 

Poicojnine po 
celjsko 

Predvolilni »kričač« je po uli-
cah Celja in širše okolice raz-
burjal ljudi, da so pokojnine v 
razponu 1:12. Vse lepo in prav, 
če bi avtor povedal, katere so v 
tem razponu. Ker tega ni, je 
povzročal veliko ogorčenje ob-
čanov in s tem prikazal, da 
pokojninske osnove ne pozna, 
tako kot ni poznal ekonomije, 
kjer je bil vodilni v ustanovi. 
Lahko je govoriti za druge, če 
sebe ne pozna ali noče pozna-
ti, kakšen je bil razpon plač v 
njegovi ustanovi, tam, kjer je 
vladal. 

Še večja pa je tragedija v 
tem, da intelektualec uporab-
lja le del ocene pri pokojnini, 
čeprav imamo več vrst upoko-
jencev; od kmetijskih, invalid-
skih in takšnih z delno ali 
celotno delovno dobo. Vse to 
člani DeSUS poznamo in tudi 
opozarjamo na privilegije, ki 
ne izvirajo od prejšnjega reži-
ma, ampak od sedaj, od časa, 
ko je bil tudi on povzročitelj 
takšnih razlik, ki jih je tolma-
čil po celjskih ulicah in širše. 

Naši upokojenci so pismeni 
in dobivajo redne informacije 
o stanju in razlikah pokojnin 
(glej Vzajemnost, december 
96). Zadnji občni zbor celj-
skih upokojencev je analiziral 
poročila o pokojninah. Zato 
priporočamo »cenjenemu« in-
telektualcu, da to prebere, saj 
je pisano v latinici. Zato, da bo 
to v bodoče znal pravilno tol-
mačiti, peš ah z avtomobilom. 

Le čevlje sodi naj kopitar, ki 
mora kopita dobro poznati. 

Vendar, če ne bi bilo tako laž-
nih napadov kandidata stran-
ke SDS na DeSUS, danes 
»pomladanske« stranke ne bi 
imele težav ne z mandatarjem 
ne s koalicijo. 

JOŽE BEVC, 
Območni odbor DeSUS Celje 

izjava ZLRP 
Slovenije 

Razlaščenci kot predstavniki 
najštevilnejše civilne družbe, 
sporočamo, da smo zgroženi 
nad politično korupcijo, ki de-
finira novo slovensko politiko. 

Zgroženi smo nad lahkot-
nostjo pravne sprevrženosti, 
ki jo nekateri uporabljajo za 
dosego oblasti. S tem izgublja 
država Slovenija svojo politič-
no stabilnost in kredibilnost 
doma in v svetu. 

Zaupamo v slovensko pom-
lad moralnih vrednot in pod-
piramo pokončnost in dosled-
nost pomladnih strank, kate-
rim bomo tudi v prihodnje 
nudili našo vsestransko in 
močno podporo pri zavzema-
nju za pravno državo. 

PREDSEDSTVO 
ZLRP Slovenije 

Ne za trideset 
srebrnikov 

Biblijska zgodba o Judežu 
in tridesetih srebrnikih me je 
pretresala kot otroka in me 
pretresa še zdaj... 

Saj veste, kam moli pes ta-
co! Mislim na podkupovanje, 
misHm na korupcijo, ki je po-
vezana s prej omenjenim poj-
mom. Nerad prisluhnem ta-
kim dejanjem. 

Hočem se strankarsko opre-
deliti. Sem pa vedno za koza-
rec, nalit s čistim vinom. Od-
več mi je vsa ta letargičnost na 
našem političnem prizorišču. 
Rad bi, da bi se čim prej zgodi-
lo. Rad bi, da bi nam bila nova 
vlada vzor poštenosti in neo-
bremenjenosti s preteklostjo. 
Gotovo je, da je v bližnji prete-
klosti treba popraviti vse, kar 
ni bilo najbolje rešeno. Vsi, ki 
so kradli ali pa držali vrečo, naj 
bodo kaznovani. 

Naša država mora ostati v 
Evropi in v svetu država ugle-
da, vredna je takega prizna-
nja, tako lepa in privlačna. 
Zato vsi volivci Slovenije želi-
mo, da na pošten način izvoli-
jo predsednika in ministre 
vlade, da uveljavimo pravno 
ureditev države in pravne po-
stopke. 

Nočem videti imena, hočem 
in želim le, da se osebno in 
splošno poštenje vse bolj uve-
ljavlja pri nas, kot osnovni, 
moralni in pravni element 
Slovenije. 

VINKO ŠMAJS, 
Velenje 

ZAHVALE, 
POHVALE 
A • • I • v • 

Gruzijski caj 
na Celjski koči 

Prvi gruzijski čaj na Celjski 
koči smo organiziran 29. 12. 
1984, trinajsti pa je bil v petek 
27. 12. 1996. Marsikdo se 
sprašuje ali vpraša za izvor te 
tradicije in njen pomen. Bili 

so časi, ko so državljani ta-
kratne SFRJ veliko obiskovali 
takratno ZSSR. Planince pač 
vlečejo gore, privabil jih je 
Kavkaz z najvišjim vrhom El-
brusom in republika Gruzija. 
V teh gorah je tudi bil Janez 
K., član PD Celje, ki je na 
Celjsko kočo prinesel naravni 
gruzijski čaj. Takrat se je pri 
koči zbralo 30 pohodnikov. 
Na nočnem pohodu so bile 
zaželene stare razsvetljave, 
saj tudi gorski svet Gruzije 
nima elektrike in si sveti z 
baklami, oljenkami in podob-
nimi razsvetljavami. 

Takrat ni nihče vedel, da bo 
ta pohod pri PD Celje postal 
tradicionalen. Letos se je na 
Celjski koči in kasneje v čaj ni-
či pri Čatru zbralo kar 60 po-
hodnikov, hvala za dober 
sprejem pa gre Jožetu na Celj-
ski koči in Stanku v čajnici. Za 
nagrade za izvirne luči je po-
skrbelo PD Celje, oziroma ne-
posredni organizator F. Smo-
diš. Konec letošnjega decem-
bra se ponovno srečamo na 
Celjski koči, tokrat na 14. gru-
zijskem čaju. 

HINKO KOŽAR, 
Celje 

Srečanje 
starejših 

krajanov KS 
Galicija 

Konec lanskega leta smo se 
v prostorih gasilskega doma 
na Pernovem na vabilo KS in 
KORK Galicija zbrali krajani 
KS Galicija, starejši kot 70 let. 

Zbrane je pozdravil pred-
sednik sveta KS Galicija An-
drej Križan, ki je izrazil željo, 
da se teh srečanj udeleži čim-
večje število starostnikov, ker 
je to generacija, ki je soustvar-
jala to, kar imamo danes. Sle-
dil je kulturni program, ki ga 
je povezovala Simona Volf, iz-
vajali pa Dekliški pevski zbor 
KD Galicija pod vodstvom 
Anite Žolnir in otroci podruž-
ničnih šol Galicija in Velika 
Pirešica. V kulturnem in ka-
sneje »veselem« programu sta 
sodelovala neutrudljiva Mar-
jan in Roman, ki sta s svojima 
frajtonaricama razveseljevala 
družbo. Odhajali smo zado-
voljni, ker smo preživeli res 
lep in nepozaben večer ter s 
prijetnimi občutki, da tudi 
»starejši mladostniki« še ni-
smo povsod pozabljeni. 

Za vse tiste, ki niso imeli 
lastnega prevoza, so poskrbeli 
člani PGD Zavrh in Velika Pi-
rešica. Za lepo organizirano 
srečanje in izkazano pozor-
nost se vodstvoma KS in 
KORK Galicija, izvajalcem 
kulturnega in veselega progra-
ma ter vsem, ki so kakorkoli 
prispevali, da je bilo naše sre-
čanje res prijetno in nepozab-
no, iskreno zahvaljujem. 

FRANC ŠPEGLIČ, 
Galicija 
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INFORMACIJE 

RADIO CELJE 
OD 18. DO 2 4 . 1 . 1 9 9 7 

Sobota, 18.1.: 5.00 Z glasbo 
v novo jutro, 5.30 Prva jutra-
nja kronika RaSlo, 6.00 Poro-
čilo OKC Celje, 6.15 Domača 
melodija tedna, 6.30 Na da-
našnji dan, 6.45 Horoskop, 
7.00 Druga jutranja kronika 
RaSlo, 7.20 Tečajnica, 7.40 
Dnevni tisk, 8.00 Poročila, os-
mrtnice, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 9.30 Filmski sprehodi, 
11.00 Novice, 12.00 BBC novi-
ce, 13.00 Novice, 13.15 Štu-
dentski servis, 14.00 Napo-
vednik, 14.15 Jack pot, 15.00 
Obvestila, 15.15 Podalpski bi-
ser, 15.30 Dogodki in odmevi 
(prenos RaSloj, 16.00 Čestitke 
in pozdravi, 17.00 Kronika, 
18.00 Večerni športno-zabav-
ni program, 22.00 Rezervira-
no za vedeževanje, 24.00 Za-
ključek programa in priključi-
tev programu Radia Slovenija. 

Nedelja, 19.1.: 7.15 Začetek 
programa, napovednik, 7.30 
Horoskop, 7.40 Na današnji 
dan, 8.00 Poročila, osmrtnice, 
8.25 Poročilo OKC Celje,-9.15 
Verska oddaja - Luč sveti v 
temi, 10.00 Nedeljski gost, 
12.00 Novice, 12.05 Domača 
melodija tedna, 12.10 Čestitke 
in pozdravi, 20.00 SQ dance, 
21.00 Pod slovensko lipo, 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev programu Radia 
Slovenija. 

Ponedeljek, 20.1.: 5.00 Z 
glasbo v novo jutro, 5.30 Prva 
jutranja kronika RaSlo, 6.00 
Poročilo OKC Celje, 6.15 Do-
mača melodija tedna, 6.30 Na 
današnji dan, 6.45 Horoskop, 
7.00 Druga jutranja kronika 
RaSlo, 7.20 Tečajnica, 7.40 
Pregled dnevnega tiska, 8.00 
Poročila, osmrtnice, 8.25 Po-
ročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Napovednik, 9.30 
Športno dopoldne (vmes ob 
11.00 Novice), 12.00 BBC no-
vice, 13.00 Novice, 13.10 Mi-
nute za zdravje, 14.00 Napo-
vednik, 14.15 Jack pot, 14.30 
Danes na ljubljanski borzi, 
15.00 Obvestila, 15.15 Podalp-
ski biser, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), 16.15 
Rezervirano za reportažo, 
17.00 Kronika, 18.00 Podalp-
ski pop ročk, 20.00 Vrtiljak 
polk in valčkov, 22.00 Zaklju-
ček programa in priključitev 
programu Radia Slovenija. 

Torek, 21.1.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača me-
lodija tedna, 6.30 Na današnji 
dan, 6.45 Horoskop, 7.00 Dru-
ga jutranja kronika RaSlo, 
7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled 
dnevnega tiska, 8.00 Poročila, 
osmrtnice, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 
Napovednik, 11.00 Novice, 
11.15 Vedeževanje v živo, 
12.00 BBC novice, 13.00 Novi-
ce, 13.15 Pokličite in vprašaj-
te, 14.00 Napovednik, 14.15 

Jack pot, 14.30 Danes na ljub-
ljanski borzi, 15.00 Obvestila, 
15.15 Podalpski biser. 15.30 
Dogodki in odmevi (RaSlo), 
17.00 Kronika, 18.00 Radi ste 
jih poslušali, 21.00 Da ne bi 
pozabili peti, 21.30 Iz glasbe-
ne skrinje, 22.00 Zaključek 
programa in priključitev pro-
gramu Radia Slovenija. 

Sreda, 22.1.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača me-
lodija tedna, 6.30 Na današnji 
dan, 6.45 Horoskop, 7.00 Dru-
ga jutranja kronika RaSlo, 
7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled 
dnevnega tiska, 8.00 Poročila, 
osmrtnice,8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 11.00 
Novice, 12.00 BBC novice, 
13.00 Novice, 14.00 Napoved-
nik, 14.15 Jack pot, 15.00 Ob-
vestila, 15.15 Podalpski biser 
(melodija tedna), 15.30 Do-
godki in odmevi (prenos Ra-
Slo), 16.15 Pop loto, 17.00 Kro-
nika, 18.00 Full cool, 21.00 
Glasbeni ex-press, 22.00 Za-
ključek programa in priključi-
tev programu Radia Slovenija. 

Četrtek, 23.1.: 5.00 Z glas-
bo v novo jutro, 5.30 Prva 
jutranja kronika RaSlo, 6.00 
Poročilo OKC Celje, 6.15 Do-
mača melodija tedna, 6.30 Na 
današnji dan, 6.45 Horoskop, 
7.00 Druga jutranja kronika 
RaSlo, 7.20 Tečajnica, 7.40 
Pregled dnevnega tiska, 8.00 
Poročila, osmrtnice, 8.25 Po-
ročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Napovednik, 
11.00 Novice, 12.00 BBC novi-
ce, 13.00 Novice, 14.00 Napo-
vednik, 14.15 Jack pot, 15.00 
Obvestila, 15.15 Podalpski bi-
ser (melodija tedna), 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos 
RaSlo), 16.15 Domače 4, 17.00 
Kronika, 18.00 Vročih 20, 
20.00 Ročk blok - Aleš Ura-
njek, 21.00 Nokia, 22.00 Za-
ključek programa in priključi-
tev programu Radia Slovenija. 

Petek, 24.1.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RaSlo, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.15 Domača me-
lodija tedna, 6.30 Na današnji 
dan, 6.45 Horoskop, 7.00 Dru-
ga jutranja kronika RaSlo, 
7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled 
tiska, 8.00 Poročila,osmrtni-
ce, 8.25 Poročilo OKC Celje, 
8.40 Kam danes, 9.00 Napo-
vednik, 9.30 Malo mešano, 
11.00 Novice, 12,00 BBC novi-
ce, 13.00 Novice, 13.15 S 
knjižnega trga, 14.00 Napo-
vednik, 14.15 Jack pot, 15.00 
Obvestila, 15.15 Podalpski bi-
ser (melodija tedna), 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos 
RaSlo). 17.00 Kronika, 19.15 
Glasba je življenje. 20.00 Hej. 
mister D.J.. 21.00 DJ time. 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev programu Radia 
Slovenija. 

ROiSTVA 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
3. L: Sandra MARKOVIČ iz 

Šoštanja - deklico. Andreja JA-
NŽIČ iz Slovenskih Konjic -
deklico. Milena GOLOB iz Štor 
- dečka. Valburga JEGRIŠNIK 
iz Celja - dečka. Simona MA-
ROVŠEK iz Celja - dečka in 
Judita MEMON z Dobrne -
deklico; 

4.1.: Ružica MLINAR iz 
Vinske Gore - dečka; 

5.1.: Jožica LOKOŠEK iz Pe-
trovč - deklico, Manuela MAJ-
CENOVIČ iz Rogaške Slatine -
dečka. Jasna HLUPIČ iz Žalca -
deklico, Bernarda HOSTNIK iz 
Škofje vasi - dečka, Tatjana PA-
SARIČ iz Celja - deklico in Na-
da KOLAR iz Celja - dečka; 

6.1.: Jožica ŠPITALAR iz 
Laškega - dečka, Jožica KLl-
ČEK iz Buč - deklico, Ema 
PODČEDENŠEK iz Štor - deč-
ka in Marjana SLADIČ iz Sev-
nice - dečka; 

7.1.: Manica TOPLAK iz 
Žalca - dečka, Marta DOBRO-
TINŠEK iz Nove Cerkve - de-
klico in Marija FISTRIČ iz 
Rimskih Toplic - deklico; 

8. L: Romana BAH iz Lesič-
nega - deklico, Klavdija KO-
LENC iz Prebolda - dečka, Po-
lona DRAME iz Loke pri Žu-
smu - deklico, Tatjana TRNAR 
iz Griž - dečka. Romana BR-
DNIK iz Slovenskih Konjic -
deklico, Nevenka VERBOTEN 
iz Velenja - dečka in Jasmina 
ŠTORGEL iz Mozirja - dečka; 

9.1.: Gabrijela KOS iz Zreč -
dečka in Renata VIDEČNIK iz 
Celja - deklico. 

POROKE 
Celje 
Poročila sta se Anton GRA-

ČNER in Mateja KOVAČEC, 
oba iz Žalca. 

Šmarje pri Jelšah 
Poročila sta se Franc BRE-

ČKO iz Sp. Kostrivnice in Ber-
nardka TURNIŠKI iz Rogaške 
Slatine ter Roman AGREŽ iz 
Dol in Martina GRIL iz Doble-
žiča. 

Velenje 
Poročila sta se dva para in 

sicer Sefer ZORNIČ in Anita 
ŠULIGOJ, oba iz Velenja ter 
Boris KRUŠNIK in Martina VE-
RIČ, oba iz Bevč. 

Žalec 
Poročil se je en par. 
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Celje 
Umrli so: Ludvik REICH, 60 

let iz Levca, Frančiška PLA-
NINŠEK, 90 let iz Kristan Vr-
ha, Olga VIDRIH, 62 let iz 
Lončarjevega dola, Danimir 
GROBELŠEK, 65 let iz Zdol, 
Frančiška VERTNIK, 69 let iz 
Slovenskih Konjic, Julijana 
GUČEK, 85 let z Dobrne, Ida 
PINTER, 58 let iz Kasaz, Fran-
čiška HORVAT, 80 let iz Rogat-
ca, Frančiška HADOLIN, 54 let 
iz Debra, Franc BRAČUN, 64 
let iz Rogaške Slatine, Cecilija 
KRUMPAČNIK, 75 let iz Dol 
Suhe, Edvard ČRNKO, 71 let iz 
Gotovelj, Jožef KOVAČIČ, 70 
let iz Zg. Selc, Ida FRLIČ, 84 
let iz Ločice ob Savinji, Amali-
ja KRAJŠEK, 82 let iz Zadobro-
ve, Janez PECKO, 73 let iz 
Bodreža, Franc KUBOT, 75 let 
iz Zreč, Franc REZAR, 79 let iz 
Celja, Olga GABROVŠEK, 74 
let iz Celja, Avgust MRAZ, 57 
let iz Grlič, Diana Radojka PA-

PIČ, 65 let iz Celja, Kazimir 
VODENIK, 55 let iz Celja, Jo-
žef NOVAK. 85 let iz Vrh. Jožef 
KOREZ, 56 let iz Trna. Anar 
PERNE. 78 let s Polzele. Cecili-
ja SOVINC. 78 let iz Zagaja 
pod Bočem. Karel FRIDAU, 60 
let iz Celja, Alojzija JAGARI-
NEC, 75 let iz Griž, Ivan MU-
RN, 70 let iz Vojnika, Jožef 
POČIVALNIK, 56 let iz Vele-
nja, Milan POGELŠEK, 67 let 
iz Kompol, Angela ŠIFER, 73 
let iz Celja, Rafael GLUŠIČ, 88 
let iz Celja in Viljem KOTNIK, 
43 let iz Celja. 

Šentjur pri Celju 
Umrli so: Florijan STRO-

PNIK, 83 let iz Šedine, Alojzij 
ARTNAK, 94 let iz Rakitovca, 
Jožef ZUPAN, 75 let iz Lopace, 
Jožef AUŽNER, 34 let iz Pod-
grada, Marija SELIČ, 92 let iz 
Trna in Ljudmila MULEJ, 86 
let iz Dramelj. 

Šmarje pri Jelšah 
Umrli so: Alojzija Ljudmila 

FOŠNARIČ, 63 let iz Rogatca, 
Janez KRIŽAN, 67 let iz Rogat-
ca, Franc DOLC, 44 let iz Ro-
gaške Slatine, Alojzij MAČEK, 
75 let iz Roginske Gorce, Tere-
zija ŠTRAUS, 85 let iz Viršta-
nja, Alojzija NARAT, 83 let iz 
Zgornje Negonje, Damir BE-

LE, 36 let iz Rogaške Slatine, 
Viljem LAVRENČIČ, 31 let iz 
Rogaške Slatine, Alojzija 
PLAVČAK, 82 let iz Rogaške 
Slatine, Roza PRESTERL, 82 
let iz Rogaške Slatine in Jožef 
GOBEC, 73 let iz Šmarja pri 
Jelšah. 

Velenje 
Umrli so: Janez ANCLIN, 74 

let iz Velenja, Alojzij DOBNIK, 
61 let iz Plešivca, Terezija VE-
LIGOVŠEK, 87 let iz Kuretne-
ga, Martin GORIŠEK iz Slane, 
Danica JOŠT, 76 let iz Celja, 
Julijana BRUSNJAK, 91 let s 
Topolšice, Branko VAČUN, 41 
let iz Šoštanja, Jera GLOBO-
ČNIK, 78 let iz Velenja in Mari-
ja PUČNIK, 73 let iz Velenja. 

Žalec 
Umrli so: Marija COKAN, 

79 let iz Kal, Josipina REBER-
ŠAK, 61 let iz Moči, Otmar 
HLAČAR, 46 let iz Zabukovi-
ce, Filip ZUPAN, 92 let z Vran-
skega, Jože DOLAR, 42 let iz 
Podvina, Karol LICHTENE-
GER, 89 let z Ljubnega ob 
Savinji, Danijel POŽLEP, 51 let 
iz Pongraca, Ana BRIŠNIK, 81 
let iz Ljubljane in Marija 
DIMEC, 87 let iz Podloga v 
Savinjski dolini. 

IZLETNIK Celje d.d. 
prometno, gostinsko In turistično podjetje 

objavlja več prostih delovnih mest 

za voznika avtobusa 
za določen čas 6 mesecev z možnostjo kasnejše stalne zaposlitve 

Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
-končana IV. stopnja strokovne izobrazbe (mehanik-voznik) 
-izpit D kategorije 
-2 leti delovnih izkušenj na vozilih nad 3.500 kg nosilnosti 
-državljanstvo Republike Slovenije 
-aktivno znanje slovenskega jezika 
-stalno prebivališče na področju Celje, Slovenskih Konjic in Mozir-
ja 

Poskusno delo traja 2 meseca. 

Kandidat bo najprej opravil preizkus znanja, o izbiri pa ga bomo 
obvestili v 30. dneh po objavi. 
Rok prijave je 8 dni po objavi v Novem tedniku. 

Ministrstvo za pravosodje, 
Uprava RS za izvrševanje kazenskih sanl̂ cij, 
Zavod za prestajanje mladoletniškega zapora 
in kazni zapora Celje 
objavlja prosta delovna mesta: 

1. strokovni sodelavec I . - vodja referata za 
materialno tehnične zadeve, obratovodja 

2. delovni Inštruktor ključavničarskih In 
varilskih del 

Razpisne zahteve: 

k točki 1 
-višješolska izobrazba (VI. stopnja) - VEKŠ -
smer poslovno informacijska 
-5 let ustreznih delovnih izkušenj 
-strokovni izpit 
-poznavanje in uporaba programov na PO 
-vozniški izpit B kategorije 
-znanje tujega jezika 
-prednost imajo moški kandidati 
k točki 2 
-srednješolska izobrazba (V. stopnja) strojne smeri 
-4 leta ustreznih delovnih izkušenj 
-strokovni izpit 
-poznavanje in uporaba programov na PC 
-varilski A test 
-poznavanje skladiščnega poslovanja 
-pedagoško andragoška usposobljenost 

S kandidati bomo sklenili delovno razmerje za nedoločen čas s 
trimesečnim poskusnim delom, delovna doba se šteje s poveča-
njem 12/16 mesecev. 
V postopku sprejema bomo pri kandidatih preizkusili strokovne 
kvalifikacije in druge posebne zahteve, ki so potrebne za opravlja-
nje del v kazenskem zavodu. 

Pisna dokazila o izpolnjevanju pogojev: diploma, vloga z življenjepi-
som, potrdilo o državljanstvu ter potrdilo o nekaznovanju (Okrožno 
sodišče), naj kandidati dostavijo osebno kadrovski službi zavoda v 
roku 8 dni po objavi, in sicer do 12. ure. 

Radio Celje oddaja od 5.00 do 22.00, ob sobotah do 24.00 
ure, ob nedeljah in praznikih pa od 7.15 do 22. ure. 

IZBOR IZ SPOREDA 
Sobota, 18. januarja, ob 11.15: 

Ure Inga Rozmana 
Tone Vrabl bo predstavil urarja Inga Rozmana, ki razstavlja v 

Ipavčevi hiši ure, izdelane po modelih iz 16. stoletja. 

Ponedeljek, 20. januarja, ob 20.00: 
Vrtiljak polk in valčkov 

Tokrat bo Tone Vrabl gostil Primorske fante. Skupaj bodo 
predstavili novo zgoščenko Decembrski dež. 

Podjetje NT&RC d.o.o., ^ 
direktor; Jože Cerovšek. / 

J ' Podjetje opravlja Časopisno^ 
" založniško, radijsko in agencijsko-
tržno dejavnost. Naslov: Ftešernovaš; 

19,3000 Celje, telefon (063) 442-
500,442-201,442-223, fax: 441-032,. 

Novi tednik izhaja vsak četrtek. 
' Cena izvoda je 280 tolarjev 

Naročnine: Majda Klanšek, tel.: 442̂ ^ 
i 500, int. 28. Mesečna naročnina je 
' 930 tolarjev, naročniki pa brezplačno 
' prejemajo mesečnik Tednikova 

petica. Za tujino je letna naročnina 
22.000 tolarjev. Številka žiro računali 

i 50700-603-31198. Nenaročenih h 
' rokopisov in fotc^afij ne vračamo. | 

Tisk: Delo, Tisk časopisov in revij i 
d.d., Ljubljana, Dunajska S, direktor:; 

Alojz Zibelnik. ' - -

Na podlagi mnenja Ministrstva za a 
informiranje z dne 23.6.1992 sodi ^̂  

časopis Novi tednik med proizvode ̂^ 
informativnega značaja, za katere se 

plačuje 5% davek od prometa 
proizvodov. 

Odgovorni urednik: 
Branko Stam^čič. 

Urednica Novega tednika: 
Milena B. Poklič. 

Urednica Petice: Tatjana Cvirn. 
Uredništvo: Marjela Agrež, Irena 
Baša, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Ksenija Lekič, Gregor Katič, Urška 
SeliŠnik, Ivana Stamejčič, Željko 
^ • Zule. ' 

Tajnica tiredništva: Mojca Marot. 
Tehnični urednik: Franjo Bogadi, 
pomočnika: Robert Kojterer, Igor 

Šarlah. , 
Obli^anje: Minja BajagiČ. 

Direktor: Franček Purigerčič. 
V. d. odgovorne urednice: Nataša i 

, GerkeŠ. ' ' ' , 
Pomočnik urednice: Mitja Umnik s 
Uredništvo: Simona Brglez, Vesna ' 
Lejič, Sergeja Mitič, Mateja Podjed, ' 

Tone Vrabl. s 
Glasbeni urednik: Stane Špegel. 

Vodja tehnike: Bojan Pišek. 
Telefon studia: 441-310,441-510. 

Opravlja trženje oglasnega prostora ;; 
v Novem tedniku in Radiu Celje ' 

ter nudi ostale agencijske storitve, j 
Direktor Agencije: Rado Pantelič 
Propaganda: Valter Leben, Vojko 
Grabar, Zlatko Bobinac, Carmen 

Hriber^k, Vesna Matjašič; 
tajnica: Suzana Roben 

Telefon: 
063/442-500, 442-201.442-223- l 

f ^ : 441-032,443-511 I 



VROČA TEMA 2. SNOPIČ 

V Šoli, ki se podira 
Na Prevorju imajo malčki pouk med lesenimi opomiki - Iz ministrstva za šolstvo in šport so napisali naj, ravnatelja »pomirijo« 

Učenci sedijo v učilnici, ki je 
na večih mestih podprta z lese-
nimi oporniki, učiteljica pre-
dava ob oporniku. To ni opis 
kakšne šole v tretjem svetu, 
gre za šolo v državi z narodnim 
dohodkom blizu 10 tisoč dolar-
jev na prebivalca. Šola na Pre-
vorju, na Kozjanskem, je žal 
pepelka slovenskega šolstva. 
Tlidi v šentjurski občini, kjer 
so ponosni na novogradnje v 
mestnem Hruševcu ter na 
Dobju... 

V prevorski šoli je trenutno 
slabše kot pred stoletjem, ko so 
sedanjo šolo zgradili. V takrat-
nem, avstroogrskem času je ve-
ljala za sodobno, danes je spod-
nja učilnica podprta s tramovi. 
Leseni strop je seveda preperel. 
Ravnatelj centralne šole iz Gori-
ce pri Slivnici, Rudi Mestinšek, 
je zato pred časom pisno prepo-
vedal pouk v zgornjih prostorih, 
zaradi življenjske nevarnosti. Če 
kdo po zgornjem nadstropju ho-
di, padajo s stropa po malčkih 
drobci ometa. Na šolskem pro-
čelju se ponekod pod odpadlim 
ometom že vidi opeka. Predlani, 
ko se je v prevorski šoli oglasil 
izvedenec gradbene stroke, se je 
zgrozil. »Šola ne ustreza var-
nostnim, niti sanitarno-tehnič-
nim predpisom,« opozarja rav-
natelj Mestinšek, skupaj z vodjo 
podružnične šole na Prevorju, 
Marijo Frece. Šolsko vodstvo 
namerava v kratkem povabiti 
pristojne inšpekcijske službe. 

Kaj bi se zgodilo, če bi šolo na 
Prevorju zaradi vsega tega zapr-
li, malčki (od 1. do 4. razreda) pa 
bi morali potovati v oddaljeno 
centralno šolo v Gorici pri Slivni-
ci? Tisti, ki ljudi na Prevorju 
poznajo, pravijo, da starši tega 
ne bi dovolili. V Gorici pri Slivni-
ci obenem opozarjajo, da je nji-
hova centralna šola, s 385 učen-
ci, že prenapolnjena, pri tem pa 
tri učilnice po normativih za 
pouk niso več primerne. 

Prevorska šola je na demo-
grafsko ogroženem, gospodar-
sko šibkem območju. Pri vsem 
skupaj je mogoče reči, da za 
njeno ukinitev ni pretirane bo-
jazni, čeprav nikoli ne veš. Na 

i^revorju oDiskuje soisko poaru-
jo trenutno 22 učencev, v dveh 
kombiniranih oddelkih, po stati-
stičnih podatkih pa bo število v 
prihodnjih petih letih poraslo. 
Pri vsem skupaj je prevorska 
šola med redWmi, kjer število 
učencev ne upada, kar je resen 
problem že po drugih krajih 
šentjurske občine... 

Ravnatelja 
»pomiriti« 

Na Prevorju so siti obljub. No-
vo, času primerno šolo jim ob-
ljubljajo že približno dve deset-
letji, od takrat ko še ni bila pod-
prta s tramovi. Podrtija na Pre-
vorju je tudi večkrat omenjena 
na sejah šentjurskega občinske-
ga sveta. 

V zadnjih letih so govorili, da 
bodo novo šolo na Prevorju gra-
dili obenem z novo v šentjur-
skem naselju Hruševec. Z grad-
njo naj bi začeli leta 1994, leta 
1995 naj bi spet nameravali gra-
diti, takrat brez povezave s Hru-
ševcem. Znano je, da je bila 
gradnja v Hruševcu, ki obsega 
tudi bogato športno središče za 
potrebe mesta in okolice, pre-
draga. Lani na Prevorju spet niso 
prišli na vrsto. V šentjurskem 

občinskem proračunu so leta 
1996 namenili za načrtovano 
prevorsko šolo 5 milijonov tolar-
jev, kar so porabili za odkup 
zemljišča ter urejanje potrebne 
dokumentacije. Določili so celo 
dan začetka gradnje, 15. septem-
ber, nato so datum prestavili na 
15. oktober... Na ta dan je resnič-
no prišlo do postavitve temeljne-
ga kamna, žal le simboličnega 
dejanja, s katerim so učenci, uči-
telji, predstavniki krajevne skup-
nosti ter krajani opozorili na 
neuresničene obljube. Predstav-
nikov šentjurske občine ter mi-
nistrstva za šolstvo in šport ta-
krat seveda ni bilo... 

Decembra se je izvedelo, da 
nova prevorska šola v programu 
za pridobitev sredstev iz držav-
nega proračuna sploh ni ome-
njena. Ravnatelj centralne os-
novne šole v Gorici pri Slivnici, 
ki je hkrati podpredsednik šent-
jurskega občinskega sveta, se je 
zato pisno pozanimal na mini-
strstvu za šolstvo in šport za 
usodo nove šole. Vodja oddelka 
TA investicije v ministrstvu, Niko 
Žibret, po vsej verjetnosti ni 
vešč bontona, ravnatelju ni od-
govoril neposredno. Kot se je 
izvedelo, je Žibret (med zadnji-
mi prazničnimi dnevi) poslal 

odgovor šentjurskemu županu 
Juriju Malovrhu, ravnatelju, ki 
je ministrstvu pisal, pa le v ved-
nost (podobno kot državni se-
kretark mag. Teji Valenčič). Ži-
bret je odgovoril, da je v mini-
strstvu premalo denarja, v šent-
jurski občini pa so že veliko 
investirali. Gradnja prevorske šo-
le naj bi po njegovih navedbah 
prišla v program šele leta 1998 
ali 1999, šentjurskemu županu 

Juriju Malovrhu pa svetuje naj 
ravnatelja »pomirijo«. 

Koliko bi stala naložba v novo 
prevorsko šolo? Omenjajo zne-
sek 120 milijonov tolarjev (sku-
paj z opremo), pri tem morajo 
zagotoviti po polovico denarja 
država ter šentjurska občina. V 
šentjurski občinski stavbi trdijo, 
da se s prezrto gradnjo prevor-
ske šole ne strinjajo, da jo bo 

skušal poslanec Malovrh izboriti 
z amandmajem k republiškem 
proračunu... 

Ali ima šentjurska občina res 
toliko denarja? Ljudje omenjajo 
neplačane dolgove v zvezi z 
gradnjo šole v Hruševcu, velike 
potrebe po denarju za podvoz v 
Hruševec ter za gradnjo doma 
upokojencev... 

Žalostna prevorska razglednica. V kraju so siti dolgoletnih obljub 
Ali je šola res njihov drugi dom? Kozjanski malčki se učijo 

med lesenimi oporniki, po njih padajo včasih drobci ometa... 

V času Franca Jožefa je bila šola ponos kraja. Sto let pozneje je seveda v slabšem stanju, 
podprta z lesenimi oporniki. 

BANKA CELJE TUDI V LJUBLJANI 

S 1. 1. 1997 je Banka Celje v Ljubljani, na Trdinovi 4, 
odprla svojo 32. enoto -

GLAVNO PODRUŽNICO LJUBLJANA. 

Glavna podružnica Ljubljana je naslednica Banke Noricum, 
ki posluje samostojno v okviru Banke Celje. 
Glavna podružnica opravlja vse bančne posle s tolarskega 
in deviznega področja za fizične osebe, obrtnike, 
samostojne podjetnike in pravne osebe. 

Vljudno Vas vabimo, da nas obiščete in se prepričate, 
da znamo biti dobra banka tudi v glavnem mestu države. 

V okviru glavne podružnice deluje Ekspozitura Ljubljana, 
kije odprta: 
od ponedeljka do petka od 8.30 do 11.30 in 

od 14.00 do 16.30 ure. 

So stvari, kijih lahko ponudi le dobra banka. 



TEMA TEDNA 

Ubogljivi, a spoštljivi 
Kako so se novi državni poslanci s Celjskega obnesli na prvi delovni seji parlamenta 

Razprava o manda ta r ju za sestavo nove 
slovenske vlade je bila po zaslugi neposred-
nega radijskega in televizijskega prenosa 
prva priložnost, da volivci preverimo, kako 
so se novopečeni poslanci s širšega celjskega 
območja (kar trinajst jih je!) znašli v politič-
nem cirkusu najvišje zakonodajne oblasti in 
kako kanijo uresničevati svoje predvolilne 
obljube. 

Naj spomnimo: pred volitvami in takoj po 
njih so vsi po vrsti prisegali, da se v Ljubljani ne 
bodo ukvarjali z »visoko politiko« in ideološki-
mi spopadi, temveč z reševanjem življenjskih 
vprašanj države in svojih lokalnih okolij. Da 
bodo, skratka, pripomogH k večjemu ugledu 
parlamenta v javnosti. 

Kot je bilo pričakovati, so tudi vsi poslanci s 
Celjskega na seji, ki je odločala o mandatarju, 
delovali kot ubogljivi koleščki glasovalnih strojev 
svojih strank. Tistih, ki so sodelovali v razpravi, 
pa vendarle ni zaneslo v opletanje z ideološkimi 
puhlicami in obmetavanje z neargumentiranimi 
očitki. Niso se spuščali na nizko raven politične 
kulture, ki jo bodo očitno tudi v novem državnem 
zboru »gojili« nekateri strankarski jurišniki, zna-
ni iz prejšnjih dveh mandatov. 

Na seji sta imela pomembni vlogi Savinjča-
na Franc Zagožen (SLS) in Anton Delak 
(DeSUS) kot vodji poslanskih skupin svojih 
strank. Prvi je kot prekaljen pomladanski pr-
voborec s težkimi topovi streljal po kandidatu 
Janezu Drnovšku kot neposrednemu manda-
tarskemu konkurentu svojega strankarskega 
šefa Podobnika. Parlamentarni debut Delaka, 
ki je pojasnil, zakaj imajo upokojenci rajši 

Drnovška kot Podobnika, pa je bil kratek in 
jedrnat. 

Drugi razpravljavci s Celjskega so odigrali 
vlogo »lahkih strelcev«. Najbolj dejaven je bil 
Mirko Zamernik (SDS). Lučkega župana je, 
kot kaže, že prevzel čar poslanskih replik: kar 
nekajkrat se je znašel za govorniškim odrom in 
pridno stopal na rep veliko bolj izkušenim 
mačkom iz nasprotnega tabora (Kopač, Ga-
ber...) Že s svojim prvim nastopom pa je 
napovedal, da ne bo le eden od najbolj jezika-
vih Janševih poslancev, temveč (kot je obljubil 
volivcem) tudi glasen borec proti centrahzmu 

Ljubljane in zapostavljanju razvojnih potreb 
manjših občin. Mozirjan Jakob Presečnik 
(SLS) je kariero državnega poslanca začel v 
svojem znanem slogu: brez velikih besed in 
bombastičnih obtožb je argumentirano, s kon-
kretnimi primeri iz Zgornje Savinjske doline, 
opozoril na slabosti sedanje lokalne samoupra-
ve ter na brezbrižen odnos države pri obnovi 
podeželskih cest in na področju vodnega gos-
podarstva. Tudi konjiški socialdemokrat Rudi 
Petan, je bil pri utemeljevanju svojega glasu 
proti Drnovšku konkreten: zgrešenost politike 
razvojnega sklada je dokazoval s klavrnim 

razpadom Konusa in drugih industrijskih veli-
kanov na Celjskem. 

Kaj pa naši izbranci iz »nepomladanskega« 
tabora? Ti ostajajo zaenkrat nepopisan list, saj 
se niso vključevali v razpravo o mandatarju in 
so Janeza Drnovška podprli le »tajno«, pri 
glasovanju. Celjski župan Jože Zimšek, ki 
sicer z domačega, knežjega praga, rad požuga 
proti Ljubljani na račun njenega centralizma, 
si na tako odločilni seji zaradi strankarske 
discipline ni mogel privoščiti česa takšnega. 
Oglasil se je le enkrat, pa še takrat je pred 
očitki o brezbrižnem odnosu do teharskega 
grobišča branil bolj sebe kot kandidata za 
mandatarja. 

V zadnjih urah pred glasovanjem so sicer 
nekateri mediji pri iskanju odločilnega šestin-
štiridesetega glasu oziroma »pomladanskega 
Judeža« špekulirali tudi z imenom šentjurske-
ga krščanskega demokrata Jur i ja Malovrha, 
ki pa je z javno izjavo takoj odločno zavrnil 
novinarska natolcevanja, da je prestopil k 
liberalnim demokratom. (Resda je slišati, da 
Malovrh nima ravno dobrega mnenja o svo-
jem strankarskem šefu Peterletu, a poznaval-
cem odnosov med šentjurskim županom in 
tamkajšnjo LDS so se takšna namigovanja 
vendarle zdela bedasta in popolnoma nereal-
na). 

Po nastopih enih in molku drugih poslancev 
s Celjskega na prvi delovni seji parlamenta 
seveda še ni mogoče soditi, kako bodo naši 
izbranci delovali v svojem mandatu. Vsaj za 
začetek niso naredili slabega vtisa. Je to le 
posledica njihove začetniške neizkušenosti 
(beri nepokvarjenosti), ali znamenje, da bodo 
resno uresničevali na začetku omenjeno pred-
volilno obljubo? Odgovor na to vprašanje bo 
znan že v naslednjih mesecih, ko se bo (upaj-
mo) državni zbor začel ukvarjati z vsebinskimi 
vprašanji. Takrat se bo tudi pokazalo, ali bodo 
novopečeni poslanci s Celjskega, ko bo šlo za 
interese regije, ne glede na različno strankar-
sko pripadnost pripravljeni stopiti skupaj, ali 
pa bodo le disciplinirano pritiskali na glasoval-
ne tipke tako, kot jim bodo komisarsko zauka-
zali vrhovi njihovih strank. 

MIRAN KOROŠECl 

Ocene poslancev 
Kakšno je njihovo delo: odlično, dobro ali nezadostno? 

Res sta od volitev poslancev 
v državni zbor minila že do-
bra dva meseca, a prav veliko-
krat se nov, 90-članski parla-
mentarni sestav še ni srečal. 
Kljub temu je pod streho spra-
vil dve pomembni nalogi - Ja-
neza Podobnika so poslanci 
izvolili za svojega predsedni-
ka, državni zbor ima tudi tri 
podpredsednike, minuli te-
den pa so s šestinštiridesetimi 
glasovi večine za mandatarja 
potrdili dr. Janeza Drnovška. 

Kako nekateri od trinajstih 
poslancev s širšega Celjskega 
območja ocenjujejo svoje delo? 
So z njim zadovoljni ali ne, 
poteka tako, kot so si pred izvo-
litvijo zamišljali? In kaj je tisto, 
kar jih najbolj moti oziroma 
česar še niso opravili, pa bi po 
njihovem prepričanju morali, 
so bila vprašanja, ki smo jih 
zastavljali. 

Rudi Petan, poslanec SDS v 
DZ iz Slovenskih Konjic: 

»Za zamude pri delu državne-
ga zbora je kriva zakonodaja, ki 
dopušča enomesečni rok za ob-
likovanje predloga za manda-
tarja. Dokler se ni vedelo, kdo 
bo v poziciji in kdo v opoziciji, 
tudi delovnih teles nismo mogli 
oblikovati. Po mojem bo sedaj 
vse steklo precej hitreje. Sicer 
pa je v parlament najbolj zare-
zal prestop poslanca Pucka. Če 
se je za to sam odločil, prav, je to 

legitimno, a zamenjal je politič-
ni pol, spremenil težišče politi-
ke. Volivcem bo moral to razlo-
žiti. Kako, tega si ne morem 
predstavljati. Vse skupaj pa je 
posledica proporcionalnega vo-
lilnega sistema. Če bi bil sistem 
večinski, bi bil mogoč tudi od-

poklic poslanca in prepričan 
sem, da do prestopa ne bi priš-
lo. 

Pri delu državnega zbora se 
ravno prilagajanje proporcio-
nalnemu sistemu najbolj poz-
na. Normalno bi bilo, da bi se 
koalicije sklepale pred volitva-
mi, sedaj pa so stranke prisilje-
ne, da počakajo na volilne re-
zultate. Kakor koli že, v princi-
pu ostajam optimist. A tak na-
čin dela, s korupcijami, se mi 
upira. Upam, da se ne bo tako 
nadaljevalo. Glede prvih nasto-

pov poslancev novega zbora pa 
samo tole: večina nas je opozo-
rila na probleme, ki jih v svojem 
okolju najbolj poznamo in nas 
najbolj bolijo. V Slovenskih Ko-
njicah je bila to žalostna usoda 
Konusa in njegovih delavcev, 
zato sem govoril o tem.« 

Jože Zimšek, celjski župan 
in poslanec LDS v DZ: 

»Stanje v državnem zboru in 
delo, ki je bilo opravljeno do-
slej, je posledica volilnih rezul-
tatov, tega da je smo bili praktič-
no razpolovljeni v dva tabora. 

Vseeno pa ocenjujem, da je dr-
žavni zbor svoj mandat dobro 
začel, saj smo poslanci s splo-
šnim dogovorom uspeli izvoliti 
svojega predsednika in vodstvo 
državnega zbora. To je dokaz, 
da je dogovor mogoč, kljub te-
mu, da s tem tempom nismo 

nadaljevali. Očitno so ambicije 
nekaterih previsoke, zato je za-
pleten položaj ob volitvah man-
datarja lahko s svojim dejanjem 
razrešil poslanec Pucko. 

Rad bi opozoril na eno dobro 
stvar; disciplino in delavnost 
poslancev. Čeprav je za celovito 
oceno še dosti, dosti prezgodaj, 
pa je bilo med prvimi zasedanji 
vendarle čutiti veliko zavzetost 
in tudi skorajda polnoštevilno 
prisotnost poslancev v dvorani. 

Glede tega, kar nismo storili, 
pa bi v času od konstituiranja 
državnega zbora poslanci mo-
rali, lahko le malo povem. Pred-
logi za sestavo delovnih teles 
državnega zbora so stvar vodij 
posameznih poslanskih skupin 
in kolegija predsednika držav-
nega zbora, zato lahko sam re-
čem le to, da sta v parlamentu 
očitno še vedno dva, med seboj 
ločena bregova, ki ne najdeta 
skupnega dogovora. Sem pa op-
timist in pričakujem, da bo do 
dogovora prišlo. Konec koncev 
tudi mora, saj mora mandatar 
dr. Drnovšek predlog za sestav 
vlade predložiti v petnajstih 
dneh, kandidate za posamezna 
resorna ministrstva pa morajo 
obravnavati matična telesa, ki 
jih v državnem zboru zaenkrat 
še nimamo. Če jih bomo dobili 
že med sredinim nadaljeva-
njem seje (op. -včeraj, v sredo, 
15. januarja) pa si ne upam 
napovedati, saj je to zelo težko 
in negotovo. Vseeno pa sem 
prepričan, da bi z več razuma in 
modrosti poslanci svoje delo 
lahko dobro opravljali.« 

Jakob Presečnik, župan ob-
čine Mozirje in poslanec SLS v 
DZ: 

»Delo državnega zbora v teh 
dneh je bilo zelo naporno in 

nepredvidljivo. Po sprejetih za-
konih bi morali že imenovati 
razne odbore, vendar stvari še 
niso bile dorečene, saj niso niti 
mogle biti. Podobni zapleti so 
bili že v prejšnjih sklicih parla-
menta. Mogoče je bilo sedaj 
malo bolj komplicirano, toda ne 
dosti drugače, kot recimo leta 

1992. Po vseh pričakovanjih naj 
bi se vse uredilo v sredo (op. -
včeraj), potem pa bomo začeli z 
delom. Sedaj bo potrebno skle-
niti koalicijo, o čemer pa jaz ne 
bi govoril. Verjetno pa v prihod-
nje ne bo več tako, da bi bila 
cela Slovenija pred televizorji. 
Prejšnji teden je bil dovolj, sicer 
se nas bodo ljudje naveličali.« 

Peter Hrastelj, župan obči-
ne Laško in poslanec SLS v 
DZ: 

»Dogajanje v parlamentu, 
kjer sem še vedno popolni no-
vinec, sem spremljal z zelo 
mešanimi občutki. Po eni stra-
ni me je prijetno presenetil 
predstavitveni program man-
datarja dr. Janeza Drnovška, 
presenetilo me je tudi vse, kar 
so predlagali oziroma na kar 

so opozorili kolegi poslanci, 
kot člana SLS pa me je šokiral 
prestop Cirila Pucka. Vse sku-
paj se je zgodilo »minuto pred 
dvanajsto« in je vrglo zelo 
čudno luč na celotno dogaja-
nje. V stranki smo pričakovali, 
da bo izid glasovanja 45:45, 
zgodilo se je, kar se je zgodilo, 
in kar mene tiče, bom rezultat 
volitev kljub le enemu glasu 
več, spoštoval. Sicer pa Pucka 
sploh ne obsojam. Kar je nare-
dil, je popolnoma človeško, 
glede na trenja znotraj SKD pa 
niti ni presenetljivo. Kako bo 
sestavljena nova slovenska 

vlada, je stvar nadaljnjih poga-
janj. Idealno bi bilo, če bi 
mandatar povabil v vlado vse 
stranke. Osebno menim, da 
povolilna pogodba sicer res 
majčkeno zavezuje pomladne 
stranke, vendar so začeli šivi 
pokati. Stranke bi morale na-
stale razmere čimprej razčisti-
ti same pri sebi ter zaščititi 
svojo kožo, pri čemer bi mora-
le svoje nadaljnje korake jasno 
razložiti tudi svojim voliv-
cem.« 



TEMA TEDNA 2. SNOPIČ 

Politika kot sov biznis! 
Kaj o dogajanju v parlamentu menijo volivci? 

Pretekli teden je bilo na 
ulicah, v trgovinah in gostil-
nah, da ne omenjamo še dru-
gih mest, na vsakem koraku 
slišati komentarje in ocene 
dogajanj v državnem zboru. 
Pa so le redki ugibali, ali bo 
dr. Drnovšek izvoljen ali ne, 
vesoljna Slovenija, ki je par-
lamentarno dogajanje 
spremljala v domačih dnev-
nih sobah, je opazila še vse 
kaj drugega. 
H - -

Kaj menijo o novoizvoljenih 
poslancih, njihovih prvih na-
stopih v državnem zboru? Ka-
ko so se predstavniki in le 
redke predstavnice ljudstva 
odrezali? So l jud je , ki s m o j ih 
srečali na celjskih ulicah, za-
dovoljni z njihovim delom? 

Janko Cahon, fotograf iz 
Celja: 

»Prepiri v parlamentu v zve-
zi z izbiro mandatarja so bili 

popolnoma brezmiselni. Bolje 
bi bilo, da bi poslanci ta čas 
izrabili za urejanje drugih, po-
membnejših zadev Kot je po-
kazalo dogajanje v parlamen-
tu v zadnjih tednih, pa bi mo-
rali najprej urediti predvsem 
odnose med seboj in se disci-
plinirati, saj jih je kar nekaj 

pokazalo tudi ne ravno hvale-
vredno kulturno raven. Sedaj 
se je prvič javno pokazalo, 
kakšne poslance imamo, o de-
lovanju takšnega parlamenta 
pa... že v staro oblast nismo 
imeli zaupanja, kaj šele, da bi 
jo po vsem tem imeli v novo?« 

Mojca Osolnik, referentka 
iz Gornjega Grada: 

»Vse skupaj se mi je zdelo 
predvsem oslarija - predolgo 
prerekanje in prevelik vpliv 
denarja tudi v našem parla-
mentu. S tem je politika tudi 
pri nas postala predvsem šov 
biznis ob neizprosnem boju 
vsakogar za svoj stolček. 
Predvsem pa sem slišala, da 
je Podobnik stvari komentiral 
v smislu, da pač pljuvaš člo-
veka, dokler se stvari ne raz-
pletejo. Ko se to zgodi, pa 
spet postaneš njegov najbolj-
ši prijatelj. Tako je pač najbolj 
varno. Dejstvo je, da se pre-
več obračajo po vetru, prema-
lo pa zastopajo svoja stališ-
ča.« 

Vlado Bratina, inženir iz 
Celja: 

»Vse skupaj se mi je zdelo 
zelo čudno. Predvsem se mi 
zdi, da takšna dogajanja v slo-
venski politiki ne morejo pri-

Parlament in vlada bosta v tak-
šni sestavi zelo težko delala, 
trenutno pa je največ odvisno 
od tega, ali bo še kdo pristopil 
v koaUcijo obstoječih strank.« 

Franc Murko, upokojenec 
iz Celja: 

»Sramota za Slovenijo je, da 
imamo takšen parlament. Do-

nesti kakšne dolgoročne, po-
zitivno usmerjene rešitve. 

gajanje v njem me je presene-
tilo, še posebej pa sem bil 
presenečen nad strankami 
slovenske pomladi. Na volitve 
so šle posamezno, sedaj pa so 
stopile skupaj. Sam sicer ni-
sem v nobeni stranki in tudi 

ne bom, sUšal pa sem, da je že 
marsikdo napadel Podobnika, 
češ, da je izdajalec. Stanje bi 
se moralo izboljšati - najbrž je 
edina rešitev, da Podobnik 
vseeno stopi v koaUcijo z Dr-
novškom. Kakšno bo delo vla-
de in parlamenta v sedanji se-
stavi, pa si ne morem niti 
predstavljati.« 

Irma Javh, iz Celja: 
»Dogajanje v parlamentu 

me sicer ni presenetilo, me-

nim pa, da bi se lahko poslanci 
prej pogovorili med seboj in 
vsaj pred javnostjo nastopili 
drugače, bolj disciplinirano. 
Samo upamo lahko, da bo vla-
da delovala boljše in bolj us-
klajeno kot so to počeli po-
slanci, ko so izbirali manda-
tarja.« 

N.-M. SEDLAR 
Foto: G. KATIČ 

GLOSA 

Še pomnite.«.? 
Bila je ena izmed sončnih nedelj pred lanskimi usodni-

mi volitvami, ko seje takratni in sedanji mandatar srečal z 
zgornjesavinjskimi gospodarstveniki. Slo je za resno po-
slovno srečanje, seveda v celoti namenjeno predvolilni 
kampanji. Bilo je izrečenih toliko obljub, da jih je treba 
ponoviti. Saj veste - te stvari se absolutno prerade pozabijo. 

Dr. Drnovšek je v bazarje prišel tako, kot se spodobi 
bodočemu mandatarju. Resno in brez odvečnih besed, 
nasmešek na licih pa smo si lahko ogledali le na predvolil-
nih plakatih. Ženski del novinarske srenje tudi ni bil 
najbolj zadovoljen s premierovo obleko, kar malce preveč 
zmečkana je bila. Še varnostniki niso več tisto, kar so bili -
še roke v žepih niso držali, da bi vsaj nekako izgledali. 

Dr. Drnovšek je pogovor začel v želji, da bi od lepega dne 
še kaj ostalo, in v takšnem tempu (»no. da srečanje 
pripeljemo h koncu...«) tudi nadaljeval. Kasneje se je 
izvedelo, da gaje čakala podobna razprava v Celju. Torej: 
»država bo skušala prispevati trdne okvirje za gospodars-
tvo, manjše obremenitve za podjetja, ugodnejše pogoje 
kreditiranja, pričakujem še večjo vzpodbudo za mala in 
srednja podjetja... V zadnjem času sem se osebno pozani-
mal (dr. Drnovšek govori o zgornjesavinjskih cestah) in 
zagotavljam, da se bom sam skušal angažirati, da bi v 
naslednjem letu (torej letos) dokončali to cesto (Ljubno-
Luče)... V pogovorih z avstrijskimi predstavniki sem se 
sam zavzel za dokončanje mejnega prehoda Pavličevo 
sedlo...« 

Padla je tudi precej »nova« ugotovitev, da »v naslednjih 
letih pričakujemo resno gospodarsko borbo, morali si boste 
sami pomagati, tako kot doslej. Potem je večja možnost, 
da vam tudi država pomaga,« svetuje dr. Drnovšek. 

Premier je tako mimogrede še pokazal, da zelo podrobno 
pozna problematiko v vseh večjih zgornjesavinjskih podjet-
jih. »A, MG A! Spomnim se, ko smo v vladi razpravljali o 
podjetju. Veseli me, ko vidim, daje bila odločitev o prodaji 
pravilna. Glin? Se spomnim, da ste bili pred štirimi leti 
popolnoma na psu, in da je bila podana ocena, da ni 
preživetja. Veseli me, da ste našli osnovo, da ste ujeli razvoj 
in se postavili na noge...« 

In tako naprej. Potem pa poslanci na zasedanju držav-
nega zbora dr. Drnovšku očitajo, da ne pozna problemov 
in težav malih navadnih ljudi! Kar tiče nazarskega predvo-
lilnega srečanja, je že dokazal, da ni tako. Razen če je 
treba pri teh malih problemih zamižati, kaj pa vemo 
navadni smrtniki! Še stiski rok, zadnji pozdrav in dr. 
Drnovšek je zapustil Nazarje. Brez nasmeha. Vidite, tudi 
plakati so bili za nekaj koristni. 

URŠKA SELIŠNIK 

SPLOŠNO IZOBRAŽEVANJE 
za odrasle 

tečaj vodenja poslovnih knjig, 
tečaj za voditelja čolnov, 
tečaji šivanja in krojenja, 

kuharski tečaji, 
kreativne delavnice, 

plesni tečaji. 

za mladino 
celoletna plesna šola, 

plesni tečaji, 
valete, 

aerobika. 

TRGOVSKI POSLOVODJA 
- priprava na izpite - izpiti na GZS 

(pogoj je končana V. stopnja) 

TEČAJI TUJIH JEZIKOV 
za odrasle 

angleščina, 
nemščina, 

italijanščina, 
francoščina, 

slovenščina kot 
tuj jezik. 

Začetne in nadaljevalne stopnje, 
majhne skupine, sodobni programi. 

za mladino celoletna jezikovna šola, 
tečaji zgodnjega učenja, 
priprave na srednjo šolo. 

LICENCA ZA ŠOFERJE 
- priprava na izpite 

Informacije in vpis vsak delavnik med 8. in 16. uro na UPI - Ljudski univerzi Žalec 
ali po telefonu 715-401 in 715-402. 
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fNOČNE I 
1 CVETKE 
Bojan G. je tistega nedelj-

^ega večera rovaril po svojem 
anovanju v ulici Bratov Voš-
jakov v Celju. Ker ga nihče ni 
spel pomiriti, so to storili 
olicisti, ob tem pa napisali še 
redlog sodniku za prekrške. 
• Naslednjega dne se je poli-
istom nekaj pred polnočjo 
glasil Hubert K. in pojasnil, 
a sta ga pred hotelom Triglav 
a Dobrni s pestmi obdelala 
[va razboriteža, ki ju navidez-
10 celo pozna. Takšna poz-
nanstva navadno niso prijet-
a, zato so oba prijavili. 
»V sredo je Anja M. prijavila, 
a njen očim Ferdinand S. 
reizkuša svojo fizično pre-
loč nad njeno mamo, Suza-
0. Do prihoda patrulje se je 
izmerje že toliko spremenilo, 
a pretepena o tem ni hotela 
ovedati prav ničesar, celo za-
ovarjala je Ferdinanda. Polici-
:om je tudi izrazila željo, da 
2 njen primer ne bi pojavil v 
aši rubriki. Toda o tem odloča 
redništvo, o prijavi ustrez-
im organom pa policija. 
»Isti dan se je vnel še en 
ružinski pretep, tokrat na 
kapinovi v Celju. Zaradi otrok 
ta se spoprijela Dani in Zora 
;., moževo prednost v miši-
evju pa bo ustrezno ovredno-
11 sodnik za prekrške. 
»V četrtek sta v Bukovju svo-
3 borilne sposobnosti drug 
a drugem preizkušala brata 
iktor in Franc 1. Ob prihodu 
•olicistov sta izgubila dar go-
ora, zato so njun primer, ki je 
linil brez poškodb, le zabele-
ili. 
' V petek zvečer se je skupina 
iladoletnikov šopirila pod 
ilatorog klubom v Celju. Po-
etje vrlih mladcev ni bilo 
)ovšeči delavcu v zavarovalni-
1, ki je pristojne obvestil o 
estnih junakih, ki so jo še 
red prihodom modrih uni-
3rm ucvrli na varno. 
• Matjaž T. in Dalibor A. sta 
e v soboto zvečer Pod kosta-
ji v Celju pomerila v praktič-
em poznavanju vseh vrst bo-
ilnih veščin. Prizor ni bil všeč 
imkajšnjim stanovalcem, še 
lanj pa policistom, ki so tega 
inogo bolj vešči. Nivo znanja 
beh borcev bo presodil sod-
ik za prekrške. 
' Pretepaške zmage pa se ne 
o prav dolgo veselil Mirko, ki 
3 v nedeljo v gostišču Bron-
ek na Babnem nokautiral Mi-
ana L. Ta je nato zaradi zlom-
enega nosu poiskal zdrav-
iško pomoč, zmagovalca 
voboja pa najprej čaka pot k 
odniku za prekrške, morda 
'3 ga bodo razveselili tudi s 
azensko ovadbo. 

Sojenje za umor 
na Stranicah 

v petek, 10. januarja, se je 
na Okrožnem sodišču v Celju 
pričelo sojenje 23-letnemu 
Tončku Šmitu iz Slovenskih 
Konjic, obtoženemu umora 
48-letnega Edvarda Fijavža v 
začetku junija lani. 

rrmiriMn'Wiiiirniii^ 
Šmita so prijeU 17. junija, od 

takrat naprej je tudi v priporu. 
15-članski senat pod vods-
tvom sodnika Mirana Jaz-
binška je najprej poslušal ob-
tožnico, ki jo je prebral držav-
ni tožilec Darko Kežman in 
na katero obtoženi in njegov 
zagovornik Marko Meznarič 
nista imela pripomb. Tonček 
Šmit je 9. junija opravljal pri-
ložnostno delo, s katerimi se 
je tudi sicer preživljal. Pri tem 
je spil nekaj steklenic piva, 
prejel plačilo za delo v višini 2 
tisoč tolarjev ter odšel v lokal 
San Marino v Stranicah. Tam 
je z lastnico in njenim možem 
igral pikado ter spil še nekaj 
piva (sam pravi, da tri do štiri 
steklenice, lastnica pa, da naj-
več dve). Ko so lokal nekaj po 
deseti uri zvečer zaprli, je še 
nekaj časa posedel na terasi, si 
poprej skušal zagotoviti pre-
voz do Zreč, ker pa tega ni 
dobil, se je peš odpravil v sme-
ri proti Slovenskim Konjicam. 
Ustavil se je pred hišo Edvarda 
Fijavža na Stranicah 79. Ker je 
Fijavž slovel po gostoljubno-
sti, Šmita pa je od prej tudi 

poznal, mu je odprl. Šmit je 
povprašal za njegov moped, 
če mu ga posodi in hkrati do-
dal, da mu bo vozilo vrnil 
nepoškodovano in da bo nato-
čil tudi bencin. Ker mu Fijavž 
ni hotel ustreči, sta se sprla. 
Kot je na sodišču povedal 
Šmit, je nato Fijavž izvlekel 
pištolo, za katero se je pozneje 
izkazalo, da je plašilna. To pa 
je Šmita razjezilo, tako da je 
pokojnega napadel, ga zbil na 
tla, večkrat udaril in obrcal ter 
mu odvzel orožje. Fijavž ga je 
takrat prosil, naj ga pusti pri 
miru, moped pa lahko vzame. 
Ko je Šmit že hotel zapustiti 
sobo, v kateri je Fijavž oble-
žal, se je ustrašil, da bi ta 
utegnil zadevo prijaviti. Na 
polici omare je zagledal ku-
hinjski nož, dolžine dobrih 16 
cm, s katerim je Fijavžu naj-
prej prerezal vrat, nato pa mu 
ga je skozi sluhovod zaril do 
žrela. Fijavž je v nekaj minu-
tah izkrvavel. Po umoru je iz 
hiše odnesel še prenosni ra-
dio, nato pa odšel v svojo sobo 
pri Jevšenakovih, kjer je bival, 
umil okrvavljene škornje ter 
legel k počitku. 

Sodnomedicinska izveden-
ka je potrdila, da je pokojni 
umrl zaradi izkrvavitve iz ar-
terij in ven, poškodbe pa so 
bile zadane z omenjenim ku-
hinjskim nožem. Psihiatrični 
izvedenec pa je dodal, da ob-
toženi v času dejanja in po 

zbranih podatkih pri zaužitju 
alkohola nikakor ni presegel 
kritične meje, da pa gre za 
nevarno osebo. 

Šmit ni znal pojasniti, zakaj 
je pograbil nož in umoril Fi-
javža. V tistem trenutku na-
mreč ni bil ogrožen, vendar, 
kot sam pravi, svojega početja 
ni mogel nadzirati. 

Pri Tončku Šmitu gre za si-
cer normalno inteligentno 
osebnost, že iz otroštva pa 
ima zaradi neurejenih družin-
skih razmer težave. Težko se 
prilagaja družbi, pogosto ka-
že znake napadalnosti, od 
sedmega leta starosti je živel 
po prevzgojnih domovih, več-
krat je uporabljal narkotike. 

Sodišče bo razpravo nada-
ljevalo 24. t.m. in zaslišalo še 
nekaj novih prič, saj obstaja 
možnost, da bi se Tonček 
Šmit na dan umora lahko dru-
žil še z nekom in morebiti 
zaužil še nekaj alkohola, kar 
bi povzročilo zmanjšano pri-
števnost. Tončku Šmitu grozi 
zapor od 5 do 15 let. 

Adolf Sforman V 
manj kot minuti 

v četrtek, 9. januarja , bi morala biti na sgdišču v Celju 
glavna obravnava zoper prvaka Republikanske stranke 
Adolfa Štormana in Darka Zupana, oba iz Velenja, ki jima 
očitajo kaznivo dejanje nedovoljenega prometa z orožjem. 
Na razpravo slednji ni prišel, odstopil pa je tudi državni 
tožilec, zato je sodnik obravnavo preložil za nedoločen 
čas. 

»Razumljivo je, da je sodnik moral postopek preložiti. Dobil 
sem tudi obvestilo o tem, da je od obravnave odstopil državni 
tožilec, čeprav brez obrazložitve«, je najprej povedal prvak 
Republikancev. »Sodišče bi moralo spregovoriti o dveh pišto-
lah, ki sem ju sicer legalno kupil, pa so mi jih kasneje odvzeli. 
Predmet spora sta ostali le dve puški, moja in Zupanova, ki 
sva ju uporabljala v vojni za Slovenijo. O tem se je že veliko 
pisalo, nenazadnje pa je posest puške stvar sodnika za 
prekrške. Po vsej verjetnosti postopka ne bo več, je pa 
smešno, da po petih letih in pol ugotovijo, da sploh nisem 
storilec kaznivega dejanja«, je v svojem slogu zaključil Adolf 
Štorman. 

Zadušitev S 
plinom 

v soboto, 11. januarja , so 
žalske policiste obvestili , ' 
da je Saša S. v hiši na Pol-
zeli našla mrtva svoja star-
ša, Zorislavo in Alojza S. 
(oba 48). 

Po ogledu so ugotovili, da 
sta zakonca v petek zvečer 
zakurila peč na trda goriva 
in odšla spat. Zadušil ju je 
plin, ki je izhajal iz peči. 
Natančen vzrok bo pokazala 
sanitarna obdukcija. 

Prijeli roparja in vlomilce 
Celjski in žalski kriminalisti so uspešno 

aziskali ropa v trgovini Sonček in Papica 
la Ljubljanski cesti v Celju ter vlom v pro-
ajalno Nuget v Žalcu. 
Že v sredo, 8. januarja, so izsledili osumljen-

3 za prednovoletna oborožena roparska poho-
a nad trgovini Sonček in Papica. Dejanja sta 
sumljena Milorad T. (17) in Zoran M. (18). V 
ončku sta uspela iz blagajne odnesti 60 tisoč 
^larjev, vendar je Zorana med begom z metlo 
'O temenu udarila mati lastnika trgovine, tako 
a je ropar izgubil maskirno pokrivalo. V Papici 
'a sta se sredi ropa oba prestrašila, da ju snema 
•amera, zato sta iz prostorov pobegnila, ne da 

bi uspela kar koli odnesti. Med zbiranjem obve-
stil so ugotovili, da sta se za ropanje trgovin 
odločila, ker naj bi potrebovala denar za nakup 
narkotikov. Oba ropa sta izvršila s plastičnimi 
pištolami, na moč podobnimi modelu Parabel-
lum, kalibra 9 mm. Nameravala sta oropati tudi 
nekatere menjalnice, vendar sta menila, da 
bosta v trgovinah bistveno lažje prišla do plena. 

Dan kasneje so policisti prijeli še Antonija Č. 
(26) iz Celja ter Romana P (32) in Boštjana T. 
(22), oba iz okolice Žalca. Osumljeni so vloma 
v prodajalno Nuget v Žalca, od koder je bilo 
odnešeno za 3 milijone tolarjev blaga, ki so ga 
policisti pri hišnih preiskavah tudi zasegli. 

Čiščenje ialilco naročite 
v toplem vremenu postanejo poti po lepem mestu nevarna 

zadeva. Tu in tam nas kakšno pisno sporočilo ali ob zid 
prislonjeni drogovi opozarjajo na preteči sneg s strehe... 

V začetku tedna je s strehe nad trgovino Železninar, v 
Stanetovi ulici v Celju, grozilo, da bo sneg zgrmel na ulico. Za 
snegobranom se je nakopičilo precej snega. Na pomoč so 
poklicali gasilce, javni zavod za požarno, reševalno in tehnično 
službo na Dečkovi cesti. Tam sprejemajo naročila lastnikov ali 
uporabnikov hiš, čiščenje pa opravijo za plačilo. Doslej so za 
takšno čiščenje prejeU vsega pet naročil. 

Gasilce lahko pokličete tudi v primeru žleda, ko drevje 
ogroža cestišče, pa tudi sveče, ki grozijo s streh so pripravljeni 
odstraniti. B.J. 

Sneg zametei poti 
Obilica snega je v teh dneh povzročila nemalo težav voznikom in pešcem. Mnogi so se 

pritoževali nad slabo očiščenimi cestami in pločniki, vendar prometne površine čistijo po 
prioriteti: v prvi razred sodijo vse avtobusne linije in večje servisne ceste (dovor" do 
pomembnejših objektov in ustanov). Te čistijo, ko zapade 7 cm snega, ne glede na čas. Zr^-ven 
sodijo tudi pločniki, ki nimajo lastnikov, akcija čiščenja pa se sproži že pri 5 cm snega. Ceste in 
poti v drugem razredu se čistijo izključno podnevi pri 15 cm snega, vendar le, če obstaja 
možnost dodatnih padavin. Tu se delavci podjetja Ceste-kanalizacija Celje srečujejo s težavami, 
kot so ozke in zatrpane ulice, slabo propusten promet ipd. Posipavanje poledice ni prioritetna 
naloga, odvoz snega pa zaradi velikih stroškov opravljajo skladno s Štabom zimske službe. 

Nova nevarnost pa preti iz streh, koder se nabirajo ledene sveče in od koder pada pomrznjen 
sneg. PŠ, Foto: G. KATIČ 
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Roparje med begom izgubil kar precej nakita - na sliki 
verižica na podbojih vhodnih vrat. 

Del plena, ki so ga kriminalisti našli pri osumljenemu I.S. in 
kamen, s katerim je poškodoval trgovko. 

Rop v Gosposki 
v ponedeljek, 13. januarja , 

je ob 11.40 uri v prostore 
Zlatarstva Tea na Gosposki 
17 v Celju vstopil neznanec. 
Prodajalko je udaril in s ple-
nom pobegnil. Osumljenca 
za rop so celjski kriminalisti 
prijeli v treh urah. 

Ropar je v trgovino vstopil 
pod pretvezo, da namerava 
nekaj kupiti. Ko se je prodajal-
ka Maja R. sklonila k prodaj-
nemu pultu, da mu pokaže 
zlatnino, za katero se je zani-
mal, jo je ta s trdim predme-
tom močno udaril po glavi (iz-
kazalo se je, da gre za večji 
kamen, zavit v PVC vrečko). 
Prodajalka se je opotekla, ro-
par pa je ta čas pograbil več 
verižic, prstanov in ostale zlat-
nine, ter s plenom pobegnil 
proti centru mesta. Med be-
gom je izgubil 11 verižic in 2 
prstana ter še nekaj drugih 
zlatih izdelkov. 

Prodajalka je zaradi poš-
kodb (raztrganinska rana na 
glavi), ki jih je dobila z udar-
cem, morala poiskati zdrav-
niško pomoč, vendar so jo po 
zdravniški oskrbi kmalu od-
pustili domov. 

Policisti so takoj po prijavi 
ropa pričeli z zbiranjem infor-
macij o storilcu, aktivirali so 
blokadne točke, se pogovorili 
s pričami in s poškodovano 
prodajalko. Pridobili so dober 
osebni opis, kakor tudi poda-
tek, da se je moški takšnega 
osebnega opisa že pred dnevi 
mudil v Gosposki ulici. Poško-
dovanka je še dodala, da je 
storilec tistega dne kakšne pol 
ure pred ropom že bil v proda-
jalni, vendar ni nič kupil. Iz 
tega se je sklepalo, da je stori-
lec dejanje očitno načrtoval ter 
preverjal okoliščine v sami 
prodajalni. 

Kriminalisti so preverili širši 
krog osumljencev, ki se je hi-
tro ožil in vse več podatkov je 
kazalo, da bi morebitni ropar 

utegnil biti 21-letni I.S. iz Vele-
nja. Že ob 15. uri so ga v Celju 
prijeH, ob aretaciji pa ni nudil 
nobenega fizičnega odpora. 
Osumljenec je star policijski 
znanec, znan predvsem z nar-
komanskega prizorišča, v letu 
1995 pa je že storil podobno 
kaznivo dejanje. 

Ugotovili so tudi, da je naro-
pane predmete shranil pri 27-
letnemu J.A. iz Celja. Po 
opravljani hišni preiskavi so 
našli in zasegli 47 kosov raz-
ličnih prstanov, za katere je 
bilo nesporno, da izhajajo iz 
oropane prodajalne. Osumlje-
nec I.S. je v priporu in bo 
zaslišan pred preiskovalnim 
sodnikom. 

Že lani so kriminalisti ugo-
tavljali, da se množijo ropi, 
povezani z narkomanskim 
podzemljem v Celju. Za veči-
no hujših ropov - v Škofji vasi 
meseca februarja, menjalnica 
Hypo v Celju v aprUu ter nena-
zadnje prednovoL.na ropa v 
trgovinah Sonček in Papica ter 
ponedeljkov rop v Zlatarstvu 
Tea - se je izkazalo, da so v 
neposredni zvezi z narkoma-
nijo. Motivi izhajajo iz tega, da 

je storilcem zmanjkovalo de-
narja za nakup narkotikov. 
Zahvaljujoč učinkovitemu zbi-
ranju informacij, podrobni 
razdelavi problematike ter 
profesionalnemu policijske-
mu kadru, se takšni primeri 
hitro razrešujejo. Vendar pa 

problem ostaja še naprej, saj 
narkomani vedno težje priha-
jajo do sredstev za nabavo nar-
kotikov, zato so njihova deja-
nja vse nasilnejša in brutalnej-
ša. 

PRIMOŽ ŠKERL 
Foto: GREGOR KATIČ 

Prizorišče ropa si je ogledal tudi načelnik kriminalistične službe Dušan Mohorko. 

Samomor na železnici 
v sredo, 8. januarja, so ob železniški progi Grobelno-

Rogatec našU moško truplo. Ugotovili so, da gre za domačina 
F.P. (60), ki je naredil samomor. 

PROMETNE NEZGODE 
Čelno trčenje 

Pri naselju Šentrupert se je v 
sredo, 8. januarja, pripetila 
prometna nezgoda, v kateri je 
hude telesne poškodbe utrpel 
Dalibor V. (20) iz Žalca. Pri 
prehitevanju vozila pred seboj 
je čelno trčil v nasproti priha-
jajoči avtomobil, ki ga je vozil 
Matej G. (22) iz Gotovelj, ki je 
bil le lažje telesno poškodo-
van. 

Spregledalo 
priklopnik 

v petek, 10. januarja, se je 
na lokalni cesti v Socki pripeti-
la prometna nezgoda, v kateri 
se je hudo telesno poškodova-
la voznica kolesa z motorjem 
Elizabeta S. (32) iz Socke. Pri 
vožnji v smeri proti Vitanju je 
spregledala priklopno vozilo, 
ki ga je ob robu cestišča usta-
vil Andrej K. (31) iz Celja. 

Voznica je trčila v zadnji del 
vozila. 

Trčil v vlak 
v nedeljo, 12. januarja, je 

do prometne nezgode prišlo 
v Šmarju pri Jelšah izven 
naselja Pristava. 

Ferenc J. (53), državljan 
ZRJ, je prehiteval pred seboj 
stoječe vozilo, ki se je ustavilo 
pred spuščenimi polzaporni-
cami. Ko je zapeljal na želez-
niško progo, je iz smeri Rogaš-
ke Slatine pripeljal potniški 
vlak, ki ga je upravljal Vili P. 
(32) iz Šentjurja. Vlak je silo-
vito trčil v zadnji levi del 
osebnega avtomobila, ga pred 
seboj potiskal še kakšnih 200 
metrov, potem pa se skupaj z 
njim ustavil. V nezgodi je voz-
nik osebnega avtomobila utr-
pel hude telesne poškodbe, 
gmotna škoda pa znaša okoli 
400 tisoč tolarjev. 

MINI KRIMICI 
Še naprej peš 

Izpred hotela Sava v Rogaški 
Slatini je v ponedeljek, 6. ja-
nuarja, neznanec poskušal 
odpeljati vozilo BMW 525i. 
Lastnik Ivan P. je to še pravo-
časno opazil ter pognal vlo-
milca v beg. 

Oblekel se bo 
Neznanec se je takoj po no-

vem letu odločil, da prenovi 
svojo zimsko garderobo. Zato 
je v prvih dneh januarja vlo-
mil v prikolico z oblačili, last 
podjetja Štremoteks iz Gornje 
Radgone. Nabral si je več kav-
bojk, pulijev, bund in trenerk 
ter podjetje tako oškodoval za 
150 tisoč tolarjev. 

Elektrovlomilec 
v podjetju Ll Savinja Celje 

so ugotovili, da so v času praz-
nikov imeli na obisku vlomil-
ca. Iz skladišča je odnesel več 
električnih strojev ter jih tako 
oškodoval za 275 tisoč tolar-
jev. 

Glasbenik 
Neznanec je v noči na torek, 

7. januarja, vlomil v gostinski 
lokal Pri Lorgerju na Cesti v 
Laško. Odnesel je dvojni kase-
tofon, dva CD-playerja ter ne-
kaj gotovine. Lastnik lokala 
Franc L. je oškodovan za 225 
tisoč tolarjev. 

Skoraj milijonar 
v noči na četrtek, 9. januar-

ja, je neznanec vlomil v trgovi-
no Market na Gorici v Velenju. 
Iz pisarne poslovodje je odne-
sel za 800 tisoč tolarjev gotovi-
ne in čekov. Nazaj grede se je 
ustavil še v servisu Čeplak, ki 
je v isti zgradbi, tam pa je 
izpraznil ročno blagajno. 

Počistila z vlomil i 
Neznanca sta v četrtek, 

januarja, vlomila v lokal 
juh v Šoštanju. Ko sta hol 
odpreti blagajno, ju je pre 
netila snažilka, ki je nastof 
tako odločno, da sta oba 
begnila. Kljub vsemu jima 
uspelo odnesti nekaj tobač: i 
izdelkov. 

Kadilec 
Neznanec je v četrtek, 

januarja, vlomil v trgovino ( 
v Zagati v Celju. Dodobra s( 
oskrbel s cigareti, saj je od 
sel kar 1000 škatlic, tako da 
lastnik Vojko G. oškodovan 
200 tisoč tolarjev. 

Vlom v bistro 1 
v noči na nedeljo, 12. 

nuarja, je neznanec vlomi 
bistro Country v Slancah. C 
nesel je glasbeni stolp, ne); 
CD-jev, avtomatsko orodje 
večjo količino alkoholnih 
jač in tobačnih izdelkov. La 
nik Stanko A. je oškodovan : 
300 tisoč tolarjev. 

Vlom v bistro 2 
v istem času je nekdo v 

mil v gostinski lokal Sonč: 
na Kidričevi ulici v Velen 
Odnesel je 50 tisoč tolarjev 
manjšo količino alkoholnih 
jač in tobačnih izdelkov. La 
nik Gojko M. iz Velenja je c 
kodovan za 74 tisoč tolarjev 

Izplačalo se je 
V ponedeljek, 13. januarja, 

neznanec vlomil v stanovat 
na Škapinovi ulici v Celju. Kc 
temeljito preiskal notranjost, 
odnesel večjo količino tolarji 
in deviz ter tako lastnika Stai 
slava Š. oškodoval za več I-
400 tisoč tolarjev. 

Petarde, lepo [e bilo brez vas 
Znani so končni podatki o preventivni akciji »Petarde 

lepše je brez vas«, ki so jo tokrat na lastno pobudo izvedli 
na Policijskih postajah Celje, Žalec, Šentjur in Velenje 
pridružilo pa se je tudi nekaj večjih podjetij, ki so si 
odpovedala prodaji pirotehničnih izdelkov. 

Akcija je bila, na splošno zadovoljstvo, zelo uspešna in ^ 
javnosti tudi odmevna. Policija je zasegla skupno 4016 koso^ 
raznih pirotehničnih sredstev. 1280 so jih občani sami prine 
sli na policijske postaje, za kar so prejeli darila. 

Pokanju petard se seveda ni dalo povsem izogniti, prisotnt 
je bilo zlasti na silvestersko noč, vendar je to minilo bre: 
hujših kršitev, predvsem pa brez telesnih poškodb in gmotnt 
škode. Policisti so zaradi uporabe petard zoper 21 občanom 
podali predlog sodniku za prekrške. 

Zaplenili orožje 
v petek, 10. januarja, so policisti v Mozirju obiske 

domačina Bojana K. Pri sebi naj bi imel samokres, ki naj 1 
ga v dneh pred novim letom v nekem lokalu v Ljubnem ( 
Savinji kupil od Dušana M. (30). 

Bojan jim je orožje izročil, oba pa bodo prijavili, saj Bojan i 
imel nabavnega dovoljenja, Dušan pa se bo zagovarjal zarai 
nedovoljene posesti samokresa, za katerega je kupnina znaša 
4 tisoč tolarjev. 

Naslednji dan pa so žalski policisti na podlagi zbranih infc 
macij na domu obiskali Matjaža K. (19) iz Žalca. Zasegli so ITI 
samokres kalibra 7,65 mm, za katerega ni imel dovoljenja^ prt 
dvema letoma pa naj bi ga kupil od neznanca. 

Če ste ogroženi 
ali potrebujete 
pomoč policije 

POKLIČITE 
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Urednica Petice Tatjana Cvirn 

Naš znanec 
Jan Plestenjak 

Iz graščine 
v kmečko hišo 

Stare sablje, 
nove pesmi 

Sodelujemo v akciji 
Viktorji '96 

Privoščimo si 
jogurt 

Phuket - tajski biser 
Pozimi je najlepše v toplih krajih južne poloble 

Zimski čas pa je najprimernejši za daljša potovanja in 
počitnice na južni polobli. Nekateri vam bodo predlagali 
počitnice na Šri Lanki in na sanjskih Maldivih, mi vam 
predstavljamo rajski prostor toplih morij - otok Phuket ob 
južni Tajski. Do tja je resda še malo dlje kot do Indijskega 
oceana, a se pot že zaradi osupljivo lepe narave vsekakor 
splača. Pot si lahko organizirate na lastno roko, manj skrbi 
in zagotovljeno udobje pa boste imeli, če boste izbrali enega 
od številnih aranžmajev, ki jih nudi kar nekaj naših turistič-
nih agencij. 

V Andamskem morju, neda-
leč od južnega dela celinske 
Tajske, leži otok Phuket, ki je 
eno najbolj priljubljenih leto-
višč na Tajskem. V objemu ko-
kosovih palm in peščenih plaž, 
prav na južnem rtu otoka, se 
razprostira urejen turistični 
kompleks, ki se po udobju ne 
razlikuje bistveno od hotelov 

višje in visoke kategorije kjer-
koli na naši obali, a je hkrati 
nekaj čisto posebnega. 

Na otoku namreč ni velikan-
skih hotelskih sklopov, ampak 
majhni, lični hotelčki, ki jih 
dopolnjujejo individualni bun-
galovi z vsem možnim udob-
jem, ki so postavljeni v palmo-
ve gaje. Mnogi bungalovi stoji-

jo tik ob obali in lahko praktič-
no z balkona skočite v vodo. 

Središče naselij je bazen, ki 
pa je po pravilu nekaj prav 
posebnega predvsem zaradi 
svojih nepravilnih oblik, tobo-
ganov, drsalnic in otočkov na 
sredini, na katerem je morda 
celo barček. Zamislite si pole-
žavanje na blazini sredi baze-
na s koktajlom najbolj nena-
vadne barve in okusa v roki! 
In ne skrbite, če na otočku 
barčka ni. Okoli bazena jih je 
na pretek, kakor tudi malih 
restavracij, v katerih si boste 
potolažili najhujšo lakoto do 
večerje. 

Ko že omenjamo hrano, 
vam svetujemo, da si v dneh, 
ko boste na Phuketu, privošči-
te kar največ različnih jedi z 

jedilnika tajske, kitajske ali ja-
ponske kuhinje, ki slovijo po 
izbranih okusih. Poleg tega 
boste imeli priložnost jesti s 
paličicami. Če pa ste bolj tra-
dicionalno naravnani in pri 
hrani ne eksperimetirate radi, 
vam bodo radi postregli tudi z 
evropsko hrano. 

Prekrasen 
podvodni svet 

Najlepša na otoku je narava. 
Četudi vam je v palmovem ga-
ju lepo, se kdaj odločite za 
kopanje tudi na naravni plaži. 
Naj bo voda v bazenu še tako 
turkizna, ne seže stoterim 
barvnim odtenkom morja niti 
do kolen. In prav v tej vodi se 
lahko osvežite, zaplavate ali pa 

si sposodite desko in surfate. 
Morda pa ste prišli tako daleč 
zato, da bi imeli popoln mir in 
kotiček povsem zase. Kilome-
tri plaž vzdolž otoka omogoča-
jo obilo možnosti za uživanje 
morske idile v samoti. 

Če je v vas kaj raziskovalne-
ga duha, se boste verjetno od-
pravili na raziskovanje otoka. 
Notranjost je zelo zanimiva 
predvsem za ljubitelje jam. 
Lahko pa preživite dan na 
sončnem otočku Bon Tik pred 
turističnim naseljem. Do nje-
ga se pripeljete z najetim čol-
nom. Otoček je kot nalašč za 
vse, ki radi raziskujejo plitve 
vode koralnih grebenov z ma-
sko, saj le-te skrivajo v sebi 
pisan živalski svet, ki vas vabi, 
da ga raziščete. Ker tovrstne 
aktivnosti človeka zelo izčrpa-
jo, je na otočku tudi odprta 
restavracija. Do otočka se pri-
peljete z najetim čolnom. 

V iskanju doživetij in samote 
pa greste lahko tudi dlje. Phuket 
ima naravnost idealno lego, saj 
leži na sredi med številnimi sli-
kovitimi otočki, med katerimi 

so mnogi povsem nenaseljeni 
in jih krasijo prekrasne plaže. 

S čolnom se tako lahko za-
peljete npr. do otokov Phi-Phi, 
ki ležijo severno od Phuketa. 
Zanje mnogi menijo, da so na 
njih najlepše plaže v Aziji. Bi 
hoteli zamuditi kaj takega? 

Potapljači bodo svoj raj v 
vodi našli na otokih Similan. 
Na Phuketu organizirajo po-
tapljaške izlete pod vodstvom 
izkušenega potapljača, dobili 
pa bodo tudi potapljaško 
opremo. 

Eden najlepših prizorov na 
Tajskem se morda ponuja v 
zalivu Phang Nai v istoimen-
ski provinci. Nenavadne kam-
nite gmote, ki kot kapniki štr-
lijo iz zelenega morja, so pra-
va paša za oči. 

Ko se boste vrnili z izleta, 
boste verjetno zelo utrujeni od 
celodnevnega kopanja, potap-
ljanja in sonca. Poleg osvežilne 
pijače se vam bo gotovo prile-
gla masaža. Tisti, ki so že ob-
čutili na svojem hrbtu čudežne 
roke tajskih maserjev, se že 
zaradi tega želijo še kdaj vrniti. 
mmmmmmm MARJAN GRABNER 



REPORTAŽA 

Teri, ki 
je Zdravijico 
pela Donavi 

Teri Kokalj iz Celja je zaslužna za številne kulturne in gospodarske stike Slovenije z 
Madžarsko - Zaljubljena v narod in jezik 

Vsakdo, ki je v zadnjih 
dvajsetih letih pel v kak-
šnem pevskem zboru, ki je 
gostoval na Madžarskem, jo 
pozna. Vsakdo se, ko jo 
omeniš, nasmehne. Zboro-
vodje, gospodarstveniki, di-
rektorji in lastniki celjskih 
podjetij, ki navezujejo stike 
s partnerji z Madžarske, 
njene številke nimajo v 
adresarju. Vedo jo na pamet. 

Pa tudi kljuko vhodnih vrat 
hiše na Oblakovi v Celju, kjer 
Teri Kokalj živi z možem Sta-
netom, si kar naprej izmenjuje-
jo. Tisti, ki imajo kakršnekoli 
stike s kom iz Madžarske in 
potrebujejo prevajalca. Če je 
potrebno poslati dopis. Se po-
govoriti po telefonu. Zadnjič je 
nekemu celjskemu zasebniku 
rešila posel za desettisoč mark. 
Prišlo je do nesporazuma, zna-
šel se je v zagati... In le na koga 
drugega bi se lahko obrnil? 

Teri je oseba z lastnostmi, ki 
jih je težko ubesediti. »Nikoli 
več mi ne reci gospa!« zagrozi 
vsakemu novemu znancu po-
navadi že ob prvem srečanju. 
Predvsem je brez dlake na je-
ziku, polna energije, šale stre-
sa iz rokava. Tudi sama je 
nekoč pela v zboru, plesala, 
aktivno govori štiri jezike. Ob 
tem, da je odlična poznavalka 
Madžarske, njenih ljudi in je-
zika in torej iskana prevajalka, 
še posebej danes, ko se med 
Slovenijo in sosednjo deželo 
spleta vse več vezi, njena vlo-
ga še zdaleč ni samo prevaja-
nje. Dostikrat je tudi organiza-
torka, koordinatorka in po-
budnica raznih slovensko-ma-
džarskih stikov. Ker ljubi obe 
deželi in ljudi. In življenje. 

Madžarska kri 
Teri, po materi Madžarka, 

se je rodila v Kikindi. Leta 
1946 je spoznala moža Stane-
ta, poročila sta se in po nekaj-
letnem tavanju po Jugoslaviji 
ju je pot sredi petdesetih pri-
peljala v Celje, kjer sta si us-
tvarila dom. Dve leti pozneje 
se je zaposlila na takratnem 
higienskem zavodu v Celju, 
kjer je ostala vse'do upokoji-
tve, leta 1988. 

Slovenskega jezika se je 
naučila v dobrem letu dni; 
tako se je slovenščina pridru-
žila srbskemu, madžarskemu 
in nemškemu jeziku, ki jih je 
govorila že prej. Ampak, v nje-
ni govorici boste težko zasle-
dili, da ni rojena Celjanka. Ali 
v njeni madžarščini, da ni ro-
jena na Madžarskem. Ljube-

zen do te dežele ji je vcepila 
mati že v najzgodnejšem 
otroštvu. Do jezika, ljudi, izro-
čil in navad. 

In kadarkoli ima možnost in 
čas, ga izkoristi za to, da je 
tako ali drugače povezana s 
kom z Madžarske. Tudi preko 
ljudi, ki se nanjo obračajo s 
prošnjo za pomoč. 

Medtem ko stiki danes te-
meljijo bolj na poslovni ravni, 
je bilo včasih najmočnejše 
prav sodelovanje na kultur-
nem oziroma pevskem po-
dročju. Teri je kot prevajalka 
prvič vskočila leta 1973, ko je 
bil na celjski pevski festival 
povabljen zbor iz madžarske-
ga Szegeda. Takrat je spoznala 
dr. Mihalko, znanega madžar-
skega dirigenta in univerzitet-
nega profesorja, s katerim se 
je spletlo dolgo in globoko pri-
jateljstvo. »Od takrat smo se 
veliko družili, bili v nepresta-
nem stiku in tako predvsem 
skozi petje, sodelovanje in go-
stovanja slovenskih in ma-
džarskih zborov že v tistem 
času spletali številna prija-
teljstva,« pravi in s ponosom 
poudari, da je od takrat na tak 
način sodelovala z vsaj petde-
setimi pevskimi zbori. Sloven-
ske je spremljala na Madžar-
sko, madžarske pa vabila v 
Slovenijo. 

Ob vsebinah pesmi 
Teri poleg znanja jezika na 

deželo ob Donavi veže pred-
vsem ljubezen do nje. »Imam 
se za Slovenko, vendar pa 
vsak trenutek, ko se spomnim 
na madžarske kraje, ljudi, na 
vse tisto, kar sem v dveh de-
setletjih tam doživela, prodre 
vame tudi vse, kar mi je vcepi-
la mati. Rada imam Madžar-
sko. Ker je dežela pridnih, 
marljivih, gostoljubnih ljudi, 
ki se od ostalih razlikujejo s še 
prav posebno mentaliteto. 
Madžari so ljudje, ki se znajo 
zelo razveseliti, hkrati pa biti 
tudi zelo žalostni. Skozi zgo-
dovino so bili dolgo podjarm-
Ijeni; pa vendar so uspeli ohra-
niti svoj ponos, narodno za-
vest. Pa tudi iznajdljivi so, kar 
danes dokazujejo predvsem z 
razvijanjem turizma.« 

Seveda se je v vseh teh letih 
marsikaj zgodilo; Teri pravi, 
da jo na madžarska gostovanja 
in popotovanja ne veže niti en 
sam žalosten spomin. Je pa 
veliko lepih, veselih, takšnih, 
ki jih človek iz srca in duše 
vselej izvleče s priokusom le-
pega. Tako kot takrat, ko je z 
MPZ France Prešeren (sedaj 
Celjsko pevsko društvo) na-

stopila v neki tovarni v Budim-
pešti. Prisotni so bili vsi delav-
ci in tudi direktor, ki je bo 
končanem nastopu stopil k 
njej in rekel: »Gospa, želim, da 
pridete peti na Donavo, da bo-
do tudi ljudje slišah, kako vaša 
pesem lepo odzvanja!« Tako 
so šli v park ob Donavi in tam 
uprizorili koncert in zapeli tu-
di Zdravljico. 

To so, se spominja Teri, peli 
med vsakim nastopom na Ma-
džarskem in vselej je občins-
tvu razložila, da je to sloven-
ska himna - čeprav takrat še ni 
bila. »Ko sem to povedala med 
nastopom ob Donavi, je k me-
ni stopil nek fant, se predstavil 
kot novinar in rekel: >Gospa, 
rad bi, da veste, da pri nas 
poznamo vašega Prešerna in 
njegove pesmi. Veste, pesem, 
ki ste jo zapeli, je prevedena 
tudi v madžarščino!< To me je 
globoko ganilo; tako kot je 
njega in vse druge Madžare 
vselej ganila Zdravljica - še 
posebej takrat, ko smo zapeli 
Žive naj vsi narodi... Madžari 
so v tistem času svoj dan na-
mreč nestrpno pričakovali.« 

Sicer pa je imela Teri veliko 
dela predvsem takrat, ko se je 
kakšen slovenski zborovodja 
odločil, da bodo na gostovanju 
zapeli pesem v madžarščini. 
»Najlažje je šlo tako, da sem 

bila ves čas prisotna na vajah in 
jih popravljala pri izgovorjavi; 
še prej pa sem jim natančno 
razložila izvor in vsebino pe-
smi, ki so jo želeli zapeti,« 
pravi Teri in se spomni pred-
vsem uspeha pevskega zbora 
velenjskih srednjih šol, ki je 
požel številne svetovne nagra-
de na raznih tekmovanjih. 
»Zborovodkinja je imela dober 
nos in je našla madžarsko 
skladbo z naslovom Široka Do-
nava. Prej je bila to čisto navad-
na ljudska pesem, ona pa jo je 
predelala tako, da je izpadla 
kot opereta. Ko so jo zapeli, je 
bilo tako lepo, da sem na kon-
cu pela tudi sama,« se spomi-
nja tudi nagrade, ki jo je zbor s 
to pesmijo na festivalu osvojil. 
Sicer pa tudi njeno delo ni 
ostalo brez priznanja; od Ma-
džarske je pred leti prejela odli-
kovanje državnega značaja za 
sodelovanje na področju kultu-
re med obema deželama. 

Pravi vtis 
Madžarske 

Mož Stane je bil kot gospo-
darstvenik večkrat gost ma-
džarske vlade in tako je Teri, 
ki ga je spremljala, ob kulturi 
tudi v tistih, za Madžarsko 
»železnih« letih, dobro spoz-
nala tudi njihovo gospodars-

tvo. »Čeprav so imeli težke 
pogoje in nizek standard, so 
bili že takrat zelo pridni. Velik 
napredek v razvoju pa se do-
gaja predvsem v zadnjih nekaj 
letih; čeprav so na ta račun 
državo pravzaprav razprodali. 
Danes, ko se tega zavedajo, je 
žal prepozno, saj je le še okoli 
10% vseh večjih podjetij v lasti 
Madžarov; vse ostalo so kupili 
tujci,« pove s pridihom jeze v 
glasu. Ampak, za Slovence je 
Madžarska še vedno poceni 
dežela, vse bolj pa tudi odkri-
vamo, da ob Budimpešti in 
Blatnem jezeru v tej deželi 
obstajajo še mnogi drugi ču-
doviti kotički. 

Teri meni, da je Budimpešta 
lepša kot Pariz. »Z vsemi tisti-
mi mostovi čez Donavo... Ču-
dovita je. Vendar to ni pravi 
vtis Madžarske. Pravi vtis je 
na deželi, na vasi, na prista-
vi... Tam, kjer avtobus še ved-
no pobira male šolarčke in jih 
vozi v šolo. Kjer še vedno pe-
čejo pravi domač kruh in ga 
strežejo z vinom. In ko sem 
bila nazadnje na Madžar-
skem, sem v neki trdnjavi sre-
čala starejšega možakarja, ki 
je bil zaposlen kot stražar. >0č-
ka,< sem mu rekla, >koliko so 
pa stari tile vaši škornji?< >Gos-
pa, lepo, da ste opazili,< je 
dejal in povedal, da jih ima že 
vse od leta 1943. Tako kot v 
starih madžarskih romanih. 
Mladi fantje so namreč iz vasi 
odhajali bosi in si škornje obe-
sili okoli vratu. Pred mestom 
so se obuli, nato pa, ko so se 
vračali domov, škornje spet 
sezuli. Tako je tudi ta mož 
neverjetno dobro ohranil škor-
nje, ki imajo še vedno prve 
podplate. Potem mi je pokazal 
svoje fotografije; še vedno je 
aktivni citrar, igralec na citre, 
ki jih v madžarskih vasicah še 
vedno sami izdelujejo. Posta-
vijo jih na mizo, nekaj vašča-
nov se zbere okoli njih in po-
tem igrajo.« 

Pri tem je, pravi Teri, naj-
boljša osnova ravno bogatost 
madžarskega jezika - tudi sam 
način izgovorjave besed z glo-
bokimi, svetlimi samoglasni-
ki, namreč pomaga pri petju. 
Hkrati pa je madžarski jezik 
izredno težak; še najhuje je, 
so Teri povedale izkušnje, če 
je potrebno kaj natisniti oziro-
ma napisati na računalnik. 
»Pike in vejice nad samogla-
sniki so namreč odločilnega 
pomena in lahko bistveno 
spremenijo pomen besede.« 

Ja, marsikaj je Teri Kokalj 
doživela. Pravi, da ji v življe-
nju ni žal za nič. »Samo nekaj 

obžalujem,« se po trenutku t 
šine popravi, »in sicer, da svc 
jih otrok nisem nikoli naučil 
madžarskega jezika. Ko so bi 
manjši, niso hoteli, potem p 
je bilo prepozno.« Ampak, t 
bodo popravili vnuki, ki svoj 
Teri redno obiskujejo; prec 
vsem najmlajši. Jure, gimnaz; 
jec, ji kar naprej prigovarja 
naj ga nauči madžarščine. 

»Zadnjič, ko so bili v Celj 
dnevi madžarske kuhinj t 
sem otroke povabila na večei 
jo in priznaU so, da imajo 
sebi vsaj 25 odstotkov madžai 
ske krvi - tako jim je bila vše: 
madžarska hrana. Ta je zeli 
pekoča, žal pa,« pravi Teri, k 
je tudi sama odlična kuharica 
»tudi preveč redilna.« Teri pi 
kuhanju uporablja samo ma 
džarske začimbe. »Nikoli ši 
nisem kupila slovenske papri 
ke, sicer pa ima madžarske 
kuhinjo rad tudi mož; pred 
vsem mu je všeč ribja juha, ki 
pogosto poživi jedilnik Koka 
Ijevih. 

Teri za svoje usluge tistim 
ki jim pomaga pri prevajanji 
ali navezovanju stikov, skora; 
nikoli ne računa. »Razen ti 
stim, ki imajo veUko denarja,-
pravi. In v zadnjem času se j< 
navadila, da jim pove vsaj ko 
liko znaša račun za telefon, sai 
pogovore opravlja z domačega 
telefona, marsikomu od tistih, 
ki jo prej tako zelo potrebuje 
jo, pa potem niti na kraj pame 
ti ne pade, da bi vprašal, ah je 
bilo kaj stroškov. 

Ampak, ne dela zaradi de 
narja, temveč iz ljubezni. Veli 
ko ji pomeni, če jo skupine, k 
gostujejo na Madžarskem, po 
vabijo s seboj. Včasih vzame j 
sabo tudi moža ali sestro Tru 
di, ki ravno tako stanuje \ 
njeni hiši. 

In potem, včasih, ko je do-
bra družba, ko se po čardi 
razlega igranje ciganskih vio-
lin, po grlih gostov in pevcev 
pa teče odlično madžarsko vi-
no, s sestro skupaj zapojeta 
kakšno staro, madžarsko. Od-
lični pevci utihnejo in tudi 
strune violin odzvanjajo vse 
tiše. Če poznaš Teri, lahkč ra-
zumeš, kako je mogoče biti 
hkrati otožen in tudi vesel. 
»Saj življenje ni vedno žalost-
no,« pravi in v svoji, spominov 
in daril z Madžarske polni so-
bi, zaigra na klavir. Še tišina 
molči; prav tako kakor njenim 
besedam, smehu in petju, pri-
sluhneš tudi melodijam. In 
madžarska žalost dobi popol-
noma drugačen pomen. 

NINA M. SEDLAR 
Foto: EDI MASNEC 

Doma, obkrožena s spomini. 

Teri Kokalj in madžarski citrar s škomji iz leta 1943, ki 
imajo še prve podplate! 



















PETICA NAŠ ZNANEC 

Zgrabilo me je in 
potegnilo vase 

Tako pravi za svoje ukvarjanje z glasbo Jan Plestenjak 

Jan Plestenjak je pevec, ki-
tarist, avtor glasbe in besedil 
in še kaj. V tem klepetu je 
več povedal o glasbi, ki jo 
ustvarja, načrtih, o tem, kaj 
ima rad in česa ne. Morda 
bodo njegovi oboževalci od-
krili ka j novega... 

Veliko glasbenikov ustvar-
ja ponoči. Jan, spadaš tudi ti 
v to skupino ustvarjalcev? 

»Ja. To je zelo zanimivo. 
Vedno imam pri postelji 
svinčnik in papir, kajti takrat, 
ko malce zadremam, se pona-
vadi porodi kakšna ideja in jo 
zapišem. Menim, da takrat 
možgani najbolj delajo.« 

Na slovensko glasbeno 
sceno si priletel z uspešnico 
Bitka med spoloma in takrat 
tudi spornim videospotom 
Protagonisti so sedeli na 
straniščni školjki. 

»To je bilo vse narejeno ne-
preračunano in brez namena 
kogarkoli provocirati, ampak 
smo se samo luštno imeli. Mi-
slim, da sem prave >modele< 
skupaj zbral - Saša Hribarja in 
Tomaža Domicelja - in ko sta 
ta dva prišla skupaj, so pač 
padale nore ideje. Tudi pri 
spotu je bilo isto. S kamero 
smo prišli tja in se spraševali, 
kaj pa zdaj in nastal je najnižji 
proračunski spot, kar smo jih 
naredih in mishm, da je to 
nasploh najcenejši spot v Slo-
veniji.« 

Pri snemanju videospota 
si spoznal tudi svoje dekle 
Martino Kajfež. Je res zelo 
ljubosumna in ti ne dovoli 
posneti novih videospot z 
drugim dekletom? 

»Treba je paziti. Saj veš, 
kakšne ste ženske. Čarli No-
vak, ki je bil šef skupine Gu-
Gu, je rekel, da se moški sicer 
delamo frajerje, ženske ste pa 
šefi.« 

Pa si tudi ti ka j ljubosu-
men? 

»Ja, kaj pa vem, sem tudi 
malo.« 

Tvoja mati je slikarka, tu-
di ti kaj rišeš? 

»Ko sem bil majhen, sem 
zelo lepo risal, kasneje pa me 
je bolj pritegnila glasba. Eni 
stvari se moraš v življenju bolj 
posvetiti in izbral sem glasbo.« 

Mati ti verjetno veliko po-
maga, predvsem pri obliko-
vanju platnic CD-jev in ka-
set? 

»Vedno se posvetujemo do-
ma. Tudi moj brat je slikar, pa 
tudi veUk ljubitelje glasbe, od 
jazza do vseh zvrsti, in je fino, 
če se takoj, ko narediš kakšno 
pesem oz. ovitek, posvetuješ 
z ljudmi. Včasih se zgodi, da 
se tebi zdi nekaj zelo dobro, 
pa v resnici ni.« 

Naslov skladbe, s katero si 
se predstavil na letošnjih 

Melodijah morja in sonca, je 
bil Kot otrok in takrat si po-
vabil k sodelovanju skupino 
Pinocchio. 

»Luštno je bilo. Rad sodelu-
jem z drugimi glasbeniki in 
tudi z njimi je bilo fino.« 

Veliko sodeluješ tudi z ze-
lo znanimi glasbeniki. 

»Sodelovanje z Ladom Le-
skovarjem je bil velik izziv, saj 
je on ime na glasbeni sceni, 
veliko je naredil za slovensko 
glasbo. Zelo ga spoštujem in 
bil sem vesel, ker je pristal na 
sodelovanje. Rad igram s čim 
več glasbeniki, ker doda vsak 
nekaj svojega in je stvar boga-
tejša.« 

Kakšen pa si bil kot otrok? 
»Nisem bil prav zelo siten, 

mogoče sem bolj siten postal 
zdaj. Ponavadi je tako, da se 
kasneje obrne. V glavnem 
sem se igral z igračami, nobe-
nega pravega hobija nisem 
imel. Potem pa sem s šestimi 
leti začel igrati kitaro. Najprej 
se mi ni dalo niti vaditi in 
spomnim se, da je bil moj 
učitelj tako jezen, da sem mo-
ral doma pisati, koliko minut 
sem vadil. Vedno smo se laga-
li. Potem pa sem kakšno stvar 
lepo zaigral in nato te kar 
zagrabi navdušenje, začneš 
vaditi in to postane del tvoje-
ga sveta. Najprej sem igral 
jazz, klasiko, potem sem se 
poskusil ukvarjati z moderno 
pop glasbo. Začelo se je čisto 
iz radovednosti poskusiti 
stvari, ki jih prej nisem delal. 
Tako kot s kitaro se je zgodilo 
tudi v tem primeru. Zagrabilo 
me je in potegnilo vase.« 

Imaš kaj treme pri nasto-
pih? 

»Zmeraj imam malo treme, 
ampak čisto malo, ravno toli-
ko, da človek ni preveč sproš-
čen, ker zna biti to malo zopr-

no. Se mi zdi, da je pozitivno 
imeti čisto malo treme.« 

Po nebesnem znamenju si 
oven, držijo glavne značilno-
sti za to znamenje tudi zate? 

»V glavnem vse, tudi slabe. 
Mogoče je včasih težko z nami 
shajati, ker smo tako svojegla-
vi in ne popuščamo v nobeni 
stvari. Slabost je včasih, da 
ovni vedno mislimo, da ima-
mo prav.« 

Skladbo Pogrešal te bom si 
namenil svojemu očetu. 

»Ta skladba je res namenje-
na mojemu očetu, sicer pa 
sem tudi CD naslovil po sklad-
bi Pogrešal te bom. Pesmi, ki 
so na tem produktu so prave, 
iskrene. To je bil moj namen. 
Odločil sem se, da bom delal 
pesmi, za katerimi stojim in 
ne pesmi, ki bi bile mogoče 
učinkovite ali komercialne.« 

Tvoj oče je bil pilot. Te je 
kdaj zamikalo, da bi bil tudi 
ti? 

»Mene še vedno mika, ven-
dar sem >špeglar< in to ne gre.« 

Kaj pa športno letenje? 
»Za to pa ni časa. Moram pa 

povedati, da je moj brat zelo 
dober jadralni padalec in me 
je pred kratkim peljal s pada-
lom in blazno sem užival. Ker 
je balon dvigalo in spuščalo, 
mi je postalo slabo in brat 
Domen me je srečno pripeljal 
na trdna tla.« 

Si avtor večine besedil in 
glasbe, igraš kitaro in poješ. 
Kako pravzaprav nastaja jo 
skladbe? 

»Mislim, da je fino, če si 
sam avtor glasbe in teksta, ker 
potem mogoče bolj prepričlji-
vo zapoješ ali zaigraš skladbo. 
Kadar pojem pesem, ki jo je 
napisal kdo drug, se mi je kar 
težko vživeti v tekst. To je zelo 
pomembno, kajti ljudje hitro 
začutijo ali ti poješ in misliš 
tako ali ne misliš tako. Se pa 
zgodi, da ti zmanjka idej in si 
rečeš, da boš na silo nekaj 
naredil - to pa ni dobro. Je pa 
fino takrat poklicati koga dru-
gega, če ima kakšen dober 
tekst. Na primer skladbo Brez 
drog je napisal Adi Smolar. 
Najbojše je, kadar nastaneta 
glasba in besedilo naenkrat.« 

Kako izgleda tvoj delovni 
dan? 

»Vstajam ob devetih, grem v 
Ljubljano, sicer sem doma iz 
Škofje Loke, v Ljubljani imam 
kakšen intervju, se dogovar-
jam za nastope... Popoldne 
pridem domov in če je lepo 
vreme, grem malce teč okrog, 
da se malo sprostim. Potem 
začnem igrati, pisati pesmi ali 
vaditi kitaro. Zvečer imam na-
stop - če pa ne, imam prosto.« 

Vmes tudi ješ, kakšna hra-
na ti je všeč? 

»Vse mi je všeč, razen žab-
jih krakov, ki jih ne maram. 
Jedel sem tudi že mravlje - pa 
tudi te niso dobre.« 

Šport? 
»V zadnjem času se skušam 

malce ukvarjati s športom, 
ker potem lažje delam. Sicer 
sem cele dneve v studiu, se-
dim in to je zelo nezdravo. 
Vozim se s kolesom, pred krat-
kim pa sem si kupil tudi roler-
je. Košarko sem sicer igral, 
ampak, ker sem kitarist, moral 
paziti na prste. Hodim tudi na 
jogging, drugače pa ni časa, 
da bi se večkrat s fanti dobi-
val.« 

SIMONA BRGLEZ 

IMMIVOSfl 

Abrahamovec 
Bowie 

David Bowie je 9. januarja 
letos srečal Abrahama. Slav-
nega rockerja in nekoliko 
manj slavnega filmskega igral-
ca so se na holywoodskem 
Walk of Fame spomnili z zvez-
do na pločniku, ki pripada le 
veličinam, Bovvie, ki ostaja 
mladostnega videza, pravi, da 
se počuti kot pri osemnajstih 
ter da ne bo nikoli povsem 
odrasel. Kljub temu, da je za 
njim že 32-letna kariera! 

Na fotografiji: David Bo-
vvie na začetku glasbenega 
vzpona. 

Picasso na platnu 
Filmarji, ki so posneli film 

Moj mož Picasso, so izbrali ̂  
odlično temo. Življenje pred 
dvema desetletjema umrle-
ga slikarja Picassa je bilo kot 
roman, v znamenju umet-
niškega dela ter žensk. Popi-
sovalci so zabeležili več kot 
20 tisoč njegovih del, od ka-
terih je ostalo 15 tisoč v nje-

sgovi lasti. Njegova dela dose-
gajo na dražbah astronom-
ske vsote, več kot Van Gog-
hova ter Matissova. 

V novem filmu igra slovite-
ga Picassa igralec Antony 
Hopkins (58 let): Ker je sinje-
modrih oči. Je moral zaradi 
podobnosti španskemu slikar-
ju nositi med snemanjem rja-
ve kontaktne leče. Hopkins 
trdi, da ga s Picassom zbližuje-
jo nekatere podobnosti v zna-
čaju, oba sta umetnika preži-
vetja. Picassa so najprej ob-
krožale številne ženske ter pri-
jatelji, zaradi težkega značaja 
je umrl osamljen. O likovniku 
krožijo števihie legende, tudi 
o njegovi spolni nenasitnosti, 
o veseljačenju po barcelon-
skih javnih hišah ter s prosti-
tutkami in modeli v Parizu... 

Nedavno je prišlo na knjiž-
ne poUce delo pisatelja Nor-
mana Mailerja, dvakratnega 
Pulitzerjevega nagrajenca, z 
naslovom Picasso - podoba 
mladega umetnika. Knjiga 
obsega dobrih štiristo strani.; 

Bogati Goldi 
Naš skakalec Pr imož Pe-

terka je veliki zmagovalec na; 
smučarskih skakalnicah,: 
marsikateri od njegovih kon-
kurentov pa je bolje plačan.-
Na primer njegov severni 
konkurent Andreas Goldber-
ger, ki ga doma kličejo Goldi. 
Triindvajsetletni kmečki sin, 
ki je v Avstriji smučarski idol, 
zasluži nič manj kot 20 mili-
jonov šilingov na leto. Skupaj 
s dirkačem Gerhardom Ber-
gerjem in tenisačem Thoma-
som Musterjem je med tremi 
najbolj plačanimi avstrijskimi 
športniki. 
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GLASBA 

GLASBENI EX-PRESS 

Bralci angleške najstniške 
glasbene revije Smash Hits so 
letos spet izbirali naj glasbeni-
ke preteklega leta. Po mnenju 
skoraj pol milijonskega avdito-
rija tega med najstnicami 
izredno priljubljenega časopi-
sa, je bila lani najboljša irska 
fantovska zasedba BOVZONE, 
ki je zmagala kar v šestih kate-
gorijah (naj album, naj sin-
gle....). Nič kaj slabše se niso 
odrezale SPICE GIRLS, ki so 
zmagale v štirih kategorijah in 
bile med drugim proglašene 
tudi za britansko skupino leta. 

Podobnega projekta se vsa-
ko leto loti tudi pri nas dobro 
prodajani nemški Bravo. Letos 
je glasovnice izpolnilo rekord-
nih 120.000 bralcev te revije, 
kar 38 % izmed njih pa je za 
naj skupino leta 1996 izbralo 

ameriške najstniške idole 
BACKSTREET BOYS (na sli-
ki), takoj za njimi so se seveda 
uvrstUi KELLY FAMILV tretje 
mesto pa je pripadalo kvartetu 
CITA. V kategoriji ročk ben-
dov so presenetljivo zmagali 
nemški DIE TOTEN HOSEN, 
drugi so bili Bon Jovi, na tretje 
mesto pa se je prebil vedno 
bolj priljubljeni nemški punk 
trio Die Arzte. 

Bralci mesečnika DR. 
MUSIC, edine slovenske revi-
je, ki se ukvarja izključno s 
popularno glasbo, pa so za naj 
skupino leta izbrali ŠANK 
ROČK, za naj pevko MARTO 
ZORE, za naj pevca pa 
MATJAŽA JELENA. Za album 
leta so izbrali tlačenko »Fade« 
žalskih trasherjev INTER-
CEPTOR, najboljša domača 

skladba pa je postala pesem 
»Želim, da si tu« skupine Šank 
Ročk. 

Prihodnji mesec se bo na 
trgovinskih policah znašel tu-
di novi izdelek ameriških no-
vo punkerjev OFFSPRING, LP 
»Ixnay On The Hombre«. 
Uvod v ploščo je recitiral le-
gendarni californijski punk 
guru Jello Biafra (ex-Dead 
Kennedys) 

Po skoraj dvanajstih letih 
skupnega dela so se razšli čla-
ni najpopularnejše španske 
ročk zasedbe HEROES DEL 
SILENCIO. Temperamentni 
Španci so se na novico nemu-
doma odzvali in pokupili vse 
preostale izvode njihovega 
zadnjega albuma »Moldito 
Duende«, ki se je tako skoraj 
leto dni po izidu spet zavihtel 
na vrh španske lestvice. Po-
novno pa se je zbrala pred leti 
zelo popularna pop-metal 
skupina REO SPEEDWAGON 
- pri nas se je spomnimo pred-
vsem po ročk baladi »Keep On 
Loving You« iz leta 1981. Pri-
letni rockerji se nameravajo v 
velikem slogu vrniti na glasbe-
no prizorišče z LP-jem »Buil-
ding The Bridge«, na katerem 
tudi tokrat ne manjka spevnih 
skladbic, na las podobnih nji-
hovi že omenjeni največji us-
pešnici. 

Kraljica pop soula ARETHA 
FRANKLIN je še za tri albume 
podaljšala pogodbo z založ-
niškim velikanom Arista. 

Omenjena založba ji je za to 
odštela kar 10 milijonov dolar-
jev, za nameček pa ji je pri 
ustvarjanju obljubila še precej 
umetniške svobode. 

Novi upi angleškega psiha-
deličnega brit-popa KULA 
SHAKER so z lanskega angleš-
kega No.l albuma »K« pred 
kratkim objavili drugi single. 
Po megauspešnici »Hey Dude« 
se bo tokrat na lestvicah 
preizkusila skladbo »Govin-
da«. 

Album »Greatest Hits« sku-
pine SIMPLV RED je že v 
predprodaji samo v Veliki Bri-
taniji presegel dvakratno plati-
nasto naklado (600 000 izvo-
dov) in se slaba dva meseca po 
izidu še vedno zadržuje tik 
pod vrhom angleške lestvice 
najbolj prodajanih LP-jev. 

Po precej uspešnih samo-
stojnih poizkusih dveh bivših 
članov lani razpadle zvezdniš-
ke zasedbe Take That - Robina 
Williamsa in Garya Barlowa -
se je na glasbeno sceno vrnil 
tudi tretji izmed te peterice 
najstniških idolov. Svoj prvi 
samostojni LP »Green Man« je 
tik pred novim letom posnel 
MARK OWEN, z njega pa se je 
pod sam vrh britanske lestvice 
uvrstil tudi single s skladbo 
»Child«. 

Prejšnjo sredo je svoj 50. 
rojstni dan praznoval pop ka-
meleon DAVID BOWIE. Po 
odličnem predlanskem albu-
mu »Outside«, ki ga je Bowie 

skupaj z izvrstno spremljeval-
no ekipo v živo predstavil na 
lanskem koncertu leta (6. fe-
bruarja) v Ljubljani, bo David, 
po napovedih njegove založ-
be, svojega »Abrahama« obe-
ležil še z eno pop umetnijo. 

Na slovensko glasbeno sce-
no se je po nekajletni odsotno-

sti spet vrnil v sedemdestih ii 
osemdestih zelo cenjen tolk. i 
list in saksofonist BRAC 
DOBLEKAR (na sliki, ex-Se| 
tember, Hazard). Prejšnji mi 
sec je namreč pri založbi Hel 
don izšla njegova prva koii 
paktna plošča »Mir - prijatelj 
tvo - ljubezen«, ki je v celo 
zapolnjena z dokaj poslušlj 
vim mainstream jazzom, ki p 
bi precej bolj prepričljivo zv( 
nel sredi prejšnjega desetletji 

Ljubljanska založba in d 
stribucijska hiša Dallas je n 
slovenski glasbeni trg lansiri 
la tretji, zadnji del serije albi 
mov skupine THE BEATLE 
»Antology«, najpopularnej.š 
zasedbe v zgodovini popula 
ne glasbe. Na tokratnem tro 
nem CD-ju se je znašlo ka 
petdeset dosedaj še neoblja\ 
Ijenih posnetkov iz obdobj 
1968-1970. Taista založba p 
je tik pred koncem pretekleg 
leta objavila tudi projekt »Hit 
Of 1996«, kaseto in kompakl 
no ploščo, na kateri je šest 
najst velikih uspešnic lanske 
ga leta, ki so jih založile gra 
mofonske družbe EMI, Virgin 
Mute..., katerih licenčni part 
ner je Dallas. 

STANE ŠPEGE) 

MADONNA se je po pričakovanem uspehu soundtracka filma 
Evita lotila priprav za snemanje novega samostojnega albuma. 
Poleg že utečene ekipe glasbenikov, ki z Madonno sodelujejo že 
vrsto let, je tokrat k sodelovanju povabila še nekaj znanih imen 
z evropske dance scene - med njimi je tudi Italijan Robert Miles, 
ki se je po hitih »Children« in »Fable« pred kratkim spet zavihtel 
na sam vrh nekaterih evropskih lestvic z uspešnico »One & 
One«. 

G i l S B l J l i | V ^ E N J - E 

Nataša Pire 
Zelo visoko stopnjo popu-

larnosti je v zadnjem letu do-
segla Nataša Pire - novinarka, 
sicer pravnica, ki je na lestvici 
najbolj priljubljenih Slovenk 
zasedla peto mesto. 

Nataša je korajžna punca, 
kadar jo je strah pa ne prepe-
va, ampak se smeji. Njena le-
talska himna je Visoko nad 
oblaki leti srebrna ptica, saj je 
ena redkih Slovenk, ki se po-
skuša tudi v letalstvu. 

Zelo rada ima glasbo, saj se 
je v njeni družini vedno pelo -
predvsem slovenske narodne. 
Osem let je prepevala v kam-
niškem pevskem zboru, tri le-
ta pa se je učila harmoniko. 

Poklicno se srečuje z glasbo 
predvsem, kadar opremlja 

svoje prispevke.Z nami bo Na 
taša Pire v oddaji Glasba je 
življenje. 

Glasbena 
anekdota 

Skladatelj Slavko Osterc je 
bil zagrizen častilec tako ime-
novane atonalne glasbe in m 
maral niti slišati narodnih pe 
smi. Ko je sedel v gostilni Lov-
šin, so fantje pri sosednji mizi 
zapeli lepo narodno pesem. 
Malce vinjeni Osterc se je razje-
zil in po petju na ves glas 
vzkliknil: »Že spet te trapari-
je!« 

Ko smo ravno pri Lovširm: 
gost ene naslednjih oddaj bo. 

Simona H2O 

Poslušalci oddaje Glasba je življenje ustvarjajo propagando' 
slogan za naravno mineralno vodo EDINA. 



PETICA GLASBA 

Stare sablje, nove pesmi 
Slovenski izbor za letošnji Eurosong v rokah telefonskih naročnikov 

Po neuspehu skupine 1-X 
Band s pesmijo »Tih deževen 
dan« (1993), solidni uvrstitvi 
Darje Švajger in njene »Pri-
sluhni mi« (1995) ter katastro-
falnem predpredzadnjem me-
stu Regine s skladbo »Dan naj-
lepših sanj« (1996), se je razve-
drilni program naše nacional-
ne televizije letos prvič odločil, 
da slovenskega predstavnika 
na izboru za naj popevko Evro-
vizije ne bo iskal na podlagi 
javnega razpisa. 

Vsa uredništva javnega za-
voda RTV so skupaj s sindika-
tom glasbenikov letos prvič 
pripravila listo z imeni osmih 
»najboljših« skladateljev slo-
venske zabavne glasbe, ti pa 
so si lahko tudi sami izbrali 
avtorje besedil in izvajalce 
svojih kreacij. Zmagovalca TV 
bitke, ki se bo odvijala 22. 
februarja v Studiu 1 RTV - pod 
taktirko režiserja Njegoša Ma-
raviča jo bo vodila Mojca Ma-
vec - bodo letos prvič izbrali 
kar gledalci slovenske televizi-
je s telefonskimi klici na števil-
ko, ki bo dodeljena vsaki iz-
med skladb. Na podoben na-
čin naj bi izbrali tudi popevko 
leta na 42. vehkem finalu 3. 

maja v Dublinu, glavnem me-
stu Irske, ki bo, po zaslugi 
pevke Quinn Eimniar in bala-
de »The Voice«, letos že sed-
mič gostiteljica te prestižne 
prireditve. 

In kdo so srečneži, ki se bodo 
predstavili na tem še edinem 
preživelem slovenskem festivalu 
popevk: Aleš Klinar (Agropop) 
je napisal dve skladbi. Prvo »Pro-
sim ostani« je napisal za fantov-

sko pevsko-plesno skupino Na-
poleon (na sliki). Besedilo je 
napisala Anja Rupel. Druga Kli-
narjeva stvaritev pa zaenkrat še 
nima naslova, zapel pa jo bo 
Dominik Kozarič, W bo prispeval 
tudi besedilo. Uvoženi Bosanec 
Saša Lošič je avtor skladb »Svita 
se« in »Jagode in čokolada«; pr-
vo bo zapela igralka Tanja Ribič, 
drugo pa Rok'n'Band. Dve 
skladbi je prispeval tudi Slavko 
Avsenik nd.; »Objemi me než-
no« je zaupal svojima varovan-
kama M4M, »Dober dan, dober 
dan« pa bo izvedel T.S.B. Primož 
Peterka je za Darjo Švajger 
skomponiral pesem »Vsakdanji 
čudeži«, za debitantko Katarino 
pa »Korak v dežju«. Dve skladbi 
pa sta nastali tudi v »delavnici« 
Matjaža Vlašiča, obe pa je napi-
sal za dami iz šaleške doline; 
popevko »Kadar boš ob njej 
zaspal« bo zapela večno druga 
Irena Vrčkovnik, pesem »Nek-
do« pa Velenjčanka Natalija 
Verboten. Po eno skladbo so 
prispevali Danilo Kocijančič 
(»Veter z juga« - Tinkara Ko-

vač), Sašo Fajon, ki bo tokrat 
poizkusil z Vilijem Resnikom 
in pa Veno Dolenc, ki je za duet 
Klarisa in Melita napisal po-
pevko »Daljave«. 

STANE ŠPEGEL 

3. festival 
polk In 
valčkov 

Znan! so nastopajoči na 
3. festivalu polk in valčkov 
v organizaciji RTV Ljublja-
na, ki bo 22. marca. 

Na prvih dveh festivalih je 
zmagd ansambel Štajerskih 
7 z valčkoma Ranjeno srce in 
Pesem zvonov, medtem ko 
sta se najboljši polki Pa brez 

^ zamere Rujskih 5 in Čestitka 
-ansambla Slovenija uvrstili 

na drugo mesto v skupni 
konkurenci. Letos Štajerskih 
7 ni zraven, izmed 38 prijav 
pa so bili izbrani naslednji 
ansambli: Rosa iz Slovenj 
Gradca, Frajkinclerji iz Mari-
bora, Rokondo kvintetv Igor 
in Zlati zvoki, ansambel 
Klaužar, Dan in noč iz Vele-
nja, Monika in Alenka Herič-
ko iz Maribora, ansambel 
Svetlin, Slovenski kvintet iz 
Mengša, ansambel Fink iz 
Dolenjskih Toplic, Gregor 
Avsenik in prijatelji ter an-
sambel Ekart. TV 

V laško prihaja Plujsicih 5 
Danes, v četrtek, 16. januarja zvečer, se bo v dvorani 

Kulturnega centra Laško nadaljeval abonma polk in valč-
kov v sezoni 96/97. Nocojšnji koncert bo izredno zanimiv, 
saj bo nastopil eden izmed trenutno najboljših slovenskih 
ansamblov domače in zabavne glasbe, Ptujskih 5. 

Ansambel je osvojil več zlatih Orfejev na Rujskih festivalih • 
ter pred dvemi leti na prvem festivalu polk in valčkov z:aigral 
najboljšo polko Pa brez zamere. Ansambel je zaradi atraktiv-
nega igranja polno zaseden in rado viden gost na številnih' 
prireditvah. V ansamblu igrajo Martin Škripač (bariton, vod-
ja), Boris Šeruga (harmonika), Dani Kos (trobenta), Ivan 
Ivanič (klarinet), Edi Belčič (kitara) in Bojan Peklar (pevec), 
po letu dni odsotnosti zaradi rojstva otroka pa ponovno poje 
odlična Natalija Kolšek. TV 

Srebrne in zlata kaseta 
Ob petletnici glasbene produkcije Zlati 

zvoki so v Zagorju pripravili velik koncert, 
na katerem so podelili tudi prve srebrne in 
zlato kaseto najuspešnejšim ansamblom, ki 
so snemali pri omenjeni založbi in prodali 
največ kaset. 

Na posnetku vidimo prve nagrajence (od 
leve): Loti Žlaus je sprejela srebrno kaseto za 
Vesele Štajerke za njihovo prvo kaseto »Vesele 
Štajerke«, Igor Podpečan je dobil zlato kaseto 
za vse prodane kasete in CD svojega ansambla 
Igor in Zlati zvoki, Cita Galič je dobila srebrno 

kaseto za Tercet ansambla Slovenija »Najlepše 
Slomškove pesmi« in Jože Bohorč s prijatelji 
srebrno kaseto za »Štajerska ohcet«, medtem 
ko manjka dobitnik srebrne kasete Vinko 
Cverle za kaseto »Z dobro voljo«. 

V glasbeni produkciji Zlati zvoki so v petih 
letih izdali 113 kaset in 24 CD, največ z domačo 
zabavno glasbo, nekaj pa je bilo otroških in 
zabavnih projektov. Njihova prva kaseta je bila 
Vabilo na morje NT&RC, na kateri so vsi an-
sambli, ki so sodelovali na izletih akcije 100 
kmečkih žensk na morje. T V 

Naše pesmi - naše sanje 
Otroška vokalna skupina Pinocchio je v treh letih svoje-

ga delovanja pod vodstvom prof. Eve Kozlevčar postala 
eden najopaznejših slovenskih izvajalcev vedre otroške 
glasbe. 

V jesensko-zimski sezoni 96/97 je skupina izdala svoj drugi 
samostojni album »Naše pesmi - naše sanje« in zastavila 
sodelovanje z Vito Mavrič, pripravlja pa tudi obilo koncertnih 
in televizijskih nastopov, nekaj od teh tudi v sosednji Avstriji. 

Z nekaj poslovenjenimi pesmimi iz musicalov in glasbenih 
filmov si je skupina izoblikovala razpoznaven družinski ima-
ge, s katerim je zbudila pozornost tudi na papeževem srečanju 
z mladimi v Postojni maja minulo leto ter na državni proslavi 
SOletUNICEF. 

Sodelovali so z znanimi izvajalci pop glasbe kot so Čuki, Oto 
Pestner, Alenka Godec, New Swing Quartet, Simona Weiss, 
Romana Krajnčan, Jan Plestenjak... Nastopajo na mnogih 
prireditvah, prav tako pa je skupina Pinocchio s samostojnim 
repertoarjem, ki ga zanjo pripravlja Tomaž Kozlevčar, gost 
številnih otroških programov in festivalov. Na mladem delu 
Melodij morja in sonca so leta 1994 osvojiU drugo nagrado, 
leta 1995 prvo nagrado, lani pa so nastopali v »odraslem« 
finalnem večeru. SIMONA BRGLEZ 

Ansambel Kožuh 
V poplavi slovenskih do-

mačih zabavnih ansamblov 
se je pojavil tudi ansambel 
Franca Kožuha iz Maribora. 
Ansambel obstoja dobri dve 
leti in igra večinoma po se-
ver no-zahodni Sloveniji, so-
deloval pa je tudi na festivalu 
v Crkvenjaku. 

Ansambel Kožuh je posnel 
dve lastni skladbi v studiu Zla-
ti zvoki pri Igorju Podpečanu, 
kar je zametek za prvo kaseto. 
Obe melodiji. Bila je pomlad 
in Na Martinovo nedeljo, je 
napisal vodja ansambla Franc 
Kožuh, teksta pa Anica Novak 
(to je njen doslej edini tekst!) 
in Ivan Malavašič. V ansamblu 
so poleg Franca Kožuha, ki 
igra harmoniko, še njegova že-
na Zinka, ki poje in sin Gregor 
(bas) ter Drago Napotnik (ki-
tara) in Janez Kavčič (pevec). 

Franc Kožuh pravi, da an-
sambel zaenkrat največ nasto-
pa na veselicah, ob srečanjih z 
Abrahamom in drugih živ-

ljenjskih praznikih, njihova 
želja pa je, da bi nastopili tudi 
na slovenskih festivalih, izdali 
kaseto in se uveljavili med 
ljudmi. Zelo so zadovoljni z 
delom v Podpečanovem stu-
diu, želijo pa si navezati stike s 
slovenskimi že uveljavljenimi 
glasbeniki, da bi jim pomagali 
pri uveljavljanju na glasbe-
nem področju. T.VRABL 

Prihajajo Bobri 
Mlada skupina Bobri iz 

Brezovice dela dobro leto 
pod mentorstvom Jožeta 
Skubica in Vilija Bertoka, 
doslej pa so posneli tri sklad-
be, ki pomenijo zametek pr-
ve kasete. 

V skupini so štirje fantje, ki 
jih druži prava ljubezen do 
takšne glasbe, ki jo imajo ljud-
je radi. To je večglasno fantov-
sko petje ob rahli spremljavi, 
melodije pa so kot nalašč za 
prijetno razpoloženje ali kak-
šno osebno slovesnost. Člani 
skupine so Mile Podržaj (prej 
član ansambla Slapovi), Dam-
jan Čamernik, Aleš Koprive in 
Jože Krnc. 

Ob prvem nastopu so pred-
stavili tri skladbe: Božični čas, 
ki sta jo napisala J. Skubic in 
V. Bertok, druga melodija je 
kot himna skupine, saj se ime-
nuje Bobri (polko sta napisala 
Franci Lipičnik in Ivan Sivec), 
tretja pa se imenuje Najlepši 
dan (avtorja J.Skubic in V. Ber-
tok) in je primerna za čestitke 
in pozdrave. 

Bobri zaenkrat največ na-
stopajo okoli Brezovice in po 
Dolenjski, gostovanje v radiu 
Celje pa je bila prva pot na 
Štajersko. Jože Skubic je o an-
samblu, ki prihaja, povedal: 
»Ansambel me je izredno nav-
dušil in od njega veliko priča-
kujem. Z njimi sem priprav-
ljen orati ledino!« 

T. VRABL 

iFULL COOL DEMOTOP 
Na lestvici Full Cool Demotop je decembra zmagala Nataša 

Krajnc s skladbo Veter poj, med prejetimi kupončki pa smo 
izžrebali Andrejo Šmarčan, Zavrh 18, Žalec. Andreja bo 
prejela nagrado trgovine Najdihojca. Tokrat so na lestvici novi 
glasbeni upi, ki se predstavljajo s svojimi demo posnetki. 
Kupončke izrežite in jih pošljite na naslov: Novi tednik & Radio 
Celje, Prešernova 19, 3000 Celje. 
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OTROCI IN STARSI 

Starši kot turistični vodniici 
Otrok se zgleduje po dejanjih staršev, ne po tistem, kar mu pridigajo 

Morda svoje starševske vloge še niste pogledali iz tega 
zornega kota in morda se vam dozdeva ta asociacija nepri-
merna. Poskušala vam bom razložiti: turistični vodnik nam 
pomaga, da se znajdemo v novih, neznanih krajih, seznanja 
nas s tem, kakšen denar tam uporabljajo, kako se menja, 
kako živijo ljudje, kaj si je dobro ogledati in doživeti in nas 
posvari pred nevarnostmi. Približno tako bi naj tudi starši 
ravnali s svojim odraščajočim otrokom: seznanimo in infor-
mirajmo ga o obdobju (puberteta), v katerem se nahaja 
(njega spremembe morda bolj begajo kot vas), mu svetuje-
mo, kaj in kako je možno storiti, ga posvarimo pred nevar-
nostmi, ki prežijo nanj in ga spodbujamo, da pogumno 
zakoraka v življenje. In če jim uspe, jih pohvalimo. 

Kaj in kako potem udejani 
pubertetnik, je njegova izbira 
in odločitev. 

Starši pa, ki imamo svoje 
otroke radi, zelo radi, bi jim 
želeli prihraniti slabe izkušnje, 
ki so bile naše. Ob tem pa 
pozabljamo, da smo te slabe 
izkušnje izkušali mi, zato ne 
morejo biti izkušnje naših 
otrok. Oni pač morajo izkušati 
svoje življenje po svoje. Ali lah-
ko torej samo pasivno sprem-
ljamo, kaj počne današnja mu-
larija? Sploh ne! Vzemimo si 
čas in se z njimi pogovarjajmo, 
v teh razgovorih pa jih informi-

rajmo, spodbujajmo in pohva-
limo, predvsem pa jih poslušaj-
mo, kaj nam govorijo! Iskreno 
jim povejmo o naših slabih iz-
kušnjah (brezpridiganja), zau-
pajmo jim svoje občutke, tudi 
dobre izkušnje in bodimo is-
kreni. Verjemite, pubertetniki 
jo cenijo. V iskrenem odnosu 
lažje pomagamo drug druge-
mu, saj si tudi bolj zaupamo. 
Zaupanje pa je zelo dragocena 
reč v medosebnih odnosih. 
Otroci starše posnemajo, 
vzgled deluje, zato se jih prime 
tisto, kar starši delajo in ne 
tisto, kar jim le govorijo. 

PRIŽIGAMO LUC! 
Za trenutek pomislite na 

svoje starše. Ali živite tako, 
kot so hoteli oni ali ste zakora-
kali po svoji življenjski poti? 
Verjamem, da ste ubrali svojo 
pot v življenje, morda pa je 
kdo, ki tega ni storil, pa sedaj 
obžaluje. Vsak mora in ima 

pravico izbirati in potem od-
ločiti zase - tega se moramo 
zavedati vsi. V naravi ni ne 
nagrad in ne kazni, so le po-
sledice. In prav je tako. Z 
osebnimi odločitvami spreje-
mamo tudi odgovornost za-
nje. Ta načela naj bi bila zapi-
sana v vodnikih za življenje, 
ki jih starši posredujemo svo-
jim otrokom. Gotovo si vsi 
starši želimo, da bi bili naši 
otroci odgovorni. Ker deluje 
prej omenjen vzgled, je torej 
to lahko način, kako jim po-

magamo do tega. Da smo tudi 
sami odgovorni. Sprejemanje 
odgovornosti za lastno počet-
je je tudi pogum in notranja 
moč, saj vemo, da ne gre ved-
no lahko, da življenje ni le z 
rožicami postlano. 

Ker pa se je motiti človeško 
in se vsi kdaj pa kdaj motimo, 
dovolimo to tudi svojim otro-
kom. Lahko že manjši odloča-
jo in se motijo, delajo majhne 
in poceni napake. 

Bolje se je učiti iz majhnih 
napak, kot pa popravljati veli-
ke takrat, ko smo že uničili 
svoje življenje. 

VIARJANA BOŽIČ-ROBIDA 
™ dipl. psih. 

MARJANA BOŽIČ - ROBIDA 
dipl. psih. 

PSIHOLOŠKA 
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STARSEM KRATKOHLACNIKOV 

Od pravljic do lepih besed 
Z besedami prenašamo starši in vzgojitelji na otroke svojo 

kulturo v najširšem pomenu te besede. S pogovarjanjem in 
pripovedovanjem prenašamo na otroka svoje misli, spozna-
nja, čustva, pričakovanja, zahteve in še kaj. Toda komunika-
cija ni nikoli le enosmerna cesta, tudi otrok nam sporoča svoj 
svet - le prisluhniti mu moramo. Otrok potrebuje naš odziv, 
zato nas neprestano vabi k pogovoru.-Naše besede in način, 
kako jih izgovorimo, so otroku model za posnemanje, zato je 
otrokovo govorjenje zrcalna slika odnosov, v katerih živi. 

Knjige so sestavni del naše 
kuhure. Otrok se najprej sreča 
z zložljivo slikanico, ki mu je 
hkrati še za igračo. Na tej prvi 
slikanici še ni zapisanih prav-
ljičnih vsebin, kvečjemu kak-
šna beseda ali kratek verz, za-
to že sama oblika sili otroka, 
da besede poišče v toplem na-
ročju odraslega. Po tretjem le-
tu ponudimo otroku pravo sli-
kanico, z besedilom pravljice 
in lepimi ilustracijami. Besedi-

lo in ilustracije sta enako po-
membni za otroka, zato mora-
ta skupaj predstavljati celoto. 
To pa ni tako preprosto, zato 
niso vse slikanice v prodaji 
vzgojno in razvojno primerne. 
V vseh vrtcih Tončke Čečeve si 
zelo prizadevajo za ponudbo 
kvalitetnih slikanic v knjižnih 
kotičkih v igralnicah. Želijo 
namreč, da bi bila knjiga otro-
ku vedno dosegljiva tako, da 
lahko vsak trenutek seže po 

njej. V takšnem kotičku pa je 
vedno tudi prostor za sproš-
čen pogovor, medsebojno pri-
povedovanje o doživetjih v ti-
stem čudovitem pravljičnem 
svetu... 

Tam se namreč lahko prav 
vse zgodi! Pravljice ne bogati-
jo le otrokovega govora, am-
pak spodbujajo tudi njegov 
spoznavni razvoj, oboje pa se 
odraža v bogatejši igri. 

Se vam to ne zdi zelo po-
membno? Pomislite, da je 
igra otrokova življenjska po-
treba in uvajanje otroka v živ-
ljenje in delo. Resničnost 
pravljic je globja, kot bi mor-
da sodili na prvi pogled, otro-
ku razlagajo življenje na na-
čin, ki ga razume in dojema. 
Saj - zato pa so preživele do 
današnjih dni! 

BETKA VRBOVŠEK 

Knjižni kotiček v vrtcu. 

IZ OTROŠKEGA SVETA 

VRTEC TONČKE ČEČEVE Celje 

Pesem brez naslova 
Letim... 
Letim na krilih želja, 
tja, kjer je sreča doma. 
Letim v vesolje, 
daleč čez svoje obzorje. 
Prek neskončnih morja, brez skrbi... 
V otium, 
kjer tudi um 
izgubi razum. 
Na planet časa, 
kjer lahko vsakdo odlaša. 
Na planet pravljic in otroštva, 
v kraj, 
a vedno priletim nazaj. 
Nazaj, na planet vojn, sovraštva in nesreče. 

METKA PIRC, OŠ Prebold 

Naša (družina 
Naša družina je prijateljska skupina. 
Jaz sem varen in sproščen, kadar dobim lep objem. 

NEJC HABJAN, OŠ Prebold 

Humor v vrtcu 
Urbanov oče je poUcist, zato ga je pripeljal zjutraj v vrtec v 

policijski uniformi. Ker ga nekaj časa ni bilo v vrtec, sem ga 
vprašala: »Kje si bil tako dolgo?« Pa je odgovoril Jernej: »Veš, 
noče hoditi v vrtec, pa ga je moral danes policaj pripeljati.« 

Iz glasila Ščepec, vrtca Tončke Čečeve Celje 

ZANIMIVOSTI 
Odšli se 

Med najbolj znanimi 
ljudmi v evropski javnosti 
nas je lani nazadnje za ved-̂  
no zapustil igralec Marcel-
lo Mastroianni. 

Leto 1996 je bilo prav tako 
v znamenju slovesa najuspe-

i šnejše pevke jazza vseh ča-
sov, EUe Fitzgerald (78 let), 
francoskega predsednika 
Francoisa Mitteranda (79) 
ter grškega predsednika An-
dreasa Papandreoua (77), 
igralcev Gene Kellyja (83), 
Magde Schneider (87) in 
Georga Burnsa (100), ladjar-
ja Stavrosa Niarhosa (86) 
in f r ancoske pisatel j ice 
Marguerite Duras (81). 

Med slavnimi ljudmi je po-
sebej boleče odmevala smrt 
komaj 41-letne igralke ter 
nekdanje vrhunske mane-
kenke Margaux Heming-
way. Podobno kot nekoč 
njen dedek, pisatelj Ernest 
Hemingway, je umrla zaradi 
samomora. 

Koj grozi malemu 
princu? 

Princu VlTilliamu, otroku 
princese Diane in princa 
Charlesa/ni lahko. Princ je 
v varstvu uglednega inter-
nata Eton, kjer so otroci bo-
gatih staršev, kljub temu pa 
se tudi v takšnih zavodih 
dogaja vse mogoče. 

Sošolci, 12 do 15-letni otro-
ci, se udeležujejo hrupnih 
zabav. Takšna modna zabava 
je vsakokrat pod drugim ge-
slom, na primer Fiesta ali 
Adrenalin Village, vstopnice 
stanejo bhzu 8 tisoč tolarjev. 
Alkohol in mamila so naj-
strožje prepovedana, kljub ' 
temu pa so nekaterim sošol-
cem princa Williama zaple-. 
nili hašiš, LSD ter ecstasy. 
Govorijo tudi o svobodni lju-
bezni najstnikov' 

Princa so na neki lanski za-
bavi njegovi varnostniki obva-
rovali pred preveč navdušeno 
najstnico, kar je takoj izvedela 
mati, princesa Diana. Zato se 
njen sin, mogoči britanski vla-
dar, takšnih zabav, kjer je vse 
mogoče, ne udeležuje. Diana 
se je najbrž odločila za prepo-
ved tudi zato, ker je l^aljica 
nasprotovala, da bi mali princ 
odšel v Eton. 

Tragedija laure 
Antonelli 

Slovita filmska zvezda in 
oboževana lepotica Laura 
Antonelli se nahaja v bolni-
šnici za živčne bolezni. Od 
njene slave ter lepote je os-
tal žal le spomin. 

Njen zaton se je začel s 
popivanjem ter uživanjem 
kokaina, s pogojno obsodbo 
zaradi posedovanja mamila, 
ki so ga našU v njeni viU v 
Cerveteri. Po tistem je posne-
la en sam film, nadaljevanle 
njenega velikega uspeha Ma-
lizia. Potem je začela proda-
jati svoje nepremičnine in 
nakit, ponoči so jo videvali 
upijanjeno v barih ali na stre-
hi njene hiše - s križem v roki 
ter med prepevanjem cerkve-
nih pesmi. 

Pred kratkim so jo sprejeli 
v bolnišnico za živčne bolez-
ni v Civitavecchii v okolici 
Rima. 
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Iz graščine v icmečke hiso 
Prva slovenska pesnica Fani Hausmann je živela v Novem Celju 

v začetkih slovenskega pe-
sništva so zaradi ženske ne-
enakopravnosti prevladovali 
pesniki. Prvi pesnik je bil 
Valentin Vodnik, ki je »za 
pevke slovenske živel in go-
rel«, za začetnico ženske 
poezije, našo savinjsko roja-
kinjo Fani H a u s m a n n , pa ve-
do le poznavalci . Zasluži pa 
vso pozornost že zato, ker je 
prva resno pesni la v sloven-
skem jeziku. 

Prva slovenska pesnica se je 
rodila leta 1818 v Brucku na 
Muri, po nekaterih podatkih 
pa leto pozneje, neznano kje. 
Kot večini pesniških duš tudi 
njeni ni bilo prizaneseno s trp-
ljenjem. Njen bogati oče, to-
varnar, je kupil čudovito graš-
čino Novo Celje, kjer je visoka, 
vedno v črnino oblečena Fani, 
krajši čas živela v blišču. Mati 
ji je kmalu umrla, oče je prišel 
na boben. Sodna obravnava je 
odmevala blizu in daleč, celo 
zaprli so ga, vendar pozneje 
oprostili. Pesnica se je med 
očetovim bivanjem v zaporu 
naselila v hišici nasproti celj-
skega zapora. 

Po očetovi smrti je živela v 
kmečki hiši v Dobriši vasi. Le-
ta 1853 jo je vzela bolezen 
slovenskih pesnikov, jetika, ki 
je prekinila pesniški razvoj na-

darjene, mlade ženske. Poko-
pana je v Petrovčah. Svoje lju-
bezenske in domoljubne pe-
smi je objavljala v Celjskih in 
Slovenskih novinah v letih 
1848-49, eno tudi v ljubljanski 
Sloveniji. To je čas Prešerno-
vih poezij! Fani »Hausmani-
ca«, kot so ji pravili, se z deve-
timi ohranjenimi pesmimi s 
Prešernom seveda ne more 
primerjati. 

Nekaj časa celo 
prezrta 

Njene skromne pesmi so na-
stale verjetno že med biva-
njem v pozneje prodanem No-
vem Celju. Imenitna graščina 
Novo Celje, z ljudskim ime-
nom Plumberk, je zgrajena po 
vzoru dunajskega Schoen-
brunna. Najlepšo stavbo Sa-
vinjske doline ter eno najlep-
ših baročnih poslopij Sloveni-
je ocenjujejo kot spomenik 
izredne umetniške vrednosti. 
Po omenjenih podatkih je mo-
goče soditi, da je obenem zi-
belka slovenske ženske poezi-
je. Zagotovo pa je zibelka na-
šega hmeljarstva, kar je dalo 
dolini zelenega zlata posebni 
pečat, obilje. 

Kljub temu, da nadarjena 
Frančiška Romana Hausmann 
ni imela možnosti, da bi se 
razvila v veliko pesnico, ji pri-

pada zgodovinsko mesto za-
četnice ženske poezije - iz leta 
1825 je sicer znana skromna 
pesem Ivane Lepušič, Dokler 
rožice žlahtne cveto. Fani 
Hausmann seveda ni Lily 

Novy ali Svetlana Makarovič, 
živela je v drugačnem času in 
okoliščinah. Kljub temu je v 
pesniški antologiji »Slovenska 
ženska poezija 1849-1984« na 
častnem prvem mestu. Tudi 
pozneje so pesnice hrepenele 
po sreči in ko je ni bilo, celo po 
koncu. Le drugače, času pri-
merno. 

Nesrečen 
Zakaj, zakaj, vas vprašam, 
za mene sreče ni? 
vse moje srce rani. 

kar druge veseli. 
(Celjske novine 1849) 

Fani Hausmannova je pripa-
dala takoimenovanemu celj-
skemu liberalnemu krogu, v 
znamenju Celjskih novin, pr-
vega slovenskega splošnega li-
sta izven Ljubljane. V ljubljan-
ski Sloveniji je objavila eno 
samo pesem. To je v listu, kjer 
je Lovro Toman, pred Hau-
smanovo, objavil pesnitev Per-
vi slovenski pesnici Fani Hau-
smann (leta 1849). 

Pozneje, v veliki Matični 
zgodovini slovenskega slovs-
tva, so »Hausmanico« celo 
prezrh, v sodobnih leksikonih 
slovenske književnosti pa ji 
odmerjajo razmeroma malo 
prostora. Slovensko literarno 
zgodovino pač pišejo v beli 
prestolnici. Očitno še vedno 
velja prepričanje, da je moral 
biti slovenski pesnik proleta-
rec, ne spodobi se, da bi kdaj 
prebival v graščini. 

B.J. 
Foto: GREGOR KATIČ 

Zibelka slovenske ženske poezije. Prva slovenska pesnica, Savinjčanka Fani »Hausmanica«, je nekaj časa prebivala v 
graščini Novo Celje. 

V trgovini s potresnimi pripomočki opozarjajo na pripravljenost. 

Vse za potres 
Tisti, ki bi v Sloveniji odprl 

trgovino »vse za potres« bi 
posloval z rdečimi številka-
mi. V ZDA, na nemi rn ih kali-
forni jskih tleh je drugače , 
tam mora jo živeti s pogostej-
šimi potresi. 

Katastrofalni potresi so več-
krat, tudi v zadnjih letih, pov-
zročili razdejanje celo v vele-
mestih kot sta Los Angeles in 
San Francisco. V mestu tisoče-
rih možnosti, v San Franciscu, 
smo obiskali zanimivo trgovi-
no, ki nudi vse mogoče po-
trebščine, uporabne za potre-
sne priložnosti. Prodajalec 
Carlos je predstavil potovalko, 
ki jo zgrabiš, brž ko se začne 

tresti ter odhitiš na varno me-
sto. V njej je vse najnujnejše 
za preživetje. V trgovini Earth-
quake Outlet premorejo re-
snično bogato popotresno po-
nudbo, s konzervirano pijačo 
in jedačo, spalnimi vrečami, 
najrazličnejšimi svetili, tranzi-
storji, pripomočki za prvo po-
moč, vžigalniki, pisnimi na-
potki... 

Američani so vajeni udobja, 
zato se je mogoče oskrbeti s 
posebnimi potresnimi paketi 
za otroka, študenta, voznika, s 
paketi za preživetje dveh ali 
štirih oseb... Kljub pogostej-
šim potresom je mala potre-
sna blagovnica v Kaliforniji 

posebnost. Zato je na zidu 
mogoče videti izrezke iz časo-
pisov iz nekaterih tujih dežel, 
kjer so pisali o tej kalifornijski 
nevsakdanjosti. 

Prav tako je zanimivo, da so 
začeli s poslom leta 1989, me-
sec dni pred katastrofalnim 
potresom, ki se ga spominjajo 
po imenu Loma Prieta... 

B.J. 

Viktorji 1996 
Novi tednik in Petica sodelujeta pri izbora za slovenske Viktorje 

Stopovi Viktorji že dobr ih 
petnajs t let meri jo pri l jublje-
nost medi jskih osebnosti in 
so postali največja p r iznan ja 
za dosežke na področju me-
dijev in popu la rne kul ture . 

Zaslužijo in dobijo jih samo 
tisti, ki so v minulem letu veh-
ko, dobro in pošteno delali. 
Uredništvo revije Stop je tudi 
za letos pripravilo izbor za 
Viktorje '96. Glasovnice bomo 
objavljali tudi v Novem tedni-
ku in se tako v akciji pridružili 
skoraj tridesetim lokalnim 
medijem v Sloveniji. 

Bralci bodo prek glasovnic 
izbirali najpopularnejšega 

glasbenega izvajalca, najbolj 
popularno radijsko osebnost 
in najbolj priljubljeno televi-
zijsko osebnost. Končni rezul-
tat bo seštevek glasovanja 
prek Stopa, časopisov, radij-
skih postaj, Interneta..., slove-
snost s podelitvijo priznanj pa 
bo konec marca v Cankarje-
vem domu. 

Preostali Viktorji so razdelje-
ni v dva sklopa: strokovne, ki 
jih izbirajo strokovne komisije 
ter Viktorje za posebne dosež-

ke in za življenjsko delo, ki jih 
izbere uredništvo Stopa. Tudi 
pri teh lahko bralci predlagajo 
kandidate. Svoje predloge lah-
ko pošljejo v uredništvo revije 
Stop, Dunajska 5, Ljubljana, s 
pripisom »za strokovne Vik-
torje« in sicer do konca ja-
nuarja. 

Letos bodo strokovne nagra-
de podelili v kategorijah za 
najbolj elegantno medijsko 
osebnost minulega leta, za 
najboljšo radijsko zabavno od-
dajo, najboljšo televizijsko 
kulturno umetniško, doku-
mentarno ali informativno od-
dajo, najboljšo televizijsko za-
bavno oddajo, najboljšo tele-
vizijsko otroško, mladinsko ali 
izobraževalno oddajo in za 
najboljšega televizijskega vo-
ditelja v minulem letu. 

Glasovnice, ki jih tokrat ob-
javljamo, pošljite do 22. ja-
n u a r j a na naslov: Novi ted-
nik, Prešernova 19, Celje. 
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Aprila iada 

2110? 
Lada Avto, ki je uradni 

predstavnik ruske tovarne 
Lada pri nas, ob analiziranju 
prodajnih rezultatov ugotav-
lja, da je za njimi dokaj uspe-
šno leto. 

Prodali so 1950 avtomobilov 
in bi jih še več, če jim poleti ne 
bi zmanjkalo vozil. Najuspe-
šnejša je bila samara v različ-
nih izvedenkah (skupaj 950 
vozil), prav tako tudi niva 
(780), ki pa si je v razredu 
terenskih vozil priborila kar 45 
odstotni delež in je bila pre-
pričljivo prva. Pri omenjenem 
zastopniku tako napovedujejo, 
da bodo v aprilu 1997 oziroma 
na slovenskem avtomobilskem 
salonu predstavili tudi novo la-
do serije 2110. To je vozilo, ki 
ga Lada naokrog predstavlja v 
treh karoserijskih variantah 
(kot limuzino, pa kot kombili-
muzino in karavan), vendar je 
za sedaj vse šele pri poskusnih 
vozilih. Ali se bo torej napoved 
uresničila ali ne, bo kmalu ja-
sno. Po drugi strani pri Lada 
Avtu menijo, da je bilo drugo 
polletje 1996 vsaj v tržnem 
smislu eno najslabših doslej. 
Hkrati pravijo, da so sedanji 
oziroma decembrski popusti 
pri prodaji avtomobilov kratko-
ročnega značaja, saj niso bis-
tveno pospešili prodaje, pač pa 
so prenesli censko vojno na 
marže in druge stroške. V letu 
1997 pa računajo, da se jim bo 
posrečilo prodati prav toliko 
lad kot v letu 1996. 

Nissan micra, japonski avtomobil z evropskim poreklom. 

Skromno znižanje cen 
s 1. januar jem so začela 

veljati nekatera določila tako 
imenovanega pridružitvene-
ga sporazuma Slovenije z 
Evropsko unijo. Kot je morda 
znano, to med drugim pome-
ni tudi nižje carine za avto-
mobile, ki jih izdelujejo v 
Evropski uniji . 

V povprečju so se carinske 
dajatve za te avtomobile zni-
žale za 30 do 45 odstotkov, 
pri nekaterih avtomobilih ( z 
bencinskimi motorji do gibne 
prostornine 1000 in pri dizel-
skih motorjih z gibno prostor-
nino do 1500 kubičnih centi-
metrov) pa carine po novem 
ni več. Hkrati so pri nas zače-
la veljati tudi določila spora-
zuma, ki ga ima Slovenija s 
članicami Cefta. To znova po-
meni, da so od 1. januarja 

naprej pri nas češke škode na 
voljo brez carine. Vsaj za se-
daj ponudba avtomobilov z 
najmanjšimi motorji in torej 
brez carine ni zelo bogata, je 
pa pričakovati, da bo v pri-
hodnje precej drugače. Tr-
govci vsaj za sedaj trdijo, da 
bistvenega znižanja cen ne 
bo (tako so zatrjevali že pred 
novim letom), saj naj bi se po 
njihovih trditvah cene v pov-
prečju znižale za nekako pet 
odstotkov. Obenem tudi trdi-
jo, da se bodo avtomobili, po 
nižjih cenah na trgu začeli 
dejansko pojavljati šele proti 
koncu januarja, čeprav drži, 
da so nekatere tovarne, ki ne 
izdelujejo avtomobile v EU, 
pri nas kot odgovor na cenej-

še evropske avtomobile cene 
svojih vozil že znižale. Pri 
vsem tem je zanimivo, da se 
bodo kot evropski avtomobili 
na naših cestah in brez carine 
pojavljali tudi nekateri japon-
ski avtomobili. Zadeva je pre-
prosta: skoraj vse ali velika 
večina japonskih tovarn izde-
luje avtomobile za evropske 
trge v EU. Po določilih unije pa 
velja za evropsko vozilo tisto, 
ki je izdelano iz vsaj 80 odstot-
kov sestavnih delov, narejenih 
v Evropski uniji. Po tej logiki 
veljajo za evropske avtomobi-
le v Sloveniji tudi tisti japonski 
avtomobili, ki jih izdelujejo 
denimo v Veliki Britaniji ali 
Španiji, kjer je največ japon-
skih avtomobilskih tovarn. 

Lada niva, najbolje prodajano terensko vozilo v Sloveniji. 

GM in Renault bosta 
izdelovala gospodarska vozila 

General Motors in Renault sta pred nedavnim že podpi-
sala sporazum o sodelovanju pri izdelavi lahkih gospodar-
skih vozil, sedaj pa vse kaže, da ga bosta začela tudi 
uresničevati. 

Ta projekt naj bi bil vreden vsaj 300 milijonov dolarjev in 
naj bi prinesel 900 novih delovnih mest v britanskem mestu 
Lutnu, nasploh pa naj bi zagotovil delo vsega skupaj 1800 
zaposlenim. V državah Evropske unije letno prodajo približ-
no 1,3 milijona lahkih gospodarskih avtomobilov, nasploh pa 
velja, da so takšne oblike sodelovanja, kot ga uveljavljata GM 
in Renault, tako rekoč obsojene na uspeh. Pri izdelavi gospo-
darskih oziroma komercialnih vozil je namreč bolj pomem-
bna uporabnost oziroma kakovost vozil, kot pa zunanja 
oblika. Skupni projekt omenjenih tovarn naj bi torej prinesel 
tako eni kot drugi zgolj pozitivne poslovne rezultate. 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na prode 
100 avtomobilov. Prodanih je bilo 6 vozil. Organizatorji so izda 
10 kompletov kupoprodajnih pogodb. Obiskovalcev na sejmu j( 
bilo 700. 

Cene so okvirne 

Hyundai pocenil avtomobile 
Hyundai Avto Trade, uradni 

predstavnik južnokorejske av-
tomobilske tovarne Hyundai v 
Sloveniji, je v teh dneh znižal 
cene določeni količini hyun-
daijev. To je, kot pravijo sami, 
odgovor na znižanje cen avto-
mobilov, ki jih izdelujejo v 
Evropski uniji. Tako so po no-
vem hyundaiji v povprečju ce-

nejši za 1500 mark. Znane so 
tudi nove maloprodajne cene, 
kajti najcenejši accent je tako 
na voljo že za 16 tisoč mark, 
lantra limuzina za 23.400, 
kombijevska izvedenka tega 
avtomobila za 24.400, večja 
sonata za 28.290 mark in cou-
pe za 33.400 mark. Na sliki: 
hyundai accent. 

Megane scenic uspešen v 
Franciji 

Megane scenic, enoprostor-
sko vozilo nižjega srednjega 
razreda, ki ga je začel Renault 
prodajati pred slabima dvema 
mesecema, vsaj na franco-
skem trgu žanje velik uspeh. 

Novembra je bil tržni delež 
tega avtomobila na franco-
skem trgu 3,8-odstoten, kar je 
dober rezultat. Koliko je k te-

mu pripomogel pred nedav-
nim podeljeni naslov evropski 
avtomobil leta 1997, seveda ni 
znano, niti to, ali se bodo za 
tega renaulta ogreli tudi slo-
venski kupci. Megane scenic 
je začel svojo prodajno pot po 
slovenskem trgu pred nekaj 
tedni in je zato še prezgodaj 
reči, ali se bo »prijel« ali ne. 
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Volvo S/V70. 

Volvo 850 po novem S/V70 
Pred petimi leti in pol je švedski Vol-

/0 prvič postavil na cesto novi avtomo-
)il višjega srednjega razreda s številčno 
)znako 850. Ponudil je dve izvedenki in 
licer limuzino ter karavan, treba pa je 
)riznati, da je šel avtomobil zelo dobro 
J promet. 

Sedaj se je tovarna odločila za ne tako 
)pazno zunanjo, v resnici pa kar obsežno 
)renovo, pri čemer je res, da je serija 850, 
ako limuzina kot karavan, dobila novi 
)znaki. To sta S70 (limuzina) in V70 
^karavan). Novo označevanje volvojev se 
e začelo v začetku lanskega leta, ko so 
predstavili volvo srednjega razreda S/ 
\/A0. Pri švedski avtomobilski hiši bodo 
lamreč vse svoje avtomobile označevali s 
lemi črkami in ustreznimi številkami. 
Kar pa pomeni, da S označuje limuzino, V 
karavan in C kabriolet ali kupe. Volvo S/V 
70 se od predhodnika razlikuje tudi zara-
di tega, ker je skoraj dve tretjini sestavnih 
ielov drugačnih, veliko pa so si sposodili 
udi pri pred nedavno predstavljenem 
<upeju C70. Tako je avto (oziroma avto-
mobila) še nekaj karoserijsko bolj obel, 
la novo so naredili pokrov motorja v V 
3bliki, nove so prednje luči in novi so 
Ddbijači. Nove so tudi zadnje luči, kar 
velja predvsem za S70, medtem ko je V70 
po tej strani ostal nespremenjen in so luči 
postavljene v zadnja opornika strehe. 
Precej drugačna in na novo obdelana je 
tudi notranjost. Armaturna plošča je toč-
no takšna kot v kupeju C70, novi so 
prednji sedeži. Bistvena in pomembna 
novost je tudi to, da so okrepili sprednji 
opornik strehe, ki predstavlja pomemben 
ali ključni element Volvojevega SIPS var-
nostnega sistema (ki v primeru bočnega 
udarca v avtomobil razporedi uničevalno 
energijo po vsem vozilu). 

Menjalnika sta pri S/V70 dva (ročni 
petstopenjski in štiristopenjska prestavna 
avtomatika s tremi programi), na voljo pa 
je tudi na novo razviti AWD (Ali Wheel 
Drive ali štirikolesni pogon). Ta sistem v 
normalnih okoliščinah prenaša kar 95 od-
stotkov moči na prednji (pogonski) kolesi. 

ko pa cesta postane spolzka zapora zad-
njega diferenciala in TRACS sistem poskr-
bita za bolj enakomeren prenos navora 
tako na prednji kot zadnji kolesni par. 
Motorji so v osnovi štirje, vendar je volvo 
S/V70 zaradi določenih sprememb na vo-
ljo v osmih izvedenkah. Vsi agregati so 
vrstni petvaljniki, v motorni prostor po-
stavljeni prečno, s po dvema ali zvečino-
ma po štirimi ventili na valj. Osnovno 
izvedenko tako poganja motor z gibno 
prostornino 2,0-litra ter močjo 93 kW/125 
KM pri 6250 vrtljajih v minuti, sledi 2,5-
litrski agregat z močjo 106 kW/144 KM pri 
5400 vrtljajih v minuti. Naslednji motor 
ima enako gibno prostornino, vendar po-
nuja ob štirih ventilih na valj 125 kW/170 
KM pri 6100 vrtljajih v minuti. Prvi turbo 

motor ima gibno prostornino 2,0-litra in 
moč 132 kW/180 KM pri 5700 vrtljajih v 
minuti, sledi prav tako turbo motor z 
gibno prostornino 2,0-litra in močjo 116 
kW/225 KM pri 5700 vrtljajih. 2,5-litrski 
motor v turbo izvedenki ponuja 142 kW/ 
193 KM pri 5100 vrtljajih v minuti, najmoč-
nejši pa je turbo motor z gibno prostornino 
2,3-litra in močjo 176 kW/240 KM pri 5100 
vrtljajih v minuti. Na koncu je že znani 
turbodizel z gibno prostornino 2,5-litra in 
močjo 103 kW/140 KM pri 4000 vrtljajih v 
minuti, po poreklu pa je Audijev. 

Po sedanjih napovedih novomeškega 
Revoza, ki predstavlja Volvo na sloven-
skem trgu, bo volvo S/V70 pri nas na 
voljo marca ali aprila, vendar ne vse, pač 
pa le nekatere motorne izvedenke. 

Peugeot 406. 

Peugeot napoveduje slabše čase 
č e je bila lanska prodaja avtomobilov 

v državah Evropske unije presenetljivo 
ugodna, so napovedi za leto 1997 zelo 
zadržane. Tako večina analitikov meni, 
da se bo prodaja novih avtomobilov 
občutno zmanjšala predvsem zaradi 
velikih proračunskih primanjkljajev v 
posameznih državah. 

Te bodo morale najti dodaten denar in 
bodo zato verjetno poviševale dajatve, s 
tem pa bodo višje cene avtomobilov. Ne-
kaj podobnega menijo tudi pri Peugeotu. 
Prvi človek tovarne Jacques Calvet je 

namreč prepričan, da naj bi se prodaja v 
Franciji letos zmanjšala celo za devet ali 
deset odstotkov. To pomeni, dodaja Cal-
vet, da bo treba preprosto odpustiti ne-
kaj delavcev. Da bi omilili morebitne 
težave, sta tako Calvet kot Louis 
Schvveitzer, prvi mož še vedno državne-
ga Renaulta, predlagala francoski vladi, 
naj omogoči zgodnejšo upokojitev vsaj 
40 tisoč delavcev, v zameno pa bi zapo-
slili 14 tisoč mlajših in novih. Če bodo šli 
avtomobili letos v Franciji res slabše v 
promet, se to utegne zgoditi tudi zaradi 
tega, ker so sredi lanske jeseni prenehale 
veljati posebne vladne spodbude. Te so 
namreč pripomogle k ugodnejšemu po-
slu z avtomobili, kajti vsi tisti Francozi, 
ki so svoje več kot deset let staro vozilo 
zamenjaH z novim, so bili deležni pre-
cejšnjih olajšav. Tudi to je pripomoglo k 
dobrim rezultatom Peugeota, ki je v lan-
skih devetih mesecih v Franciji prodal za 
13 odstotkov več avtomobilov, v Evropi 
za 5,8 odstotka več in vsega skupaj za 8 
odstotkov več. 

Veliko povpraševanje po BMW serije 5 
BMW serije 5 je očitno tudi sloven-

skim kupcem zelo po volji, čeprav spa-
da avtomobil med dražje. 

Tehnounion Avto, uradni predstavnik 
BMW pri nas, je lani prodal oziroma 
naročil 268 avtomobilov serije 5, kar je za 
tretjino več kot so računali. Povpraševa-
nje po tem avtomobilu presega ponudbo, 
vprašanje pa je, ali bo vrste čakajočih 
nekoliko skrajšal touring oziroma kara-
^'anska izvedenka tega avtomobila. Po 
sedanjih napovedih slovenskega zastop-
nika tovarne BMW bo touring pri nas 
prvič na ogled na aprilskem slovenskem 
avtomobilskem salonu. Novi touring bo 
najprej na voljo z dvema motorjema in 
sicer kot 528i in kot 525 tds z močjo 194 
Km in 143 KM, kasneje pa naj bi ponudili 
še 520i (150 KM) in 523i (170 KM), na 
koncu pa 540i, kar pomeni, da bo vozilo 
poganjal osemvaljnik z močjo 284 KM. S 
sedanjo izvedenko touringa serije 5 nemš-
ka avtomobilska tovarna samo nadaljuje 
tradicijo izdelave teh avtomobilov, ki so 
bili doslej razmeroma uspešni. Tako so v 
času od leta 1992 pa do lani prodali 115 
tisoč »starih« izvedenk touringa serije 5, v 

najboljšem prodajnem letu pa je bil delež 
karavanskih izvedenk v skupni prodaji 
kar 25-odstoten. Serijsko bo BMW tou-
ring serije 5 opremljen tako kot limuzina, 
kar pomeni, da bo imel ASC-^T (sistem, 
ki preprečuje zdrsavanje pogonskih ko-
les), dve zračni varnostni blazini, stran-
ski zračni varnostni blazini ipd. 

BMW 5 touring. 

MOTOCIKLIZEM 

Giiera v Sloveniji 
Napovedi se uresničujejo. 

Koprski Trgoavto bo pripeljal 
oživljeno gilero na naš trg. Pri-
haja s povsem svojimi modeli, 
ki oblikovno niso več vezani 
na mačeho Piaggio. Prvi bo 
fun skuter Stalker, šele kasne-
je pride Runner, ki je pravi 
športnik med skuterji. V verzi-
ji 180 ccm bo verjetno najhi-
trejši velikoserijski skuter na 

našem trgu, če... Počakajmo 
do marca. In se najprej zado-
voljimo s terenskim modelom 
Stalker, ki prihaja prvi. Cena? 
Uvoznik še kalkukira in doda-
ja, da bo v okvirih cene v 
Italiji. 

Italijanski okus 
Od januarja do junija '96 so 
sosedje pokupili: 

17430 skuterjev, 
10.837 cestnikov 
9.233 endur 
8.147 chopperjev 
3.383 naked bike 
662 trialov 

Širjenje 
Uvoznik avstrijskih KTM bo z 

novo prodajno sezono razširil 
prodajno servisno mrežo v Slo-
veniji. Najprej pa bodo poskrbe-
h za širjenje ponudbe kar na 
domačem mariborskem pragu, 
kjer odpirajo nov prodajni salon 
z dvokolesniki in dvokolesniš-
ko opremo, prvi take vrste na 
tem koncu Slovenije. 

Statistika 
Japonci so »daljnega« leta 

1995 narediU 951.803 motoci-
klov do 50 ccm (8,79% več kot 
leto poprej) in 1.801.436 moto-
ciklov nad 50 ccm (2,46% 
več). Bolj žalosten je njihov 
uvoz motociklov. 

43.936 motociklov, od tega 
15.109 iz Italije (večinoma Du-
cati), 23.457 iz Nemčije 
(BMW) in manj kot 3.000 iz 
Amerike (Harley). 

V Evropsko Unijo so Japonci 
izvozili 322.957 motociklov 
(2% več kot leto poprej). 

Slovenski uvoznik Hond je pohitel s ponudbo v Kolnu 
prikazanega motocikla VTR 1000 Firestorm. Ognjeni grom 
poganja 994 kubičen vodno hlajen dvovaljnik z valji na V, ki 
skupaj s podobnim novincem iz Suzukijevega hleva (TL 1000) 
stopa v korak s sinonimom za dvovaljni motocikel (Ducati). 
Honda je pri okvirju šla korak dalje od italijanskega vzornika, 
uporabili so aluminij. Nova Honda bo navdušila s konkurenčno 
ceno (17490 DEM), s kvalitetno opremo (nastavljivo vzmete-
nje) in z dovolj moči iz dvovaljnika (110 KM), ki ga odlikuje 
obilica navora (96 Nm pri 7000 v/min). 



NASVETI 

GREMO PO GOBE 

žareča kupica 

Marčnice so pred vrati 
Narava spokojno spi in se 

pripravlja na spomladansko 
prebujanje . En, dva, tri in že 
bomo zaznal i prve znake 
dramljenja vse naokoli. Tudi 
gobe ali bolj strokovno glive 
niso nobena iz jema. Že. fe-
b rua r j a lahko nalet imo na 
pomladanske polžarke ali 
bolj po domače na marčni-
ce. 

Iščite tam, kjer običajno le-
žijo srne. Rade so namreč na 
sončnih predelih. Za njihovo 
rast je najbolj ugoden mešani 
gozd. Iskanje marčnice ne do-
voljuje površnosti. Oči morate 
zelo dobro napeti, iskati majh-
ne kupčke hstja, ker so običaj-
no pod njimi glive. Najbolj za-
nesljivo pa je dejstvo, da poz-
nate rastišče in ga skrbno skri-
vate pred drugimi sogobarji. 
Marčnice v glavnem rastejo v 
skupinah, to pomeni, da če 
odkrijete njihovo rastišče, za-
gotovo utrgate dovolj vsaj za 
en pošten obrok. 

Nikar ne pozabite gliv oči-
stiti in »olupke« pokriti z list-
jem, da ne boste izdali drago-
cenega prostora. Mogoče vas 
bo zanimala tale novost. Po-
sebna strokovna komisija (re-
če se ji terminološka) že dlje 
časa pripravlja nov seznam 
gliv v Sloveniji. Pretežni del bo 
sicer ostal nespremenjen, ven-
dar pa se bo število gliv kar 
bistveno povečalo. Iz sedanjih 
približno 2300 na nekaj čez 

3000 različnih vrst. To ni nika-
kršna »strokovna modna mu-
ha« temveč dejstvo, da sta si-
cer dve na pogled, obliko, bar-
vo, vonj itd. sicer popolnoma 
enaki glivi pod mikroskopom 
bistveno drugačna primerka. 
V svetu se mikologija kar hitro 
spreminja in tudi mi spremlja-
mo te spremembe. 

Danes vam predstavljam zo-
pet dve »prepovedani« gobi, ki 
sta dokaj eksotičnega videza, 
sicer pa zelo lep okras naše 
narave. To sta navadna mrež-
nica in žareča kupica. Pustimo 
ju torej, da lepšata gozd, mi pa 
utrgajmo tisto, kar lahko in 
seveda, kar zanesljivo pozna-
mo. 

Omleta z 
marcnicami 

Potrebujemo: 20 dag me-
snate slanine, čebulo, 40 dag 
marčnic (ali drugih gob), 40 
dag krompirja, 2 jajci, sol. 

Priprava: slanino narežemo 
na večje kocke, prepražimo, 
da postekleni, dodamo drob-
no nasekljano čebulo, na koc-
ke narezane gobe in prav tako 
narezan kuhan krompir. Vse 
premešamo in pražimo še 20 
minut. Nato prelijemo z raz-
žvrkljanimi jajci, po potrebi 
dosolimo ter počakamo, da 
jajca zakrknejo. Stresemo na 
pogret oval in serviramo z ze-
leno solato. 

AMADEO DOLENC 

Navadna mrežnica 

MOJ PES 
Labradorsici prinašalec 

Danes vam predstavljamo 
izredno zanimivo pasmo, ta-
ko po svoji zgodovini nasta-
janja, kot po vsestranski 
uporabi, to je labradorski 
prinašalec (labrador retrie-
ver). Je odličen lovski pes, 
idealen hišni prijatelj, čudo-
vit družni pes in eden izmed 
najbolj cenjenih psov vodni-
kov za slepe. 

Zgodovina: labradorski pri-
našalec ima zelo pestro zgo-
dovinsko ozadje. Najprej je bil 
ribiški pes na Novi Fundlandi-
ji in je bil v veliko pomoč 
ribičem pri njihovem delu. Ri-
biči so svoj ulov prodajali tudi 
v Angliji in tako se je kmalu na 
otoku pojavilo kar nekaj psov 
labradorskega prinašalca, ki 
so ga Angleži uporabljali pred-
vsem za lov. Ime labradorec je 
ta pasma dobila okoli leta 1887. 

Narava: labradorec je prav 
zaradi svoje osebnosti zelo 
priljubljen pes. Je dobrodu-
šen, ljubezniv, zvest, ima zelo 
rad otroke, je pa tudi zelo do-
ber čuvaj. 

Potrebe: kljub temu, da je z 
njim malo težav, potrebuje le 

nekaj krtačenja, predvsem ve-
liko gibanja v naravi. Ker ima 
zelo rad vodo, mu je treba 
omogočiti tudi kopanje in pla-
vanje, če vreme to dopušča. 

Glavne značilnosti: glava je 
zelo široka, ima močne čelju-
sti in izrazit čelnik. Uhlja sta 
zelo nazaj postavljena in vise-
ča ob glavi. Oči so rjave ali 
lešnikove barve, srednje veli-
ke in izžarevajo pameten po-
gled. Trup je močan s široki-
mi, globokimi prsmi. Rep pri 
labradorju imenujemo tudi 
»vidrin rep« in je edinstvena 
značilnost te pasme. Prekrit je 
s kratko in zelo gosto dlako, je 
debel pri korenu in proti kon-
cu zašiljen. Dlaka je pomem-
bna značilnost tega psa, je 
kratka, trda, gosta in nepro-
pustna, ravna, nevalovita in 
brez proporca. Dlaka mora bi-
ti enobarvna. Najbolj zaželeni 
sta črna in rumena barva, so 
pa tudi čokoladno rjave barve. 

Velikost: psica doseže viši-
no med 54 - 57 cm, pes pa 
med 55 - 62 cm. Teža, ki jo 
dosežejo, se giblje med 25 in 
31 kg. 

DRAGAN JUHANT, 
Kinološko društvo Celje 

ZDRAVA PREHRANA 

Privoščimo si jogurt 
o nastanku jogurta govori 

več zgodb. Ena pravi, da je 
pred tisoči let po Bližnjem 
vzhodu potovala karavana 
nomadov. V mehovih iz ovč-
jih kož so prevažali mleko. 
Po neka j urah ježe se je strdi-
lo. Ko so poskusili s t rnjeno 
mleko, so menili, da se je 
zgodil čudež. Zato so imeli 
jogurt za čudežno mleko. 

Dandanes lahko jogurt pri-
pravljamo doma s pomočjo 
posebnih kuhinjskih apara-
tov - sirnikov (proizvaja jih 
Philips, pri nas pa jih lahko 
kupimo v Coroni iz Škofje 
Loke). 

Za pripravo jogurta v sirni-
ku potrebujemo 2 litra mleka 
in 250 gramov jogurta iz trgo-
vine. V posodo sirnika vlijemo 
mleko in jogurt. Nato pokrije-
mo posodo sirnika in vklopi-
mo aparat. Nastavimo pro-
gram za jogurt. Po približno 2 
urah in 45 minutah je program 
končan. Nato pustimo jogurt v 
loncu sirnika še približno 6 ur. 
Jogurt je po tem času priprav-

ljen za uživanje ali za hrambo 
v hladilniku. 

Glede na daljši čas priprave 
jogurta se priporoča, da pro-
gram nastavimo zvečer. Tako 
bomo imeli zjutraj pripravljen 
jogurt za zajtrk. 

Za pripravo jogurta so po-
trebne kvasovke, ki se nahajajo 
v jogurtu. Zato se priporoča, da 
za pripravo prvega jogurta v 
sirniku uporabimo kupljen jo-
gurt, za naslednjič pa pustimo 
250 g svojega jogurta. 

Pripravimo lahko navadni 
ali sadni jogurt. 

Jogurt lahko uporabimo tudi 
namesto majoneze. Krompirje-
va solata prelita z jogurtom, je 
zelo okusna in vsebuje le malo 
maščobe. Če ga primešamo 
krompirjevemu pireju, nado-
mesti mleko in maslo, zelo 
uporaben pa je tudi pri priprav-
ljanju raznih omak ter prelivov 
za zelenjavo in solato. 

Jogurt z medom 
Potrebujemo: kozarec jo-

gurta, 2 do 3 žlice medu. 

Priprava: med najprej raz-
redčimo z nekaj žlicami jogur-
ta, ga dobro stepemo z vilica-
mi, nato pa vse skupaj zmeša-
mo s celotno količino jogurta. 
Ta mešanica je zelo priporoč-
ljiva za otroke. 

Jogurt s 
pomarančo 

Potrebujemo: kozarec jo-
gurta, 2 žlici mleka, 1 poma-
rančo, sladkor po okusu. 

Priprava: pomarančo na 
drobno razrežemo, nato pa 
vse naštete sestavine dobrO 
zmešamo. Lahko pa uporabi-
mo le pomarančni sok. 

Jogurt z banano 
Potrebujemo: kozarec jo-

gurta, žlico mleka ali smeta-
ne, sladkor po okusu. 

Priprava: mehko banano 
zmečkamo z vihcami, ji doda-
mo mleko ali smetano in vse 
skupaj zmešamo v kašico, ki 
jo s sladkorjem vred dodamo 
jogurtu. 

Jogurt z 
redkvicami 

Potrebujemo: kozarec jo-
gurta, šopek rdečih redkvic. 

malo limoninega soka in šč: 
pec soli. 

Priprava: redkvice zrežen 
na tanka kolesca ali jih ses; 
kljamo, primešamo jim žhčl 
hmoninega soka ter vse sk 
paj dodamo jogurtu. 

Jogurt s 
paradižniki 

Potrebujemo: kozarec j' 
gurta, 2 žhci paradižnikom' 
mezge, žličko sladkorja, šč 
pec soh. 

Priprava: mezgo razmeš. 
mo z nekaj žlicami jogurt 
dodamo nato ves jogurt, slad 
mo in po okusu solimo. Lahk 
pa sladkor tudi opustimo, k;: 
bo nekaterim okusom še bc 
prijalo. 

BOJAN SEŠE 

ZLATA RIBICA 

Rdečeolca tetra 
Rdečeoka tetra (Meenk-

hausia sanctaefilemenae) je 
predstavnica družine karaci-
nidov. Njena domovina je 
Južna Amerika (Paragvaj, 
Bolivija, Peru, Brazilija). Je 
ribica kovinsko srebrne bar-
ve, s črnim poudarkom na 
korenu repne plavuti. Zgor-
njo polovico očes ima žive 
rdeče barve. V dolžino zraste 
do 7 cm, samčki so navadno 
precej manjši in mnogo bolj 
suhi od samičk. 

Rdečeoka tetra je miroljub-
na jatna riba. Zadovoljna je v 
akvarijih vseh velikosti. Če-
prav se najbolje počuti v meh-
kejših in rahlo kiselkastih vo-
dah, se prilagodi tudi v akvari-
jih z manj primernim kemiz-
mom vode. Akvarij naj bo go-
sto zasajen z drobnolistnim 
rastlinjem. Rdečeoke tetre na-
seljujemo v čim večjem številu 
skupaj z različnimi vrstami iz 
družine karacinidov, pa tudi z 
drugimi manjšimi vrstami 
drugih družin enakih navad in 
zahtev. Temperatura vode mo-
ra biti od 22 do 26 stopinj 
Celzija. Kakor je nezahtevna 
pri pogojih nastanitve, tako 

tudi pri prehranjevanju ni \ \ 
seben izbirčnež. Zadovolji 
z vsemi vrstami hran za ak^ 

• rijske ribe. Skratka, rdečeo : 
tetra je zelo primerna za aky 
rista začetnika, pa tudi akva 
sti z daljšim akvarističnim s , 
žem radi dopolnijo svojo zb 
ko v domačem akvariju z ja 
teh nezahtevnih ribic. 

Razmnoževanje rdečeok 
teter v ujetništvu ni problen i 
tično. Potrebujemo manjši £ i 
varij, ki ga napolnimo z me 
ko do srednje trdo vodo, kis ' 
kaste pH vrednosti. Tempei 
turo ustalimo na 26 stopi 
Celzija. Na dno akvarija pri 
dimo nekaj grmičkov drobn 
listnih rastlin. V tako pripra 
Ijen akvarij prenesemo spoli 
zrel par ali celo jato rdečeok 
teter (več samcev kot samic 
Ribe se navadno zdrstijo . 
naslednje jutro. Starše po dr; 
odstranimo iz drstnega akva 
ja. Iz iker se po 36 urah izlež: 
jo ličinke, ki prosto splava 
po dveh do treh dneh. Taki 
jih začnemo hraniti s param; 
ciji, po tednu dni pa jim ; 
lahko ponudimo ličinke soh 
skega raka ali drobno zmle 
suho hrano. 

BRANKO KOLi« 



PETICA NASVETI 

NEDELJSKO KOSILO S SESTRO VENDELINO 
Kremna grahova juha s praženimi kruhovimi 

kockami 
Paradižnik z jajcem, zeljna torta, belokranjska 

povitica, solata 
Orehov kipnik z vinskim šodojem 

Kremna grahova 
juha 

Potrebujemo: 40 dag graha, 
O dag pora, 5 dag hamburške 
lanine, 4 dag masla, 3 dag 
loke, 2 1 kostne juhe, sol, 
loper, 1 dl kisle smetane. 
Priprava: slanino narežemo 

la kocke, pražimo jo na ma-
lu, da postekleni, dodamo 
larezan por, potresemo z mo-
.0, prepražimo in prilijemo 
jho, dodamo sol, poper in 
uhan ter odcejen grah. Juho 
irecedimo, zelenjavo zmiksa-
10 in pomešamo z juho. Ko 
jha ponovno zavre, prilijemo 
metano in po okusu okisano 
limoninim sokom. 
Prepredene kruhove kocke: 2 

emlji ali 10 dag kruha nare-
,emo na majhne kocke in jih 
umeno prepražimo na ma-
lu. 

Paradižnik z 
jajcem 

Potrebujemo: 60 dag me-
inatega, zrelega paradižnika, 
j jajc, strok strtega česna, 2 
'lici olja, sol, poper, peteršilj. 

Priprava: paradižnike ope-
emo, olupimo, narežemo na 
:ocke. Na olju spražimo čebu-
0, česen, pridamo paradižnik 
n dušimo. Dodamo osoljena, 
;tepena jajca, poper in peter-
iilj. 

Zeljna torta 
Potrebujemo: testo iz 15 

lag moke, sol, nožev vrh pe-
cilnega praška, 10 dag skute, 2. 

žlici olja, 1 jajce. Nadev: 50 
dag težka zeljna glava, 2 žlici 
masla, 2 žlici sesekljane čebu-
le, 1 žlica sladkorja, 1 žlička 
sladke paprike, 2 stroka če-
sna, poper, žhca kisa, 2 sred-
nje debeli jabolki, 10 do 15 
dag na kocke narezanega 
ementalca, 3 jajca, 2 dl kisle 
smetane. 

Priprava: med pretlačeno 
skuto zamešamo sol, olje, jaj-
ce in moko pomešano s pecil-
nim praškom. Testo damo za 
pol ure v hladilnik. V kožico 
damo na vroče maslo sladkor, 
ko začne karamelizirati, za-
mešamo čebulo, česen in na 
rezance narezano zelje, sol, 
kis, naribani jabolki in dušimo 
20 minut. Dodamo še papriko 
in poper in odstavimo. Med 
ohlajeno zelje pomešamo še 
vtepena jajca s smetano in si-
rom. 

Testo zvaljamo za pol prsta 
na debelo in obložimo nama-
zan model po dnu in robovih. 
Napolnimo ga z nadevom in 
tako damo v vročo pečico, 
ogreto na 200 stopinj, pečemo 
40 minut. Zeljna torta je dobra 
vroča in hladna. 

Belokranjska 
povitica 

Potrebujemo: vlečeno testo -
35 dag moke, sol, jajce, žlička 
olja, topla voda. Nadev: 40 dag 
pretlačene skute, sol, 3 jajca, 6 
dl kisle smetane, 12 dag do-
mače masti. 

Priprava: zamesimo vleče-
no testo, pol ure naj počiva. 

Testo zvaljamo v manjši krog, 
ga namažemo z domačo mast-
jo in razvlečemo. Po potrebi 
robove porežemo. Namažemo 
z nadevom, po vsem nadevu 
pokapljamo z vročo mastjo in 
zvijemo. Povitico položimo po 
možnosti v namazan lončen 
model. Po vrhu polijemo s 
smetano in rumeno zapečemo 
pri 180 stopinjah Celzija. 

Nadev: med skuto zameša-
mo sol, polovico smetane, 
drugo polovico prihranimo za 
preliv, rumenjake in trd sneg 
beljakov. 

Orehov kipnik 
Potrebujemo: 8 dag masla, 

5 jajc, 8 dag sladkorja, limoni-
na lupina, ščep klinčkov, ci-
meta, 10 dag zmletih orehov, 4 
dag moke. 

Priprava: maslo penasto 
umešamo, izmenjaje dodaja-
mo rumenjake in sladkor. Ste-
pemo trd sneg beljakov in ga 
zamešamo z moko pomešano 
s klinčki, cimetom in orehi. 
Testo damo v z mastjo nama-
zan in z drobtinami potresen 
pudingov model ali v model 
srninega hrbta in ga pokrije-
mo s folijo in kuhamo v vodni 
kopeh 45 minut. 

Kuhan kipnik najprej odkri-
jemo in čez nekaj trenutkov 
zvrnemo na krožnik ter preli-
jemo z vinskim šadojem. 

Vinski sodo 
Potrebujemo: 4 jajca, 4 zvr-

hane žlice sladkorja, 4 cl teko-
čine, vino po želji razredčimo 
z vodo. 

Priprava: jajca in sladkor 
umešamo in počasi med me-
šanjem prilivamo vrelo vino. 
V vodni kopeli stepamo še toli-
ko časa, da se pokažejo prvi 
znaki vrenja. Zavreti ne sme, 
ker bi se sesiril. 

Piše: sestra VENDELINA 

VEDEZEVALEC DENIS 
šifra: 22. 
september 

Glede zdravja vidim, da ste 
3ili v preteklosti precej pri-
<rajšani, zato vam predlagam, 
ia imate radi svoje telo, da 
edno obiskujete zdravnika, 
5e so kakšne težave, seveda, 
'azite pa najbolj na srce in 
3žilje. Glede tega pa vam pri-
3oročam spremembo hrane, 

naj ne bo preveč mastna. 
Hvala vam za lepe želje v 

tiovem letu, tudi sam vam že-
lim vse dobro in izpolnitev 
vseh skritih želja. Pa oglasite 
se še kaj, da mi napišete bolj 
natančno, kaj vas še zanima 
glede vaše nadaljnje poti. 

Šifra: jesen 
zivi|en|a 

v zdravju vidim neke teža-
vice na živcih, kar pa je verjet-

no posledica vaših skrbi. Pazi-
te nase in se večkrat sprostite 
na kakšnem sprehodu ali pri 
kakšnem svojem hobiju. Ker 
pa je vprašanje, ki ste mi ga 
najprej zastavili preveč deli-
katno za časopis, vas prosim, 
da mi osebno pišete (p.p. 36, 
Denis, 2370 Dravograd). Vsee-
no pa mislim, da je dobro, da 

^ se z njim pogovorite in tako 
poizkusite izvedeti odgovor 
na vprašanje, ki vas tako mori. 
Če dovolite, bi vam svetoval, 
da ga s kakšno pozorno ma-
lenkostjo razveselite vi! To bi 
bil dober uvod v pogovor o 
pereči temi. Kar je najvažnej-
še, nikar ne izgubite živcev. Pa 
srečno! 

KORISTNQ 
J E M D E T i 
Čiščenje termovke 

v termo steklenici se pogo-
sto nabere neprijeten vonj. 
Znebimo se ga tako, da v ter-
mo posodo nalijemo toplo vo-
de, dodamo žlico kisa ter jo 
pustimo stati od dve do tri ure. 
Nato termovko pretresemo ter 
tekočino izlijemo, natočimo 
novo vodo, ki ji dodamo sok 
limone. Steklenico znova pre-
tresemo in izpraznimo, nakar 
jo še izperemo s toplo vodo. 
Neprijetni vonj bo tako izginil. 

Za staro pohištvo 
Za osvežitev starinskega po-

hištva lahko uporabimo recept 
iz babičine skrinje. Olje in kis 
zmešamo v enaidh količinah, 
nato ju skupaj dobro premeša-
mo. S takšno mešanico prema-
žemo pohištvo ter ga pustimo 
pri miru dva dni. Nato ga zdrg-
nemo s flanelasto krpo. 

Živalske bolhe 
Bolh, ki mučijo vašega psa 

ali mačko, se lahko znebite 
brez kemikalij. Uporabite lo-
vorjevo listje, ki ga bolhe ne 
marajo. Z njim žival močno 
(vendar ne pregrobo) zdrgni-
te. Bolhe bodo zbežale. 

Okrajno sodišče Šmarje pri Jelšah 
objavlja prosta dela in naloge 

zemljiškoknjižnega referenta 
Pogoji: 
-višja pravna ali upravna šola (VI. stopnja) 
-znanje strojepisja 
-osnove računalništva 
-lahko tudi pripravnik 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s trimesečnim 
poskusnim delom oziroma devetmesečnim pripravništvom. Prijave 
z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v roku 8 dni na naslov: 
Okrajno sodišče Šmarje pri Jelšah, Urad predstojnice sodiš-
ča. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Akacija 
Na željo bralke Novega ted-

nika odgovarjam na njeno 
vprašanje o t. i. akaciji. Aka-
cija oziroma s pravilnim 
imenom robinija (Robinia 
pseudoacacia L.) je veliko 
drevo iz družine metuljnic. 
Ta zajema okoli 400 rodov, 
med katerimi so nekateri ze-
lo obsežni. 

Med njenimi predstavniki so 
tudi gospodarsko zelo pomem-
bni - fižoli, grahi, bobi, detelje 
itd. Vendar so predstavniki me-
tuljnic večinoma drevesaste 
rastline, ki so včasih precej vi-
soke in uspevajo v tropskih 
krajih. Drevesaste metulj niče 
najdemo tudi na severni polob-
li, kjer so metulj niče sicer za-
stopane z velikim številom zel-
natih rastlin in grmičev. Značil-
nost metuljnic je njihov metu-
Ijast cvet, W je someren, tako, 
da ga lahko razdelimo samo na 
dva povsem enaka dela. Venč-
nih listov je pet in so neenako 
razviti. Zgornji list je nameš-
čen pokončno in ga imenuje-
mo jadro. Na levo in desno sta 
dva venčna lista, imenovana 
krili. Preostala dva pa sta raz-
lično oblikovana in tvorita tako 
imenovano ladjico, ki obdaja 
prašnike in pestič. Plod je 
strok, ki se odpira z dvema 
loputama. 

Robinija je doma v severni 
Ameriki, kjer danes poznamo 
šest različnih vrst. Od tod je 
robinijo ali kot je nepravilno 
poimenujemo akacija, prine-
sel leta 1601 v Evropo franco-
ski kraljevi vrtnar Jean Robin. 
Po njem ima drevo tudi ime. 
Lepo cvetoče drevo so najprej 
sadili po evropskih gozdovih. 
Danes z robinijo pogozduje-
mo goličave, ki jih želimo zaš-
čititi pred erozijo. 

Je drevo. Visoko je do 25 
metrov z močno razvejano in 
košato krošnjo. Lubje vej je 
gladko in rjavo, le pri mlajših 
poganjkih je zelenkasto in dla-
kavo. Listi so sestavljeni iz 4 
do 10 parov jajčastih lističev. 
Dva prilista sta spremenjena v 
močna trna. Beli, močno diše-
či cvetovi so združeni v mno-
gocvetna socvetja. Iz njih se 
razvije do 10 cm dolg, večse-
menski strok. 

Robinija vsebuje v skorji 
strupena albumina robin in 

fazin, glikozid siringin, čreslo-
vine in smole. V listih so gliko-
zid indikan, aspargin in nekaj 
eteričnega olja. V cvetovih sta 
glikozida robinin in akaciin, 
eterično olje in še druge moč-
no dišeče snovi. V semenih je 
le malo robina in fazina, v lesu 
pa je rumeno barvilo ksanton. 
Cvetove oprašujejo čebele in 
je medonosna rastlina. 

Robinijo danes uporablja le 
še ljudsko zdravilstvo. Robi-
nijevo cvetje je bogato z nek-
tarjem in ga nabiramo sredi 
cvetenja ter ga osmukamo. 
Nabrano razprostremo v tan-
ki plasti in posušimo v senci 
na prepihu. Posušeno shrani-
mo v dobro zaprtih vrečah. 
Za čaj lahko vzamemo po eno 
žličko droge in jo prelijemo s 
skodelico vrele vode, pokrije-
mo in pustimo, da se ohladi. 
Nato precedimo in čaj pijemo 
po požirkih pri krčih v želod-
cu, preobilni želodčni kislini, 
ljudsko zdravilstvo pa ga pri-
poroča še pri slabokrvnosti, 
glavobolu in težavah z j etri in 
pokvarjenem želodcu. Če pa s 
čajem pretiravamo oziroma 
ga popijemo preveč, je ško-
dljiv in povzroča neprijetno 
drisko in slabost z bruha-
njem. Ponekod namakajo 
sveže cvetove v belo vino in 
sicer vzamejo 200 g cvetov in 
800 g vina ter namakajo v 
dobro zaprti steklenici en te-
den. Nato precedijo in dišeče 
vino pijejo pred jedjo za kre-
pitev želodca in za sproščanje 
dobre volje. 

Vendar moramo biti previd-
ni pri nehoteni uporabi lubja. 
Z žvečenjem lubja se sprošča-
ta rubin in fazin, ki povzroča-
ta zastrupitev, ki jo spremlja 
suhost v ustih in grlu, pekoče 
bolečine v trebuhu, slabost, 
bruhanje, krvava driska, krči v 
mišicah, okvara jeter in odpo-
ved srca in tudi strjevanje rde-
čih krvničk. 

Piše: BORIS JAGODIČ 

BIO 
KOLEDAR 

Sejte, presajaite, sadite, zalivajte, 
negujte rastline; fahijojte In 

prezročujfe tla, pobirajte In predelujte 
pridelke v 6isu, ki je na jugodnejll zo 

posamezne tipe rosriin in k\ je 
razviden iz bledarjo. 

RECEPTI TETE KATARINE 
Močna goveja juha 

File bolbert 

Močna goveja juha 
Iz govedine, kosti in jušne zelenjave, skuha vsaka gospodinja 

takšno juho brez težav. 

File bolbert 
Potrebujemo poldrugi kg ledvične pečenke, sol, poper, 30 g 

masla, 30 g čebule, 30 g šampinjonov ali namočenih suhih gob, 
5 g peteršilja, glavo kodrastega ohrovta, 1/2 kg sveže slanine in 
150 g masti za peko. S pečenke odstranimo kožico in jo zgoraj 
na robu po dolgem tako zarežemo, da se da cm debeli vrh 
privzdigniti, kot pokrov na kovčku. 

Na drobno sesekljamo čebulo, peteršilj in šampinjone, jih 
prepražimo na vročem maslu in naložimo pod pokrov. 

Z velike glave ohrovta potrgamo liste, obrežemo debela rebra 
in liste eno minuto kuhamo v vreli slani vodi, nato pa zvijemo 
pečenko najprej v ohrovtove liste, nato pa v tanke rezine 
slanine, prevežemo z nitjo in damo v pečico. Preden postavimo 
jed na mizo, poberemo s pečenkinega soka odvečno maščobo, 
dodamo nekaj masla in čiste juhe in prevremo. 
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FEUTON - ROMAN 

Branko GOROPEVŠEK 

še posebej zanimiva pa je 
bila odločitev, ki se je glasila: 
»Ako se med tem časom naha-
jajo člani v dvorani in žele kak 
časopis, jim ga morajo dijaki 
brez ugovora prepustiti.« 

To pa je že bil čas, ko je v 
celjski javnosti ideja o ustano-
vitvi povsem nove ljudske 
knjižnice, ki bi jo podpiralo 
mesto, dobivala vse več prista-
šev. Glavni zagovorniki te ide-
je so bili bivši člani Kluba 
slovenskih naprednih aka-
demikov in narodnih radi-
kalcev, ki so v tem času kot 
možje srednjih let že zasedali 
mnoge pomemljne položaje v 
javnem in političnem življenju 
(Šandor in Milko Hrašovec, 
Ivan Prekoršek...). Njihovo 
idejo, da bi tudi Narodna čital-
nica pomagala pri ustanovitvi 
povsem nove in potrebam ča-
sa prilagojene ljudske knjižni-
ce, je čitalnični odbor zavrnil, 
češ, »da Čitalnica nima povo-
da delati propagande za drugo 
knjižnico«, ker je njihova že 
dovolj obsežna. 

Narodni čitalnici so bili 
kljub temu dnevi šteti. Potre-
be so prerasle realne možno-
sti, saj društvena članarina še 
zdaleč ni zadoščala za pokrit-
je nastalih stroškov. Vodstvo 
je zato na vse načine skušalo 
zapolniti primanjkljajsko luk-
njo. Vendar entuziazma, kakr-
šnega smo bili vajeni pred pr-
vo svetovno vojmo, že nekaj 
časa ni bilo več. Knjižnica je 

pričela životariti in vse pogo-
steje je bilo slišati glasove: »Či-
talnica svojega delokroga ni 
povečala.« 

Kar nekam preroško so zve-
nele besede novega predsed-
nika Narodne čitalnice dr. Ju-
ra Hrašovca, ko je ob njeni 
63-letnici dejal, da predstav-
lja »častitljivega starčka, kate-
remu bi želel le to, da bi osve-
žen z novimi močmi nadalje-
val kulturno delo in četudi je 
to delo omejeno le na knjižni-
co.« Vendar neustavljivega za-
tona Narodne čitalnice ni mo-
gel zaustaviti nihče več. 

Najprej je bil le 
kupček knjig v 

majhni temni sobi 
Prav v tem času (oktobra 

1923) pa je nedaleč stran, v 
prostorih Zvezne tiskarne, bila 
ustanovljena knjižnica Žen-
skega društva, ki jo je vodila 
knjižničarka Vera Levstik, se-
stra takrat bolj znanega Vladi-
mirja Levstika. Skromni za-
četki knjižnice, ki ni premogla 

kaj več kot »kupček knjig v 
majhni temni sobi Zvezne ti-
skarne«, pa so bili osnova za 
delovanje nove javne knjižnice 
v Celju. Njeno poslovanje se je 
hitro širilo. »Število obiskov in 
članov je raslo od tedna do 
tedna, rasla pa je tudi vrsta 
knjig«, le denarja jim je vsesko-
zi primanjkovalo. Vera Levstik 
je v dvoriščni sobi Zvezne ti-
skarne bila bralcem na razpo-
lago vsako nedeljo dopoldne in 
je do jeseni leta 1926 izposodi-
la preko 14.000 knjig. 

Ker so potrebe hitro rasle, je 
Vera Levstik želela razširiti 
društveno knjižnico. Žal pa 
preskromna sredstva tega niso 
dovoljevala. Kmalu je spozna-
la, da sorazmerno majhna 
društvena knjižnica in še neka-
tere podobne, npr. v Narodni 
čitalnici, ne morejo doseči za-
želenih uspehov v prizadeva-
njih za dvig splošne ravni ljud-
ske izobrazbe. Zato je dala po-
budo za združitev takšnih 
knjižnic v eno veliko ljudsko 
knjižnico. K tej njeni pobudi se 
je pridružila vrsta pomembnih 
Celjanov, med njimi tudi ta-

kratni narodni poslanec in celj-
ski občinski svetnik Ivan Pre-
koršek. Kar nekaj pristašev 
ljudskih knjižnic je bilo tudi 
članov Narodne čitalnice. V 
imenu teh je Fedor Gradišnik 
na občnem zboru čitalnice de-
cembra 1925 predlagal, da bi 
morala biti čitalnica tista, ki bi 
»prevzela iniciativo za ustano-
vitev splošne knjižnice« v Celju. 
Ostali društveniki nad predlo-
gom niso bili pretirano navdu-
šeni, čeprav je celjski občinski 
svet že dva tedna pred tem 
sprejel predlog, da za ustanovi-
tev javne mestne (občinske) 
knjižnice iz letnega proračuna 
nameni 20.000 dinarjev. 

Vse za mestno 
knjižnico 

Kljub jasni podpori celjske 
občine pa je moralo preteči še 
celo leto, preden so se v Celju 
dokončno odločili, da ustano-
vijo mestno knjižnico. Stanje 
na področju javnega knjižni-
čarsta je bilo že res zaskrblju-
joče. V Novi dobi so jeseni 
1925 o tem zapisali: »Celje 

ima že mnogo raztresenih 
knjižnic, ki jih upravljajo raz-
na društva z večjim ali manj-
šim uspehom; izmed tefi na-
vajamo zlasti knjižnico Žen-
skega društva, ki je nastanje-
na v hiši Zvezne tiskarne in 
prav lepo deluje. Druge druš-
tvene knjižnice, izmed kojih 
je zlasti bogata knjižnica Na-
rodne čitalnice, so zadnja leta 
žal nekoliko zastale v svojem 
delovanju. V splošnem pa mo-
ramo ugotoviti, da je naše me-
sto v tem pogledu zaostalo za 
drugimi večjimi kulturnimi 
centri...« 

Veliko prelomnico za celj-
sko knjižničarstvo je bilo leto 
1927, saj so 3. marca uradno 
otvorili Mestno knjižnico Ce-
lje. Že pred tem so preseUli 
knjige Ženskega društva, ki 
so tvorile jedro nove knjižni-
ce, iz Zvezne tiskarne v prit-
lično sobo mestnega magi-
strata, kjer so bili njeni prvi 
prostori. Tu je ostala tri leta. 
Pri njeni ustanovitvi je veliko 
vlogo odigrala tudi omenjena 
celjska občina. Poleg dotacije 
20.000 din je v celoti opremi-

la knjižnične prostore. Ti i 
kasneje je občina skrbela, 
se je knjižnica razvijala 
skladu s potrebami meščar 
in okoličanov. Občinski s i 
je v ta namen oblikoval po i 
ben kuratorij, ki mu je pn : 
sedoval vsakokratni župan 
prvem kuratorij u so poleg; 
pana dr. Alojzija Goričana : i 
delovah še ravnatelj mešči ; 
ske šole Josip Brinar, učite i 
Kramer in Fran Roš, poslar : 
Ivan Prekoršek, dr. Ge( 
Skoberne in Mar. 

Njen fond se je hitro bo| i 
til. Že naslednje leto je b i 
knjižnica bogatejša za knj ; 
nico Narodne čitalnice, ki i 
jo decembra 1927 razpust 
»Poln voz knjig so zapelj 
konji iz Narodnega doma 
vežo mestnega magistrata. : 
so jih delavci zložili v sobo . 
tla, sem se zazrla v cele gc' 
knjig. Kje so možje ki so \ 
knjige zbirali, kupovali 
uvrščali v čitalniško knjiži 
co! To kar je odbor mest i 
knjižnice z veseljem in hvalt; 
nosijo sprejel, je bil le majh 
del bogatega zaklada neka : 
nje Čitalnice. Med voji 
(1914-18, op. B.G.) je ta z 
klad močno skopnel, mno, 
dragocenosti se je izgubil 
Toda tudi to, kar je dobi 
naša knjižnica, je bilo mnoi 
in marsikak biser se je naš; 
med >špehi<», je veliko prid : 
bitev komentirala Vera Le 
stik. Lastniški znak v knjigah Kluba naprednih slovenskih akademikov v Celju. 

Alojz je buljil za njo. Izpraševal seje, kaj je zagrešil 
»Moral sem tako delati. Deklica ne sme zapravljati časa z 

bratoma, medtem ko hkrati zavrača tako ugodne možitve.« 
To je izgovoril glasno predse kot samoobrambo, v njegovi 

notranjosti pa je govoril drug glas: »Najraje bi jo nikomur ne 
dal« 

Duševno zlomljena je prišla Ita v svojo sobo. Neprestano je 
slišala besede svojega prijatelja: »Dijaška ljubezen!a Kaj je to 
pomenilo? Mislila je na čas svoje prve ljubezni. Takrat bi se 
tudi lahko reklo »ljubezen mladega kadeta! In vendar je to 
kadetovo srce izžarevalo tako globoko in resno ljubezen, ki je 
mogla prenehati samo s smrtjo. 

Kako pa je prišel Alojz na to idejo? S tem vprašanjem se je 
sedaj ukvarjala. Gotovo sta imela prijatelja medsebojne razgo-
vore, ki so dali povod njegovim besedam. Mogoče je Alojz 
mislil, da je z ločitvijo izrinil tudi Pepijev čar. 

Vtem razglabljanju seje spomnila na besede, ki jih je nekoč 
izrekel Ernest. ko je dvomila o njegovi ljubezni, če bosta 
ločena. 

»Ljuba Ita. prava, resnična ljubezen ne pozna ne časa ne 
prostora in tudi ne ločitve.« 

Ob spominu na to globoko misel je zastokala: »Ah. moj 
Ernest! S teboj sem primerjala Pepija! Kako goljufiva je bila 
primerjava! Kar je bilo tebi tako sveto, je bila njemu le igra.« 

Pepi Kink je prišel srečno s fronte in živel na posestvu 
svojega očeta v Abaciji. Iti res ni več pisal, čeprav je mislil 
nanjo. Kolikokrat se je namreč s fronte z lepimi in toplimi 
besedami oglašal, ne da bi bil dobil odgovor. Saj je vedel, daje 
pošta neredna in da se je marsikatero pisanje zgubilo. Da bi 
pa nobeno ne doseglo svojega cilja, res ni mogel verjeti. Zakaj 
je bila pa poštna zveza s starši v redu? 

Taka premišljevanja so vzbudila v njem občutek užaljeno-
sti, zlasti ker je že domneval, da se je deklica le šalila. Na. to 
bi bila lepa! Njemu je ženski svet kar tekel naproti. Ponos in 
trma sta ga prevzela, toda premagati ljubeče srce le nista 
mogla. Sprva je pač našel razvedrilo tudi med ženskim 
svetom, toda kmalu si je moral priznati, da ga privlači le Pulj. 

Tudi upanje gospe Schwarzerjeve seje v marsičem izjalovilo. 
Avstrijski prevrat ji je prinesel veliko neugodnosti, tudi denar-
ne. Predvsem je morala opustiti delo na pošti. Koprivnica je z 
vso Slovenijo pripadla Jugoslaviji. S tem je bil v vseh uradih 
uveden slovenski jezik. To je bil vzrok, da je morala gospa 
opustiti svoje mesto, ker je slovenščino obvladala komaj ustno, 
nikakor pa ne pisno. Ker je imela tudi premalo službenih let. ji 
je šlo upanje na pokojnino po vodi. K temu je prišla še izguba 
velikih vsot. ki jih je vložila v vojno posojilo. Vsi vrednostni 
papirji, od katerih si je toliko obetala, so na mah izgubili vso 
vrednost. Sprva je še upala na odškodnino in se je obrnila na 
generala, da bi ji s svetom pomagal iz zadrege. 

Šele po dolgem času je dobila odgovor, ki je stri vse njeno 
upanje. Posojila so bila izgubljena, njeni vrednostni papirji so 
bili pa tako naloženi, da so izgubili vso veljavo. 

To je bilo sporočilo, ki ga je gospa Schwarzerjeva dobila 
glede denarnih razmer. Iz generalovega pisma je dalje povze-
la, da je vse sorodstvo zadela ista usoda in da so vsi zelo 
prizadeti. Plemstvo je bilo odpravljeno in z njim tudi privilegi-
ji, ki so bili s tem v zvezi. Najbolj je bila prizadeta grofica, kije 
tako visela na svojem grbu.. 

Dvorni svetnik in general sta bila upokojena. Sijajni blesk je 
bil odstranjen. Kar je preostalo, so bila od.ličja in križi, papirji 
brez vrednosti, dokumenti in železni prstan z napisom: 
»Zlato sem dal za železo.« Nista pa bila izgubljena samo zlato 
in slava, ampak tudi prihodnost je bila temna. Z neznansko 
hitrostjo se bližajoča inflacija je kmalu žrla vse prihranke. 

Pač so imeli še vrednosti, do katerih tudi inflacija ni segla, 
toda morali so svoje razvajeno življenje preurediti in utesniti. 
Vsi so bili bolj ali manj prizadeti. Najbolj pa jih je pretresla 
usoda Habsburžanov. katerim so od davnih rodov zvesto 
služili. Iz slavne monarhije je nastala majhna stisnjena 
dežela, kije bila vendarle njihova domovina, za katere usodo 
so moralno trpeli, še posebno, ker si niso mogli predstavljati 
prihodnosti. 

Toda življenje je šlo dalje, ne da bi se oziralo na čustva in 
pričakovanja posameznikov. 

Gospa Schwarzerjeva se dolgo časa ni mogla sprijazniti 
tolikšno izgubo. Toda nje ni mučila samo denarna izgubi i 
temveč tudi duševna. Večkrat je po cele ure presedela M 
premišljevala ničevost svojega upanja. Gospodična Gudula ' 
bila edina njena somišljenica. Ta sicer denarno ni ničesi i 
izgubila, toda žalovala je za minulo slavo plemstva. 

Z družinskim albumom v roki sta gledali sorodne osebno^ i 
in gospa Schwarzerjeva je vedela za romane enega ali drug: 
ga. Najožji sorodniki njenega moža bi prav zares zasluži i 
milejšo usodo. Štirje otroci so bili na sliki v albumu. Dami sn 
se sklonili, da bi sliko natančneje videli. 

Edvard! Pod njegovo sliko je stalo ime in c. kr. poročnik L. i 
Rgt.. umrl 5. febr. 1864, pokopan na Dunaju. Njegovo življ 
nje je bilo res romantično. Iz ljubezni sije vzel življenje. 

Emil, Ernestov oče, je že osem let počival na pokopališču 
Koprivnici. 

VVilhelm, vitez Schwarzer pl. Heldenstamm. 1878 je b\ 
dvorni svetnik. Tudi tega je usoda hudo prizadela. Njegoi^ 
edina hčerka je umrla s petnajstimi leti. Mati tega ni mogi> 
preboleti. Po dekličini smrti so dali vse, kar je spominjalo n 
deklico, v eno izmed dekliških sob, zaprli vrata z varnostn> 
ključavnico in vrgli ključ v Moldavo. Dvorni svetnik je poteh 
spremljal neutolažljivo soprogo na potovanjih po svetovni 
zgodovinskih krajih, dokler si ni duševno toliko opomogla, d\ 
je zahrepenela po domu. Ko pa je po dveletnem potovanj \ 
stopila zopet v svojo razkošno vilo, se ji je rana na noii 
odprla. Zdravniki so uvideli, daje le malo upanja na ozdrai 
Ijenje. Duševni bolečini so se pridružile še organske bolezn i 
kar se je končalo tako. da so jo hromo vozili po parku, ako j 
želela na sveži zrak. Dobila je družabnico. ki je bila vešča 
ravnanju z bolniki. Toda ta si je bolj prizadevala ugajati š 
krepkemu dvornemu svetniku kot pa pomoči njegove soprogi 
Po nasvetu zdravnikov so jo zamenjali, toda tudi druge nis\ 
bile boljše. Nazadnje se je dvorni svetnik odločil vzeti v hiši 
nečakinjo svoje žene. Ta je bila s srcem pri bolniku, toda za t 
delo ni bila pripravna. V takem neugodnem ozračju ] 
potekalo njihovo življenje. 

Za ubogo bolnico je pomenilo olajšanje, celo veselje, ko sej 
njen soprog odločil svoje posestvo in premoženje prepustil 
Ernestu. Tako je bila prepričana, da premoženje ne bo prišlo: 
neprave roke. 

Ernest je svojo teto med bivanjem v kadetnici v Pragi 
večkrat obiskal. Teta ga je vzljubila. Želela je. da bi s 
poročil z njeno nečakinjo, ki se je v njega, četudi mnogi 
mlajšega sorodnika, resno zaljubila. Toda Ernest se je temi 
le smejal. 



PETICA V MODNEM VRTINCU 

Missoni v Mestni galeriji 
Eno izmed svetovnih krea-

orskih imen in pojem vr-
lunskih pletenin z legen-
larno tradicijo - Missoni, 
iredstavljen kot umetniški 
•ksponat? Ne, ni pomota. Hi-
li na sončno stran Alp je 
lamreč pribrenčala najno-
vejša modna muha , ki mod-
la oblačila spreminja v ga-
erijske eksponate. 

V ljubljanski Mestni galeriji 
je bila zadnje decembrske in 
prve januarske dni razstava 
modnih kreatorjev Krizie, 
Moschina, Trussardija, Versa-
ceja in Missonija. Pet različ-
nih modnih stilov in pet raz-
ličnih filozofij je bilo pod isto 
streho združenih v predstavi-
tev s skupnim naslovom 
Umetnost mode. Za modnim 
sprehodom najvplivnejših ita-
lijanskih blagovnih znamk 

skozi čas se seveda skriva tudi 
ideja mode kot umetnost trgo-
vanja. Kar navsezadnje moda 
tudi je... 

In še zimskemu času prime-
ren modni utrinek: Missoni 
pred desetimi leti ter danes. 
Njegov stil je prepoznaven, 
njegova filozofija ostaja ista: 
»Ko oblačilo zagrne telo in 
spremeni njegov videz, ne 
sme spremeniti osebnosti te-
ga, ki ga nosi, 
temveč posta-
ti njegov za-
veznik.« 

Topel in me-
hak »zavez-
nik« pa lahko 
postane (če si 
zaradi nepri-
vlačnih cen 
M i s s o n i j e v e 
originale lah-
ko le ogleduje-
te s fotografij) 
tudi ročno ali 
strojno pleten 
pulover iz do-
mače pletilni-
ce. V modi je 
dovoljeno vse, 
tudi kopira-
nje . Torej -
čimbolj drob-
ni bodo vzorč-
ki, več melira-
nih volnenih 
nitk različnih 
barv boste pri 
tem uporabili, 
bolj bo vaš 
domači uni-
kat moden in 
podoben av-
tentičnih krea-
cijam s pre-
stižnim pod-
pisom Missoni. 

Pripravlja: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

... in Missoni za sezono jesen - zima 1996/97. 

Missonijeva arhivska kolekcija s konca 80. let v Mestni 
galeriji v Ljubljani... 

Luk̂ ne v omari 
Da niso nadar jeni in domi-

selni le priznani modni krea-
torji v belem svetu, temveč 
imamo perspektivnega mod-
nega podmladka precej tudi 
doma, je pred kratkim doka-
zala modna revija š tudentk 
oblikovanja v l jubljanskem 
Lutkovnem gledališču z na-
slovom Luk'ne v omari. 

Štiriindvajset študentk obli-
kovanja tekstilij na oddelku za 
tekstilstvo Univerze v Ljublja-
ni se je predstavilo z izvirni-
mi, mladostnimi kreacijami. 

nekatere med njimi so izdela-
le same celo material zanje. 
Tako kot Jana Pirečnik iz Šo-
štanja, ki je odkrila povsem 
novo tehniko izdelave. Na os-
novo je nafilcala surovo volno 
in - ne le, da je material izred-
no atraktivnega videza, obsto-
jen je celo pri pranju pri viso-
kih temperaturah. Pa še nekaj 
- zgornji del takšne kreacije je 
modeliran na lutki, torej nare-
jen iz enega samega kosa bla-
ga! 

Foto: STANE JERKO 

KOZMETIČARKA SVETUJE 

Skrb za noge -
hvaležne vam bodo! 

Hoja marsikomu pomeni 
sprostitev, užitek in razgiba-
vanje. Zato seveda ne sme-
mo pozabiti na noge, točneje 
na stopala. So najbolj odda-
ljena od srca, zato se hitro 
ohlade, če smo predolgo na 
mrazu, krvni obtok se upo-
časni in s tem tudi prehra-
njevanje tkiva. 

Naučiti se moramo posve-
čati pozornost tudi nogam (ne 
le rokam), saj nas drže in 
nosijo. Za higieno nog si je 
vredno vsak dan vzeti nekaj 
minut. Verjetno ste opazili, da 
se poškodbe na stopalih zdra-
vijo veliko dlje časa kot kjer-
koli drugje. 

Čeprav pozimi lahko skrije-
mo nepravilnosti kot so žulji, 
glivice, krivi prsti, ozebline, 
vraščeni nohti zaradi visoke 
obutve, nas obisk v savni, ba-
zenu, pri zdravniku lahko 
spravi v zadrego. Bolje je, da 
si vzamemo za higieno nog in 
pravilno nego nekaj časa. Pe-
dikerka nam lahko da veliko 
koristnih nasvetov in nas tudi 
»reši« nevzdržnih bolečin. 

Skrb za noge pa se začne že 
pri nakupu obuvala. Kupujmo 

le takšna, ki so nam prav in v 
katerih je hoja prijetna. Orto-
pedske cokle pa nosimo doma 
aU pa po možnosti v službi, če 
je to mogoče. Menjavanje obu-
tve večkrat na dan je zelo pri-
poročljivo, vendar pa naj peta 
ne preseže 4 do 5 cm. 

Doma si enkrat do dvakrat 
dnevno umijemo noge z mi-
lom, ki deodorira. Nato si jih 
skrbno obrišemo (posebno 
med prsti, kjer je koža nagnje-
na h glivicam). Sem ter tja si 
jih lahko osvežimo z blagim 
dezinfekcijskim sredstvom in 
posušimo s pudrom za kožo 
na nogah. Še posebno je to 
namenjeno tistim, ki se jim 
noge močno potijo. Izogibaj-
mo se tudi sintetičnih nogavic 
(raje nosimo bombažne ali 
volnene). 

Trdo kožo vedno odstranju-
jemo sami ali pri pedikerki in 
kar je zelo pomembno - neguj-
mo jo s kremami in olji! Obča-
sno uporabimo peeling za sto-
pala. Ne pozabite, da nas bo-
do noge morale vedno nositi, 
kljub udobnostim tega časa. 
Zato jih ne zanemarjajmo! 

Kozmetičarka VESNA 

Drugo mesto Polone 
Dolžan iz Celja 

Polona Dolžan, dijakinja 
drugega letnika L gimnazije 
v Celju, je na natečaju mla-
dih kreatorskih talentov, ki 
ga je lani razpisala revija 
Moda In, dosegla drugo me-
sto. Študij namerava nadalje-
vati na likovnem ali jezikov-
nem področju, o svojem od-
nosu do kreiranja pa pravi: 

»Moji kreatorski >prebliski<, 
v katerih poskušam odraziti 
sebe in se na ta način sprostiti, 
so ekscentrični, inspirira me 

moda nostalgičnega futuriz-
ma z letošnjimi čistimi linija-
mi in z uporabo »street-look« 
tkanin. Čeprav je v modi bolj 
aktualen val pisanosti, se mu 
poskušam izogniti in se držim 
standardnih hladnih barv. Po-
seben poudarek namenjam 
frizuram, barvi las ter Učenju. 
Najbolj mi je všeč modna 
umetnica Vivienne West-
wood, ki predstavlja s svojo 
mazohistiko simbol rebelizma 
današnje mladine.« 

Anketno nagradno vprašanje januarja : 
KATERIM MODNIM TEMAM NAJ V NOVEM TEDNIKU 
POSVETIMO NAJVEČ PROSTORA? 

a) Najnovejši trendi iz svetovnih modnih prestolnic; 
b) Domači modni dogodki in domača modna ponudba; 
c) Pogovori z modnimi strokovnjaki; 
d) Individualno modno svetovanje; 
e ) 



RUMENA STRAN 

TRAČ-nice 

Lahko, ce lahko 
Govori se, da je županja občine Ljubno Anka Rakun takoj 

potem, ko je izvedela rezultate referenduma za uvedbo samopris-
pevka (Ljubenci so se odločili za), prijela za telefonsko slušalko 
in poklicala ministrstvo za šolstvo: »Halo, prosim za obljubljeno 
nakazilo. Denar bomo takoj porabili.« Pa kaj! Drugi župani si 
zaenkrat na samoprispevek še pomisliti ne upajo pošteno! 

VITEZI BELEGA MESTA 

Najpogostejši 
razstavljavec 

Hinko Pap, slikar z Blagov-
ne, je, kot se tudi sam pošali, 
tisti, ki največ razstavlja. 
Vsak dan, vse leto ter po vsej 
Evropi. Pap je namreč med 
drugim tudi avtor šentjurske-
ga grba (s sv. Jurijem in zma-
jem), upodobljenega na avto-
mobilskih registrskih tabli-
cah. 

Vsega bo kriv Pucko 
Konjiški župan Janez Jazbec poslancu v državnem zboru Rudiju Petanu (SDS): »Pa glej, da; 

ne boš šel visoke politike. Saj veš, da potrebujemo ceste, pa vodo, pa v turizmu bi radi še naprej. 
No, reči kakšno za Tarantelo...« 

»Zaenkrat bom kar o Konusu govoril, na to se spoznam. Potem bomo pa videli. Obljubiti pa n 
ne morem, zdaj, ko nam je Pucko sesul koncept...« 

Pa kaj! Bo šlo pa Zrečanom bolje. 

Za rušenje ni 
časa 

Med naložbeno vnemo 
v mali občini Rogatec, 
kjer gradijo stanovanjski 
blok, obnavljajo veliko 
graščino Strmol, pridobi-
vajo nova poslopja v 
skansenu ter še marsikaj, 
so čisto pozabili na ruše-
nje. Občini je namreč 
zmanjkalo časa, da bi po-
rušili dotrajan stanovanj-
ski objekt za nekdanjo 
trško pošto. 

Zamude, 
zamude 

Glede na natančen ur-
nik svojega združevanja 
županske in poslanske 
funkcije, ki si ga je zasta-
vil Franc Jazbec iz Štor, 
nam v uredništvu Tračnic 
še ni uspelo izvedeti, kdo 
ga bolj ruši - Slovenske 
železnice ali državni zbor. 

Če bo Jazbecu jutranji 
del urnika (med 7. in 8. 
uro v županski pisarni, 
ob 8,10 na železniški po-
staji in približno 9,45 v 
Ljubljani) še uspelo us-
klajevati, mu popoldan-
skega po prvih sejah dr-
žavnega zbora sodeč za-
nesljivo ne bo. Glede na 
povprečne zamude slo-
venskih vlakov so vendar-
le rekorder v DZ! Poslanci 
naj bi praviloma in sklad-
no s svojim poslovnikom 
delo zaključevali ob 17. 
uri, vendar pa izkušnje 
zadnjih zasedanj kažejo, 
da takrat nekateri šele 
prav oživijo... 

ZANIMIVOSTI 

Labodi na Savinji 
Celjani nismo vajeni, da bi po Savinji pluli elegantni beli lepotci 

nekdanji grdi rački. Zato je tokratni obisk skupine labodov (eden j': 
celo temen) prava atrakcija za stare in mlade, ki so sicer ob bregovi! 
reke doslej srečevali le race. Verjetno je mraz prisilil skupini 
labodov, da so se z jezera v Vrbju pri Žalcu (vsaj tako domnevamo 
preselili tja, kjer lažje pridejo do hrane, to je na Savinjo, ki te dni n 
zamrznjena. Kakšen košček kruha iz otroških rok pa jim bo še 
gotovo tudi v slast. Foto: GREGOR KATIČ 

STRANKA ŠAUIVCEV 
Naši dopisniki že poročajo, kako je bilo 

prve dni januar ja in če se je tudi vam zgodila 
kakšna (ne)resnična, nam jo nemudoma 
pošljite na naslov stranke šaljivcev. 

Šaljivce tedna (izberejo jih bralci s kuponi) 
popeljemo na enodnevni izlet. Nagrajence bo-
mo objavili že v prihodnji številki, ko bomo 
našo stran namenili izključno za (šaljiva) vpra-
šanja in odgovore naših šaljivcev, ki so bila 
sicer mesečno objavljena v Petici. Veselimo se 
vaše pošte. 

EDI MASNEC 

Pretepača I. 
Janez je zelo potrpežljiv, pa tudi odpustljiv 

fant. Samo za primer: ko je pred novim letom 
popival z Lojzom, za Lojza pa tako vemo, kako 
korajžen postane, ko mu delajo družbo mali-
gančki, ga je le-ta nekajkrat »po grbi«, pa še 
levo oko je nesrečnemu Janezu izbil. 

»Lojz? Madonca! Si videl, kaj si naredil? Za 
levo oko ti še oprostim, če mi izbiješ še desne-
ga, te pa za >permej duš< nikoli več ne pogle-
dam. « 

Pretepača II. 
Lojz se je spravil tudi na Slavca. Vendar pa 

Slave v takšnih primerih rajši stisne »rep med 
noge« in jo ucvre proti domu. 

»Slave, počak', da ti dam eno >na gobea!« 
»Lojz - tud' za dve te ne počakam«. 

v gostilni 
V to isto gostilno se je »zavlekel« tudi Hinko. 

Ko seje prikazal gostilničar, Hinko ni bil zado-
voljen. 

»Želim, da mi postreže gospodična Mici!« 
»Žal ne bo šlo. Gospodična Mici je že od 

včeraj na porodniškem dopustu.« 
»Nemogoče! Saj sem jo samo enkrat plosknil 

po ritki.« 

Pri zobar ju 
Medtem, ko so ga dedci lomili po gostilnah, 

je imela Janja drug problem. Strašno jo je bolel 
zob in še sreča, daje na našem izletu spoznala 
mladega dentista, saj je preko vrste bila takoj 
na stolu. Mladi zobar se je takoj »vpičil« v 
bujne prsi mlade pacientke ter jo pričel otipa-
vati. 

»A... ampak - gospod doktor. Mene vendar 
boli zob...« se je hudovala Janja. 

»Vem, vem, ampak vzroki bolečin se pogosto 
skrivajo v korenini...« se je znašel dentist. 

Poledica 
Nizke temperature so naredile svoje in mar-

sikateri je zaradi poledice zletel s ceste. Največ 
jih je šlo v jarek pri Hudi luknji, tik pred 
prazniki. 

S ceste je zletel »gastarbajter«, z novim merce-
desom, ko se je vračal z začasnega dela v 
Nemčiji. Ko je zlezel iz razbitin, je glasno klel: 

»Na, pa imam. Pa bom moral spet leto dni 
delati za novega.« 

Kaj kmalu se mu je v jarku pridružil 'tudi 
»gastarbajter« iz Švedske z novim volvom. 

»Marija pomagaj. Dve leti bom spet moral 
garati za novega.« 

Pa je stopila na »gas« tudi naša Janja, ki se je 
s »pičipokijem« vračala iz šopinga v Pliberku. 
Na istem mestu je naredila »totalko«. 

»Na. Pa imam. Pet let bom morala delati za 
novega.« 

»Gospodična,« se oglasi >Nemec<. »Prav vam 
je. Kaj si pa kupujete tako drag avtomobil...« 

Ugibanje 
Lojz in Slave sta se znašla v resni »debati«. 
»Lojz! Pomisli! Našel sem štiri konjske podk-

ve. Kaj naj bi to pomenilo?« 
»Kaj? To pomeni, da hodi en konj bos nao-

krog.« 

Politika povsod 
Na vsakem koraku smo lahko videli ljudi, ki 

so v tem času govorili predvsem o politiki in 
političnih igricah. In kako je bilo oni dan v 
parku, kjer so na klopci sedeli trije upokojenci? 
Eden izmed njih je ves čas govoril: »Ja, ja, ja, 
ja.« 

Drugi je modroval: »Hm, hm, hm, hm.« 
Tretji pa se je razjezil: »Ce ne nehata politizi-

rati, grem takoj domov.« 

Nerodna vprašanja 
Polonca ima za mamico pripravljeno vedno 

kakšno nerodno vprašanje. 
»Mami - ali bog tudi hodi na stranišče?« 
»Nee... Zakaj?« 
»Zjutraj sem slišala očka, ki je pred WC-jem 

rekel: »O bog, ali si še vedno notri«?« 
Šale so prispevali: Srečko Kojc iz Sp. Roj pri 

Šempetru, Ivan Gostečnik iz Braslovč, Vinko 
Aristovnik iz Celja, Simona Logar iz Globokega 
pri Rimskih Toplicah in Jasmina Simler iz 
Celja. 

KUPON 
Najbolj sem se nasmejal šali: 

Moj naslov: 


